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Poznaj kandydatów
na radnych
w Twojej gminie. str. 2, 6 i 8

runął
sufit
w sali SP1. str. 3

Bedlno | oświetlenie uliczne

Czy będzie referendum?
Podczas sesji Rady Gminy 
Bedlno, 10 października, 
przedstawiono, wykonane 
przez firmę Energa 
Oświetlenie,  
wstępne wyliczenia, ile 
kosztowałoby kompleksowe 
oświetlenie gminy. 

Wybrano najtańszy wariant, 
polegający na wykorzystaniu 
istniejących słupów i linii ener-
getycznych. Gmina poniosła-
by koszt 1,3 mln złotych, roz-
łożonych na 4 lata. Potem, co 
roku gmina musiałaby płacić za 
energię elektryczną 500 tys. zł  
w przypadku, gdyby lampy paliły 
się przez całą noc.

Już kilka miesięcy temu rad-
ni zdecydowali, by przystąpić do 
opracowania wstępnej kalkula-
cji kosztów oświetlenia gminy, 

której domagają się mieszkań-
cy. Opracowanie zostało zapre-
zentowane.

– Zrobiliśmy objazd terenu, na 
mapy nanieśliśmy istniejącą sieć 
i wspólnie ustaliliśmy miejsca, 
w których miałyby zostać za-
montowane oprawy oświetlenio-
we – informował Andrzej Ma-
ciejewski, prezes spółki Energa 
Oświetlenie, do której w tej spra-
wie zwróciła się gmina.  str. 4

Żychlin | opowieści romana czejarka – nie zawsze wesołe

Lato z Radiem w środku jesieni
W piątek, 17 
października, o godz. 
17.00, ponad 60 osób 
uczestniczyło w spotkaniu 
z Romanem Czejarkiem  
w lokalu „Pod Wierzbą”.

Wieczór z dziennikarzem 
programu pierwszego polskie-
go radia, pisarzem, fotografem 
i konferansjerem, zorganizowa-
ła Miejsko-Gminna Biblioteka 
Publiczna im. Marii Kownackiej  
w Żychlinie. 

Zebrani przez ponad 2 go-
dziny słuchali wielu opowieści 
dotyczących pracy gościa, jak  
i różnych anegdot dotyczących 
współpracowników czy sław-
nych osób. Spotkanie było tak-
że promocją książki „Kocha-
ne Lato z Radiem”, wydanej  
w tym roku. Audycja „Lato  
z Radiem” jest jedną z tych,  
z którymi Romana Czejarka 
kojarzy najwięcej osób – choć 
najbardziej jest kojarzony po 
prostu jego głos. 

– W przerwie w pracy poje-
chałem do jednej z galerii robić 
zakupy, wysiadając z samocho-
du rozmawiałem przez telefon; 

obok parkował jakiś mężczy-
zna, ja, stojąc przy samochodzie, 
kontynuowałem rozmowę telefo-
niczną; mężczyzna wyszedł z sa-
mochodu i zaczął iść, po chwili 
zawrócił, otworzył drzwi swojego 

samochodu, spojrzał na mnie i za-
czął się strasznie, ale to strasznie 
śmiać; potem wyraźnie czekał, aż 
skończę rozmowę telefoniczną, by 
mi coś powiedzieć: – Wie pan dla-
czego się wróciłem i złapał mnie 

histeryczny śmiech? Wzruszyłem 
ramionami, a nieznajomy powie-
dział mi, że wrócił do samochodu, 
gdyż słysząc mnie myślał, że nie 
wyłączył radia – opowiadał ra-
diowiec.  str. 6

Chwila dla fanów. 
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Żychlin | Są wstępne wyniki sekcji zwłok robotnika z budowy drogerii

Nie upadek spowodował 
śmierć, lecz 
prawdopodobnie alkohol
Prokuratura Rejonowa w Kutnie ma już wstępne wyniki sekcji zwłok 41-letniego 
mieszkańca Żychlina, którego znaleziono 14 października, po południu,  
w pobliżu budowy drogerii Rossmann. Biegli stwierdzili ostrą niewydolność 
krążeniowo-oddechową. W sobotę Robert P. został pochowany.

– Taka przyczyna śmierci 
bywa w 95 proc. przypadkach za-
trucia alkoholowego – mówi Sła-
womir Erwiński, prokurator rejo-
nowy w Kutnie. – Podczas sekcji 
zwłok było czuć woń alkoholu. 
Jednak ostateczna decyzja co do 
przyczyny śmierci będzie znana 
za dwa tygodnie, gdy dostaniemy 
wszystkie wyniki pobranych pró-
bek. Wiemy, że uraz głowy nie 
był przyczyną śmierci. Skoro ze 
wstępnych wyników wiadomo, że 
mężczyzna był pod wpływem al-

koholu, trudno zrozumieć, jak pi-
jany mężczyzna mógł być dopusz-
czony do pracy. Gdzie był nadzór 
budowy? Dlaczego nikt nie reago-
wał wcześniej, czyżby nie widzia-
no, że był pijany?

Prokurator rejonowy przyzna-
je, że zaraz po zdarzeniu zatrzy-
mano 6 pracowników z pobliskiej 
budowy, zostali przesłuchani. Po-
twierdziły się też nasze informa-
cje dotyczące przenoszenia zwłok 
z terenu budowy pod pobliski 
śmietnik.

wynieśli jak śmiecia
– Znamy już czterech męż-

czyzn, którzy przenosili zwło-
ki – dodaje prokurator Erwiński. 
– Na razie nikomu nie postawili-
śmy zarzutów, choć nasze czynno-
ści zmierzają w kierunku narusze-
nia art. 160 kk, czyli w kierunku 
nieudzielenia pomocy i naraże-
nia zdrowia i życia lub ciężkiego 
uszczerbku na zdrowiu człowieka.  
W toku ustalania jest również, czy 
w chwili przenoszenia ciała męż-
czyzna żył, czy już nie żył.  str. 2

Wybory samorządowe | kandydaci

Kto walczy o fotel 
włodarza gminy
Do 17 października 
komitety wyborcze miały 
czas, aby zarejestrować 
swoich kandydatów na 
burmistrza i wójtów. 

Do ostatniej chwili czekali: 
Elżbieta Milczarska, kandydatka 
na wójta w gminie Bedlno i Ja-
cek Tarka, obecny przewodniczą-
cy Rady Gminy Bedlno, choć on 
nam ustnie potwierdzał wcześniej 
chęć kandydowania oraz Mag-
dalena Durka, kontrkandydatka 
wójta w gm. Pacyna. 

Wszystkich kandydatów do 
foteli włodarza gminy będziemy 
przedstawiać w obszernych arty-
kułach, które będą prezentowane 
w następnych numerach.

Gmina Żychlin
O fotel burmistrza Żychlina za-

biega 5 kandydatów: Grzegorz 
Ambroziak, dotychczasowy bur-
mistrz. Ma 38 lat i od 8 lat rządzi 
gminą. Startuje z KWW Nowe 
Oblicze Gminy. 

Drugim kandydatem jest An-
drzej Karniszewski z Kaczko-
wizny. Ma 35 lat. Kandyduje  
z KW PSL. Trzecim jest Ro-
man Ostasz, 69 lat, kandydują-
cy z KWW Unia Samorządowa 
Żychlin. 

Czwarty kandydat, Paweł Wo-
łoszyn, 57 lat, kandyduje z KWW 
Pokolenia Samorządowe. Pią-
tą kandydatką jest Ewa Wypych. 
Ma 46 lat, kandyduje z PiS.

Gmina Bedlno
O fotel wójta w gminie Bedlno 

będą zabiegać cztery osoby. Do-
tychczasowy wójt Krzysztof Ko-
łach rządzi gminą od 21 lat. Ma 53 
lata. Kandyduje z KW PSL.

Kontrkandydatką jest Elżbie-
ta Milczarska z Florianowa, któ-
ra ma 47 lat. Kandyduje z KWW 
Pokolenia Samorządowe. Dru-
gim kontrkandydatem jest Ja-
cek Tarka z Załusina. Ma 52 
lata. Startuje z KWW Niezależni  
w Gminie Bedlno.

Trzecią kontrkandydatką jest 
Jolanta Wodzyńska z Wojszyc. 
Ma 51 lat. Startuje z KWW Jolan-
ty Wodzyńskiej.

Gmina Oporów
Dotychczasowy, 46-letni 

wójt, Robert Pawlikowski, któ-
ry gminą rządzi od 4 lat, startu-
je z KW PSL. Ma tylko jedne-
go kontrkandydata, którym jest 
55-letni Mirosław Pruszkowski. 
Startuje z KW PiS.

Gmina Pacyna
Dotychczasowy wójt, 53-letni 

Krzysztof Woźniak, rządzi gminą 
nieprzerwanie od 1993 r. Kandy-
duje z KWW Wspólna Gmina-
-Wspólna Sprawa. Ma tylko jedną 
kontrkandydatkę. Jest nią 31-letnia 
Magdalena Durka, która startuje  
z KWW Rozwój Naszej Gmi-
ny. To córka małżeństwa Marii i 
Mirosława Wodzyńskich, którzy 
wspólnie od kilku lat stanowią 
opozycję wobec wójta.  dag

dlaczego zachowali 
się, jakby nie mieli 
uczuć? zamiast 
ratować, wynieśli 
go pod śmietnik. To 
niepojęte. A jeszcze 
gorsze jest to, że 
teraz zapadła kurtyna 
milczenia. każdy 
udaje, że nic nie 
widział, nic nie słyszał.

 żychlinA ,  bedln

Protest mieszkańców 
na skrzyżowaniu
powiatowych dróg. str. 5

Od dziś  
nieco drożej

Ten numer naszego tygodnika 
jest pierwszym, który sprzeda-
jemy po cenie podniesionej o 10 
gr – kosztuje teraz 3 zł. Podwyż-
ka spowodowana jest wzrostem 
kosztów wydawania. Redakcja
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Żychlin | Są wstępne wyniki sekcji zwłok robotnika z budowy drogerii

Nie upadek spowodował śmierć, 
lecz prawdopodobnie alkohol

dokończenie ze str. 1
Niezależnie jednak od tego 

faktu, pracownicy nie są lekarza-
mi, aby jednoznacznie stwierdzić 
zgon. Ich obowiązkiem było we-
zwanie pogotowia. Plotką jest 
natomiast fakt, że zdarzenie zo-
stało nagrane przez monitoring  
z Tesco. Jak się okazuje, firma ma 
monitoring, ale tylko wewnątrz 
sklepu. Nie ma nawet kamery 
skierowanej na parking, a co do-
piero z boku marketu. Wdowa po 
Robercie P. jest zszokowana po-
stawą kolegów, którzy zamiast 
udzielić jej mężowi pomocy, 
uciekali z placu budowy, a drudzy 
bezdusznie przenieśli ciało pod 
śmietnik, jak śmiecia. Skoro ucie-
kali, to widzieli co się stało.

– Trudno to zrozumieć – mówi 
Iza P., wdowa. – Przecież na bu-
dowie pracowało wielu żychli-
nian, kolegów Roberta. Dlacze-

go zachowali się, jakby nie mieli 
uczuć? Zamiast ratować, wynie-
śli go pod śmietnik. To niepojęte. 
A jeszcze gorsze jest to, że teraz 
zapadła kurtyna milczenia. Każ-
dy udaje, że nic nie widział, nic 
nie słyszał. Nikt nie chce chodzić 
po sądach. Słyszę nawet plotkę, 
że podczas przenoszenia zwłok 
ktoś zasłaniał wszystkich para-
solką. Nie życzę, by któryś z ko-
legów musiał przeżywać to, co ja 
teraz czuję.

Tymczasem prokuratura usta-
la, co mężczyzna robił na bu-
dowie. Czy tego dnia był rze-
czywiście na rusztowaniu,  
z którego rzekomo miał spaść? 
– Prowadzimy postępowanie 
również w kierunku braku od-
powiednich szkoleń bhp oraz 
braku pozwolenia na pracę, czy-
li zatrudniania na czarno – doda-
je prokurator Erwiński. 

Kobieta przyznaje, że było im 
ciężko. – Od jakiegoś czasu mąż 
nie miał pracy. W poniedziałek, 
13 października, rano, poszedł 
na rozmowę z pracodawcą – opo-
wiada pani Iza. – Gdy zadzwoni-
łam koło południa był zadowo-
lony. Powiedział, że już pracuje  
i dostał 12 zł na godzinę. Umowy 
jednak nie miał. We wtorek rano, 
feralnego dnia, zaniosłam mu na 
budowę śniadanie. Był trzeźwy. 
Koledzy też mówili, że koło go-
dziny 14.00 widzieli go na rusz-
towaniu i nic nie wskazywało, by 
pił alkohol. Co zadziało się w cią-
gu 2,5 godziny?

rodzinna tragedia
Pani Iza przyznaje, że oboje 

się cieszyli, że wreszcie pracu-
je i będzie im lżej. – Znaliśmy 
się od 13 roku życia. Razem 
spędziliśmy 20 lat – opowiada.  

– 15 października byśmy ob-
chodzili jubileusz 20-lecia po-
życia małżeńskiego. Od tra-
gicznego wtorku jestem na 
środkach uspokajających, nie 
mogę spać, nie mogę jeść. Wie-
le bym dała, aby móc się do nie-
go przytulić, choć na chwilę, 
usłyszeć jego głos.

Robert P. osierocił dwójkę 
dzieci w wieku 12 i 16 lat (a nie, 
jak pierwotnie pisaliśmy w wieku 
16 i 19 lat). – Teraz muszę myśleć 
o przyszłości dzieci, by dostały 
rentę po ojcu – mówi pani Iza.  
– Warunkiem jest jednak prze-
pracowanie 5 lat. W wielu miej-
scach pracował, bywało, że bez 
umowy, ale bywało, że praco-
dawca nie wywiązywał się z obo-
wiązku i nie odprowadzał skła-
dek do ZUS. Jeśli nie uzbieramy 
5 lat, zostaniemy z niczym. 

 Dorota Grąbczewska

Wojszyce | pieszy zginął na miejscu

Potrącony przez ciężarówkę
W niedzielę, 19 października, 
kilka minut po godz. 21.00,  
na krajowej drodze 92  
w miejscowości Wojszyce  
doszło do tragicznego  
w skutkach zdarzenia.  
Zginął 29-letni mieszkaniec 
powiatu kutnowskiego.

– Młody mężczyzna szedł 
niewłaściwą stroną jezdni.  
W pewnym momencie za-
chwiał się i wpadł pod nad-
jeżdżającą ciężarówkę mar-
ki Renaut – informuje Emil 
Kowalski, p.o. rzecznika KPP  
w Kutnie. – Pomimo reanima-
cji, mężczyzna zmarł. Kierow-
ca ciężarówki, 40-letni miesz-
kaniec powiatu kutnowskiego, 

był trzeźwy. Młody mężczy-
zna nie jest mieszkańcem Woj-
szyc. Jak się nieoficjalnie dowie-
dzieliśmy, był bratem dyrektorki 
Banku Spółdzielczego w Bedl-
nie. Wszystkie okoliczności tej 
sprawy wyjaśnia prokuratu-
ra w Kutnie. Nie wiadomo, co 
młody człowiek robił pieszo  
w Wojszycach. 

We wtorek była przeprowa-
dzona sekcja zwłok. – Sekcja 
wykazała typowe obrażenia, jak 
przy potrąceniu: uraz głowy, licz-
ne złamania oraz uraz narządów 
wewnętrznych. Krew została po-
brana do analizy na zawartość al-
koholu w organizmie, ale na wy-
niki trzeba poczekać – mówi nam 
Sławomir Erwiński, prokurator 
rejonowy w Kutnie.  dag

Żychlin | Mężczyźnie grozi do 3 lat więzienia

Groził policjantom
25-letni mieszkaniec Żychli-

na będzie odpowiadać za groźby 
karane kierowane w stosunku do 
policjantów oraz ich znieważenie. 
Do zdarzenia doszło 11 paździer-
nika, o godz. 20.45. – Funkcjona-
riusze z komisariatu w Żychlinie 
udali się na interwencję domową 
do jednej z kamienic przy ulicy 
Jana Pawła II. W jej trakcie męż-

czyzna groził policjantom i prze-
konywał, by odstąpili od swo-
ich czynności – informuje Emil 
Kowalski, p.o. rzecznika KPP 
w Kutnie. – W trakcie interwen-
cji znieważył też funkcjonariu-
szy. Mężczyzna przyznał się do 
winy. Teraz grozi mu kara do 3 
lat pozbawienia wolności. Sprawa 
wkrótce trafi do sądu.  dag

Bezpieczeństwo | Strażackie interwencje

Płonące śmietniki
Ostatnio strażacy ochotnicy  

z OSP Żychlin wyjeżdżali do 
płonących śmietników. 16 paź-
dziernika strażacy z OSP Żychlin 
o godz. 20.50 jechali gasić palący 
się śmietnik na cmentarzu para-
fialnym w Żychlinie. 19 paździer-
nika, w godz. 11.20 – 12.40, gasi-
li pożar śmietnika w Bedlnie, zaś 
wieczorem, o godz. 19.00, gasili 
płonący śmietnik przy ulicy Na-

rutowicza. W środę, 15 paździer-
nika, o godz. 8.00, zostali wezwa-
ni natomiast do płonącej suszarni 
w Pleckiej Dąbrowie. Do poża-
ru pojechały OSP Żychlin i OSP 
Śleszyn oraz JRG Kutno. Akcja 
trwała ok. 2 godzin. – Przyczy-
ną pożaru była awaria suszarni 
– informuje Zdzisław Pęgowski, 
rzecznik PSP w Kutnie. – Straty 
oszacowano na ok. 10 tys. zł.  dag

Gmina Żychlin 
Ustawiają płotki 
zatrzymujące śnieg

Drogowcy z Zarządu Dróg Wo-
jewódzkich, rejon Łowicz, w pią-
tek ustawiali płotki zatrzymujące 
śnieg na drodze 573. Od kilku lat 
płotków nie ustawiano, gdyż oce-
niano, że zimy są za mało śnież-
ne, a ustawienie zapór też kosz-
tuje. Ubiegłoroczna zima dała się 
jednak drogowcom ostro w kość. 
Droga wojewódzka z Żychlina  
w stronę Suserza była notorycznie 
zasypywana śniegiem. Jej ułoże-
nie sprawia, że śnieg na tej drodze 
zatrzymuje się w wyjątkowo du-
żych ilościach. Pługi nie nadążyły 
przed rokiem usuwać śniegu z dro-
gi. Były nawet momenty, że dro-
ga była całkowicie nieprzejezdna. 
Dlatego w tym roku na najbardziej 
newralgicznych odcinkach usta-
wiane są płotki zatrzymujące śnieg. 
Sprawdziły się doskonale wzdłuż 
dróg krajowych.  dag

RZUT OKIEM | bicie rekordu

6 października, podczas 
„Europejskiego Dnia 
Przywracania Czynności 
Serca” Zespół Szkół Nr 1 
brał udział w biciu rekordu 
Polski w jednoczesnym 
prowadzeniu resuscytacji 
krążeniowo-oddechowej  
w tym samym czasie przez 
jak największą liczbę 
osób. ponad 70 uczniów 
liceum i trzecich klas 
gimnazjum przez 30 minut 
bez przerwy wykonywało 
rko. organizatorem bicia 
rekordu była woŚp. do akcji 
mogły się zgłosić szkoły, 
bądź każda instytucja 
posiadająca fantoma. ag

Gmina Bedlno | kandydaci na radnych

59 kandydatów walczy 
o 15 mandatów
W gminie Bedlno  
o jeden mandat radnego 
zawalczy w zbliżających 
się, zaplanowanych na 
16 listopada wyborach 
samorządowych, 
od 3 do 5 kandydatów. 

Wszystkie okręgi wyborcze ob-
stawił PSL z wójtem Krzysztofem 
Kołachem oraz komitet Jolanty 
Wodzyńskiej, która zabiega o fotel 
wójta. Komitet Jacka Tarki, obec-
nego przewodniczącego Rady, 
mającego również aspiracje do fo-
tela wójta, obsadził 12 okręgów 
wyborczych. Pokolenia Samorzą-
dowe obsadziły 8 okręgów i też re-
komendują swojego kandydata na 
wójta – Elżbietę Milczarską. Oto 
pełna lista nazwisk kandydatów.

 Okręg nr 1 – 3 kandydatów
Sołectwa: Bedlno Parcel, Woj-

szyce Parcel. Kandydaci: 1. Józef 
Wojciechowski z Bedlna, 59 lat  
– KW PSL. 2. Dorota Piotrow-
ska z Bedlna, 41 lat – KWW Po-
kolenia Samorządowe. 3. Krzysz-
tof Kardynalski z Bedlna, 37 lat  
– KWW Jolanty Wodzyńskiej.

 Okręg nr 2 – 5 kandydatów
Sołectwa: Bedlno Wieś, Krę-

cieszki. 1. Wojciech Żakieta  
z Kręcieszek, 49 lat – KW PSL. 
2. Maria Woźniak z Tarnowa, 41 
lat – KWW Pokolenia Samorzą-
dowe. 3. Kazimierz Jaros z Bedl-
no-Żbiwieniec, 42 lata – KWW 
Jolanty Wodzyńskiej. 4. Lidia 
Kłosik z Bedlna, 64 lata – KWW 
Lepsza Gmina Bedlno. 5. Irene-
usz Baczyński z Bedlna, 44 lata 
– KWW Niezależni w Gminie 
Bedlno.

 Okręg nr 3 – 3 kandydatów
Sołectwa: Wojszyce Kolonia, 

Groszki, Wyrów. 1. Sylwester 
Trembaczyk z Wojszyc, 39 lat  

– KW PSL. 2. Adamski Grze-
gorz z Wyrowa, 57 lat – KWW 
Pokolenia Samorządowe. 3. 
Piotr Woźniak z Wojszyc, 54 lata  
– KWW Jolanty Wodzyńskiej.

 Okręg nr 4 – 5 kandydatów
Sołectwa: Janów i Florianów. 

Kandydaci: 1. Anna Trusińska 
z Janowa, 39 lat – KW PSL; 2. 
Wiesława Pankiewicz z Floria-
nowa, 46 lat – KWW Pokolenia 
Samorządowe; 3. Jadwiga Adam-
czyk z Janowa, 51 lat – KWW 
Jolanty Wodzyńskiej; 4. Da-
riusz Jakubowski z Janowa, 51 lat  
– KWW Lepsza Gmina Bedlno; 
5. Agnieszka Matusiak z Floria-
nowa, 42 lata – KWW Niezależni 
w Gminie Bedlno.

 Okręg nr 5 – 4 kandydatów
Sołectwa: Plecka Dąbrowa  

i Antoniew. Kandydaci: 1. Mo-
nika Dzięgielewska z Pleckiej 
Dąbrowy, 43 lata – KW PSL. 2. 
Roman Gajewski z Pleckiej Dą-
browy, 57 lat – KWW Pokolenia 
Samorządowe; 3. Bogdan Mor-
ga z Pleckiej Dąbrowy, 35 lat  
– KWW Jolanty Wodzyńskiej; 4. 
Myszkowski Gabriel z Pleckiej 
Dąbrowy, 47 lat – KWW Nieza-
leżni w Gminie Bedlno.

 Okręg nr 6 – 4 kandydatów
Sołectwa: Annetów, Kamilew, 

Zosinów i Kazimierek.
Kandydaci: 1. Stanisław Ro-

jewski z Karolewa, 59 lat – KW 
PSL. 2. Grzegorz Olesiński  
z Kamilewa, 48 lat – KWW Jo-
lanty Wodzyńskiej. 3. Ewa Pilar-
ska z Kamilewa, 47 lat – KWW 
Lepsza Gmina Bedlno. 4. Tade-
usz Białas z Kazimierka, 56 lat 
– KWW Niezależni w Gminie 
Bedlno.

 Okręg nr 7 – 5 kandydatów
Sołectwa: Dębowa Góra, We-

wiórz, Głuchów. Kandydaci:  
1. Konrad Olejniczak z Józefo-
wa, 43 lata – KW PSL. 2. Tomasz 
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Pracownicy Zarządu Dróg Wojewódzkich przy pracy wzdłuż drogi 573. pierwszy śnieg może być już 
niedługo. 
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Wiśniewski z Głuchowa, 47 lat  
– KW PiS. 3. Ireneusz Lewarski  
z Wolskiej Kolonii, 33 lata  
– KWW Pokolenia Samorządo-
we. 4. Bogusława Bujawa z Dę-
bowej Góry 42 – KWW Jolan-
ty Wodzyńskiej. 5. Marek Jaros  
z Wewiórza, 50 lat – KWW Nie-
zależni w Gminie Bedlno.

 Okręg nr 8 – 3 kandydatów
Sołectwa: Ernestynów, Zału-

sin, Józefów. Kandydaci: 1. Ro-
man Ścibor z Ernestynowa, 34 
lata – KW PSL. 2. Jarosław Jóź-
wiak ze Stradzewa Górki, 30 lat 
– KWW Jolanty Wodzyńskiej.  
3. Adam Fabiański z Załusina, 32 
lata – KWW Niezależni w Gmi-
nie Bedlno.

 Okręg nr 9 – 3 kandydatów
Sołectwa: Szewce Nadolne, 

Szewce Owsiane, Szewce Wa-
lentyna. Kandydaci: 1. Wiesław 
Nykiel z Szewc Walentyna, 59 lat  
– KW PSL. 2. Krzysztof Ada-
miak z Marynina, 31 lat – KWW 
Jolanty Wodzyńskiej; 3. Jacek Ol-
czak z Marynina, 41 lat – KWW 
Niezależni w Gminie Bedlno.

 Okręg nr 10 – 3 kandyda-
tów

Sołectwa: Konstantynów, Ma-
teuszew, Potok, Waliszew. Kan-
dydaci: 1. Jan Antczak z Mate-
uszewa, 62 lata – KW PSL; 2. 
Patryk Kraska z Waliszewa, 24 
lata – KWW Jolanty Wodzyń-
skiej, 3. Zbigniew Sierakowski  
z Czarnowa, 29 lat – KWW Nie-
zależni w Gminie Bedlno.

 Okręg nr 11 – 3 kandydatów
Sołectwa: Orłów Kolonia, Or-

łów-Parcel i Jaroszówka. Kandy-
daci: 1. Marian Dysierowicz z Or-
łowa Kolonia, 76 lat – KW PSL; 
2. Ewa Sokołowicz z Orłowa par-
cel, 45 lat – KWW Jolanty Wo-
dzyńskiej; 3. Marek Pawłowski  
z Orłowa Kolonii, 40 lat – KWW 
Mała Ojczyzna Bedlno.

 Okręg nr 12 – 4 kandyda-
tów

Sołectwa: Żeronice, Wola Kał-
kowa, Gosławice. Kandydaci:  
1. Tomasz Sołtyszewski z Gosła-
wic, 37 lat – KW PSL; 2. Andrzej 

Brewiński z Gosławic, 40 lat  
– KWW Jolanty Wodzyńskiej;  
3. Cezary Jaros z Woli Kałkowej, 
53 lata – KWW Mała Ojczyzna 
Bedlno. 4. Agnieszka Szcześniak 
z Gosławic, 41 lat – KWW Nieza-
leżni w Gminie Bedlno.

 Okręg nr 13 – 5 kandyda-
tów

Sołectwa: Stradzew, Garbów, 
Stanisławice. Kandydaci: 1. Le-
szek Sałuda ze Stradzewa, 61 lat 
– KW PSL; 2. Jadwiga Szymań-
ska z Garbowa, 52 lata – KW PiS. 
3. Wioleta Tomczak ze Stanisła-
wic, 30 lat – KWW Pokolenia Sa-
morządowe. 4. Elżbieta Witkow-
ska ze Stanisławic 40 lat – KWW 
Jolanty Wodzyńskiej. 5. Krzysz-
tof Oliszewski z Garbowa, 39 lat 
– KWW Niezależni w Gminie 
Bedlno.

 Okręg nr 14 – 4 kandyda-
tów

Sołectwa: Zleszyn, Pniewo: nr 
6a, od nr 10 do 17, od nr 19 do nr 
63 oraz nr 91.

Kandydaci: 1. Ryszard Jędrzej-
czyk ze Zleszyna, 57 lat – KW 
PSL. 2. Marcin Michalak z Pnie-
wa, 32 lata – KWW Jolanty Wo-
dzyńskiej. 3. Elżbieta Piechocka 
z Pniewa, 60 lat – KWW Lepsza 
Gmina Bedlno. 4. Jolanta Mękar-
ska ze Zleszyna, 35 lat – KWW 
Niezależni w Gminie Bedlno.

 Okręg nr 15 – 5 kandyda-
tów

Sołectwa: Pniewo: od nr 1 do 
nr 6, od nr 6A do nr 9, nr 18, od nr 
64 do 90, nr 91A oraz miejscowo-
ści wchodzące w skład sołectwa 
Pniewo: Pniewo Małe, Pniewska 
Kolonia, Tomaszew, Wydmuch.

Kandydaci: 1. Krzysztof Tru-
siński z Pniewa Małego, 38 lat  
– KW PSL. 2. Dariusz Kafarski  
z Pniewa, 42 lata – KWW Po-
kolenia Samorządowe. 3. Pa-
weł Chybicki z Pniewa, 46 lat  
– KWW Jolanty Wodzyńskiej.  
4. Elżbieta Rzeźnicka z Pniewa, 
48 lat – KWW Lepsza Gmina 
Bedlno. 5. Dawid Andrzejczyk  
z Tomaszewa, 29 lat – KWW 
Niezależni w Gminie Bedlno. dag

Żychlin | Gra terenowa

Śladem przeszłości miasta
Grupa kilkudziesięciu 
dzieci i młodzieży  
z żychlińskich szkół, która 
interesuje się historią 
uczestniczyła  
w sobotę, 18 października, 
w wycieczce pt. „Żychlin 
w średniowieczu” oraz 
w grze terenowej, która 
była finałem imprezy 
zorganizowanej przez 
Towarzystwo Miłośników 
Historii Żychlina.

Po średniowiecznym Żychli-
nie oprowadzała prezes Towa-
rzystwa Miłośników Historii 
Żychlina, Anna Wrzesińska. 

Wycieczka rozpoczęła się na 
Placu Wolności, gdzie przed 
wiekami mieściła się najstar-
sza osada – Wieś Żychlińska. 
– Uczniowie zobaczyli miejsca, 
gdzie stał najstarszy kościół, 

który spalili Prusacy towa-
rzyszący Krzyżakom podczas 
wielkiej rajzy w 1331 roku. 

Zobaczyli miejsce, w któ-
rym był najstarszy cmentarz, 
dowiedzieli się przy okazji, 
dlaczego w 1824 roku mu-
siał być zamknięty oraz kto 
zasponsorował nowy – mówi 
Wrzesińska. – Następnie wszy-
scy przeszliśmy szlakiem mu-
rów miejskich. 

Uczestnicy wycieczki do-
wiedzieli się, gdzie były bramy 
miejskie, gdzie była najstarsza 
studnia z najlepszą wodą źró-
dlaną i dlaczego bóżnica ży-
dowska była poza murami mia-
sta. 

Po godzinnej wycieczce roz-
poczęła się gra miejska. Uczest-
nicy gry m.in. rozpoznawali 
archiwalne zdjęcia miasta i ży-
ciorysy wybitnych żychlinian.  
I miejsce wywalczyła drużyna  
z SP w Grabowie, II – drużyna 
SP 2 i Zespołu Szkół, a III – SP 
1.  dag

Żychlin | Spotkanie wolontariuszy

Będzie druga kwesta  
na ratowanie pomników

Stowarzyszenie na Rzecz Roz-
woju Gminy Żychlin w tym roku 
po raz drugi organizuje kwestę 
publiczną na ratowanie zabyt-
kowych pomników na cmenta-
rzu parafialnym. Spotkanie orga-
nizacyjne wolontariuszy, którzy 
chcieliby aktywnie włączyć się 
do kwesty, zapowiedziano na so-
botę, 25 października, o 16.00 w 
klubiku przy kaplicy, gdzie funk-
cjonuje świetlica środowiskowa.

W tym roku kwesta będzie 
zorganizowana 1 i 2 listopada,  
w godz. 9.00 – 19.00. – Wspólnie 
z wolontariuszami, którzy przyjdą 
na spotkanie organizacyjne, pój-
dziemy na cmentarz i zrobimy lu-
strację zabytkowych grobów, któ-
re wymagają renowacji – mówi 
Matylda Jakubowska-Czaja, pre-
zes stowarzyszenia. – Wspólnie 
ustalimy, któremu z grobów bę-
dziemy przywracać świetność.

Przed rokiem z inicjatywy 
stowarzyszenia zorganizowano 
pierwszą kwestę. Zebrano wów-
czas 5.765 złotych. Pierwszym 
pomnikiem, który został podda-
ny rewitalizacji, był grób Marii  
i Mariana Kozielskich z 1930 r. 
Nad małżonkami czuwa postać 
anioła, wyrzeźbiona z wapnia 
pińczowskiego. Dzięki pienią-
dzom z kwesty w lipcu rozpo-
częto prace renowacyjne. Kilka 
dni temu zostały one zakończone. 

Przywrócenie świetności „anioł-
kowi” to koszt 9,6 tys. zł. Kon-
serwatorzy z Warszawy otrzymali 
na razie część zapłaty, 5,5 tys. zł, 
resztę – 4,1 tys. zł, mają otrzymać 
po tegorocznej zbiórce. Pod ko-
niec lipca na cmentarzu parafial-
nym w Żychlinie oraz na grobie 
Marii i Mariana Kozielskich były 
młodsze kuzynki, Janina i Ma-
ria, córki Bolesławy Kozielskiej. 
Były wówczas bardzo wzruszo-
ne, że żychlinianie otoczyli taką 
pamięcią ich wuja i jego żonę, 
która zmarła miesiąc po porodzie 
Wojtusia. Teraz na ręce Henryka 
Olszewskiego pani Janina przeka-
zała na kwestę 100 Euro.  dag

Bedlno | iX Spotkania z poezją

Twórczość Tadeusza Różewicza
We wtorek, 28 października, 

w sali Gminnego Ośrodka Kul-
tury w Bedlnie odbędą się Mię-
dzygimnazjalne Spotkania z Po-
ezją. Początek spotkania o godz. 
8.30. W tym roku wiersze i dys-

kusja będzie dotyczyć twórczo-
ści Tadeusza Różewicza. 

Na spotkanie ma przyjechać 
poeta dr Przemysław Dakowicz, 
krytyk literacki, pracownik Uni-
wersytetu Łódzkiego.  dag

Żychlin | o włos od wypadku. przyczyną jest przeciekający dach. czy wełna wyschnie?

Spadł sufit w remontowanej sali
Mieszkańcy Żychlina poinformowali nas, że 14 lub 15 października  
w remontowanej sali kina Lech, która jest adaptowana na potrzeby sali 
gimnastycznej, spadł podwieszany sufit wykonany z płyt kartonowo-gipsowych.

O mały włos nie doszło do 
wypadku, gdyż, jak nam mówią 
mieszkańcy, sala była właśnie 
sprzątana przez pracowników.

Robert Kaczmarek, właści-
ciel firmy Elvis, która wykonu-
je remont, nie chciał z nami na 
ten temat rozmawiać. Krzysztof 
Anyszka, kierownik ds. budow-
nictwa i inwestycji w Urzędzie 
Gminy Żychlin poprosił o e-ma-
ila w tej sprawie. 

Od poniedziałkowego ran-
ka do chwili zamykania gazety, 
pomimo ponaglenia, odpowie-
dzi nie uzyskaliśmy. Pracownicy 
urzędu też milczą.

– Niewiele brakowało do nie-
szczęścia – powied nam miesz-
kaniec Żychlina. – Większa część 
sufitu kartonowo-gipsowego spa-
dła na podłogę. Szczęście, że ni-
kogo nie przygniotło.

Cała sprawa, najwyraźniej 
wstydliwa dla włodarzy miasta, 
została utajniona.

Dwa dni wcześniej, w ponie-
działek, byliśmy na budowie. 
Sala gimnastyczna w dużej czę-
ści była już na końcowym etapie 
prac. Na podłodze była już ułożo-
na sportowa nawierzchnia, przy-
kryta folią, by się nie zakurzyła 
podczas dalszych prac. 

Gdy się dowiedzieliśmy o zda-
rzeniu, poszliśmy zobaczyć, jak 
sala wygląda. Nie dostaliśmy się 
do środka, pracownik zamknął 
nam przed nosem drzwi, mogli-
śmy tylko popatrzeć przez szy-
bę. Rzeczywiście, kartonowego 
sufitu nie było. Za to było wi-
dać wybrzuszoną wełnę mine-
ralną, zawieszoną na konstruk-
cji. Sportowej nawierzchni też nie 
zobaczyliśmy, na podłodze były 

rozłożone grube płyty wiórowe, 
mające prawdopodobnie stano-
wić zabezpieczenie, na czas gdy 
sufit znów będzie montowany.

nie zdążyli przed ulewą
Według naszych informato-

rów, którzy mają do czynienia  
z budownictwem, przyczyną zda-
rzenia był nocny obfity deszcz, 
który przez dach przeciekał na 
wełnę mineralną. Płyty kartono-
wo-gipsowe nasiąkły wodą i pod 
ciężarem spadły. 

To, że dach przeciekał, było 
już wiadomo w lipcu, gdy zakła-
dano tynki. Wtedy jeden z pra-
cowników powiedział nam, że 
tynk na jednej ze ścian spłynął 
z wodą. 

 Błędem urzędników było to, 
że inwestycję zaczęto nie od tej 
strony, co należało. Pierwszy 

przetarg ogłoszono tylko na zro-
bienie wnętrza sali, zamiast na 
remont dachu i orynnowania. 
Dach podobno miał być dobry 
i zdaniem burmistrzów nie wy-
magał remontu. Wprawdzie po 
2 miesiącach rozpisano prze-
targ na drugi etap budowy, pole-

gający na zrobieniu docieplenia  
i elewacji wraz z rynnami i drob-
ną naprawą dachu, ale widać, że 
firma nie zdążyła przed ulewą.

Pierwotny termin zakończenia 
prac wyznaczono na 17 paździer-
nika. Już wcześniej było wia-
domo, że będą opóźnienia. Te-

raz, gdy sufit spadł, będą jeszcze 
większe.

Czy wełna nasiąknie
Jednak to nie jedyny kłopot. 

Zarówno w naszej ocenie, jak  
i naszych informatorów, wyko-
nywanie części docieplenia ścian  
z wełny mineralnej, a nie ze sty-
ropianu, to w tym przypadku 
błąd. Wełna jest zbyt miękka, 
wchłaniająca wilgoć i tylko pa-
trzeć, jak tak ułożone docieplenie 
zacznie pękać i odpadać. 

Sprawdziliśmy, czy o zdarze-
niu wie coś Janusz Bona, powia-
towy inspektor nadzoru budowla-
nego w Kutnie.

– Nic mi o tym nie wiadomo, 
choć godzinę wcześniej rozma-
wiałem z urzędnikami z Żychlina 
– mówił nam wczoraj w południe 
Janusz Bona. – Może potrakto-
wali sprawę jako zwykłe zdarze-
nie na budowie i uznali, że sobie 
poradzą? Zainteresuję się jednak 
sprawą.

Janusz Bona przyznaje, że są 
technologie docieplania ścian za 
pomocą wełny mineralnej, ale 
mieszania materiałów i technolo-
gii się nie stosuje, gdyż w przy-
szłości będą kłopoty w miejscach 
łączenia styropianu i wełny. dag

Arcysympatyczna
Teresa Lipowska
gościła w ŻDK. str. 31

Dzieci i młodzież z żychlińskich szkół interesująca się historią dzięki 
Annie wrzesińskiej, prezesowi TMhż poznawała starożytny żychlin, po 
czym uczestniczyła w grze terenowej.

Dzieci i młodzież z żychlińskich szkół interesująca się historią dzięki 
Annie wrzesińskiej, prezesowi TMhż poznawała starożytny żychlin, po 
czym uczestniczyła w grze terenowej.

Pomnik Marii i Mariana 
Kozielskich, tzw. aniołek, został 
już wyremontowany dzięki 
pieniądzom zebranym w i kweście 
na 1 listopada. 
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Tak dziś wygląda sufit. wełna mineralna, zapewne pod ciężarem wody, 
też się wybrzuszyła. 
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Poznaj kandydatów 
na radnych
w Twojej gminie. str. 6 i 8

Bedlno | znane są wstępne szacunki kosztów oświetlenia ulicznego gminy

Czy będzie referendum?
dokończenie ze str. 1
- Ustaliliśmy, że na terenie 

gminy trzeba zamocować 1011 
opraw, pociągnąć 33 km prze-
wodów, zamontować 84 szaf-
ki. Oświetlone byłyby wszystkie 
skrzyżowania. Koszt całego za-
dania to 1,9 mln zł, z czego gmi-
na musiałaby ponieść 1,3 mln zł 
kosztów, resztę pokrywamy my. 
Należności byłyby spłacane w 
ciągu 4 lat, w postaci wyższych 
opłat za eksploatację. 

Do tego należy doliczyć koszt 
energii elektrycznej za oświe-
tlenie. Przy założeniu, że lam-
py palą się przez całą noc, koszt 
wyniósłby 500 tys. zł brutto. 
Gdyby przyjąć wersję oszczęd-
nościową, że lampy palą się do 
określonej godziny wieczorem 
i od określonej godziny z rana, 
koszty zakupu energii byłyby 
niższe.

Czy będzie oświetleniowe 
referendum?
– Mając taką konkretną in-

formację, mieszkańcy muszą 
zdecydować, czy chcą mieć 
oświetlenie, czy nie. Jeśli tak, to 
muszą się liczyć z podwyżką po-
datków – mówił wójt Krzysztof 
Kołach. – Chcę poznać zdanie 
wszystkich mieszkańców, a nie 
tylko kilku osób, które przycho-
dzą na spotkania wiejskie.

Podobne zdanie o konieczno-
ści wypowiedzenia się wszyst-
kich mieszkańców, może  
w formie referendum, ma prze-
wodniczący rady Jacek Tarka, 
kandydat na wójta gminy Be-
dlno. – Ewentualne referendum 
będzie ogłaszać już nowy wójt  
i nowa rada, gdyż nasza kaden-
cja dobiega końca i nie ma cza-
su, by takowe zorganizować 
– wyjaśnia nam Jacek Tarka.  
– Referendum to koszty. Dla-

tego, aby je zminimalizować, 
można by je zorganizować np. 
na początku roku 2015, gdy 
będą wybory do Izb Rolniczych. 
O treści zadanego pytania będzie 
decydować już nowy wójt.

Wiadomo jednak, że niektóre 
sołectwa już teraz, nie czekając 
na decyzję radnych i wójta, chcą 
mieć jasno. Z własnych środków 
sołeckich zakładają lampy oświe-
tleniowe. Obecnie na terenie gmi-
ny są 77 lampy.

– Nie ma co kombinować. 
Trzeba iść do przodu. Miesz-
kańcy Pniewa wypowiedzieli się 
zdecydowanie, podczas wrze-
śniowych zebrań sołeckich, że 
nie chcą tonąć w ciemnościach  
– mówiła Elżbieta Piechocka, 
radna z Pniewa. 

– Na rok 2014 zaplanowali-
śmy montaż 13 lamp. W 2015 

roku będziemy zakładać kolej-
ne lampy w stronę drogi krajo-
wej. Ludzie mają świadomość, że 
oświetlenie kosztuje, ale to daje 
poczucie bezpieczeństwa i popra-
wia estetykę miejscowości. Li-
czymy się z tym, że podatki będą 
musiały nieco wzrosnąć.

Radna Ewa Pilarska z Kami-
lewa też oświadczyła, że u niej 
mieszkańcy podczas zebrań so-
łeckich też zdecydowanie opo-
wiadają się za oświetleniem. 
Lampy będą kupować, nawet je-
śli tego gmina nie zrobi. 

Do końca września sołectwa 
złożyły swoje zapotrzebowania 
na 2015 rok w ramach funduszu 
sołeckiego. 

Aż 35 na 39 sołectw wnio-
skowało, że chce oświetlenia  
i swoje pieniądze z funduszu na 
2015 r. przeznacza na tę inwe-

stycję. Skarbnik Aneta Cięża-
rek poinformowała sołtysów, że 
zmieniła się ustawa o funduszu 
sołeckim, a korektę, co do jego 
wykorzystania, można nanieść 
nawet do końca października 
2015 roku. To na wypadek, gdy-
by rady sołeckie zmieniły zdanie 
i nie chciały oświetlenia gminy. 

Jeśli zapadnie ostateczna decy-
zja (nikt w gminie na razie o kon-
kretnych terminach nie mówi) 
o oświetleniu gminy, to firma 
do stycznia 2015 roku planowa-
ła zamontowanie 110 lamp, w 
2016 roku byłoby ich już 400. – 
Nie musimy robić dokumentacji 
i uzyskiwać pozwolenia na bu-
dowę, co sprawia, że inwestycja 
będzie postępować stosunkowo 
szybko – wyjaśniał Andrzej Ma-
ciejewski z Energii Oświetlenie. 
 Dorota Grąbczewska

Andrzej Maciejewski, prezes Energa Oświetlenie, informował radnych i sołtysów o kosztach oświetlenia 
gminy bedlno.
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Żychlin | do Sp 1 dojechały nowe meble

Pierwszaki w nowych ławkach
Od kilku dni 53 uczniów Szko-

ły Podstawowej nr 1 w Żychli-
nie zasiada w nowych ławkach. 
Nowe mebelki: stoliki i krzesełka 
z regulacją wysokości, dostoso-
wane do indywidualnego wzro-
stu ucznia, dojechały do szkoły 
kilka dni temu. Opóźnienie wy-
niosło 1,5 miesiąca, gdyż, jak się 
okazało, zamówień w firmie było 
tak dużo, że nie nadążała ona  
z produkcją. Za nowe ławki, krze-
sełka i biurka nauczycielskie do 
dwóch klas szkoła zapłaciła 7.074 

zł. Wcześniej były zakupione in-
dywidualne szafki do obu klas. 
Ich koszt to następnych 7 tys. zł. 
Nowe ławki i krzesełka zastąpiły 
dotychczasowe, wysłużone.

Klasy dla pierwszaków też 
przeszły kapitalny remont w cza-
sie wakacji. Najmłodsi uczniowie 
mają zatem bardzo dobre warun-
ki do nauki. – W weekend musi-
my jeszcze obniżyć sanitariaty i 
umywalki dla maluchów – doda-
je dyrektor SP 1, Jacek Dysiero-
wicz.  dag

Żychlin | plan zajęć w dawnym kinie lech

Sala będzie do wynajęcia
Dyrektor Szkoły Podstawo-

wej, Jacek Dysierowicz, będzie 
odpowiadać za organizację wy-
korzystywania remontowanej 
sali gimnastycznej w budynku 
po dawnym kinie Lech. 

Taką decyzję podjął bur-
mistrz Grzegorz Ambroziak. 
Mieszkańcy miasta już pytają 
czy sala będzie czynna popołu-
dniami.

Do południa zajęcia z wy-
chowania fizycznego będą mieć  
w sali dzieci z SP1, które będą 
tam przebywać pod opieką na-
uczycieli wychowania fizycz-
nego. Tam też będą mieć do-
datkowe zajęcia z SKS. – Jeden 
nauczyciel wychowania fizyczne-
go będzie mieć obniżony wymiar 
godzin nauczycielskich z 18 do 
10 – informuje dyrektor.  str. 8

Żychlin | zakończono budowę alejek cmentarnych

Będzie porządek na Wszystkich Świętych
Zakończono układanie 
alejek z polbruku na 
nowej części cmentarza 
parafialnego w Żychlinie. 
Teraz chodniczkami 
można dojść do wszystkich 
grobowców. Firma spod 
Warszawy wywiązała się 
z zadania bardzo ładnie, 
choć pracownicy nie kryli, 
że mieli problemy, gdyż nie 
wszystkie grobowce stoją  
w jednej linii.

Budowanie chodników było 
kłopotliwe, wszystkie prace trze-
ba było wykonać ręcznie, nie 
było mowy o użyciu jakiegokol-
wiek sprzętu.

– Aby w przyszłości uniknąć 
podobnych problemów, zdecy-
dowaliśmy, że teraz będziemy 
przestrzegać, by rodzina miała 
do zagospodarowania dokład-
nie 30 cm od piwnic grobowych 
– mówi nam pełnomocnik firmy 
Granit Łukasza Jakubowskiego, 

która odpowiada za porządek 
na cmentarzu. – Będziemy tego 
pilnować i wyznaczać taśma-
mi miejsce zagospodarowania.  
W przyszłym roku planuje-
my budowę następnych alejek 
wzdłuż nowych grobów. Trady-
cyjnie przed zimą budujemy też 
nowe piwnice grobowe.

Budowane są one wzdłuż uło-
żonych właśnie alejek. Wszyst-
kie są teraz posadowione rów-
niutko, aż miło popatrzeć. 
Przestrzeganie zasad zagospo-
darowania 30 cm ma sprawić, 
że nie powtórzą się problemy  
z układaniem chodników, jak to 
było teraz.

Dodatkowe kontenery 
na 1 listopada
Jak informuje pełnomocnik fir-

my Granit, zarządzającej cmenta-
rzem parafialnym w Żychlinie, w 
tym roku na nowej części cmen-
tarza zostaną dostawione dodat-
kowo dwa metalowe, duże kon-
tenery. Ponadto, od wtorku, 21 
listopada, cztery śmietniki muro-
wane znajdujące się na cmentarzu 
będą sukcesywnie opróżniane.

– Ponieważ z tych śmietników 
śmieci trzeba wybierać ręcznie  
i za pomocą koparki, zało-
żyliśmy, że w okresie przed-
świątecznym codziennie bę-
dzie opróżniany jeden śmietnik 
– informuje pani pełnomocnik.  
– To oznacza, że co 4 dni będzie 
opróżniany ten sam śmietnik mu-
rowany. Kontenery też będą suk-
cesywnie opróżniane.

Takie działanie w okresie 
przedświątecznym, gdy zaczy-
na się już sprzątanie grobów, ma 
sprawić, że śmieci nie będą zasy-
pywać cmentarza, a na Wszyst-
kich Świętych będzie czysto  
i estetycznie. Oby z podobną ini-
cjatywą wyszli też zarządcy po-
zostałych cmentarzy w regionie. 
 dag

Alejki na nowej części cmentarza zostały zrobione. Teraz trwa 
budowanie piwnic grobowych wzdłuż alejek. 
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Uczniowie klasy I a oraz wychowawczyni katarzyna rolińska i dyrektor Jacek 
dysierowicz są zadowoleni, że wszyscy już uczą się w nowych ławkach.
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Gmina Żychlin | droga w czesławowie

Przetarg na nakładki
W środę, 15 października, 

po proteście mieszkańców gmi-
ny Żychlin i gminy Oporów  
w sprawie stanu dróg powiato-
wych (patrz tekst powyżej), na 
stronie BIP Starostwa Powiato-
wego w Kutnie ukazało się ogło-
szenie o poszukiwaniu wyko-
nawcy na nakładki w kilkunastu 
miejscach na terenie powiatu kut-
nowskiego. Wśród nich jest rów-
nież ujęta droga w Czesławowie. 

To ważne, gdyż decyzje do-
tyczące zrobienia tego odcinka 
drogi, wraz z 50 proc. partycy-
pacją gminy Żychlin, wynoszącą 
do 150 tys. zł, zmieniały się kilka-
krotnie. Mieszkańcy są już zdezo-
rientowani zmieniającymi się de-
cyzjami w starostwie. Szanse na 
zrobienie drogi są coraz większe.

Przetarg ogłoszono. Zastoso-
wano minimalny czas składania 
ofert przez wykonawców: 14 
dni, czyli do 29 października. 
Termin realizacji kilkunastu na-
kładek różnej długości też jest 
bardzo krótki, do końca listopa-
da. Jak na inwestycje drogowe, 
niefortunny termin ich wyko-
nywania. Wszystko będzie za-
leżeć od aury. Póki co, jest ona 
korzystna.

Starostwo zaplanowało, że wy-
kona odcinek 2542 m drogi przez 
Czesławów – Kręcieszki do Woj-
szyc (w gminie Bedlno). Na od-
cinku 1967 m przez Czesławów 
zostanie również zrobiona pod-
budowa. Na całości drogi o sze-
rokości 3 metrów zostanie ułożo-
ny asfalt.  dag

Żychlin | remont w Sp 1 przełożony

Malowanie przed 1 listopada
Remont korytarza na 
parterze, aż do I piętra  
w Szkole Podstawowej nr 1  
w Żychlinie, zaplanowany 
na 11-14 października, 
został przełożony  
na inny termin.

Teraz mówi się o weekendzie 
od 24 października po południu 
oraz w sobotę i niedzielę, 25 i 
26 października.

– Przed planowanymi ro-
botami otrzymałem informa-
cję, że wreszcie do szkoły mają 
dotrzeć meble do klas pierw-
szych, dlatego zrezygnowałem 
z remontu – mówi Jacek Dys-
ierowicz, dyrektor SP 1. – Kon-
serwator też był na urlopie. Od-

bierał nadliczbowe godziny za 
pracę w wakacje, gdy remonto-
waliśmy sale.

Teraz dyrektor przyznaje, że 
do listopada prace remontowe 
w szkole muszą być wykonane. 
Po dokładnej analizie okaza-
ło się, że stare ściany będą wy-
magać nie tylko malowania, by 
przykryć czarne smugi po po-
żarze, ale konieczne będzie uło-
żenie gładzi, by nierówności na 
ścianach trochę wyrównać.

– Chcę nieco rozszerzyć za-
kres prac. Trzeba będzie zerwać 
boazerię wzdłuż schodów, aż do 
wejścia na korytarz I piętra, do 
pierwszej klasy po prawej stronie 
– wyjaśnia dyrektor. – W miejsce 
boazerii trzeba ułożyć płyty kar-
tonowo-gipsowe.  dag

Gmina Oporów i Żychlin | protest mieszkańców kilku sołectw przeciwko bierności władz powiatowych

Mieszkańcy blokowali drogę
W ubiegłą środę, 15 października, od godz. 9.00  
do 12.00, kilkudziesięciu mieszkańców 
Dobrzelina, Drzewoszek, Czesławowa, Jurkowa 
Pierwszego, Wólki Lizigódź, Janek, Woli 
Owsianej, Woli Prosperowej, Kamiennej, Szczytu  
i Podgajewa wyszło na drogę powiatową, blokując 
skrzyżowanie Jurków– Oporów – Drzewoszki. 

Zdesperowani ludzie wyrazili 
swoje niezadowolenie z powodu 
braku działań władz Starostwa 
Powiatowego w Kutnie, które do 
tej pory nawet nie załatało dziur 
po poprzedniej zimie. Tymcza-
sem kilka ich dróg jest w tak 
fatalnym stanie, że ciężko nimi 
przejechać.

Organizatorem społecznego 
protestu był Sławomir Bagnow-
ski, przedsiębiorca z Drzewo-
szek, który nie robi sobie tym 
sposobem kampanii wyborczej, 
gdyż nie startuje w wyborach. 
Walczy wraz z mieszkańcami  
w słusznej sprawie. Ludzi roz-
sierdził fakt, że mnóstwo pism, 
wysyłanych przez sołtysów oko-
licznych sołectw, o naprawę na-
wierzchni na ich drogach po-
wiatowych, trafia od kilku lat  
w próżnię. Redakcja Nowego Ło-
wiczanina też pisała o fatalnych 
drogach powiatowych, gdzie 
dziura nakrywa dziurę, a łata 
łatę – też bez reakcji. Tym razem 
mieszkańcy powiedzieli dość ta-
kiej polityce. 

Organizatorzy przygotowa-
li się do protestu, zgłaszając taki 

zamiar zarówno do gminy Opo-
rów, jak i do gminy Żychlin,  
z których dostali pozwolenia. Po-
informowali zarządcę drogi – sta-
rostwo w Kutnie. Policja zabez-
pieczała zgromadzenie. Zadbali 
też o transparenty i nagłośnienie, 
by wszystkich było słychać.

Ku zaskoczeniu wszystkich,  
w dniu protestu na drodze poja-
wili się drogowcy, którzy na zle-
cenie starostwa przystąpili do 
łatania dziur. Ponieważ droga po-
wiatowa jest skrótem dla prze-
woźników buraków cukrowych 
do cukrowni, w trosce o protestu-
jących i drogowców, policja za-
blokowała wjazd na drogę powia-
tową ze wszystkich stron.

– Gdy powiadomiliśmy Krajo-
wą Spółkę Cukrową o proteście  
i blokadzie drogi usłyszeliśmy, że 
jeśli tak zrobimy, to zlikwidują 
cukrownię w Dobrzelinie, gdyż 
nie będą mieli jak przywieźć 
surowiec – informował Sławo-
mir Bagnowski, przewodniczący 
zgromadzenia protestujących.

Podobną opinię słyszał też Mi-
rosław Ruciński z zarządu powia-
tu. I tu nasze ogromne zdziwie-
nie, bowiem transport buraków  
w ogóle nie powinien odby-
wać się tą drogą powiatową, bez 
problemów buraki można prze-
cież dowieźć drogą wojewódz-
ką przez Żychlin. – Pięć lat temu 

ustalaliśmy z cukrownią drogi, 
którymi samochody mogą jeź-
dzić. Wśród wskazanych przez 
nas dróg, tej nie ma. Fatalny stan 
dróg, to przede wszystkim efekt 
jej niszczenia przez kilkudzie-
sięciotonowe samochody dowo-
żące buraki do cukrowni. Dlate-
go ustawimy znak ograniczający 
ruch dla pojazdów do 8 ton, a po-
licję poprosimy, by częściej ten 
teren patrolowała i egzekwowała 
ustawione znaki – mówił w roz-
mowie z NŁ Ruciński.

– Samo łatanie drogi nie wy-
starczy, trzeba ją porządnie zro-
bić. Tiry niszczą nie tylko na-
wierzchnię, ale i pobocza, strach, 
by ktoś nie zginął – mówił Tade-
usz Urbanek z Jurkowa Pierwsze-
go.

– Rozpoczynanie remontu te-
raz, gdy zorganizowaliśmy pro-
test, to jakieś kpiny – mówiła 
Anita Workowska, sołtys Jurko-
wa Pierwszego i radna. – Dla-
czego z remontami nie weszliście  
w czerwcu?

wszystkiemu winien 
szpital
– Na remonty dróg rozpisali-

śmy już w tym roku 3 przetargi, 
w miarę posiadanych środków 
– tłumaczył Mirosław Ruciński, 
członek zarządu Starostwa Po-
wiatowego w Kutnie. – Remonty  
w waszych gminach powinny być 

2 miesiące temu, ale wtedy oka-
zało się, że 1,7 mln zł, które plano-
waliśmy na remonty, trzeba było 
przekazać na ratowanie szpita-
la. Na szpital łącznie musieliśmy 
wydatkować 4,3 mln zł, kosztem 
inwestycji i remontów. Dopiero 
niedawno udało się nam poczynić 
kolejne oszczędności, zrezygno-
wać z części inwestycji, by wy-
gospodarować 700 tys. zł na łata-
nie dziur. Znam doskonale wasze 
drogi, gdyż średnio co 3 tygodnie 
tędy jeżdżę i sprawdzam, w jakim 
są stanie. Robimy tyle, na ile nas 
stać. Mam świadomość, że po-
trzeby są ogromne, ale nie mamy 
pieniędzy. Ja też bym chciał zro-
bić kapitalny remont drogi, by 

mógł po niej jeździć ciężki sprzęt, 
ale to koszt 2,5 mln zł.

która droga 
ostatecznie?
Przy okazji protestu w Jurko-

wie Pierwszym sołtys Jaworzy-
ny, Ewa Pruszkowska, pytała  
o drogę Golędzkie – Pobórz.  
O jej fatalnym stanie pisaliśmy 
rok temu. Bez efektu. 

Nie pomogła też skarga 
mieszkańców do wojewody 
łódzkiego. Nikt się nie przejmu-
je, że tam droga praktycznie się 
wywróciła „do góry nogami”,  
a ludzie urywają koła, uszkadza-
ją pojazdy. 

– Droga jest rzeczywiście fa-
talna, jej naprawa na najgor-
szych odcinkach to koszt ok. 
400 tys. zł, wójt oferował tylko 
40 tys. zł, więc nie stać nas, by ją 
zrobić – tłumaczył Ruciński, po-
wtarzając to samo, co mówił kil-
ka miesięcy temu na sesji Rady 
Gminy Oporów. – Teraz ogłosi-
liśmy przetarg na nakładki. Jak 
będą oszczędności, może w tym 
roku zrobimy i tę drogę.

Takie postawienie sprawy  
i nas zadziwiło, bowiem niedaw-
no pan Mirosław nam mówił, że 
nakładka jest planowana na dro-
dze za kościołem w Mnichu. Te-
raz ma być Golędzkie? To któ-
ra droga będzie zatem robiona?  
– dopytywaliśmy. – Wszyst-

ko zależy od decyzji zarządu  
– usłyszeliśmy teraz.

Do których drzwi 
zapukać?
Sławomir Bagnowski przy-

znał, że protest jest wyrazem 
niezadowolenia i braku reakcji 
władz powiatowych na pisma 
mieszkańców, by poprawić stan 
bezpieczeństwa na drogach po-
wiatowych. – Pisaliśmy też do 
marszałka województwa łódzkie-
go, by ten pomógł i przeznaczył 
na drogi trochę pieniędzy, ale  
w odpowiedzi dowiedzieliśmy 
się, że oni też nie mają pieniędzy. 
– Będziemy chyba błagać najbo-
gatszego człowieka, Kulczyka, 
aby nam wyremontował drogi, 
założył bramki od strony Dobrze-
lina, Jurkowa i Oporowa, a póź-
niej w ratach będziemy mu spła-
cać. Nie przestaniemy walczyć. 
Może wreszcie nasz głos usłyszy 
ktoś w Warszawie. 

Mirosław Ruciński tłuma-
czył, że pozyskanie pieniędzy 
zewnętrznych na remonty dróg 
też wcale nie jest takie proste. 
– Chcieliśmy robić drogę w ra-
mach schetynówki, licząc na 50 
proc. dofinansowania, a zapro-
ponowano nam 11 proc. (chodzi-
ło o drogę w gminie Dąbrowice). 
Inne programy są, ale preferują 
duże aglomeracje – informował.

– Po co ratować szpital, skoro 
nie mamy dróg? Zanim do nie-
go dojedziemy, to umrzemy – do-
powiedziała jakaś mieszkanka.  
– Chciałam się zapisać na ba-
dania, a oni mi każą czekać do 
czerwca 2015 roku. To po co nam 
taki szpital?

– Mamy 560 km dróg powia-
towych, to i tak dużo mniej niż 
na początku powstania powiatów, 
gdy mieliśmy ich 800 km. Część 
dróg przejęły gminy. Bez pomo-
cy samorządów nie ma mowy  
o remontach dróg powiatowych  
– podkreślał Ruciński.

Z kolei Robert Fabijański py-
tał, dlaczego na drodze do Strze-
lec załatano niemal wszyst-
kie dziury, z wyjątkiem trzech, 
na które najwyraźniej zabrakło 
masy bitumicznej i nikt nie przy-
jechał, by pracę dokończyć? Brak 
jest nadzoru ze strony starostwa 
nawet nad łataniem – zarzucali 
ludzie. – Wykonawcy robią jak 
chcą i co chcą. 

Mieszkańcy zapowiada-
ją, że środowy protest to dopie-
ro początek walki mieszkańców  
o godny dojazd do domów. Jeśli 
nadal nie będzie działania staro-
stwa, będą kolejne protesty. Tym 
razem rolnicy zapowiadają, że 
ciągnikami zablokują Kutno  
i starostwo. 

 – po co ratować 
szpital, skoro nie mamy 
dróg? zanim do niego 
dojedziemy, to umrzemy 
– dopowiedziała jakaś 
mieszkanka. – chciałam 
się zapisać na badania, 
a oni mi każą czekać do 
czerwca 2015 roku. To 
po co nam taki szpital?

DOrOta
GrąBCzewska

zychlin@lowiczanin.info

Protestem mieszkańców gminy Żychlin i Oporów zainteresowała się również TVp łódź. Mirosław ruciński, 
członek zarządu starostwa, w ogniu pytań zdesperowanych mieszkańców.
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Akurat w dniu protestu mieszkańców gminy oporów i żychlin, 
drogowcy wzięli się za łatanie dziur po minionej zimie.
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Żychlin | opowieści romana czejarka

Lato z Radiem w środku jesieni
dokończenie ze str. 1

krawaty Clintona
Zebrani nie tylko słuchali za-

bawnych historyjek, mogli rów-
nież zadawać własne pytania, a 
żadne z nich nie zostało bez od-
powiedzi. Słuchacze dowiedzieli 
się między innymi dlaczego z ra-
diowej Jedynki odszedł Zygmunt 
Chajzer i jak się pracuje z różny-
mi gwiazdami polskiej sceny mu-
zycznej.

Pan Jan Gajewski, który spe-
cjalnie na spotkanie przyjechał  
z Kutna, zapytał o wywiad z pre-
zydentem USA Billem Clinto-
nem. Zebrani usłyszeli ciekawą  
i zabawną historię, jak gość 
poleciał do Stanów Zjedno-
czonych, by nakręcić reportaż  
o tym, jak Polska wchodziła do 
NATO, gdyż był to koniec lat 90. 
Polski dziennikarz dostał 15 mi-
nut na spotkanie z głową ame-
rykańskiego państwa, musiał na 
nie czekać kilka godzin, gdyż 
właśnie NATO zaczęło naloty 
na Jugosławię i plan pracy pre-

zydenta uległ zmianie.  W efek-
cie okazało się, że ma wpraw-
dzie owe 15 minut, ale wraz z 
dwoma amerykańskimi ekipa-
mi telewizyjnymi – jedną ogól-
nokrajową, drugą regionalną 
– czyli każdy po 5 minut. Bill 
Clinton jako pierwszą do za-
dawania pytań wybrał młodą 
dziewczynę z telewizji regional-
nej, która zapytała prezydenta  
o ulubiony kolor krawatów i on  
o tych krawatach mówił ponad 10 
minut – opowiadał pan Roman. 
Dziś się z tego śmieję, ale wtedy 
trudno było zmontować reportaż  
o wielkiej polityce, o nas w NATO, 
gdy miałem materiał o krawatach  
– dodał radiowiec. 

zabawa z książką
Zebrani mieli również moż-

liwość wygrać różne radiowe 
gadżety, odpowiadając na py-
tania o różnych konkursach 
prowadzonych w Lecie z Ra-
diem, m.in. ile cm ma najdłuż-
szy jamnik w Polsce, ile łat ma 
najbardziej łaciata polska krowa. 

Odpowiedzi były sprawdzane  
w promowanej książce. 

Odbył się także konkurs wie-
dzy na temat audycji Lato z Ra-
diem. Wygląda na to, że oferta 
kulturalna Żychlina odpowia-
da mieszkańcom Kutna, gdyż 
wygrał go pan Leszek Szary 
właśnie z grodu nad Ochnią.  
W nagrodę otrzymał poduszkę-
-pszczółkę. 

O wojnie na poważnie
Na spotkaniu pełnym śmie-

chu i radości nie zabrakło także 
chwili refleksji. Zwłaszcza pod-
czas opowieści dotyczącej Afga-
nistanu, gdzie bohater spotkania 
leciał wraz z koleżanką z pracy, 
by nakręcić reportaż o polskich 
żołnierzach. Najpierw przeszedł 
szkolenie w koszarach w Polsce, 
w trackie szkolenia został porwa-
ny – wiedział, że tak będzie, bo 
wojsko ten sposób sprawdza od-
porność na stres, ale worek na 
głowę, oblewanie zimną wodą 
i obijanie się w bagażniku było 
prawdziwe i niezbyt przyjemne. 

Do Kabulu w Afganista-
nie leciał 17 godzin. Grozę sy-
tuacji odczuł, gdy miał lecieć, 
już w Afganistanie, helikopte-
rem do polskiej bazy przez wą-
ski wąwóz. Pokazano mu gu-
zik w helikopterze, który ma 
nacisnąć, gdyby spadli, a on 
by przeżył, guzik ten zniszczy 
w ciągu dwóch minut helikop-
ter, ale jednoczenie włączy sys-
tem naprowadzający na miej-
sce Amerykanów. Potem było 
szkolenie jak ma się położyć  
i czekać na ratunek i absolut-
nie nie może siedzieć czy wstać, 

bo jak nadleci pomoc, to zosta-
nie uznany za wroga i zastrzelo-
ny. Ratując go Amerykanie naj-
pierw go obezwładnią i zwiążą, 
bo identyfikacja odbędzie się 
dopiero w bazie. Na szczęście 
dolecieli cali do bazy... Nad bazą 
jest olbrzymi sterowiec z rada-
rem który obejmuje teren 48 km,  
i włącza alarm, gdy jest ostrzał. 
17 sekund leci rakieta którą po-
sługiwali się Afgańczycy, w ba-
zie są betonowe ukrycia w odle-
głości od 5 do 10 sekund by do 
nich dobiec i skryć się w nich na 
tzw. szczupaka. Za pierwszym ra-

zem, gdy rozległ się alarm, nawet 
nie zdążyłem zareagować i dosta-
łem wtedy porządną burę od ofi-
cera, który nami się opiekował, 
ale na szczęście nic się nie stało 
– opowiadał Czejarek. Po spotka-
niu był czas na wspólne zdjęcie, 
autografy, dedykacje na najnow-
szej książce czy krótkie osobi-
ste rozmowy. Dyrektor bibliote-
ki Ewa Andrzejewska wręczyła 
gościowi żychlińskie czekolady 
i podsumowała krótko spotkanie:  
– A nie mówiłam, że będzie nie-
samowicie! I rzeczywiście było. 

 Aleksandra Głuszcz

Gmina Żychlin | przed wyborami: kto kandyduje na radnego

88 osób walczy o 15 mandatów
Znamy już listy 
kandydatów na 
radnych. Mieszkańcy 
będą wybierać tylko 
jednego kandydata 
spośród zgłoszonych 
w swoim okręgu. 
Rywalizacja wydaje się 
spora. O jeden mandat 
będzie rywalizować 
od 5 do 7 kandydatów. 
Najmniej – tylko 4 
kandydatów – jest  
w okręgu nr 4 
(Sołectwa: Grzybów, 
Biała, Brzeziny, 
Śleszyn, Kruki).

Kandydatów we wszystkich 
okręgach zgłosiły SLD, PSL, 
PiS i Nowe Oblicze Gminy 
obecnego burmistrza Grzegorza 
Ambroziaka. Pokolenia Samo-
rządowe wystawiły 14 kandyda-
tów. Unia Samorządowa zgłosiła 
kandydatów w 10 okręgach, zaś 
Łączyć nie Dzielić – w 4 okrę-
gach.

Najstarszych kandydatów 
na radnych zgłosiła Unia Sa-
morządowa Żychlina: Roma-
na Ostasza, który ma 69 lat i 
kandyduje również na burmi-
strza Żychlina. Marian Feli-
niak z tegoż komitetu ma 68 
lat, zaś Jerzy Rybicki 67 lat. 
Z kolei PSL zrobił mieszan-
kę doświadczenia i młodości. 
Najstarszą kandydatką PSL 
jest Zofia Pilarska (radna kil-
ku kadencji), zaś najmłodszy-
mi kandydatami są Mateusz 
Kućba (21 lat) oraz Przemy-
sław Wodzyński (29 lat). Unia 
Samorządowa ma też 27-letnią 
Magdalenę Gunerkę.

Największą ilość kobiet zgło-
siło SLD – aż 10 na 15 kandyda-
tów. W Pokoleniach jest 8 pań, 
w PiS i PSL po 7 kobiet, zaś  

w Nowym Obliczu Gminy Am-
broziaka – 6 kobiet.

Okręg nr 1  
– 6 kandydatów
Sołectwa: Drzewoszki, Cze-

sławów, Sokołówek, Pasieka, 
Żabików, część sołectwa Do-
brzelin z ulicami: Dobrzelińska, 
Dolna, Janowska, Kasztanowa, 
Przytorze, Stawowa, Wagowa, 
Władysława Jagiełły.

Kandydaci to: Aurelia Przy-
łoga z Dobrzelina, 55 lat  
– KW SLD; Stanisław Szy-
mański z Pasieki, 57 lat – KW 
PSL; Agnieszka Plewa z Żychli-
na, 42 lata – KWW Nowe Obli-
cze Gminy; Katarzyna Frankie-
wicz z Dobrzelina, 51 lat – KW 
Pokolenia Samorządowe; An-
drzej Gajewski z Dobrzelina, 47 
lat – KW PiS; Marian Feliniak  
z Drzewoszek Wielkich, 68 lat – 
KWW Unia Samorządowa Ży-
chlina.

Okręg nr 2  
– 7 kandydatów
Sołectwa: Grabów, część so-

łectwa Dobrzelin z ulicami: 
Dworcowa, Działkowa, Jabłon-
kowa, Juliusza Słowackiego, 
Kolejkowa, Polna, Słoneczna, 
Szkolna

A oto kandydaci: Agniesz-
ka Gładoch z Grabowa, 43 lata  
– KW SLD; Teresa Kubicka  
z Dobrzelina, 55 lat – KW PSL; 
Leszek Kwiatkowski z Żychli-
na, 36 lat – KWW Nowe Obli-
cze Gminy; Paweł Wachowiak 
z Grabowa, 32 lata – KWW Łą-
czyć Nie Dzielić; Anita Paw-
lak-Przyłoga z Żychlina, 31 lat  
– KW Pokolenia Samorządowe; 
Zbigniew Wypych z Grabowa, 
45 lat – KW PiS; Sławomir Ja-
nicki z Żychlina, 54 lata – KWW 
Unia Samorządowa Żychlina.

Okręg nr 3  
– 5 kandydatów
Sołectwa: Grabie, Budzyń, 

Wola Popowa, Zgoda.
Kandydaci: Marzanna Obi-

dowska z Budzynia, 49 lat – KW 

SLD; Renata Ledzion z Woli Po-
powej, 39 lat – KW PSL; Mie-
czysław Studziński Grabie, 55 
lat – KWW Nowe Oblicze Gmi-
ny; Bożena Ścibor Grabie, 58 lat 
– KW Pokolenia Samorządowe; 
Adam Pszczółkowski ze Zgody, 
42 lata – KW PiS.

Okręg nr 4  
– 4 kandydatów
Sołectwa: Grzybów, Biała, 

Brzeziny, Śleszyn, Kruki.
Kandydaci: Sławomir Liwar-

ski z Gajewa Grzybowskiego, 40 
lat – KW SLD; Zofia Pilarska ze 
Śleszyna, 67 lat – KW PSL; Mi-
chał Kowalik ze Śleszyna, 50 lat 
– KWW Nowe Oblicze Gmi-
ny; Grzegorz Banasik z Gajewa 
Grzybowskiego, 34 lata – KW 
PiS.

Okręg nr 5  
– 5 kandydatów
Sołectwa: Tretki, Zagro-

by, Chochołów, Kaczkowizna, 
Buszków.

Kandydaci: Marzena Tom-
czak z Buszkowa Dolnego, 41 
lat – KW SLD; Janusz Kowalski  
z Chochołowa, 55 lat – KW 
PSL; Robert Witeczek z Koza-
nek, 46 lat – KWW Nowe Ob-
licze Gminy; Marianna Materka 
z Buszkówka, 50 lat – KW Po-
kolenia Samorządowe; Beata Li-
warska z Woli Popowej, 40 lat  
– KW PiS.

Okręg nr 6  
– 7 kandydatów
Żychlin, ulice: Sannicka, 

Wiejska, Pomorska, Polowa, Al. 
Racławickie, Blizińskiego, Gło-
wackiego, 3 Maja, Pl. Wolności, 
Kwiatowa, Przeskok, Księdza 
Ściegiennego, Wspólna, Pl. Jana 
Pawła II.

Kandydaci: Agnieszka Ku-
biak z Żychlina, 38 lat – KW 
SLD; Irena Krystecka z Żychli-
na, 61 lat – KW PSL; Elżbieta 
Szymańska z Żychlina, 38 lat  
– KWW Nowe Oblicze Gminy; 
Aneta Urbańska z Żychlina, 39 
lat – KWW Łączyć Nie Dzie-

lić; Renata Trzaskowska z Ży-
chlina, 50 lat – KW Pokolenia 
Samorządowe; Anna Wrzesiń-
ska z Żychlina, 61 lat – KW PiS; 
Magdalena Gunerka z Żychlina, 
27 lat – KWW Unia Samorządo-
wa Żychlina.

Okręg nr 7  
– 7 kandydatów
Żychlin, ulice: Aleksandra Or-

łowskiego, Jaśminowa, Różana, 
Chabrowa, Wrzosowa, Konwa-
liowa, Ogrodowa, Osiedle Trau-
gutta od Nr 1 do Nr 6, Łukasiń-
skiego od Nr 6 do K.

Kandydaci: Marcin Filipiak 
z Żychlina, 35 lat – KW SLD; 
Szymański Roman z Żychlina, 
53 lata – KW PSL; Grzegorz 
Woldański z Żychlina, 32 lata  
– KWW Nowe Oblicze Gmi-
ny; Matylda Jakubowska-Czaja  
z Żychlina, 39 lat – KWW Łą-
czyć Nie Dzielić; Marek Furman 
z Żychlina, 50 lat – KW Pokole-
nia Samorządowe; Artur Stań-
czak z Żychlina, 43 lata – KW 
PiS; Jerzy Rybicki z Żychlina, 67 
lat – KWW Unia Samorządowa 
Żychlina.

Okręg nr 8  
– 6 kandydatów
Żychlin, ulice: Łąkowa 5A, 

Osiedle Traugutta od Nr 7 do Nr 
11, Traugutta 35.

Kandydaci: Monika Białkow-
ska z Żychlina, 36 lat – KW SLD; 
Przemysław Zweigert z Żychli-
na, 34 lata – KW PSL; Krzysz-
tof Falkowski z Żychlina, 36 lat 
– KWW Nowe Oblicze Gminy; 
Katarzyna Wujcikowska z Ży-
chlina, 35 lat – KW Pokolenia 
Samorządowe; Piotr Petera z Ży-
chlina, 44 lata – KW PiS; Roman 
Ostasz z Żychlina, 69 lat – KWW 
Unia Samorządowa Żychlina.

Okręg nr 9  
– 6 kandydatów
Żychlin, ulice: Łąkowa od Nr 3 

do Nr 5 i od Nr 7 do końca.
Kandydaci: Bożena Lewańska 

z Żychlina, 58 lat – KW SLD; 
Maria Żukowicz z Żychlina, 57 

lat – KW PSL; Elżbieta Sikora  
z Żychlina, 58 lat – KWW Nowe 
Oblicze Gminy; Magdalena 
Kawka z Żychlina, 37 lat – KW 
Pokolenia Samorządowe; Lecho-
sław Łopata z Żychlina, 59 lat  
– KW PiS; Andrzej Pawłowski 
z Żychlina, 60 lat – KWW Unia 
Samorządowa Żychlina.

Okręg nr 10  
– 6 kandydatów
Żychlin, ulice: Traugutta od 

Nr 11 do Nr 26, Pl. 29 Listopada, 
Łukasińskiego od Nr 1 do Nr 5.

Kandydaci: Maria Dowlasze-
wicz z Żychlina, 57 lat – KW 
SLD; Przemysław Wodzyński 
z Żychlina, 29 lat – KW PSL; 
Ewa Stańczak z Żychlina, 46 lat 
– KWW Nowe Oblicze Gminy; 
Jacek Laska z Żychlina, 39 lat  
– KW Pokolenia Samorządowe; 
Barbara Gabrysiak z Żychlina, 54 
lat – KW PiS; Barbara Trojanow-
ska z Żychlina, 58 lat – KWW 
Unia Samorządowa Żychlina.

Okręg nr 11  
– 6 kandydatów
Żychlin, ulice: Narutowicza 

od Nr 1 do Nr 63, 1 Maja, Kiliń-
skiego, Młyńska, Zdrojowa, Zło-
ta, Barlickiego, Kościuszki.

Kandydaci: Aneta Zielińska 
z Żychlina, 43 lata – KW SLD; 
Michalska Mariola z Żychlina, 
48 lat – KW PSL; Józef Kowalski 
z Żychlina, 56 lat – KWW Nowe 
Oblicze Gminy; Ewa Olszewska 
z Żychlina, 39 lat – KW Pokole-
nia Samorządowe; Ewelina Kor-
natowska z Żychlina, 36 lat – KW 
PiS; Andrzej Anuszkiewicz z Ży-
chlina, 60 lat – KWW Unia Sa-
morządowa Żychlina.

Okręg nr 12  
– 6 kandydatów
Żychlin, ulice: Narutowicza 

od Nr 64 do końca, Cicha, Do-
bra, Dobrzelińska, Dolna, Fa-
bryczna, Graniczna, Kolejowa, 
Krótka, Mała, Nowa, Śląska, 
Okoniewskiego.

Kandydaci: Andrzej Trzaskow-
ski z Żychlina, 60   – KW SLD; 

Ziemowit Jóźwiak z Żychlina, 
43 lata – KW PSL; Włodzimierz 
Rzeźnicki z Żychlina, 41 lat – 
KWW Nowe Oblicze Gminy; 
Włodzimierz Czajkowski z Ży-
chlina, 59 lat – KW Pokolenia Sa-
morządowe; Ewa Wypych z Ży-
chlina, 46 lat – KW PiS; Leszek 
Sikora z Żychlina, 59 lat – KWW 
Unia Samorządowa Żychlina.

Okręg nr 13  
– 6 kandydatów
Żychlin, ulice: Hanki Sawic-

kiej, Waryńskiego od Nr 1 do 
Nr 3.

Kandydaci: Zbigniew Urbań-
ski z Żychlina, 61 lat – KW SLD; 
Jolanta Banasiak z Żychlina, 45 
lat – KW PSL; Elżbieta Tarnow-
ska z Żychlina, 57 lat – KWW 
Nowe Oblicze Gminy; Rafał Za-
jączkowski z Żychlina, 49 lat  
– KW Pokolenia Samorządowe; 
Iwona Gajewska z Żychlina, 36 
lat – KW PiS; Zbigniew Wójcik 
z Żychlina, 61 lat – KWW Unia 
Samorządowa Żychlina.

Okręg nr 14  
– 5 kandydatów
Żychlin, ulice: Żeromskiego 

Nr 11B, 15A i 15B, Dąbrowskie-
go, Marchlewskiego.

Kandydaci: Jerzy Rosiński  
z Żychlina, 59 lat – KW SLD; 
Mateusz Kućba z Żychlina, 21 
lat – KW PSL; Rafał Klimczak  
z Żychlina, 42 lata – KWW Nowe 
Oblicze Gminy; Piotr Urbański z 
Żychlina, 48 lat – KW Pokolenia 
Samorządowe; Dariusz Wasielew-
ski z Żychlina, 45 lat – KW PiS.

Okręg nr 15  
– 6 kandydatów
Żychlin, ulice: Janka Krasic-

kiego, Mickiewicza, Sienkiewi-
cza, Słowackiego, Waryńskiego 
od Nr 5 do końca, Mikołaja Reja, 
Tuwima, Żeromskiego 10-20 pa-
rzyste, od Nr 21 do końca, Prusa.

Kandydaci: Aneta Jędrzejczak 
z Żychlina, 44 lata – KW SLD; 
Andrzej Kurzyński z Żychlina, 52 
lata – KW PSL; Jadwiga Melcher 
z Żychlina, 61 lat – KWW Nowe 
Oblicze Gminy; Agnieszka To-
maszewska z Dobrzelina, 44 lata 
– KWW Łączyć Nie Dzielić; Ro-
bert Szymański z Żychlina, 50 lat 
– KW Pokolenia Samorządowe; 
Monika Sylwestrowicz z Żychli-
na, 38 lat – KW PiS.  dag

Roman Czejarek ponad 2 godziny bawił zebranych ciekawymi opowieściami. chwila dla fanów (zdjęcie po prawej).
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Gmina Żychlin | Miejskie inwestycje na finiszu, ale z poślizgiem

Powstaje parking obok stadionu
Realizacja trzech największych inwestycji gminnych dobiega końca, są jednak opóźnienia. Modernizacja dawnego kina Lech  
z adaptacją pomieszczeń na salę gimnastyczną miała być zakończona 17 października, ale kiedy roboty zostaną zakończone  
– nie wiadomo. Jest też dwutygodniowe opóźnienie przy budowie stadionu miejskiego. Największe opóźnienie ma jednak 
wykonawca z Łowicza, który pracuje przy modernizacji świetlicy w Grzybowie.

Ta ostatnia inwestycja powinna 
być zakończona do końca sierp-
nia, co oznacza, że opóźnienie 
wynosi 1,5 miesiąca. – W piątek 
mamy zrobić odbiór inwestycji  
w Grzybowie – mówi Krzysztof 
Anyszka, kierownik referatu 
budownictwa w Urzędzie Gminy 
Żychlin. Tydzień temu byliśmy 
na placu budowy. Wykonawca 
miał usunąć zgłoszone przez nas 
usterki. Za opóźnienia firma zo-
stanie ukarana. Naliczamy jej karę 
350 zł za dzień. Czas nagli, bo-
wiem do końca października urząd 
powinien rozliczyć unijną dotację 
wysokości ok. 50 proc., jaką 
otrzymał na realizację zadania. 
Całkowity koszt przedsięwzięcia 
to 117.494 zł.

szatnia ciasna, 
z 2 prysznicami
We wtorek, 14 październi-

ka rozpoczął się odbiór stadio-

nu miejskiego. Dzień wcześniej,  
w poniedziałek w południe fir-
ma kończyła mocowanie ostat-
nich siedlisk na trybunach, 
dokonywane były drobne po-
prawki. Teren stadionu jest ogro-
dzony siatką. Na słupach oświe-
tleniowych zamocowanych jest 
pięć kamer monitoringowych. 

W oknach budynku socjalnego 
są już żaluzje antywłamaniowe. 
Zabezpieczenia te mają chronić 
obiekt przed wandalami. 

W tym roku zakres prac nie 
uwzględniał budowy bieżni  
i urządzeń lekkoatletycznych. 
Na razie w jej miejscu posiano 
trawę, by obiekt sprawiał este-

tyczne wrażenie. Sztuczna mu-
rawa wygląda ładnie. 

Wzdłuż boiska ustawiono 
dwie ławki trenerskie dla zawod-
ników. Obydwie są na kółkach, 
czyli mobilne.

W budynku socjalno-szat-
niowym są po dwa pryszni-
ce w każdej z szatni. Dopiero 

gdy weszliśmy do środka, wi-
dać, że pomieszczenie szatnio-
we nie jest duże. Jak wejdzie 
tam 16-osobowa drużyna (11 
zawodników plus 3 zawodni-
ków na zmianę oraz trener i kie-
rownik) – będzie tłok. Jeszcze 
więcej obaw wzbudzają tylko 
dwa stanowiska prysznicowe. 

To mało. By po meczu wszyscy 
się wykąpali, będą oczekiwać  
w długiej kolejce. Ciepła woda 
do kąpieli ma pochodzić z so-
larów. – Jest tylko pytanie, czy 
przewidziano wystarczająco 
duży zbiornik. W krótkim cza-
sie prysznic będą przecież brać 
co najmniej 22 osoby. 

Nasze wątpliwości zwery-
fikuje życie, jednak już teraz 
odzywają się głosy, że skoro 
projektowano budynek socjal-
no-szatniowy, to można było go 
zrobić o 2 m większy i wtedy by 
nie było kłopotu ani z małym 
pomieszczeniem szatniowym 
dla zawodników, ani z pryszni-
cami, choć zapewne inwestycja 
byłaby nieco droższa. Teraz sta-
dion kosztuje ponad 2,1 mln zł.

Parking i ryneczek?
Najważniejsza jednak infor-

macja dla mieszkańców osiedla 
Wyzwolenia to rozpoczynają-
ca się budowa dużego parkingu  
o powierzchni 1000 mkw., za 
stadionem. To tam może być 
zorganizowany nieformalny zie-
lony ryneczek, o który od dawna 
zabiegali. 

Od czasu, gdy zlikwidowa-
no handel na stadionie, miesz-
kańcy musieli chodzić na rynek 
na drugi koniec miasta. Przy 
ograniczonej liczbie autobusów 
było to kłopotliwe dla starszych 
osób.

Na zlecenie urzędu parking 
buduje spółka Mig-Ma. Na ra-
zie teren wykorytowano, jednak  
w tym roku inwestycja ma być 
już zakończona. 

Żychlin | za szczególne osiągnięcia edukacyjne

Nauczycielskie nagrody
Z okazji Dnia Edukacji Narodowej 14 października burmistrz Żychlina Grzegorz Ambroziak 
przyznał 16 nauczycielom i 3 pracownikom administracyjno-usługowym pracującym  
w szkołach podległych samorządowi nagrody pieniężne za szczególne osiągnięcia 
edukacyjne. Wypłacono 15.970 zł.

Nagrody burmistrza wynika-
ją z ustawy o oświacie i z Kar-
ty Nauczyciela. Co roku 1 proc.  
z planowanego funduszu na wy-
nagrodzenia jest odprowadzane 
na specjalne konto. 

70 proc. z tej kwoty do dys-
pozycji mają dyrektorzy szkół, 
którzy przyznają swoje nagro-
dy dyrektorskie nauczycielom  
w szkołach, zaś 30 proc. ma do 
dyspozycji burmistrz. Do niego 
też spływają wnioski dyrektorów 
o uhonorowanie najlepszych na-
uczycieli. Ostateczna decyzja na-
leży jednak do burmistrza.

W Szkole Podstawowej nr 1 
nagrody otrzymali: dyrektor Ja-
cek Dysierowicz, Barbara Sad-
kowska nauczyciel oraz Henryka 
Gołębiewska – pracownik sto-
łówki.

W Zespole Szkolno-Przed-
szkolnym nr 2 nagrody otrzyma-
li: dyrektor Piotr Wysocki, wi-
cedyrektor Emilia Chabowska, 
wicedyrektor Renata Durka, Elż-
bieta Wysocka nauczyciel oraz 
Lidia Dwojacka – nauczyciel 
przedszkola.

W Szkole Podstawowej  
w Grabowie nagrody otrzymali: 

dyrektor Barbara Pietrzak oraz 
Włodzimierz Dziedzic – na-
uczyciel.

W Przedszkolu Samorządo-
wym nr 1 nagrodę otrzymała dy-
rektor Grażyna Malinkiewicz

W Zespole Szkół nr 1 im. Ada-
ma Mickiewicza nagrody otrzy-
mali: dyrektor Łukasz Antczak 
oraz nauczyciele: Agnieszka 
Wawrzyniak, Janusz Głuszcz, 
Ewa Dałek, Anna Sitkiewicz, 
Aneta Furman oraz sekretarz 
szkoły Wioletta Tarka i Barba-
ra Wojciechowska intendent sto-
łówki.  dag

Żychlin | wodociąg w Tretkach na liście rezerwowej

Ważą się losy chodnika w ul. Jabłonkowej
W lipcu Urząd Gminy w Ży-

chlinie składał do Urzędu Mar-
szałkowskiego w Łodzi dwa 
wnioski o przyznanie dotacji 
na inwestycje gminne. Chodzi-
ło o chodnik w ulicy Jabłonko-
wej oraz o odcinek wodociągu  
w Tretkach. Pieniądze miały po-
chodzić z oszczędności w reali-
zacji dotychczasowych inwestycji 
realizowanych w latach 2007-
2013. 

– Dostaliśmy informację, że 
projekt dotyczący budowy od-
cinka wodociągu w Tretkach zo-
stał pozytywnie oceniony, ale 
jest na liście rezerwowej, gdyż 
do jego realizacji zabrakło środ-
ków – mówi nam Edyta Ledzion, 
kierownik Gminnego Centrum 
Promocji i Informacji w Urzę-
dzie Gminy Żychlin, która pisze 

gminne projekty o dofinansowa-
nie. – Pieniądze przyznano gmi-
nom, które mają mniejszy pro-
cent zwodociągowania gminy.  
U nas jest to 92 proc. Wiemy też, 
że do końca października Urząd 
Marszałkowski ma na to zadanie 
przesunąć dodatkowe pieniądze  
z kolejnych oszczędności inwe-
stycyjnych i jest szansa, że dotację 
dostaniemy. Niestety, wciąż nie 
ma ostatecznej decyzji co do chod-
nika na ulicy Jabłonkowej. Wnio-
sek był uzupełniany i teraz nie 
ma do niego uwag. Wciąż jest 
oceniany i czekamy na decyzję.

Na realizację tej ostatniej in-
westycji gmina liczyła na ok.  
200 tys. zł dofinansowania.  
O chodnik na ulicy Jabłonkowej 
w Dobrzelinie mieszkańcy zabie-
gają od kilku lat. Zrobiona ostat-

nio dokumentacja przewiduje bu-
dowę ciągu pieszego na długości 
885 metrów o szerokości 1,5 m. 

O budowę wodociągu w Tret-
kach wciąż na sesjach upomi-
na się sołtys Roman Ambroziak. 
On też miał nadzieję, że po la-
tach próśb i oczekiwań miesz-
kańcy wreszcie będą mogli czer-
pać wodę z wodociągu, a nie ze 
studni. Bez dotacji unijnej miesz-
kańcy nie mają co liczyć na reali-
zację inwestycji w najbliższym 
czasie. Ostatnie dotacje z Urzę-
du Marszałkowskiego muszą 
być najpóźniej rozliczone do 15 
czerwca 2015 roku. Gdyby po-
zytywna decyzja zapadła póź-
niej, a prac nie udało się wykonać  
w tym roku, to jest szansa, że 
można je zrobić na wiosnę 2015 
roku.  dag

Dwuetapowa modernizacja budynku po dawnym kinie lech na potrzeby 
sali gimnastycznej będzie opóźniona. Termin zakończenia prac to 17 
października, a pracy sporo do wykonania na zewnątrz i wewnątrz budynku.
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We wtorek rozpoczęto odbiór stadionu miejskiego w Żychlinie.  
w poniedziałek plac budowy oglądał krzysztof Anyszka, kierownik 
referatu budownictwa i inwestycji w urzędzie Gminy żychlin

DOrOta
GrąBCzewska

zychlin@lowiczanin.info

reklAMA
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Żychlin | plan zajęć w dawnym kinie lech

Sala będzie do wynajęcia
dokokńczenie ze str. 4
– Pozostałych 8 godzin będzie 

pracować na sali po południu. Do-
stanie też dodatek funkcyjny jako 
kierownik sali, czyli organizacja 
będzie podobna jak w Zespole 
Szkół nr 1 im. Adama Mickiewi-
cza, gdzie funkcjonuje hala. Taką 
organizację funkcjonowania sali 

ująłem w budżecie od stycznia 
2015 roku.

Jak podkreśla dyrektor, wszyst-
ko zależeć będzie jednak od zain-
teresowania wynajmem sali przez 
mieszkańców miasta. Jeśli chęt-
nych będzie dużo, zawsze istnie-
je możliwość dokonania korekty 
planów.  dag

Gmina Bedlno | kandydaci na radnych

59 kandydatów 
walczy o 15 mandatów

dokończenie ze str. 3

Okręg nr 11 – 3 
kandydatów
Sołectwa: Orłów Kolonia, Or-

łów parcel i Jaroszówka
Kandydaci: Marian Dysie-

rowicz z Orłowa Kolonia, 76 lat 
– KW PSL; Ewa Sokołowicz  
z Orłowa parcel, 45 lat – KWW Jo-
lanty Wodzyńskiej; Marek Paw-
łowski z Orłowa Kolonii, 40 lat 
– KWW Mała Ojczyzna Bedlno

Okręg nr 12 – 4 
kandydatów
Sołectwa: Żeronice, Wola Kał-

kowa, Gosławice
Kandydaci: Tomasz Sołty-

szewski z Gosławic, 37 lat – KW 
PSL; Andrzej Brewiński z Go-
sławic, 40 lat – KWW Jolan-
ty Wodzyńskiej; Cezary Jaros  
z Woli Kałkowej, 53 lata – KWW 
Mała Ojczyzna Bedlno; Agniesz-
ka Szcześniak z Gosławic, 41 lat 
– KWW Niezależni w Gminie 
Bedlno

Okręg nr 13 – 5 
kandydatów
Sołectwa: Stradzew, Garbów, 

Stanisławice. 
Kandydaci: Leszek Sałuda 

ze Stradzewa, 61 lat – KW PSL;  
Jadwiga Szymańska z Garbo-
wa, 52 lata – KW PiS; Wioleta 
Tomczak ze Stanisławic, 30 lat – 
KWW Pokolenia Samorządowe; 
Elżbieta Witkowska ze Stanisła-

wic 40 lat – KWW Jolanty Wo-
dzyńskiej; Krzysztof Oliszewski 
z Garbowa, 39 lat – KWW Nie-
zależni w Gminie Bedlno

Okręg nr 14 – 4 
kandydatów
Sołectwa: Zleszyn, Pniewo:  

nr 6a, od nr 10 do 17, od nr 19 do 
nr 63 oraz nr 91

Kandydaci: Ryszard Jędrzej-
czyk ze Zleszyna, 57 lat – KW 
PSL; Marcin Michalak z Pniewa, 
32 lata – KWW Jolanty Wodzyń-
skiej; Elżbieta Piechocka z Pnie-
wa, 60 lat – KWW Lepsza Gmi-
na Bedlno; Jolanta Mękarska ze 
Zleszyna, 35 lat – KWW Nieza-
leżni w Gminie Bedlno

Okręg nr 15 – 5 
kandydatów
Sołectwa: Pniewo: od nr 1 do 

nr 6, od nr 6A do nr 9, nr 18, od nr 
64 do 90, nr 91A oraz miejscowo-
ści wchodzące w skład sołectwa 
Pniewo: Pniewo Małe, Pniewska 
Kolonia, Tomaszew, Wydmuch

Kandydaci: Krzysztof Tru-
siński z Pniewa Małego, 38 lat 
– KW PSL; Dariusz Kafarski  
z Pniewa, 42 lata – KWW Poko-
lenia Samorządowe; Paweł Chy-
bicki z Pniewa, 46 lat – KWW 
Jolanty Wodzyńskiej; Elżbie-
ta Rzeźnicka z Pniewa, 48 lat – 
KWW Lepsza Gmina Bedlno; 
Dawid Andrzejczyk z Tomasze-
wa, 29 lat – KWW Niezależni  
w Gminie Bedlno. dag

Gmina Oporów | kandydaci do rady

36 osób walczy o 15 mandatów
W wyborach 
samorządowych 
w okręgach 
jednomandatowych  
w gminie Oporów walczy 
36 kandydatów.

W najlepszej sytuacji jest kan-
dydat z okręgu Skarżyn i Ku-
rów Parcel. Tam kandyduje tyl-
ko Mirosław Bisiorek z Kurowa 
Parcel, 56 lat – KW PSL (to też 
obecny radny) i już wiadomo, że 
mandat jest jego. Pozostali muszą 
walczyć. Największa konkuren-
cja o mandat będzie w sołectwie 
Szczyt i Kamienna. Tam jest aż 
po 4 kandydatów. W pięciu okrę-
gach jest po 3 kandydatów.

Kandydatów na radnych we 
wszystkich okręgach zarejestro-
wał tylko PSL, z którego o fotel 
wójta ponownie będzie zabiegać 
Robert Pawlikowski. W 11 okrę-
gach swoich kandydatów na rad-
nych zarejestrował PiS. On też 
wystawia swojego kandydata na 
wójta Mirosława Pruszkowskie-
go. Oto lista nazwisk kandydatów

Okręg nr 1 – 3 
kandydatów
Część sołectwa Oporów obej-

mujące nieruchomości od nr 4 
do nr 11, od nr 13 do 15, nr 17, 
nr 17/3 i od nr 25 do końca (nu-
mer obejmuje także numery nie-
ruchomości z oznaczeniem lite-
rowym)

Kandydaci: Grzegorz Kar-
czewski z Oporowa, 56 lat – KW 
PSL; Grzegorz Miler z Oporo-
wa, 43 lata – KW PiS; Marcin 
Kraśkiewicz z Oporowa, 34 lata 
– KWW Razem dla Oporowa

Okręg nr 2 – 2 
kandydatów
Część sołectwa Oporów obej-

mujące nieruchomości od nr 1 
do nr 3, nr 12, nr 16 i od nr 18 
do nr 24, w tym miejscowość 
Dobrzewy i sołectwo Kolonia-
-Oporów (numer obejmuje także 
numery nieruchomości z ozna-
czeniem literowym)

Kandydaci: Stanisław Klim-
czak z Oporowa, 57 lat – KW 
PSL; Elżbieta Markus z Kolonii 
Oporów, 47 lat – KW PiS

Okręg nr 3 – 2 
kandydatów
Sołectwo Janów.
Kandydaci: Józef Kuras ze 

Świechowa Parcel, 57 lat – KW 
PSL; Anna Kostrzewa ze Świe-
chowa Parcel, 47 lat – KW PiS

Okręg nr 4 – 2 
kandydatów
Sołectwa Pobórz i Jaworzyna.
Kandydaci: Ewa Pruszkow-

ska z Skarżynka, 46 lat – KW 
PSL; Dariusz Gołaszewski z Po-
borza, 40 lat – KWW Razem dla 
Oporowa

Okręg nr 5 – 1 kandydat
Sołectwa: Skarżyn i Kurów 

Parcel. Jedynym kandydatem jest 
Mirosław Bisiorek z Kurowa Par-
cel, 56 lat – KW PSL

Okręg nr 6 – 3 
kandydatów
Sołectwa: Jurków Drugi i Ku-

rów Wieś.
Kandydaci: Jan Gajewski  

z Jurkowa Drugiego, 68 lat – KW 
PSL

2. Anna Olejniczak z Kurowa 
Wsi, 48 lat – KW PiS

3. Grzegorz Kowalski z Ku-
rowa Wsi, 33 lata – KWW Ra-
zem dla Oporowa

Okręg nr 7 – 2 
kandydatów
Sołectwa Świechów i Jastrzę-

bia
Kandydaci: Agnieszka Ma-

tusiak-Wiwała z Jastrzębiej, 34 
lata – KW PSL; Lech Kostrze-
wa ze Świechowa, 68 lat – KW 
PiS

Okręg nr 8 – 2 
kandydatów
Sołectwa: Jurków Pierwszy  

i Wólka Lizigódź
Kandydaci: Anita Wor-

kowska z Jurkowa Pierwszego, 
29 lat – KW PSL; Marianna 
Oszczyk z Jurkowa Pierwszego, 
52 lata – KW PiS

Okręg nr 9 – 2 
kandydatów
Sołectwa: Wola Owsiana  

i Wola Prosperowa

Kandydaci: Tomasz Szcze-
paniak z Woli Owsianej, 25 lat 
– KW PSL; Anna Wilanow-
ska z Woli Prosperowej, 50 lat – 
KWW Razem dla Oporowa

Okręg nr 10 – 3 
kandydatów
Sołectwa: Golędzkie i Samo-

goszcz
Kandydaci: Malwina Radz-

ka-Kapruziak z Golędzkiego, 27 
lat – KW PSL; Mariusz Sadzyń-
ski z Golędzkiego, 39 lat – KW 
PiS; Michał Kawczyński z Sa-
mogoszczy, 35 lat – KWW Ra-
zem dla Oporowa

Okręg nr 11 – 3 
kandydatów
Sołectwo Mnich Południe
Kandydaci: Daniel Wiśniew-

ski z Mnichu Południe, 29 lat 
– KW PSL; Lilianna Równy  
z Mnichu Południe, 41 lat – KW 
PiS; Jan Kamoda z Grotowic, 50 
lat – KWW Razem dla Oporowa

Okręg nr 12 – 3 
kandydatów
Sołectwa: Mnich-Ośrodek
Kandydaci: Małgorzata 

Maruszewska z Mnichu-Ośro-
dek, 52 lata – KW PSL; Syl-
wester Korycki ze Szczytu, 43 

lata – KW PiS; Julian Macie-
jewski z Mnichu-Ośrodek, 59 
lat – KWW Nasza Przyszłość  
w Oporowie

Okręg nr 13 – 2 
kandydatów
Sołectwa: Skórzewa i Stani-

sławów
Kandydaci: Daniel Szwej-

da z Raju, 36 lat – KW PSL;  
Agnieszka Piechna z Raju, 36 
lat – KW PiS

Okręg nr 14 – 2 
kandydatów
Sołectwa: Podgajew
Kandydaci: Włodzimierz 

Kiełbasa z Podgajewa, 76 lat 
– KW PSL; Anna Wroczyń-
ska-Sobczyk z Gajewa, 36 
lat – KWW Nasza Przyszłość  
w Oporowie

Okręg nr 15 – 4 
kandydatów
Sołectwa: Kamienna i Szczyt
Kandydaci: Paweł Szafran  

z Kamiennej, 28 lat – KW PSL; 
Kazimierz Traczyk ze Szczytu, 
69 lat – KW PiS; Paweł Stasiak 
z Kamiennej, 31 lat – KWW 
Razem dla Oporowa; Marze-
na Adamska ze Szczytu, 32 
lata – KWW Nasza Przyszłość  
w Oporowie dag

Gmina Pacyna | kandydaci na radnych

32 kandydatów,  
a 15 mandatów
W gminie Pacyna jest 
najmniej kandydatów na 
radnych w porównaniu  
z innymi gminami.  
W większości 2 
kandydatów walczy 
o 1 mandat. Żaden 
komitet wyborczy nie 
wystawił kandydatów we 
wszystkich okręgach.

Nawet komitet obecnego wój-
ta Krzysztofa Woźniaka KWW 
Wspólna Gmina – Wspólna 
Sprawa ma swoich kandydatów 
tylko w 11 okręgach. Tyleż samo 
kandydatów w 11 okręgach ma 
KWW Rozwój Naszej Gminy, 
który wystawił też kandydatkę 
Magdalenę Durka na wójta gmi-
ny. PSL ma swoich kandydatów 
tylko w 4 okręgach (3 kandyda-
tów to obecni radni popierający 
wójta), PiS ma tylko 2 kandyda-
tów. Reszta to indywidualne ko-
mitety. 

Najstarszym kandydatem 
do rady jest Jan Durmaj, 67 lat  
z KWW Wspólna Gmina Wspól-
na Sprawa. Coraz śmielej jed-
nak startują do rady młodzi lu-
dzie. Najmłodszym jest Jarosław 
Fudała z Sejkowic, 25 lat, któ-
ry startuje z własnego komitetu 
KWW Czas na Młodych. Kolej-
nym młodym człowiekiem jest 
26-letni Marcin Banasiak z Ra-
kowca z KWW Rozwój Naszej 
Gminy. Następni dwaj kandyda-
ci mają po 28 lat: Jacek Grobel-
kiewicz ze Skrzeszew z własnego 
komitetu KWW Gospodarność  
i Samorząd oraz Łukasz Kacz-
marek z Robertowa z KW PSL. 
Kandydatką do rady jest również 
29-letnia Dorota Majewska z Ja-
nówka z KWW Rozwój Naszej  
Gminy.

Okręg nr 1 – 2 
kandydatów
Sołectwo Anatolin i Remki,  

w tym miejscowość Romanów, 
sołectwo Wola Pacyńska, w tym 
miejscowość Czesławów. 

Kandydaci: Marzena Woź-
niak z Remek, 38 lat – KWW 
Rozwój Naszej Gminy; Zdzi-
sław Łabarzewski z Remek, 54 
lata – KWW Wspólna Gmina – 
Wspólna Sprawa

Okręg nr 2 – 2 
kandydatów
Sołectwo Podczachy.
Kandydaci: Agnieszka 

Zgieb z Podczach, 37 lat – KW 
Siemowit IV; Jan Durmaj z Pod-
czach, 67 lat – KWW Wspólna 
Gmina – Wspólna Sprawa

Okręg nr 3 – 2 
kandydatów
Sołectwo Luszyn z wyjąt-

kiem budynków wielomieszka-
niowych 17-22. 

Kandydaci: Henryk Mi-
chałowski z Luszyna, 60 lat – 
KWW Czas na Zmiany Luszyn; 
Stanisław Kołodziejczyk z Lu-
szyna, 62 lata – KWW Wspólna 
Gmina – Wspólna Sprawa

Okręg nr 4 – 2 
kandydatów
Sołectwo Luszyn budynki 

wielomieszkaniowe 17-22. 
Kandydaci: Stanisław Bę-

benista z Luszyna, 53 lata – 
KWW Rozwój Naszej Gminy; 
Beata Kowalska z Luszyna, 44 
lata – KWW Wspólna Gmina 
Wspólna Sprawa

Okręg nr 5 – 2 
kandydatów
Sołectwo Pacyna, w tym uli-

ce: Kopycińskiego, Łukasiewi-
cza, Parkowa, Wyzwolenia. 

Kandydaci: Katarzyna Kłę-
bek z Pacyny 32 lata – KWW 
Rozwój Naszej Gminy; Maria 
Obidowska z Pacyny, 59 lat – 
KWW Wspólna Gmina – Wspól-
na Sprawa

Okręg nr 6 – 3 
kandydatów
Sołectwo Pacyna, miejsco-

wość: Kamionka, w tym ulice: 
Łowicka, Towarowa, Zielona.

Kandydaci: Maria Olszewska 
z Kamionki, 58 lat – KW PSL; 
Paweł Tarka z Kamionki, 36 lat 
– KW PiS; Stanisław Ledzion  
z Kamionki, 58 lat – KWW Roz-
wój Naszej Gminy

Okręg nr 7 – 3 
kandydatów
Sołectwo Pacyna, miejsco-

wość Model, w tym ulice: Le-
śna, Ogrodowa, Przyjaźni Pol-
sko-Koreańskiej, Spacerowa, 
Wyzwolenia. Kandydaci: Mie-
czysław Galus z Modela, 57 lat 
– KW PSL; Alojzy Ciećwierz  
z Modela, 54 lata – KW PiS; Kry-
styna Kępińska z Modela, 46 lat 
– KWW Rozwój Naszej Gminy

Okręg nr 8 – 2 
kandydatów
Sołectwo Przylaski, w tym 

miejscowości Kąty, Czarnów
Kandydaci: Andrzej Świer-

czyński z Kątów, 36 lat – KW 
PSL; Piotr Kiełbasa z Czarnowa, 
54 lata – KWW Rozwój Naszej 
Gminy

Okręg nr 9 – 2 
kandydatów
Sołectwo Sejkowice i Łuszcza-

nówek. 
Kandydaci: Jarosław Fuda-

ła z Sejkowic, 25 lat – KWW 
Czas na Młodych; Grażyna Tarka  
z Łuszczanówka, 56 lat – KWW 

Wspólna Gmina – Wspólna 
Sprawa

Okręg nr 10 – 2 
kandydatów
Sołectwo Słomków i Janówek, 

w tym miejscowość Rezlerka. 
Kandydaci: Dorota Majewska  
z Janówka, 29 lat – KWW Roz-
wój Naszej Gminy; Romuald 
Kraśkiewicz ze Słomkowa, 51 
lat – KWW Wspólna Gmina – 
Wspólna Sprawa

Okręg nr 11 – 2 
kandydatów
Sołectwo Robertów, w tym 

miejscowość Łuszczanów Drugi 
i sołectwo Radycza. 

Kandydaci: Łukasz Kaczma-
rek z Robertowa, 28 lat – KWW 
Rozwój Naszej Gminy; Joanna 
Skonieczna z Robertowa, 37 lat – 
KWW Wspólna Gmina – Wspól-
na Sprawa

Okręg nr 12 – 2 
kandydatów
Sołectwo Rybie. Kandydaci: 

Piotr Kołodziejczyk z Rybia, 40 
lat – KW PSL; Jadwiga Jaśpiń-
ska z Rybia, 47 lat – KWW Roz-
wój Naszej Gminy

Okręg nr 13 – 2 
kandydatów
Sołectwo Skrzeszewy. Kan-

dydaci: Jacek Grobelkiewicz ze 
Skrzeszew, 28 lat – KWW Go-
spodarność i Samorządność; Ro-
man Lisiecki ze Skrzeszew, 53 
lata – KWW Wspólna Gmina – 
Wspólna Sprawa

Okręg nr 14 – 2 
kandydatów
Sołectwo Raków. Kandyda-

ci: Jacek Marciniak z Rakowa, 
43 lata – KWW Rozwój Naszej 
Gminy; Barbara Rybicka z Ra-
kowa, 55 lat – KWW Wspólna 
Gmina Wspólna Sprawa

Okręg nr 15 – 2 
kandydatów
Sołectwo Rakowiec i Podatkó-

wek. Kandydaci: Marcin Bana-
siak z Rakowca, 26 lat – KWW 
Rozwój Naszej Gminy; Paweł 
Nowicki z Podatkówka, 53 lata – 
KWW Wspólna Gmina – Wspól-
na Sprawa.
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RZUT OKIEM | wyruSzyli nA druGi rAJd pieSzy

Po raz drugi uczestnicy Uniwersytetu III Wieku, 13 października, uczestniczyli w pieszym rajdzie do oporowa.  
w tym roku w drogę pieszo wyruszyło 25 osób, niektórzy zaopatrzeni w kijki. do pokonania mieli 5 km w jedną stronę. 
kolejne trzy osoby pojechały samochodem, zaś dwie następne wybrały podróż na rowerze. wyruszyli tradycyjnie spod 
fontanny, w parku koło zamku w oporowie mieli ognisko z kiełbaskami. były śpiewy i zabawa. pierwszy rajd rok temu 
zainicjowała poprzednia dyrektor domu kultury, Magdalena konczarek. pieszy rajd przypadł do gustu uczestnikom 
uTw i dlatego w tym roku rajd jest kontynuowany. z uczestnikami poszła też obecna dyrektor żdk, Magdalena 
rzeźnicka. zarówno rok temu, jak i w tym roku, pogoda piechurom sprzyjała. dag

Bedlno
Ptasie Radio  
i kabaret

W niedzielę, 26 październi-
ka, od godziny 15.00 w sali GOK  
w Bedlnie, zorganizowany zosta-
nie Wieczór Seniora. Dla gości 
przygotowano wiele atrakcji. Na 
początek wystąpią dzieci ze szko-
ły w Pleckiej Dąbrowie. Wystawią 
przedstawienie „Ptasie radio”. Od 
maja, 20-osobowa grupa dzieci  
z SP w Pleckiej Dąbrowie wraz 
z opiekunkami uczestniczyła  
w 6 warsztatach w ramach projek-
tu „Kolorowa lokomotywa”. Przy-
gotowywali kostiumy, scenografię 
i animację do tego spektaklu.

Scenariusz widowiska napisa-
ła Monika Kowalska-Kaczor, zaś 
za scenografię i kostiumy odpo-
wiadała Monika Maliszewska. Za 
opracowanie muzyczne odpowia-
da Krzysztof Truściński. Widowi-
sko już zostało nagrane i wysłane 
na konkurs.

Po nim wystąpi kabaret Bi-Ba-
-Bo – to najstarszy łódzki kabaret 
istniejący od 1972 roku składający 
się z emerytów i rencistów. dag

Żychlin | integracyjna impreza rodzinna w przedszkolu nr 1

W krainie pieczonego ziemniaka
Święto pieczonego ziemniaka to jedna z wielu 
imprez integracyjnych organizowanych  
w Przedszkolu Samorządowym nr 1 w Żychlinie.

To czas wspólnej zabawy dzie-
ci i rodziców, możliwość pobycia 
ze sobą. Impreza zorganizowana 
w piątkowe popołudnie, 10 paź-
dziernika, spotkała się z dużym 
zainteresowaniem rodziców i ich 
pociech.

Na zaproszenie organizato-
rów: Krystyny Cieślak i Renaty 
Kwiatkowskiej do przedszkola 
przybyli rodzice nie tylko z dzieć-
mi uczęszczającymi do placów-
ki w tym roku szkolnym, ale też  
z tymi, które opuściły progi 

przedszkola w poprzednich la-
tach. To potwierdza, że dzieci, 
które kiedyś chodziły do przed-
szkola, teraz chętnie do niego 
wracają, by wspólnie się bawić.

Bohaterem piątkowego spo-
tkania był ziemniak we wszel-
kich możliwych odsłonach.  
O ziemniaku opowiadano baj-
ki, śpiewano piosenki, recytowa-
no wiersze. Każdy z konkursów 
sprawnościowych poprzedzony 
był rymowanką o ziemniaku. Ro-
dzice z dziećmi aktywnie brali 

udział w konkursach na obieranie 
ziemniaków na czas, na najdłuż-
szą obierkę, na najwięcej pozbie-
ranych ziemniaków, w slalomie 
z ziemniakiem na łyżce, na cel-
ny rzut do kosza. Konkursy pro-
wadziła Danuta Blejson. Po emo-
cjach z zabawami i konkursami 
wszyscy z apetytem jedli placki 
ziemniaczane i frytki przygoto-
wane przez: Barbarę Materkę, Ja-
dwigę Mroziewicz i Monikę No-
wicką. Oprócz ziemniaczanych 
pyszności, można było też spró-
bować smakowitych ciast przy-
gotowanych przez rodziców ze 
wszystkich grup. 

Podczas uroczystości ogłoszo-
no wyniki konkursu na „Warzyw-

nego Stworka”. Był to konkurs 
plastyczny skierowany do dzieci 
i ich rodziców. Jury miało trudne 
zadanie, bowiem wszystkie prace 
były przepiękne. Po długiej nara-
dzie wskazano laureatów. 

Dwa równorzędne I miejsca 
przyznano Mateuszowi Lisiec-
kiemu z grupy IV i Wiktorii 
Mrowickiej z grupy II. Drugie  
i trzecie miejsce wywalczy-
ły prace Antka Kowalczyka  
i Marcela Kosiorka z grupy IV. 
Wszyscy uczestnicy otrzyma-
li dyplomy i słodkie upominki,  
a zwycięzcy dodatkowo otrzy-
mali zestawy puzzli.

Organizatorzy podziękowali 
niezawodnym jak zawsze rodzi-
com za liczny udział, wspólną 
zabawę i pomoc w postaci przy-
gotowania ciast i dostarczenia 
warzywnych okazów do dekora-
cji sali oraz produktów do przy-
gotowania ziemniaczanych sma-
kołyków.  dag

Po emocjach konkursowych przyszedł czas, by zjeść placki 
ziemniaczane i frytki.
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Żychlin | uczcili pamięć Jana pawła ii

Dzień Papieski w SP 2
W piątek, 17 października,  

w SP 1 odbyła się uroczysta aka-
demia z okazji Dnia Papieskiego, 
czyli rocznicy wyboru Jana Paw-
ła II, Polaka, na papieża kościoła 
rzymsko-katolickiego. Z tej oka-
zji dzieci z klasy V zaprezento-
wały montaż słowno-muzyczny 
pt. „Jan Paweł II naszym prze-
wodnikiem”.

16 października 1978 roku ar-
cybiskup krakowski kardynał Ka-
rol Wojtyła został wybrany na pa-

pieża. O godz. 18.18 nad Bazyliką 
Sykstyńską pojawił się biały dym 
obwieszczający jego wybór.

W rocznicę tamtych wyda-
rzeń uczniowie z SP 1 opowiada-
li o najważniejszych wartościach 
przekazywanych przez papieża 
ludziom. Maksymy prezentowa-
ne na telebimie były przeplatane 
religijnymi piosenkami, które lu-
bił papież. One też przypadły do 
gustu uczniom, którzy aktywnie 
włączali się w ich śpiewanie. dag

Uczniowie klasy V z Sp 1 zaprezentowali montaż słowno-muzyczny.
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Gmina Domaniewice | przed wyborami rozmawialiśmy z dotychczasowym gospodarzem gminy

Wójt Paweł Kwiatkowski liczy na reelekcję
W gminie Domaniewice o fotel wójta ubiegać będą się dwaj bardzo dobrze znani w gminie kandydaci: 
obecny wójt Paweł Kwiatkowski (PSL) oraz były dyrektor Gimnazjum w Domaniewicach Marek 
Jędrzejczak. Ten pierwszy rozmawia z NŁ o tym, co udało się przez cztery lata kadencji zrobić i o tym, 
co zamierza robić, jeśli wyborcy znów obdarzą go zaufaniem.

Przed czterema laty, gdy ubie-
gał się o swoją pierwszą kadencję 
w roli wójta, Paweł Kwiatkow-
ski zapowiadał zajęcie się przede 
wszystkim czterema aspektami: 
właściwym rozwojem gminy po-
przez zdobywanie środków unij-
nych, rozwojem infrastruktury 
drogowej, poprawą sytuacji szkół 
i pomoc klubom sportowym. 
Ubiegający się o reelekcję kan-
dydat z ramienia PSL uważa, że 
z tych obietnic, choć jak wszyscy 
kandydaci unika tego słowa, się 
wywiązał. 

– Moim głównym celem prze-
wodnim cztery lata temu było po-
zyskiwanie, ile się uda, środków 
unijnych – mówi. – To była już 
końcówka finansowania unijne-
go na lata 2007-2013. Pracę swo-
ją praktycznie zacząłem w roku 
2011, jednakże myślę, że przez 
te cztery lata udało się pozyskać 
dużo środków unijnych i dzięki 
nim zrealizowaliśmy wiele waż-
nych i pożytecznych inwestycji, 
które były konsultowane z Radą 
Gminy i sołtysami.

W ciągu 4 lat Pawłowi Kwiat-
kowskiemu udało się pozyskać 
około 3,6 miliona złotych środ-
ków unijnych i około 500 tys. zł 
dodatkowych środków krajo-
wych. Pieniądze te pochodziły 
przede wszystkim z Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich.  
Z tych środków zrealizowane 
(lub są w trakcie realizacji) zosta-
ły m.in. rozbudowa świetlic wiej-
skich w Strzebieszewie i Krępie 
oraz wymiana wodociągu ce-
mentowo-azbestowego na PCV 
w Domaniewicach.

Sporo, bo ponad 1,1 milio-
na zł, udało się też gminie uzy-
skać z Programu Operacyjnego 
Ryby (gmina Domaniewice jest 
członkiem Łowickiej Grupy Ry-
backiej). Z tych środków zreali-
zowana została m.in. rewitaliza-
cja centrum Domaniewic (w tym 
choćby nowe chodniki, parkin-
gi, tereny zielone, nowa elewacja 
Urzędu Gminy), remont Gmin-
nego Ośrodka Kultury, budowa 
boisk i placów zabaw w Skarat-
kach i Reczycach, automatycz-
ne nawadnianie boiska przy gim-
nazjum czy też remont świetlic  
w Stroniewicach i Lisiewicach 
Dużych.

Wójt Kwiatkowski zadowolo-
ny jest także z inwestycji w infra-
strukturę drogową. Na początku 
kadencji wraz z radnymi przy-
gotowano harmonogram budo-
wy dróg, który był później reali-
zowany. W ciągu 4 lat udało się 
wybudować lub zmodernizo-
wać około 7 km dróg i ulic m.in.  

w Reczycach (3 odcinki), Ska-
ratkach, Skaratkach pod Las czy 
też w Domaniewicach (ul. Gór-
na, Zagajnikowa, Stara Wieś) 
za kwotę około 2,2 miliona zł,  
z czego 420 tys. zł pozyskano ze 
środków zewnętrznych. Paweł 
Kwiatkowski zapowiada, że jeśli 
zostanie ponownie wybrany na 
wójta, zamierza w nowej kaden-
cji też opracować z Radą Gminy 
taki harmonogram.

Punkt zapalny: boisko  
i szkoły
W dziedzinie szkolnictwa 

(przy okazji również i sportu) 
wójt Kwiatkowski wymienia tu-
taj dokończenie zaczętej jeszcze 
przez jego poprzednika Grzego-
rza Redzisza budowy komplek-
su sportowo-rekreacyjnego przy 
gimnazjum. 

Jak wiadomo, ta inwestycja 
wzbudziła sporo kontrowersji. 
Kontrkandydat Pawła Kwiat-
kowskiego Marek Jędrzejczak, 
jeszcze będąc dyrektorem gim-
nazjum, głośno mówił o tym, 
że boisko zostało wykonane źle. 
Chodzi tu m.in. o źle wykona-
ne ogrodzenia czy też zarastanie 
chwastami bieżni. Uwagi te wójt 
Kwiatkowski miał, zdaniem byłe-
go dyrektora, ignorować.

– Nie wiem, czy te uwagi są 
zasadne, trzeba to ocenić – mówi 
Paweł Kwiatkowski. – Natomiast 
projekt był zrobiony wcześniej. 
My też aneksowaliśmy umowę, 
ale wszystkiego się nie da przewi-
dzieć. Ja uważam, że stadion jest 
wizytówką Domaniewic.

Wójt wyraża też opinię, że za-
rastanie chwastami jest wyni-
kiem tego, że obiekt nie był od-
powiednio zadbany, ale też nie da 
się wszystkiego zaprojektować 
tak, żeby chwasty nie rosły. Za-
powiada jednak, że boisko będzie 
wyglądało tak, jak należy.

W dziedzinie infrastruktury 
sportowo-szkolnej wójt Kwiat-
kowski może również „dopisać 
na swoje konto” budowę boisk 
i placów zabaw w Skaratkach  

i Reczycach. W gminnych szko-
łach udało się też zrealizować 
dofinansowywane ze środków 
zewnętrznych projekty na dodat-
kowe zajęcia, doposażenie czy 
też zakup sprzętu. Dodatkowo  
w szkołach podstawowych po-
wstały ekopracownie, a przy gim-
nazjum ogródek dydaktyczny. 

W kwestii tej ostatniej szko-
ły Paweł Kwiatkowski wrzuca 
też kamyk do ogródka Marka Ję-
drzejczaka, któremu zarzuca, że 
przez 13 lat na stanowisku dy-
rektora w gimnazjum nie zreali-
zowano żadnego projektu z do-
finansowaniem unijnym. Ten 
drugi zaprzecza jednak temu, 
gdyż właśnie ze środków unij-
nych powstał chociażby przy-
szkolny ogródek dydaktyczny.

Przedszkole sióstr 
pasjonistek jest 
potrzebne
W temacie oświaty wójt za-

przecza też dochodzącym do nie-
go słuchom, że ma w planach 
doprowadzenia do zamknięcia 
niepublicznego przedszkola pro-
wadzonego przez siostry pasjo-
nistki. Wyjaśnia, że, po pierwsze 
jest ono niepubliczne, więc nie 
leży to w jego gestii, a po drugie, 
nawet nie przeszło mu to przez 
myśl, bo placówka wypełnia lukę 
w tej dziedzinie (w gminie nie ma 
publicznego przedszkola). Gmi-
na ma wprawdzie oddział przed-
szkolny przy szkole (czyni stara-
nia o środki na drugi oddział), ale 
tam dzieci mogą przebywać tyl-
ko przez 5 godzin. Wójt zazna-
cza, że funkcjonujące oddziały  
i niepubliczne przedszkole do-
brze się uzupełniają. Podkre-
śla również, że dofinansowanie 
przedszkola sióstr w tym roku 
wzrosło z 75 do 85%. 

Plany na nową 
kadencję: lodowisko dla 
Błyskawicy i nie tylko
O sport i infrastrukturę Paweł 

Kwiatkowski zamierza też dbać, 
jeśli wygra wybory. Na fali suk-
cesów najsłynniejszego w dzie-
jach mieszkańca gminy, czyli 
mistrza olimpijskiego w łyżwiar-
stwie szybkim Zbigniewa Bród-
ki, obecny włodarz zamierza za-
dbać o infrastrukturę dla UKS 
Błyskawica Domaniewice, klu-
bu, w którym mistrz stawiał 
pierwsze kroki pod okiem Mie-
czysława Szymajdy.

Gmina już w przyszłym roku 
chciałaby rozpocząć rozbudowę 
istniejącego lodowiska tak, aby 
zainstalować tam system zamra-
żania. Pieniądze na ten cel mia-

łyby pochodzić ze środków unij-
nych na lata 2014-2020. Na razie 
nie ma jednak na tyle ścisłych 
wytycznych odnośnie tego, z któ-
rych dokładnie możliwości po-
zyskania dofinansowania w tym 
przypadku by skorzystano. 

Lodowisko miałoby powstać 
na bazie istniejącego, które mu-
siałoby zostać przedłużone o 10 
metrów. Na razie nie wiadomo, 
czy zainstalowany będzie system, 
który pozwoli utrzymać lodowi-
sko przez cały rok czy tylko na 
okres zimowy (pierwsze rozwią-
zanie jest droższe, ale trwalsze, 
a co ważne, w razie zmiany ko-
niunktury można taką instalację 
sprzedać). 

Pozyskiwanie dalszych środ-
ków unijnych to główne założe-
nie Pawła Kwiatkowskiego na 
kolejną kadencję. W gminie, jak 
wszędzie, jest na co wydawać. 
Do zrobienia pozostało jeszcze 
sporo w infrastrukturze drogo-
wej, choć nie tyle w kwestii bu-
dowy nowych dróg, co naprawy 
nawierzchni już istniejących. 

Paweł Kwiatkowski chciał-
by też dalej inwestować na niwie 
ekologii. Do wymiany pozostaje 
w gminie około 4 km sieci wodo-
ciągowej. Zmodernizowania wy-
magać będzie też oczyszczalnia 
ścieków, która już pracuje peł-
ną parą, a w Domaniewicach są 
jeszcze tereny (ul. Szerokie Pole), 
które należałoby podłączyć do 
sieci kanalizacyjnej. 

W pozostałych obszarach gmi-
ny wójt jest zwolennikiem budo-
wy przydomowych oczyszczal-
ni ścieków, na które mieszkańcy 
mogą otrzymywać duże dofi-
nansowanie z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej. Zdaniem 
wójta, lepiej, gdy właściciel sam 
inwestuje i sam nadzoruje swo-

ją oczyszczalnię, niż miałoby to 
być odgórnie kontrolowane przez 
gminę.

Paweł Kwiatkowski zapowia-
da też, że w najbliższej przyszło-
ści należałoby wcielić w życie 
istniejący już plan usuwania eter-
nitu z gospodarstw (znajduje się 
on na kilkuset posesjach). 

W gminie do wykonania pozo-
stają też inwestycje innego typu. 
W kolejce do remontu lub rozbu-
dowy świetlic wiejskich czeka-
ją choćby Rogóźno, Skaratki czy 
Reczyce.

Wójt widzi też potrzebę do-
inwestowania straży pożarnych, 
przede wszystkim jeśli chodzi  
o samochody. W najbliższym 
czasie w gminie pojawi się lekki 
samochód ratowniczo-gaśniczy. 
Włodarz gminy przyznaje jed-
nak, że w tym roku nie dojdzie 
raczej do przekazania samocho-
du bojowego od PSP w Łowiczu 
(transakcja jest uzależniona od 
zakupienia nowego wozu przez 
PSP). Pociesza jednak, że w no-

wym finansowaniu ma istnieć 
możliwość otrzymania dofinan-
sowania na ochotnicze straże.

Kolejną rzeczą, którą chciałby 
zrealizować wójt, jest moderniza-
cja oświetlenia ulicznego w gmi-
nie. Chodzi tu o wymianę starych 
lamp na nowe, energooszczędne. 

W dziedzinie promocji Pa-
weł Kwiatkowski przyznaje, że 
chciałby wykorzystać w więk-
szym stopniu osobę Zbigniewa 
Bródki. W planach jest wymiana 
przydrożnych witaczy na takie, 
które będą pokazywać najbar-
dziej rozpoznawalnego miesz-
kańca gminy (umowa na korzy-
stanie z wizerunku została już 
zawarta). 

O rywalu nie chce się 
wypowiadać
O osobie swojego kontrkan-

dydata Paweł Kwiatkowski nie 
chce za bardzo się wypowiadać. 
Jemu i Markowi Jędrzejczakowi 
nie było w końcówce kadencji po 
drodze, co poskutkowało tym, że 
były już dyrektor gimnazjum nie 
zdecydował się ubiegać o kolej-
ną kadencję na tym stanowisku. 
Paweł Kwiatkowski przypusz-
cza, że jego rezygnacja z kandy-
dowania mogła wynikać właśnie  
z planów ubiegania się o stanowi-
sko wójta. – Jako człowieka nie 
chcę go oceniać – mówi. – Jako 
dyrektor dbał o szkołę, o nauczy-
cieli, o uczniów. To widać zresztą 
po gimnazjum. Zawsze było czy-
sto, posprzątane. Tutaj nie można 
mieć żadnych zastrzeżeń.

Wójt Kwiatkowski liczy na 
to, że tegoroczna kampania wy-
borcza będzie kulturalna, opar-
ta na argumentach i pomysłach 
na funkcjonowanie gminy. Uwa-
ża też, że choć większość kan-
dydatów, w wyborach na wój-
ta i radnych, reprezentuje któreś 
z dwóch ugrupowań (PSL lub 
PiS), to ludzie głosować będą nie 
na partie, a na konkretnych ludzi. 
– Trzeba stawiać na człowieka – 
podsumowuje. – Na to, co może 
zrobić dla gminy, a nie na partię 
polityczną. 

Paweł Kwiatkowski w tego-
rocznych wyborach kandydu-
je jedynie na wójta. Nie zgłosił 
on akcesu do Rady Gminy, Rady 
Powiatu czy innej struktury sa-
morządowej. Jeśli przegra wy-
bory, zamierza wrócić do pracy 
w Łódzkim Ośrodku Doradztwa 
Rolniczego.  Jakub Lenart

Paweł kwiatkOwski Prywatnie

paweł kwiatkowski 
ma 49 lat, a w gminie 
domaniewice mieszka 
od urodzenia. pochodzi z 
krępy, a obecnie mieszka 
przy ul. Głównej w 
domaniewicach. Ma żonę 
dorotę oraz 25-letnią córkę 
Julię. Jego pierwsza żona 
Anna zmarła kilka lat temu. 
z drugą żoną wychowuje 
też jej 15-letnią córkę  
z pierwszego małżeństwa, 
natalię. w wolnych 
chwilach zajmuje się 
swoim gospodarstwem 

sadowniczym. – To jest 
takie moje hobby, 
oderwanie od pracy – 
przyznaje. – praca jest 
coraz bardziej stresująca, 
wymagająca, w wolnych 
chwilach idę do sadu, 
nieraz nie biorę telefonu, 
żeby chociaż 2-3 godziny 
odpocząć. 
Jest absolwentem wydziału 
rolniczego SGGw  
w warszawie. przed 
wyborem na wójta pracował 
w łódzkim ośrodku 
doradztwa rolniczego. 

Gmina Domaniewice | przed wyborami

Koalicja koalicją, ale nie we wszystkich przypadkach
Kiedy patrzymy na listę kan-

dydatów na radnych gminy Do-
maniewice w okręgu nr 1, którą 
publikowaliśmy w poprzednim 
numerze Nowego Łowiczanina, 
w oczy rzuca się ciekawostka.  
W okręgu tym swoich kandyda-
tów mają bowiem i Prawo i Spra-
wiedliwość, i KWW Krzysztofa 

Jana Kalińskiego. Nie byłoby  
w tym nic dziwnego, gdyby nie 
fakt, że te dwie frakcje w tego-
rocznych wyborach są koalicjan-
tami. – Jesteśmy koalicjantami, 
współpracujemy, ale w takich 
sytuacjach daliśmy sobie swobo-
dę – komentuje krótko Krzysztof 
Kaliński.

W podobnym tonie wypowia-
da się szef powiatowych struktur 
PiS Marcin Kosiorek. – Mamy 
między sobą porozumienie, ale 
nie będziemy nikomu blokować 
możliwości kandydowania, re-
alizacji – mówi. – Nie zamierza-
my blokować uczciwej rywali-
zacji.

Za skompletowanie listy kan-
dydatów PiS w gminie odpowia-
dał kandydat tego ugrupowa-
nia na wójta Marek Jędrzejczak. 
– Nie prowadziliśmy na tym 
szczeblu żadnych rozmów odno-
śnie wystawienia jednego kan-
dydata – powiedział w rozmo-
wie z NŁ. – Każdy ma prawo 

kandydować. Ja osobiście uwa-
żam, że to dobrze, że będzie ry-
walizacja między kilkoma kan-
dydatami.

Czy będzie tak, że na tej ry-
walizacji koalicjantów skorzysta 
ten trzeci, a w zasadzie trzecia – 
Hanna Jóźwicka z PSL – pokażą 
wybory.  kl

Paweł Kwiatkowski.

do wymiany pozostaje 
w gminie około 4 km 
sieci wodociągowej. 
zmodernizowania 
wymagać będzie też 
oczyszczalnia ścieków.
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Gmina Domaniewice | długoletni dyrektor gimnazjum wie, czego potrzebuje gmina

Marek Jędrzejczak chce zmian
Kontrkandydatem obecnego wójta, Pawła Kwiatowskiego, w ubieganiu się o to stanowisko będzie były dyrektor gimnazjum 
w Domaniewicach, Marek Jędrzejczak. Startujący z ramienia Prawa i Sprawiedliwości kandydat ma swoje pomysły na zmiany  
w gminie, ale też sporo uwag do obecnego jej włodarza.

Przyciągnięcie 
inwestorów priorytetem
W rozmowie z nami Marek 

Jędrzejczak mówi o swoich pla-
nach. Często odnosi się do spo-
sobu sprawowania urzędu przez 
obecnego wójta, gdyż niektó-
re z jego pomysłów są przeciw-
stawieniem się pomysłom Pawła 
Kwiatkowskiego. – To, co zamie-
rzam zrobić, jest pokłosiem sy-
tuacji, która ma miejsce dziś  
– mówi Marek Jędrzejczak. 

Priorytetowym punktem wy-
borczego programu kandydata 
PiS jest stworzenie terenów inwe-
stycyjnych oraz promocja gminy 
pod kątem właśnie pozyskiwa-
nia inwestorów, co ma z kolei do-
prowadzić do powstania nowych 
miejsc pracy. W planie zagospo-
darowania przestrzennego gminy 
pod inwestycje przeznaczone są 
tereny w Krępie i Reczycach (150 
ha) oraz część terenów przy dro-
dze krajowej nr 14 za Urzędem 
Gminy i oczyszczalnią ścieków.

Zdaniem Marka Jędrzejczaka, 
żeby ściągnąć inwestora należa-
łoby zacząć od rzeczy dość pod-
stawowej, czyli odpowiedniego 
zareklamowania – np. na inter-
netowej stronie gminy – że gmina 
w ogóle takie tereny inwestycyj-
ne posiada. Należałoby też po-
informować potencjalnych inwe-
storów, jakie firmy już na terenie 
gminy działają. Na samych tere-
nach Marek Jędrzejczak chciał-
by doprowadzić do pociągnięcia 
do nich mediów. 

Zdaniem kandydata, gmi-
na nie wykorzystała w odpo-
wiedni sposób sukcesu Zbignie-
wa Bródki, którego osoba także 
mogłaby być w pewnym stopniu 
magnesem dla inwestorów. Ma-
rek Jędrzejczak popiera też po-
mysł budowania w gminie lodo-
wiska.

Były dyrektor gimnazjum 
nie zgadza się z tłumaczenia-
mi obecnego wójta, że gminy 
nie stać na przygotowanie tere-
nów pod inwestycje, które co 
gorsza, dodatkowo mają często 
trudną sytuację prawną, tzn. na-
leżą do właścicieli prywatnych. 
– Czy wszędzie gminy są wła-
ścicielami terenów inwestycyj-
nych? – pyta retorycznie. – Po-
dam taki przykład: hektar ziemi 
rolnej kosztuje 10 tys. zł, a inwe-
stycyjnej 100 tys. zł. Który rol-
nik nie sprzeda takiej ziemi? 
Wójt Kwiatkowski z góry zakła-
da, że nie ma szans, a to jest naj-
bardziej błędne. 

Kandydat uważa również, 
że inwestora trzeba przycią-
gać dodatkowymi argumen-
tami, np. zwolnieniami z po-
datku. – Obietnic wyborczych 
zamierzam dotrzymać – doda-
je. – Jeżeli mi się nie uda, to chcę 
powiedzieć mieszkańcom: zrobi-
łem wszystko, żeby tego inwesto-
ra ściągnąć, ale nie udało mi się. 

nie dla obciążania 
mieszkańców budową 
przydomowych 
oczyszczalni
Drugim ważnym punktem 

programu kandydata PiS jest 
kwestia narzuconego przez Unię 
Europejską obowiązku skanalizo-
wania gmin. Paweł Kwiatkowski 
jest orędownikiem rozwiązania 

polegającego na budowie przy-
domowych oczyszczalni ście-
ków, z tym, że budowę i utrzy-
manie takiej instalacji wziąłby 
na siebie właściciel posesji. Ma-
rek Jędrzejczak kategorycznie 
nie zgadza się na obciążanie tymi 
kosztami mieszkańców. – To jest 
efekt nieudolności i niekompe-
tencji wójta, bo w ten sposób pró-
buje przerzucić na mieszkańców 
odpowiedzialność finansową 
na zorganizowanie kanalizacji  
– mówi kandydat. – Jeżeli zosta-
nę wójtem, to będę zwolennikiem 
kanalizacji ziemnej. Jeżeli już ka-
nalizacje przydomowe, to będą 
one zorganizowane z pieniędzy 
gminnych. 

Według Marka Jędrzejcza-
ka, pieniądze na to będzie moż-
na uzyskać w ramach środków 
unijnych z nowego finansowa-
nia. Na wybudowanie oczysz-
czalni przydomowej mieszka-
niec może wprawdzie otrzymać 
dofinansowanie z Wojewódz-
kiego Funduszu Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej, 
ale nawet pomimo niego, będzie 
mu potrzebne kilka tysięcy zło-
tych (kandydat szacuje, że całość 
kosztuje około 12 tys. zł, z czego 
może około 7 tys. zł będzie do-

finansowania, do tego dochodzi 
około 600 zł rocznie na utrzyma-
nie instalacji przy założeniu bra-
ku awarii). 

– Bulwersujące w tym jest to, 
że poprzedni wójt (Grzegorz Re-
dzisz – przyp. red.) zbudował 
kanalizację za ponad 5,5 milio-
na złotych, a w ciągu tej kaden-
cji nie zbudowano nawet metra 
– komentuje Marek Jędrzejczak. 
– On mógł za 5,5 miliona zrobić, 
a my płaciliśmy tylko za przyłą-
cze 1.500 zł. 

Marek Jędrzejczak w dziedzi-
nie ekologii zdaje sobie również 
sprawę z jak najszybszej koniecz-
ności modernizacji oczyszczalni 
ścieków, która już teraz działa na 
maksymalnych obrotach. W opi-
nii kandydata, gdyby wójt Kwiat-
kowski co roku w czasie trwania 
kadencji wyodrębniał w budżecie 
po 300-350 tys. zł, problemu już 
by nie było. – Przez cztery lata  
(w projekcie budżetu na 2015 rok 
ma znaleźć się kilkaset tysięcy 
złotych na modernizację oczysz-
czalni – przyp. red.) nie zrobiono 
w tym temacie nic – ocenia Ma-
rek Jędrzejczak. – Dla mnie to 
jest bardzo duże zaniedbanie. 

Przedszkole sióstr musi 
zostać
Marek Jędrzejczak zdecydo-

wanie zapowiada, że nie zgodzi 
się na zamknięcie niepublicz-
nego przedszkola prowadzo-
nego przez siostry pasjonist-
ki (powstało ono w 2006 roku 
z inicjatywy mieszkańców,  
w tym Barbary Jędrzejczak, 
gdyż od 2001 roku gmina po-
zbawiona była jakiegokolwiek 
przedszkola – przyp. red.).

Paweł Kwiatkowski zaprze-
cza, jakoby chciał doprowa-
dzić do zamknięcia przedszkola  
i podkreśla w rozmowie z nami, 
że dobrze uzupełnia ono ofer-
tę w gminie. – Wójt zamierza to 
zrobić w białych rękawiczkach 

– uważa Marek Jędrzejczak.  
– Siostry same to zrobią. 

Zdaniem kandydata świadczy 
o tym fakt, że siostrom odmó-
wiono dofinansowania na jed-
no dziecko w wysokości 100% 
kosztów utrzymania w najbliż-
szym przedszkolu publicznym, 
a ustalono je jedynie na 85%.  
– Nieprzyznanie takiego dofi-
nansowania spowoduje wzrost 
opłat, czesnego, a to doprowadzi 
do tego, iż części rodziców nie 
będzie już na przedszkole stać  
– tłumaczy Marek Jędrzejczak. 

Kandydat uważa, że dofinan-
sowania odmawia się, gdyż od 
stycznia przy szkole podstawo-
wej powstać ma drugi oddział 
przedszkolny i to o charakterze 
genderowym (wg projektu grupa 
ma ponoć np. liczyć dokładnie 
po 8 dziewczynek i chłopców). 
Wójt Paweł Kwiatkowski kate-
gorycznie zaprzecza jednak, ja-
koby projekt zawierał elementy 
ideologii gender.

Jeżeli z przedszkola sióstr 
odejdzie do nowego oddziału 
kilkanaście osób, to jego istnie-
nie będzie zagrożone. Marek Ję-
drzejczak nie jest kategorycznie 
przeciwny powstaniu kolejnego 
oddziału punktu przedszkolne-
go, ale chce, aby wszystkie pod-
mioty działały na równym po-
ziomie i aby mieszkańcy mieli 

wybór co do tego, gdzie uczyć 
powinny się ich dzieci. 

Kandydat uważa, że jeżeli 
wójt Kwiatkowski chce udowod-
nić, że ma dobre intencje w sto-
sunku do przedszkola sióstr, to 
powinien wyrazić on zgodę na 
100% dotacji. W jego szczere 
intencje jednak nie wierzy.

Gwarancja na 
boisko będzie 
wyegzekwowana
Jak wiadomo, jeszcze jako 

dyrektor Marek Jędrzejczak 
zgłaszał kilkakrotnie wójtowi 
Kwiatkowskiemu, że inwesty-
cja została wykonana źle. Cho-
dzi tu m.in. o zarastanie bieżni, 
zbyt małe odległości barierek 
od bieżni, brakuje zaślepek, 
które wkłada się po wyjęciu 
słupów podtrzymujących siat-
kę do siatkówki, czy też belek 
przy skoczni w dal. Jego apele 
nie zostały wysłuchane. Marek 
Jędrzejczak wprost obiecuje, że 
gwarancja, jeśli wygra, będzie 
wyegzekwowana, a inwestycja 
poprawiona.

Kandydat ma też uwagi co do 
wykonania rosarium przy szko-
le podstawowej w Domaniewi-
cach. Jego zdaniem brakuje tam 
choćby tabliczki informującej, 
że jest to swoisty pomnik pamię-
ci Cichociemnych. 

straż powinna  
mieć wóz
Kandydat PiS chciałby do-

prowadzić do zakupu samocho-
du dla OSP w Domaniewicach. 
Gmina jest bowiem jedyną w po-
wiecie łowickim, która w ostat-
nich latach nie nabyła żadnego 
pojazdu, który nadawałby się do 
akcji. Obecne samochody są po 
prostu za stare. 

Marek Jędrzejczak ma pre-
tensje do obecnego wójta, że 
ten, w momencie, gdy była oka-
zja otrzymania dofinansowania  
z Ministerstwa Spraw Wewnętrz-
nych oraz WFOŚ, nie znalazł  
w budżecie 200 tys. zł na cał-
kowicie nowy pojazd, a zamiast 
tego znaleziono jedynie 70 tys. zł 
na przejęcie używanego pojazdu 
od łowickiej PSP, czego zresztą 
w tym roku nie uda się najpraw-
dopodobniej dokonać (w gminie 
pojawi się za to nowy, lekki sa-
mochód – przyp. red.). 

inwestycje będą 
dokończone
Marek Jędrzejczak chciał-

by, aby jego program był, jak to 
mówi: programem mieszkań-
ców. Jeśli chodzi o inwestycje 
na poszczególnych wsiach, to 
chciałby, aby potrzeby wypływa-
ły w czasie rozmów z mieszkań-
cami, radnymi czy sołtysami. 
Kandydat, w wypadku wygra-
nej, chciałby stworzyć plan in-
westycji na cztery lata. Kandydat 
obiecuje, że dokończone zostaną 
wszystkie inwestycje rozpoczęte 
przez jego poprzednika. 

Opłata za śmieci  
za duża
Kandydat zapowiada też, że 

chciałby doprowadzić do obniże-
nia ceny, jaką płaci się w gminie 
za śmieci. Uważa też, że powin-
no się wprowadzić rozwiązania, 
np. zwolnienia czy ograniczenia 
stawek, które ulżyłyby rodzinom 
wielodzietnym. Marek Jędrzej-
czak liczy na to, że cenę można 
by renegocjować.

wsparcie dla  
sportu i uczniów
Marek Jędrzejczak zapowiada, 

że chciałby wspierać kluby spor-
towe, zwłaszcza w kontekście 
wyników najlepszych zawodni-
ków. Chciałby też, aby wszystkie 
obiekty sportowe w gminie były 
powszechnie dostępne dla miesz-
kańców. 

Były dyrektor gimnazjum za-
powiada też, że chciałby, aby 
większe wsparcie, niż 150 zł za 
semestr, otrzymywali najlepsi 
uczniowie. Co ciekawe, kandy-
dat zapowiada, że w przypadku 
wygranej, osoby takie będą otrzy-
mywały nagrody na zakończenie 
roku szkolnego, które będą fun-
dowane z jego prywatnych pie-
niędzy. – Bez względu na to, jaka 
to będzie liczba – mówi. – Nie 
ma lepszej mobilizacji. 

wójt zrobił też  
sporo dobrego
Marek Jędrzejczak, który dość 

otwarcie krytykuje działania wój-
ta Kwiatkowskiego, zaznacza, że 
w jego kadencji było też sporo 
pozytywów. Wymienia tu choć-
by budowę 7 km dróg, rozbudo-
wę świetlic, odnowienie GOK 
czy też rewitalizację centrum Do-
maniewic. 

W przeciwieństwie do swo-
jego rywala, Marek Jędrzejczak  
w tegorocznych wyborach za-
mierza ubiegać się jednocześnie  
o dwa stanowiska. Poza wybora-
mi na wójta, będzie również ubie-
gał się równolegle o mandat rad-
nego Rady Powiatu Łowickiego 
z listy Prawa i Sprawiedliwości. kl

bulwersujące jest to, 
że poprzedni wójt 
(Grzegorz redzisz  
– przyp. red.) zbudował 
kanalizację za ponad 
5,5 miliona złotych,  
a w ciągu tej kadencji 
nie zbudowano nawet 
metra.

Marek Jędrzejczak z żoną barbarą, córką katarzyną i synem piotrem.
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Marek JęDrzeJCzak Prywatnie
Marek Jędrzejczak ma 46 
lat. pochodzi żychlina.  
z domaniewicami związany 
jest od 14 lat. Ma żonę 
barbarę oraz dwoje 
dzieci: 13-letnią katarzynę 
i 12-letniego piotra. Jest 
nauczycielem gimnazjum  
w domaniewicach. przez 
13 lat, w latach 2001-2014, 
był jego dyrektorem. karierę 

zawodową zaczynał  
w zespole Szkół rolniczych 
w zduńskiej dąbrowie, 
gdzie uczył przez 7 lat. 
Jest absolwentem historii 
na uniwersytecie łódzkim 
oraz policealnego studium 
rolniczego na kierunku 
uprawa roślin i hodowla 
zwierząt. Jego hobby to 
film, polityka i sport. 
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Dariusz reCzulski Prywatnie

wójt mieszka w łowiczu, 
wraz z żoną i dwójką synów, 
z których starszy ma obecnie 
sześć lat, a młodszy pół roku. 
Jest absolwentem zespołu 
Szkół ponadgimnazjalnych nr 
2 w łowiczu, a wykształcenie 
wyższe uzyskał na wydziale 
ekonomiczno-rolniczym SGGw 
w warszawie. interesuje się 
piłką nożną i polityką. w piłkę 
zarówno sam gra, jak i kibicuje. 

niegdyś był zawodnikiem 
olimpii chąśno, obecnie gra 
tylko rekreacyjnie, choć  
w miarę możliwości regularnie. 
– Jeśli chodzi o politykę  
– mówił w rozmowie z nami  
– to staram się obserwować ją, 
zachowując zdrowy dystans, 
bez skrajnych emocji, ale lubię 
być zorientowany na bieżąco  
w tym, co się aktualnie dzieje  
w kraju i na świecie.

Gmina Chąśno | dariusz reczulski – jedyny kandydat na wójta w tej gminie

To będzie trudna kadencja
W gminie Chąśno wybory będą przebiegały znacznie spokojniej niż w innych gminach powiatu. Już po rejestracji kandydatów 
na radnych wiadomo było, że tylko Komitet Wyborczy PSL będzie mógł wystawić kandydata na wójta, a na tego już dawno  
został wytypowany obecny wójt Dariusz Reczulski.

Ten urodzony w 1977 roku sa-
morządowiec to absolwent war-
szawskiej SGGW. Jest członkiem 
Polskiego Stronnictwa Ludowe-
go od 2004 roku. Wójtem został 
w 2006 roku, stając się jednym 
z najmłodszych wójtów w woje-
wództwie. Wybory wygrał wów-
czas pewnie, stosunkiem głosów 
61,86% do 38,14%, pokonując 
dotychczasowego wójta, Roma-
na Łazińskiego. Cztery lata póź-
niej nie miał już kontrkandydata 
i zdobył 92,72% głosów. W Ra-
dzie Gminy praktycznie nie ma 
opozycji, większość uchwał po-
dejmowanych jest tu jednogłośnie, 
zgodnie z jego sugestiami. Brak 
kontrkandydata w wyborach tylko 
potwierdza brak skonsolidowanej 
opozycji wobec wójta w gminie, 
ale też świadczy o popularności 
wójta i zaufaniu do niego.

Sam Dariusz Reczulski uważa, 
że za tym sukcesem stoją osoby, 
z którymi współpracuje. – Obec-
na Rada Gminy to nie są przecież 
od początku „moi ludzie”, wie-
lu z nich było już radnymi zanim 
zostałem wójtem – mówił w roz-
mowie z nami. – Myślę, że to są 
właściwi ludzie, którzy już nieraz 
sprawdzili się w swojej roli, najle-
piej osadzeni w lokalnych proble-
mach małych społeczności.

Bardzo dobrze ocenia też Re-
czulski współpracę gminy z in-
nymi samorządami – gminami 
powiatu, starostwem, urzędem 
wojewódzkim i marszałkowskim. 
– W przypadku powiatu może 
czasem chcielibyśmy nieco wię-
cej, ale też rozumiem doskonale, 
że musi on działać w miarę moż-
liwości – mówił.

Co się udało, a co nie
Zapytaliśmy wójta o jego 

własną ocenę swojej poprzed-
niej kadencji, przypominając 
cele, jakie postawił przed sobą  
i gminą cztery lata temu. Zgodnie  
z obietnicami, przeprowadzono 
w ostatnich latach budowę hy-
droforni w Wyborowie i dalszą 
rozbudowę sieci kanalizacyjnej 
– została zakończona budowa ka-
nalizacji w Goleńsku. Wójt obie-
cywał też regularne okopywanie 
dróg i odnawianie rowów, a także 
stopniowe remontowanie kolej-
nych dróg. Sam często mówił, że 
chciałby każdego roku wykonać 
nowe drogi w minimum jednej 
z wsi, co udało się zrealizować. 
W ciągu ostatnich czterech lat 
naprawionych zostało łącznie 10 
km dróg gminnych i 5 km dróg 
powiatowych. Zostało też okopa-
ne około 12 km rowów. 

Wójt, kandydując cztery lata 
temu, obiecywał też pozyskiwa-
nie środków unijnych i – jak sam 
przekonuje – biorąc pod uwa-
gę możliwości gminy, zostało to 
wykorzystane w blisko 100%.  
W ciągu minionych lat gmina po-
zyskała m.in.

Ponadto udało mu się pozy-
skać także środki zewnętrzne  
z innych źródeł, jak na przykład 
500 tys. zł na remonty dróg z 
Funduszu Ochrony Gruntów Rol-
nych.

Nie udało się natomiast za-
pewnić dostatecznej ilości pie-

niędzy na przeprowadzenie peł-
nej termomodernizacji szkoły 
podstawowej w Mastkach oraz 
budowę oczyszczalni ścieków w 
tej miejscowości. Jeśli chodzi o 
szkołę, z działań mających ogra-
niczyć koszty utrzymania, zreali-
zowana została wymiana pieca z 
olejowego na nowy, ogrzewany 
eko-groszkiem. Wójt tłumaczy, 
że niezrealizowane w tej kaden-
cji cele nie zostały porzucone i 
zamierza do nich powrócić, kie-
dy znajdą się środki zewnętrzne – 
bo to od nich od początku zależa-
ło w znacznej mierze powodzenie 
projektu. Zamierza też kontynu-
ować remonty dróg i pielęgnację 
rowów. 

Poza tym, obiecuje jednak nie-
wiele, przewidując, że jego trze-
cia kadencja będzie dla niego 
najtrudniejszym jak dotąd spraw-
dzianem. Chce kontynuować do-
tychczasową, ostrożną politykę, 
dbając o to, aby gmina nie zadłu-
żała się ponad swoje możliwości.

nie ma już na czym 
oszczędzać
– Trudno będzie szukać 

oszczędności w wydatkach bie-
żących, bo już teraz te wydatki 
są obniżone praktycznie do mi-
nimum – uważa Dariusz Reczul-

ski. – Na przykład, we wszystkich 
gminnych obiektach pali się eko-
-groszkiem, a oświetlenie zostało 
już wymienione na tańsze, typu 
LED.

Najwięcej problemów przy-
sparza gminie kwestia utrzyma-
nia szkół w Mastkach i Błędo-
wie – kosztuje to gminę ok. 700 
tys. zł rocznie. Wójt, zakłada, że 
będą potrzebne zmiany w tych 
placówkach. Jednak uważa, że 
redukcja zatrudnienia powinna 
być ostatnią z branych pod uwa-
gę możliwości. Przypomnijmy, 
że w przypadku szkoły w Mast-
kach, była głosowana uchwała  
o przekazaniu jej stowarzyszeniu, 
ale ostatecznie ani wójt, ani radni 

nie zdecydowali się na taki krok, 
obawiając się, że mogłoby to źle 
wpłynąć na poziom szkoły, któ-
ra w obecnej formie funkcjonuje 
bardzo dobrze.

na czym  
da się zarobić
– Bardziej niż na kolejne 

oszczędności nastawiam się na 
zwiększenie wpływów do budże-
tu – mówił. – Liczę na działania, 
które sprowadzą do nas przed-
siębiorców, których wciąż jest za 
mało. Podejmujemy różne kro-
ki w tym kierunku, na przykład 
ostatnio, przeznaczając gmin-
ny teren pod inwestycje, jednak 
wszystkie tego typu działania 
wymagają czasu i są niepewne. 

Wójt wciąż myśli o budowie 
elektrowni wiatrowych. Zdaje so-
bie sprawę, że to rozwiązanie po-
ciągające za sobą dużo proble-
mów, jednak byłby to spory zysk 
dla gminy. – Ja i radni następnej 
kadencji będziemy musieli się 
zmierzyć z tą sprawą, choć praw-
dopodobnie, nawet jeśli budowa 
wiatraków dojdzie do skutku, to 
jeszcze nie w tej kadencji.  tm

Dariusz Reczulski
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Przed wyborami | 6 komitetów

Kto z gminy Bolimów do Rady 
Powiatu Skierniewickiego

W okręgu wyborczym nr 3 
w wyborach do Rady Powiatu 
Skierniewickiego głosować będą 
mieszkańcy trzech gmin: Boli-
mów, Nowy Kawęczyn i gmi-
ny Kowiesy. W tym okręgu „do 
wzięcia” są 4 mandaty, zgłoszo-
nych zostało 6 list z 46 kandyda-
tami. 

Komitet Wyborczy Wyborców 
Porozumienie Samorządowe Jed-
ność zgłosił 7 kandydatów. Są to: 
Marek Kalisiak, Jacek Ossowicz, 
Jolanta Danuta Lipska, Robert 
Leszek Salamon, Krystyna Jani-
na Woźniak, Urszula Wiernikow-
ska, Urszula Anna Jakubowska. 

Komitet Wyborczy Wyborców 
Powiatowe Forum Samorządo-
we zgłosił 8 kandydatów. Są to: 
Ewa Pawlak, Zbigniew Mieczy-
sław Roter, Paweł Gajda, Marek 
Wróblewski, Anna Magdalena 
Kołosowska, Kazimierz Hajduk, 
Janina Józefa Lebrych, Łukasz 
Marcin Rzepecki. 

Komitet Wyborczy Polskie 
Stronnictwo Ludowe zarejestro-
wał listę z 8 kandydatami: Bog-
dan Stanisław Okrasso, Jan Kan-
ty Konopczyński, Ewa Teresa 

Kobuszewska, Małgorzata Maria 
Rutkowska, Szymon Szymański, 
Janusz Dębski, Maria Honorata 
Duch, Stanisław Waldemar Płat-
kowski. 

Komitet Wyborczy Prawo  
i Sprawiedliwość zarejestrował 
listę z 8 kandydatami: Michał 
Artur Szczepaniak, Beata Hele-
na Lińska, Robert Piotr Baron, 
Eugeniusz Dudziński, Elżbieta 
Danuta Melon, Tomasz Nowac-
ki, Daria Kamila Kural, Elżbieta 
Kaczmarek. 

Komitet Wyborczy Wyborców 
Nasz Powiat (8 kandydatów): 
Tomasz Gajdziński, Jarosław 
Pepka, Justyna Małgorzata Du-
mińska, Urszula Grażyna Rdza-
nowska, Renata Kwiatkowska, 
Bogumiła Krysińska, Mateusz 
Kazimierz Frąc, Jarosław Adam 
Liński. 

Komitet Wyborczy Wyborców 
Gmina Powiat to Ty (7 kandyda-
tów): Jarosław Wysota, Margerita 
Barbara Kahan, Ewa Szwarocka, 
Mirosław Stanisław Stankiewicz, 
Dominika Kobyłecka, Anna 
Skrzypowska, Tomasz Adam 
Kwiatkowski.  mak

Gmina Bielawy | komitet wyborczy Adama krysickiego odkrył karty 

Polityce w naszej radzie już dziękujemy
W piątek, 17 października, w sali OSP Waliszew swoją kampanię wyborczą zainaugurował Komitet Wyborczy Wyborców Razem 
dla Gminy Bielawy, jeden z trzech wystawiających w tegorocznych wyborach samorządowych kandydata na wójta w tym regionie. 
Osobą scalającą gminę ponad wszelkimi podziałami na fotelu wójta ma być Adam Krysicki.

Jego kandydatura to alterna-
tywa dla od lat upartyjnionego 
peeselowsko bielawskiego sa-
morządu. Jak on sam oraz dwu-
nastka jego kandydatów do Rady 
Gminy Bielawy mają zamiar 
przekonać do siebie wyborców? 
Część z nich swój program za-
prezentowało w piątek. Wszyscy 
byli zgodni co do tego, że obec-
ne upartyjnienie bielawskiemu 
samorządowi nie służy, a w nie-
których przypadkach wręcz go 
paraliżuje. – Na sesjach zdarza-
ły się sytuacje, że nawet jeśli ja-
kiś wniosek, który wyszedł spoza 
klubu PSL, wydawał się wszyst-
kim radnym rozsądny, to ogłasza-
no przerwę, po której większość 
go już nie poparła, bo działano 
na zasadzie: skoro to nie nasz po-
mysł, to nie możemy być „za” – 

mówił obecny radny i kandydat 
na radnego Dariusz Topolski.

Komitet Razem chce to zmie-
nić. – Skupiliśmy grupę ludzi, 
która jest w stanie pociągnąć 
wreszcie tę gminę do przodu. 
Jestem przekonany, że wspól-
nie, ponad podziałami i niepoli-
tycznie, możemy dużo zmienić 
– mówi Adam Krysicki. Z kolei 
pełnomocnik komitetu Krzysztof 
Antczak dementował pogłoski, 
jakie podobno pojawiły się już 
w gminie, jakoby kandydat na 
nowego wójta, po ewentualnym 
objęciu tej funkcji, miał zwalniać 
urzędników. – To domysły, któ-
re oficjalnie chciałbym zdemen-
tować. Absolutnie nie ma takich 
planów, skupiamy się na progra-
mie rozwoju gminy, a nie na pla-
nach zwalniania kogokolwiek 

– podkreślał Antczak. Podczas 
piątkowego spotkania o swoich 
planach względem rozwoju gmi-
ny mówili najpierw poszczególni 

kandydaci do rady, których w sali 
OSP Waliszew pojawiło się sied-
mioro (Krzysztof Antczak, Da-
riusz Topolski, Cezary Kołaczyń-

ski, Gabriel Lewandowski, Paweł 
Mardofel, Piotr Kociak i Monika 
Kluska), a w podsumowaniu głos 
zabrał sam kandydat na wójta, 
który tym razem o mandat radne-
go się nie ubiega. 

O problemach i niezaspo-
kojonych potrzebach miesz-
kańców dyskutowano zarówno  
w kontekście poszczególnych, 
reprezentowanych przez kandy-
datów na radnych okręgów, jak  
i w skali całej gminy. Nowe kie-
runki w zagospodarowaniu prze-
strzennym, poprawa stanu dróg, 
wodociągów, oczyszczalnia ście-
ków to tylko niektóre z tematów, 
na jakie nacisk kładą kandyda-
ci komitetu Razem dla Gminy 
Bielawy. Przeznaczenie terenów 
rolniczych pod inwestycje i zain-
teresowanie nimi potencjalnych 

inwestorów szczególnie w sytu-
acji, kiedy w rejonie istnieje zjazd 
z autostrady, to ich zdaniem prio-
rytetowy kierunek w poszukiwa-
niu znaczących źródeł dochodu 
dla gminy i jej mieszkańców. 

Zaraz za nim miałoby iść po-
zyskiwanie funduszy unijnych  
i pozabudżetowych źródeł krajo-
wych, które mogłyby być prze-
znaczone na poprawę lokalnych 
dróg (co w ostatnim czasie wzięli 
na siebie sami mieszkańcy, prze-
znaczając na to fundusze sołec-
kie), oczyszczalnie ścieków czy 
budowę nowych odcinków wo-
dociągu lub wymianę tych azbe-
stowych. 

Osobne miejsce w programie 
wyborczym komitetu Razem zaj-
muje oświata. Niemalże co dru-
gi jego kandydat na radnego jest 
nauczycielem. Poprawa infra-
struktury szkół, dodatkowe za-
jęcia pozalekcyjne, boisko spor-
towe z prawdziwego zdarzenia, 
place zabaw dla najmłodszych, 
w końcu ożywienie działalności 
bielawskiego ośrodka kultury – 
to priorytety, na jakich przez naj-
bliższe 4 lata chciałyby się skupić 
osoby z otoczenia Adama Krysic-
kiego.  ljs

Gmina Łyszkowice | piotr klimkiewicz spotyka się z wyborcami

Kampania nabiera tempa
Ubiegający się  
o fotel wójta gminy 
Łyszkowice Piotr 
Klimkiewicz organizuje 
w poszczególnych 
miejscowościach 
spotkania z wyborcami. 
Omawia na nich swój 
program wyborczy, 
a najważniejsze jego 
punkty przedstawia 
w formie prezentacji 
multimedialnej.

Pierwsze z takich spotkań 
zorganizował 16 październi-
ka w Gminnym Ośrodku Kul-
tury. Wraz z Klimkiewiczem 
wystąpili też kandydaci na rad-
nych startujący z jego komite-
tu KWW Przyszłość.pl – Hen-
ryk Krulikowski (prezes OSP  
w Łyszkowicach), Agnieszka 
Pryk i Małgorzata Zielińska. 
Wspierał ich także prezes Ło-
wickiej Akademii Sportu Ka-
mil Sobol oraz jego zawodnicy, 
na co dzień trenujący w Łyszko-

wicach taekwondo. – Nie jestem 
akurat mieszkańcem tej gminy, 
ale zdecydowałem się wspierać 
Piotra, bo wiem, że to kandydat 
z ambicjami, który ma pomysły 
warte realizacji – mówił Kamil 
Sobol.

Klimkiewicz zapowiedział, że 
w kampanii wyborczej nie za-
mierza oceniać ani komentować 

dokonań swoich konkurentów,  
a jedynie przedstawiać własne 
pomysły. – Mieszkam w Łysz-
kowicach z rodziną i będę tu 
mieszkał – mówił. – Dlatego do-
bro tej gminy jest ważne także 
dla mnie osobiście.

Jeśli zostanie wójtem, za-
mierza lepiej, niż to było do-
tychczas, wykorzystać środ-

ki unijne, w czym pomóc ma 
utworzenie specjalnej komór-
ki zajmującej się ich pozyski-
waniem. Dużym projektem, na 
który chciałby postawić, jest bu-
dowa zalewu (powiększenie już 
istniejących stawów) z pełną 
infrastrukturą i zapleczem. Chce 
też stawiać na sport, wychowanie 
fizyczne młodzieży i kulturę, 
aby młodzi mieszkańcy mogli 
aktywnie spędzać czas na terenie 
gminy. Zapowiada też poszuki-
wanie oszczędności w wydatkach 
bieżących gminy, jako przykład 
podając wymianę oświetlenia 
ulic z halogenowego na LED. 
Jest już po wstępnych rozmowach 
z firmą, która może to zrobić za 
darmo (pobierając jedynie przez 
6 lat określony procent od kwoty  
w ten sposób zaoszczędzonej). 

Szerzej o programie kandy-
data, wraz z prezentacją jego 
sylwetki, napiszemy w kolej-
nym wydaniu NŁ. Na następ-
ne spotkania zaprasza on już  
w ten czwartek – 23 października  
w OSP Polesie, dzień później, 
też o 18, w OSP we Wrzeczku, 
a 26 października w świetlicy  
w Starych Grudzach o 14.30.  tm

Inauguracja kampanii komitetu odbyła się w wąskim gronie.  
Siedzą od lewej: Adam krysicki,  krzysztof Antczak i dariusz Topolski.
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Małgorzata Zielińska, henryk krulikowski i Agnieszka pryk przekonują, 
dlaczego warto postawić na piotra klimkiewicza.
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Łowicz | „Akcja plecak” zakończona 

12 plecaków z przyborami 
trafiło do uczniów
Zakończona została „Akcja 
Plecak” mająca 
na celu zbieranie artykułów 
szkolnych z myślą  
o rodzinach, których 
nie stać na samodzielne, 
godne wyposażenie 
dzieci do szkoły.

Organizatorzy skompletowali 
12 plecaków pełnych przyborów 
szkolnych. Kredki, ołówki, piór-
niki, plecaki itp. można było zo-
stawić m.in. w pojemniku w ba-
zylice katedralnej w Łowiczu. 
W akcję włączyli się też ucznio-
wie Gimnazjum w Popowie oraz 
Gimnazjum nr 3 w Łowiczu. 

Pomysłodawczynią i głów-
ną organizatorką akcji była 
Agnieszka Kołaczek z Łowicza, 
wolontariuszka akcji „Szlachet-
na Paczka” i innych charytatyw-
nych inicjatyw. Udział w tej ak-
cji miała też parafia katedralna.

– Pomysł zaczerpnęłam z tele-
wizji, oglądając różne reportaże 
i programy o tematyce charyta-
tywnej – mówi Agnieszka Ko-
łaczek. Przybory były zbierane 
przez miesiąc, łącznie z uzy-
skanych rzeczy udało się skom-

pletować dwanaście, jak mówi 
organizatorka: „pięknych, we-
sołych plecaków”. Zostały już 
przekazane potrzebującym. 

– Rodziny były niezmiernie 
wdzięczne za okazaną pomoc. 
Dzieci tak się cieszyły, że nie-
które nie chciały iść spać. Mama 
jednego z chłopców opowia-
dała, że syn usnął z plecakiem 
pod kołdrą, inaczej nie chciał 
– opowiada organizatorka. 

W szkole w Popowie akcję 
koordynowała jedna z uczennic, 
Katarzyna Gala. Dlaczego wzię-
ła w niej udział? – Ponieważ lu-
bię, jak inni się dzięki mnie cie-
szą. Zależało mi na tym, żeby 
jak najwięcej dzieci mogło do-
stać te rzeczy do szkoły – tłu-
maczy. 

Tymczasem Agnieszka Koła-
czek zapowiada już kolejne ak-
cje charytatywne i przypomina 
o trwających: zbieraniu plastiko-
wych korków w ramach akcji Po-
móżmy Marysi (Marysi Szkop 
z Łowicza). – W przyszłości 
będę organizowała inne akcje 
charytatywne, a moim mottem 
jest: Pomagajmy, bo dobro za-
wsze do nas wróci ze zdwojoną 
siłą – mówi.  mak 

Łowicz | Spotkanie diabetyków

Cukrzyca a tarczyca
O tym, za co 
odpowiedzialna jest 
tarczyca w naszym 
organizmie i jaki wpływ 
na jej funkcjonowanie 
ma cukrzyca, słuchali 
diabetycy podczas 
Światowego Dnia Walki 
z Cukrzycą. Obejrzeli też 
występy Klubu Seniora 
„Radość” i zespołu 
„Funky dreams”.

Obchody te zostały zorgani-
zowane przez Miejsko-Powia-
towe Koło Polskiego Stowarzy-
szenia Diabetyków w Łowiczu, 
8 października, w sali kina Fenix 
i zostały połączone z 11. roczni-
cą istnienia tego koła.   

Tarczyca, o której opowia-
dał dr n. med. Ryszard Kądziela 
z Rawy Mazowieckiej, to organ 
odpowiedzialny za kontrolowa-
nie temperatury ciała i produk-
cję wielu hormonów, wpły-
wających m. in. na przemianę 
materii, układ krwionośny oraz 
nerwowy. U 25% ludzi na ca-
łym świecie występują proble-
my z tarczycą. Te proporcje są 
podobne w Polsce i w innych 

krajach europejskich. W 2013 
roku 90% Polaków nie miało 
badanej tarczycy, choć zdaniem 
doktora Kądzieli, takie badanie 
powinno być wykonywane raz 
w roku.

Tarczyca może pracować 
normalnie, zbyt wolno lub zbyt 
szybko. W tym drugim przy-
padku mamy do czynienia z hy-
potyreozą. Tak pracuje tarczyca 
u chorego na cukrzycę. 

Objawy, jakie można wów-
czas u niego zauważyć, to: cią-
głe zmęczenie, suchość skóry, 

uczucie zimna, osłabienie pa-
mięci, zwolnione myślenie, za-
parcia, podwyższony poziom 
cholesterolu we krwi i wzrost 
wagi ciała.

Ryszard Kądziela przypo-
mniał diabetykom, że spora-
dycznie powinni sięgać po go-
towe produkty do jedzenia. – Im 
mniej przetworzona jest żyw-
ność, tym jest zdrowsza – mó-
wił. A kiedy powiedział im, że 
obwód pasa u kobiet nie powi-
nien przekraczać 88 cm, a męż-
czyzn 102 cm, na sali zabrzmiał 

śmiech. – Ciekawe, kto tyle ma 
– mówili diabetycy.

Łowickie koło diabetyków 
ma 70 członków, choć w powie-
cie łowickim jest ponad 2 tys. 
osób, które mają problemy z cu-
krzycą. – Zdajemy sobie sprawę, 
że wiele z nich mieszka poza 
Łowiczem i trudno byłoby im 
przyjeżdżać na nasze spotkania 
– mówi Bożena Górczyńska, 
prezes koła. 

Ma jednak nadzieję, że człon-
ków tego koła będzie przyby-
wać. Ich spotkania odbywają się 
w każdą drugą środę miesiąca 
w sali ślubów Urzędu Stanu Cy-
wilnego w Łowiczu.

W przerwach między kolej-
nymi częściami wykładu dok-
tora Kądzieli śpiewali człon-
kowie chóru Klubu Seniora 
„Radość” z Łowicza i zatań-
czył zespół „Funky Dreams” 
ze Zdun. Grupę tę tworzy kilka-
naście młodych osób, głównie 
z gminy Zduny. Tańczą razem 
od 2007 roku. Ich instruktorami 
są mieszkający w Łowiczu Ka-
mil Korzewski i Tomasz Walak. 

Dla cukrzyków ważny jest 
ruch. Kamil Korzewski zaczął 
tańczyć, kiedy dowiedział się, 
że jest chory na cukrzycę. In-
formacja o chorobie nie zała-
mała go, lecz zmotywowała 
do działania. Zespół ten wystę-
pował już na licznych konkur-
sach i przeglądach tanecznych, 
gdzie zdobywał nagrody dla Bi-
blioteki Publicznej i Domu Kul-
tury w Zdunach.  mst

Liczne grono łowickich diabetyków przybyło na spotkanie do kina Fenix.
Agnieszka Kołaczek podczas sortowania przyborów szkolnych.
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Łowicz | powstało koło związku dużych rodzin 

Duże rodziny się skrzyknęły
24 osoby uczestniczyły  
w spotkaniu założycielskim 
łowickiego koła Związku 
Dużych Rodzin 3+, 
zorganizowanym  
30 września w ratuszu.

Trzy tygodnie później, we wto-
rek 21 października, wybrano za-
rząd koła. Tworzą go: Janusz Ku-
kieła – przewodniczący, pozostali 
członkowie zarządu: Izabella Ha-
czykowska, Władysław Micha-
lak, Marzena Kozanecka-Zwierz, 
Anna Tybuś, Izabela Jabłońska, 
Jacek Zaczkiewicz. Sens założe-

nia koła wyłuszczał na spotkaniu 
organizacyjnym lider środowi-
ska dużych rodzin w mieście Ja-
nusz Kukieła. Mówił o tym, że 
zrzeszać się warto, by po pierw-
sze w swoim gronie rozmawiać  
o troskach i problemach, z który-
mi borykają się rodzice mający 
trójkę lub więcej dzieci; po dru-
gie by wzajemnie sobie pomagać, 
wykorzystując swoje umiejętno-
ści, czas i doświadczenie, po trze-
cie by śledzić jak stosowana jest, 
wprowadzona przed kilkoma już 
laty (zresztą z inicjatywy same-
go Kukieły, przy wsparciu burmi-

strza) Karta 3+ – i czy nie wyma-
ga ona modyfikacji, po czwarte 
wreszcie po to, by wspólnie starać 
się o promocję Karty w placów-
kach handlowych.

Mówiono też o staranich o zor-
ganizowanie w czerwcu przyszłe-
go roku w Łowiczu ogólnokrajo-
wego zjazdu Związku. Wiązałoby 
się to z potężnym wysiłkiem or-
ganizacyjnym środowiska – ale 
obecny na spotkaniu burmistrz 
Krzysztof Kaliński zapewnił, że 
miasto jest gotowe pomóc. Twier-
dził też, że wydatek na zorgani-
zowanie zjazdu nie byłby wielki. 

Przypomnijmy, że w naszej pu-
blikacji sprzed kilku miesięcy, 
gdy pierwszy raz o tym zamia-
rze mówiono, informowaliśmy, że 
Lublin, który organizował ostatni 
zjazd, kosztowało to ok. 200 tys. 
zł. Zdaniem burmistrza nakłady 
mogą być dużo mniejsze. O prawo 
zorganizowania zjazdu ubiegają 
się też Poznań, Wrocław i Gdynia. 

Jak nam powiedział Janusz Ku-
kieła, przewodnicząca Związku 
Joanna Krupska jest za powierze-
niem organizacji zjazdu Łowiczo-
wi, ale czeka na wynik wyborów 
samorządowych, bo chciałaby być 
pewna poparcia miasta dla tej ini-
cjatywy. Obecny burmistrz to po-
parcie gwarantuje, czy inny też bę-
dzie popierał – nie wiadomo.  wal
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Łowicz | dzień edukacji narodowej w zSp nr 3

Ślubowanie, nagrody i kabaret
W Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych 
nr 3 w Łowiczu Dzień 
Edukacji Narodowej 
obchodzono  
w poniedziałek,  
13 października. Była 
to dla uczniów okazja, 
aby podziękować 
swoim pedagogom za 
wykonywaną dla nich 
przez cały rok szkolny 
pracę.

Nauczycieli nagrodził także 
dyrektor szkoły, Waldemar Ja-
nus, a przedstawiciele rady ro-
dziców wręczyli im w prezen-
cie nową drukarkę do pokoju 
nauczycielskiego. Akademia  
w sali gimnastycznej szkoły przy 
ul. Powstańców 1863 r. rozpoczę-
ła się o godzinie 12.30. Ucznio-
wie oficjalnie podziękowali swo-
im pedagogom, wręczając drobne 
podarunki. Potem głos zabrał dy-

rektor Waldemar Janus, dla które-
go była to pierwsza uroczystość  
w tej szkole. Mówił, że chętnie 
wręczyłby nagrody pieniężne 
wszystkim pracownikom szkoły, 
ale ze względu na ograniczone 
możliwości, musiał wybrać tych, 
którzy zasłużyli na to najbardziej. 

Nagrody otrzymali: Małgo-
rzata Antosik, Dariusz Balce-
rzak, Anna Górecka, Bożena 
Felczyńska-Pieklak, Paulina Ko-
sińska, Elżbieta Kotlarska, Ja-
dwiga Krasowska, Edyta Nie-
dzielska, Renata Pawlikowska, 
Ewa Perzankowska, Renata 
Plichta-Łazarska, Agnieszka Po-
lak, Agnieszka Wiosetek-Reske 
i Aneta Wojciechowska. Dyrek-
tor przy okazji poinformował, że 
nagrodę starosty odbierze w tym 
roku Barbara Starzec, a z kolei 
na gali wojewódzkiej w Skiernie-
wicach medal za wysługę lat od-
bierze jego poprzednik na stano-
wisku dyrektora, Jan Sałajczyk, 
którego na poniedziałkowej uro-
czystości nie mogło zabraknąć.

W części artystycznej, przy-
gotowanej przez uczniów klas II 

technikum fryzjerstwa i organi-
zacji reklamy oraz III klasy tech-
nikum hotelarskiego pod opieką 
nauczycielek: Eweliny Jabłoń-
skiej i Anety Wojciechowskiej, 
zaprezentowana została scen-
ka kabaretowa, przedstawiająca  
w krzywym zwierciadle radę pe-
dagogiczną w bliżej nieokreślo-
nej szkole, a także piosenki oraz 
taniec. 

Do zabawy zostali też wcią-
gnięci sami nauczyciele, którzy 
musieli rozwiązać wymyślone 
przez uczniów zadania. Nauczy-
cielka geografii pokazywała 
na mapie miejscowości w Pol-
sce, nauczycielka języka angiel-
skiego musiała zareklamować  
w tym języku hotel, a matematy-
ki – rozwiązać zadanie. 

Jako ostatni wywołany zo-
stał dyrektor Janus i chociaż do 
jego dyrektorskich obowiąz-
ków nie należy taniec, to właśnie  
w tej dziedzinie miał się zapre-
zentować. Trzeba przyznać, że 
spisał się jako tancerz całkiem 
nieźle, a wspomogły go w tym 
spontanicznie nauczycielki.  tm

Łowicz | po Tygodniu Mediacji

Łukasz Kazłowski: 
mediacja jest korzystna 
dla każdego
W ramach Tygodnia 
Mediacji, który ma 
na celu promowanie 
pozasądowego 
rozwiązywania spraw 
konfliktowych, stały 
mediator przy Sądzie 
Rejonowym w Łowiczu, 
Łukasz Kazłowski, były 
burmistrz Łowicza oraz 
dyrektor III Liceum 
Ogólnokształcącego, miał 
wyznaczone dwa dyżury: 
14 i 16 października. 

Niestety nikt na nie nie przy-
szedł, ale warto przy tej okazji 
przypomnieć, czym są mediacje 
i dlaczego warto je podjąć.

W rozmowie z nami Ka-
złowski powiedział, że media-
cja rozwija się w Polsce od 15 
lat, ponieważ w sprawach kar-
nych istnieje ona od 1998 roku, 
a w cywilnych od 2005. On sam 
uprawnienia mediatora zdo-
był w 1999 roku, a swoją dzia-
łalność w Łowiczu rozpoczął  
w 2002 roku. 

Od tego czasu przeprowadził 
368 spraw, z czego ponad 85% 
zakończyło się ugodą – a więc 
sukcesem. Przeważały spra-
wy karne – mediacjom pod-
legać mogą sprawy tego typu  
z orzeczenia prywatnego, mniej 
było spraw cywilnych, najmniej  
– spraw gospodarczych i doty-
czących nieletnich. 

– Mediacje mają same plu-
sy, ponieważ oszczędzają nam 
zdrowie – nikt przecież z przy-
jemnością do sądu nie chodzi, 
czas i pieniądze – koszty poza-
sądowe spraw cywilnych są bo-
wiem nawet sześciokrotnie niż-
sze niż sądowe (koszty spraw 
karnych pokrywane są z budże-
tu państwa). 

Minusów nie mają, ponie-
waż nawet jeśli nie dojdzie do 
ugody, to próba podjęcia po-
rozumienia zawsze wychodzi 
stronom na dobre – mówi Ka-
złowski. Podkreśla, że z media-
cji zawsze można się wycofać,  
a z założenia trwać powinny mie-
siąc – co w sądzie jest terminem 
niemożliwym do rozwiązania 
problemu i zamknięcia sprawy. 

Natomiast jeśli do ugody doj-
dzie, to w przypadku sprawy 
karnej kończy się ona w sądzie, 
który wydając wyrok zawiera  

w nim warunki zawartej umo-
wy. Sprawa cywilna po ugodzie 
jest w sądzie umarzana. 

Koszty załatwienia sprawy  
w drodze mediacji określone 
są w przepisach. Jeśli mediacje 
dotyczą sprawy cywilnej trwa-
jącej już w sądzie, jej koszty 
mogą być częściowo zwrócone 
osobie, która je poniosła. 

Łukasz Kazłowski nie jest 
pracownikiem sądu, przebywa 
na emeryturze i jak sam mówi 
– mediacje to dodatkowe jego 
zajęcie, poza pracą na działce. 
Zresztą z zajęcia tego trudno 
byłoby się utrzymać, ponieważ 

stawki za tą pracę są niewielkie, 
więc dla wszystkich mediato-
rów, jakich zna, jest to dodatko-
we zajęcie. 

Mediacje prowadzi w po-
mieszczeniu przy ul. Kaliskiej 
1/3, udostępnionym przez sąd. 
Poza Tygodniem Mediacji nie 
ma w nim jednak stałych dyżu-
rów. 

Osoby, które chciałyby sko-
rzystać z jego pomocy lub in-
nego mediatora, mogą szukać 
nazwisk i kontaktów na stronie 
internetowej Sądu Okręgowego 
w Łodzi. Telefon Ł. Kazłowskie-
go – 880-651-700.  mwk

Gmina Kiernozia | kto będzie odśnieżał gminne drogi i place 

Do utrzymania będą dwa sektory
Tegoroczne zimowe od-

śnieżanie pługiem dróg i pla-
ców gminnych na terenie gmi-
ny Kiernozia będzie odbywało 
się z podziałem na dwa sekto-
ry. Może je prowadzić jedna lub 
dwie odrębne firmy. 

Rozwiązanie takie jest prak-
tykowane w gminie od dwóch 
lat i jak twierdzi sekretarz gmi-
ny, Jarosław Bogucki, spraw-
dziło się. 

W skład pierwszego sektora  
–zachodniego – wchodzą nastę-
pujące sołectwa: Kiernozia (część 
zachodnia od drogi wojewódzkiej 
584 Łowicz – Kiernozia – Sanni-
ki), Czerniew, Sokołów Kolonia, 
Sokołów Towarzystwo, Teresew, 
Natolin, Wola Stępowska oraz 
Stępów. W skład drugiego sekto-
ra – wschodniego – wchodzą so-
łectwa: Kiernozia (część wschod-
nia od drogi wojewódzkiej 584), 

Chruśle, Witusza, Zamiary, Nie-
dzieliska, Tydówka, Brodne Jó-
zefów, Brodne Towarzystwo, Je-
rzewo, Jadzień, Osiny, Wiśniewo 
oraz Lasocin. 

W ubiegłym roku zachodnią 
część gminy odśnieżała firma Ar-
kadiusza Kozy z Łowicza, który 
jako jedyny zgłosił się do przetar-
gu. Wschodnią część gminy od-
śnieżała firma Karola Kapusty  
z Brodnego Józefowa.  mak 

MeDiaCJa Jest kOrzystna Dla OBu strOn
Mediacje stosowane są na 
świecie od lat 70. ubiegłego 
wieku, w polsce w sprawach 
karnych od 1998 r., a w 
sprawach cywilnych od 2005 
r. Mediacje to dobrowolny i 
poufny proces rozwiązywania 
sporu z pomocą 
bezstronnego i neutralnego 
mediatora, odbywający 
się poza sądem. Mogą 
odbywać się na podstawie 
umowy z mediatorem lub na 
podstawie postanowienia 
policji, prokuratora lub sądu, 
kierujących sprawę do 
mediacji. w mediacji nie ma 
wygranych i przegranych, 
gdyż obie strony akceptują 
wypracowane porozumienie.
dobrowolny udział stron 
stanowi naczelną zasadę i 
zaletę procesu mediacyjnego. 
Mediacja może bowiem 
odnieść swój skutek 

wyłącznie w przypadku 
nieprzymuszonej, swobodnej 
i nieskrępowanej niczym 
woli stron do skorzystania z 
tego narzędzia służącego 
rozwiązywaniu konfliktu. 
nieudana mediacja lub 
brak zgody na udział w 
niej, nie powoduje żadnych 
negatywnych skutków.
w sprawach karnych 
podstawą postępowania 
mediacyjnego jest 
sprawiedliwość naprawcza, 
w której łamanie prawa 
wyrównuje się poprzez 
naprawienie szkody, 
akceptowane przez 
pokrzywdzonego. daje 
także sprawcy szanse na 
ewentualne umorzenie, 
zawieszenie czy zastosowanie 
łagodniejszej kary. dlatego 
mediacja jest korzystna dla 
obu stron konfliktu.

Domaniewice | narodowy program przebudowy dróg lokalnych

Gmina zapewni wkład własny do inwestycji
Na sesji 25 września 
radni Rady Gminy 
Domaniewice przyjęli 
uchwałę, w której 
wyrażają zgodę na 
udzielenie pomocy 
powiatowi w ramach 
Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg 
Lokalnych, czyli tzw. 
schetynówek.

Jeśli złożony przez staro-
stwo projekt dostanie się na li-
stę dotacji, wtedy gmina doło-
ży ze swojego budżetu 50 tys. zł 
na dokończenie budowy drogi  
w Skaratkach oraz budowę chod-
nika w Domaniewicach.

W ramach Narodowego Pro-
gramu Przebudowy Dróg Lokal-
nych kooperacja przynajmniej 
dwóch różnych samorządów nie 
jest niczym nowym. Przy wery-
fikowaniu wielu projektów, które 
składają samorządy, bardziej pre-
miowane są właśnie takie oparte 
na partnerstwie. 

Z terenu gminy Domaniewi-
ce powiat będzie wnioskował  
o dofinansowanie na dokończe-
nie budowy drogi w Skaratkach 
oraz budowę chodnika na trasie 
od kościoła św. Bartłomieja do 
przystanku kolejowego Doma-
niewice Centrum. 

Szacunkowy koszt tej inwe-
stycji to 400 tys. zł. Ze swojej 
strony władze gminy zapropo-
nowały wkład w wysokości 50 
tys. zł (miałyby to być środki 
zabezpieczone w budżecie na 
2015 rok) i o zgodę na udzie-
lenie pomocy powiatowi w tej 
właśnie kwocie wnioskował do 
radnych wójt Paweł Kwiatkow-
ski. 

Przed głosowaniem nad pro-
jektem uchwały głos zabra-
ła radna Barbara Jędrzejczak. 
Wnioskowała ona o to, aby 
próbować renegocjować kwotę 
do 40 tys. zł, a zaoszczędzone  
w ten sposób pieniądze prze-
znaczyć na doposażenie jed-
nostki OSP w Rogóźnie. 

Oponował wobec takiego 
rozwiązania przewodniczący 
Rady Ryszard Ogonowski, któ-

ry podkreślał, że obie sprawy 
nie mają ze sobą nic wspólne-
go, a budżet na straże i tak był 
na rok 2014 zwiększony w po-
równaniu z latami poprzednimi. 

Przewodniczący dodał też, że 
jeśli w projekcie chodziłoby tyl-
ko o dokończenie drogi, to o re-
negocjacji kwoty można by my-
śleć. W przypadku, gdy zawiera 
on jednak także w sobie budo-
wę chodnika, kwota 50 tys. zł 
wydaje się być wyważona. 

Ostatecznie radni poddali 
pod głosowanie obie propozy-
cje. Pomysł udzielenia pomocy 
powiatowi w kwocie tylko 40 
tys. zł poparła jedynie wniosko-
dawczyni oraz radny Zbigniew 
Zagajewski. Pozostali radni 
przychylili się do propozycji 
wójta Kwiatkowskiego, czyli 
50 tys. zł. 

O tym, które projekty otrzy-
mają dofinansowanie z Naro-
dowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych, a co za tym 
idzie, czy gmina Domaniewi-
ce w ogóle będzie przekazywać 
powiatowi pieniądze, przekona-
my się późną jesienią.  kl

Uczennice w scence kabaretowej karolina wilk oraz Agata wolińska. 
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Łukasz Kazłowski jest już doświadczonym mediatorem,  
który przeprowadził ponad 350 spraw. 
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Przed wyborami

reklAMA

Wybory samorządowe 2014 | kandydaci do rad gmin – część ii

Na kogo będziemy głosować
Kontynuujemy 
rozpoczętą 
w poprzednim numerze 
NŁ prezentację 
nazwisk wszystkich 
osób, które kandydują 
do rad gmin na naszym 
terenie. Tym razem 
z gmin: Kiernozia, 
Kocierzew Południowy, 
Łowicz, Łyszkowice, 
Nieborów, Sanniki 
i Zduny. 

Jak już pisaliśmy, liczba tych 
kandydatów waha się od 19 
w gminie Chąśno, poprzez 48 
w gminie Nierobów, po 63 
w gminie Łyszkowice. Warto 
przed nadchodzącymi wybora-
mi zastanowić się, na kogo od-
dać swój głos. 

Gmina kiernozia
Do Rady Gminy kandydują 

33 osoby z 3 komitetów wybor-
czych. 

 W okręgu nr 1, który obej-
muje swoim zasięgiem Kierno-
zię – ul. 1 Maja, Nowy Rynek, 
Parcel od nr 1 do 22 oraz Stani-
sławów od 1 do 5, do Rady Gmi-
ny kandydują: Adelina Okraska 
z Komitetu Wyborczego Wy-
borców Ziemi Kiernozkiej oraz 
Daniel Antoni Krystecki z Ko-
mitetu Wyborczego Wyborców 
Gminy Kiernozia. 

 W okręgu nr 2 – Kier-
nozia – ul. Żychlińska, Parcel 
od 23 do końca, Stanisławów 
od 6 do końca, Rynek Koperni-
ka, Sobocka, Natolin Kiernozki 
od nr 43 do końca – kandydują: 
Urszula Kapusta-Tymoshchuk  
z KWW Nasza Samorządowa 
Gmina Kiernozia oraz Jaro-
sław Henryk Muras z KWW 
Ziemi Kiernozkiej. 

 W okręgu nr 3 – Kier-
nozia – ul. Kościuszki, Krzy-
we Koło, Ogrodowa oraz osie-
dla Kościuszki – kandydują: 
Katarzyna Helena Rogalska 
z KWW Ziemi Kiernoz-
kiej oraz Anna Jędrachowicz 
z KWW Gminy Kiernozia. 

 W okręgu nr 4 – Kier-
nozia – ul. Parkowa, Piękna, 
Leśna, Łowicka oraz os. Wa-
lewskiej – kandydują: Marek 
Radaszkiewicz z KWW Na-
sza Samorządowa Gmina Kier-
nozia oraz Stanisław Bisiorek 
z KWW Ziemi Kiernozkiej.   

 W okręgu nr 5 – sołectwa 
Czerniew i Lasocin – kandydu-
ją: Justyna Dylik z KWW Na-
sza Samorządowa Gmina Kier-
nozia, Irena Emilia Wróbel  
z KWW Ziemi Kiernozkiej 
oraz Jan Rosiecki z KWW 
Gminy Kiernozia. 

 W okręgu nr 6 – sołectwa 
Chruśle i Witusza – kandydu-
ją: Anna Zdzisława Warabi-
da z KWW Nasza Samorządo-
wa Gmina Kiernozia i Marian 
Brzozowski z KWW Ziemi 
Kiernozkiej. 

 W okręgu nr 7 – sołectwa 
Niedzieliska i Zamiary – kan-
dydują: Krzysztof Budnicki 
z KWW Ziemi Kiernozkiej oraz 
Waldemar Kobierecki z KWW 
Gminy Kiernozia. 

 W okręgu nr 8 – sołectwa 
Sokołów Kolonia i Sokołów To-
warzystwo – Dariusz Józef Stel-
maszczyk z KWW Gminy Kier-
nozia, Arkadiusz Znyk z KWW 
Nasza Samorządowa Gmina 
Kiernozia oraz Łukasz Kwiat-
kowski z KWW Ziemi Kiernoz-
kiej. 

 W okręgu nr 9 – sołectwa 
Brodne Józefów i Brodne Towa-
rzystwo – Mariusz Kobierecki z 
KWW Gminy Kiernozia, Karol 
Józef Kapusta z KWW Nasza 
Samorządowa Gmina Kiernozia 
oraz Stanisław Andrzej Stańczak 
z KWW Ziemi Kiernozkiej. 

 W okręgu nr 10 – sołectwo 
Tydówka – Bogdan Staniaszek 
z KWW Nasza Samorządowa 
Gmina Kiernozia, Marek Tom-
czak z KWW Gminy Kiernozia 
oraz Barbara Maria Krakowiak 
z KWW Ziemi Kiernozkiej.  

 W okręgu nr 11 – sołec-
twa Jadzień i Osiny – w podsta-
wowym terminie wpłynęło tylko 
jedno zgłoszenie kandydata Ja-
nusza Wasilewskiego z KWW 
Ziemi Kiernozkiej. Gminna Ko-
misja Wyborcza w Kiernozi we-
zwała więc do dokonania dodat-
kowych zgłoszeń kandydatów 
na radnych w tym okręgu wy-
borczym w terminie do północy 
13 października. Nikt jednak nie 
został zgłoszony. 

 W okręgu nr 12 – sołectwa 
Jerzewo i Wiśniewo – Zenona 
Krystyna Stańczak z KWW Zie-
mi Kiernozkiej oraz Tomasz Łu-
kasz Kosiorek z KWW Gminy 
Kiernozia 

 W okręgu nr 13 – sołectwo 
Stępów – Marek Kwiatkowski 
z KWW Nasza Samorządowa 
Gmina Kiernozia oraz Halina 
Znyk z KWW Gminy Kiernozia. 

 W okręgu nr 14 – sołec-
two Wola Stępowska oraz Na-
tolin Kiernozki od nr 1 do 42 – 
Andrzej Karol Trepa z KWW 
Gminy Kiernozia oraz Michał 
Krzysztof Grupiński z KWW 
Nasza Samorządowa Gmina 
Kiernozia.  

 W okręgu nr 15 – sołectwa 
Teresew oraz Długie – Wiesław 
Łon z KWW Ziemi Kiernozkiej 
oraz Beata Lewaniak z KWW 
Gminy Kiernozia. 

Gmina kocierzew 
Południowy
W gminie Kocierzew Pd. za-

rejestrowanych zostało 5 komi-
tetów wyborczych, które zgło-
siły 38 kandydatów na radnych: 
KWW Ludowy, KWW Gmina 
Kocierzew Południowy-Ludo-
wy, KWW Razem dla Boczek, 
KWW Zgoda dla Gminy Ko-
cierzew Południowy oraz KW 
PiS.

4 lata temu w wyborach sa-
morządowych tylko w 4 okrę-
gach wyborczych (o numerach 
4,5,7 i 9) było kandydatów wię-
cej niż jeden. Wówczas był tyl-
ko jeden kandydat na wójta, 

ustępujący obecny wójt Grze-
gorz Stefański.

Tym razem tendencja się 
odwróciła, ponieważ jedynie 
w trzech okręgach (o numerach: 
1, 10 i 13) zostało zarejestrowa-
nych po jednym kandydacie. 
Z tego względu Gminna Komi-
sja Wyborcza przedłużyła ter-
min zgłaszania tych kandydatów 
do 13 października, do godziny 
24. Okazało się, że żaden dodat-
kowy kandydat nie został zgło-
szony, dlatego Gminna Komi-
sja Wyborcza podjęła uchwałę 
o nieprzeprowadzaniu wyborów 
w tych okręgach i automatycz-
nym wyborze tych kandydatów 
na radnych.

Oto nazwiska kandydatów 
na radnych z poszczególnych ko-
mitetów wyborczych.

 Okręg wyborczy nr 1 –
Konstantynów i Wejsce: Tade-
usz Trakul (KW PiS).

 Okręg wyborczy nr 2 
– Lipnice: Mariusz Marczak 
(KWW gmina Kocierzew Połu-
dniowy-Ludowy), Piotr Lesie-
wicz (KWW Ludowy), Sylwia 
Gładka (KW PiS).

 Okręg wyborczy nr 3 – Je-
ziorko: Mirosław Bieguszew-
ski (KWW Gmina Kocierzew 
Południowy-Ludowy), Ewelina 
Sierota (KWW PiS), Grzegorz 
Siejka (KWW Zgoda w Gminie 
Kocierzew Pd.), Paweł Kukieła 
(KWW Ludowy)

 Okręg wyborczy nr 4 – 
Kocierzew Północny: Grażyna 
Milczarek (KWW Gmina Ko-
cierzew Pd.-Ludowy), Tomasz 

Ozimek (KW PiS), Andrzej 
Siekiera (KWW Zgoda w Gmi-
nie Kocierzew Pd.), Anna Ko-
walik (KWW Razem dla Bo-
czek), Renata Skomiał (KWW 
Ludowy).

 Okręg wyborczy nr 5 – 
Kocierzew Południowy: Paweł 
Łacheta (KWW Gmina Kocie-
rzew Pd. Ludowy), Agnieszka 
Michalak (KW PiS), Adela Dą-
browska (KWW Zgoda w Gmi-
nie Kocierzew Pd.).

 Okręg wyborczy nr 6 – 
Osiek: Aleksy Kosmala (KW 
PiS), Liliana Marzec (KWW 
Zgoda w Gminie Kocierzew 
Pd.) oraz Grzegorz Siewierski 
(KWW Ludowy).

 Okręg wyborczy nr 7 – 
Różyce: Jacek Nowiński (KW 
PiS), Waldemar Szachogłucho-
wicz (KWW Ludowy).

 Okręg wyborczy nr 8 – 
Różyce Żurawieniec: Roman 
Kwasek (KWW Gmina Kocie-
rzew Pd. Ludowy), Janusz Sta-
niszewski (KW PiS), Daniel Gać 
(KWW Ludowy).

 Okręg wyborczy nr 9 – 
Lenartów i Wicie: Józef Siekiera 
(KW PiS), Ewa Piekacz (KWW 
Ludowy).

 Okręg wyborczy nr 10 
– Gągolin Północny i Gągolin 
Zachodni: Wojciech Łukawski 
(KWW Zgoda w Gminie Kocie-
rzew Pd.).

 Okręg wyborczy nr 11 – 
Gągolin Południowy: Grzegorz 
Bartłoszewski (KW PiS), Stani-
sław Haczykowski (KWW Zgo-
da w Gminie Kocierzew Pd.).
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 Okręg wyborczy nr 12 
– Boczki: Mirosław Rześny 
(KWW Zgoda w Gminie Kocie-
rzew Pd.), Piotr Wysocki (KW 
PiS), Mirosław Nowak (KWW 
Zgoda w Gminie Kocierzew 
Pd.), Stanisław Piorun (KWW 
Ludowy) oraz Marek Borkowski 
(KWW razem dla Boczek)

 Okręg wyborczy nr 13 – 
Sromów i Ostrowiec: Stanisław 
Wróbel (KWW Gmina Kocie-
rzew Pd.-Ludowy).

 Okręg wyborczy nr 14 – 
Płaskocin: Waldemar Woliński 
(KWW Zgoda dla Gminy Ko-
cierzew Pd.).

 Okręg wyborczy nr 15 
– Łaguszew: Henryk Gruziel 
(KWW Zgoda dla Gminy Ko-
cierzew Pd.), Lucyna Materek 
(KWW Gmina Kocierzew Pd.-
-Ludowy). 

Gmina łowicz
W Gminie Łowicz 9 komite-

tów wyborczych zgłosiło 34 kan-
dydatów na radnych. Oto ich na-
zwiska.

 Okręg nr 1 – Zabostów 
Duży: Anna Bolimowska (KW 
PSL) oraz Waldemar Zwoliński 
(KWW Reformatorzy).

 Okręg nr 2 – Zabostów 
Mały, Strzelcew: Małgorzata 
Orzechowska (KW PSL).

 Okręg nr 3 – Popów; Grze-
gorz Koza (KW PSL), Michał 
Piotr Kosiorek (KWW Reforma-
torzy), Jarosław Szymon Kosio-
rek ( KW PO RP).

 Okręg nr 4 – Zielkowice 
(o numerach 1-155): Jerzy Ja-
cek Przyżycki (KW PSL), Da-
mian Śnieguła (KW Reformato-
rzy), Aneta Anna Chojecka (KW 
PO RP).

 Okręg nr 5 – Zielkowice 
(pozostałe numery), Placencja: 
Maciej Malangiewicz (KW PSL)

 Okręg nr 6 – Parma: Anna 
Janina Kapusta (KWW Jedność 
Parma), Dariusz Adam Skuli-
mowski (KWW Wsi Parma), 
Aleksandra Sulwińska (Koali-
cyjny KW SLD Lewica Ra-
zem), Agnieszka Sabina Cieślak 
(PSL).

 Okręg nr 7 – Zawady: Eu-
geniusz Banaszkiewicz (KWW 
Reformatorzy), Monika Kata-
rzyna Śmiałek (KWW Koalicja 
Łowicka), Waldemar Franciszek 
Tylec (PSL).

 Okręg nr 8 – Wygoda, 
Urbańszczyzna: Krzysztof Mi-
chał Wodyński (KWW Refor-
matorzy), Arkadiusz Stolarczyk 
(KKW SLD Lewica Razem), 
Sławomir Miazek (PSL).

 Okręg nr 9 – Jamno: Jacek 
Wysocki (PSL).

 Okręg nr 10 – Dąbkowice 
Dolne, Dąbkowice Górne: Ge-
nowefa Skowrońska (Koalicyjny 
KW SLD Lewica Razem), Han-
na Barbara Gajewska (PSL).

 Okręg nr 11 – Pilaszków, 
Jastrzębia; Piotr Ryszard Tryngiel 
(KWW Reformatorzy), Grzegorz 
Lelonkiewicz (PSL), Marian Gę-
dek (KWW Samorządowcy Ra-
zem).

 Okręg nr 12 – Otolice, 
Ostrów, Świące, Szczudłów: Ire-
neusz Marek Rześny (KWW 
Reformatorzy), Ryszard Lucjan 
Górczyński (PSL).

 Okręg nr 13 – Bocheń, 
Mystkowice, Guźnia: Krzysz-
tof Pałatyński (KWW Reforma-
torzy), Ryszard Tokarczyk (KW 
PSL), Radosław Piotr Karliński 
(KWW Porozumienie Łowickie)

 Okręg nr 14 – Małszy-
ce, Niedźwiada (od numeru 42 
do ostatniego), Klewków: Artur 
Bończak (PSL), Grzegorz Maciej 
Pikulski (KWW Reformatorzy).

 Okręg nr 15 – Świeryż 
Pierwszy, Świeryż Drugi, Niedź-
wiada (do numeru 42): Mirosław 
Kucharek (PSL).

 Gmina łyszkowice
W Gminie Łyszkowice walka 

o mandaty zapowiada się intere-
sująco. Aż pięć komitetów wy-
stawia kandydatów na stanowi-
sko wójta. 

 Okręg nr 1 to część Łyszko-
wic obejmująca ulice – Daniek, 
Korczaka, Księstwa Łowickiego, 
Leśną, Polną, Prusa, Skierniewic-
ką i Szkolną oraz sołectwo Kolo-
nia Łyszkowice numery 1-46. 
Startują tu: Igor Dawid Wojcie-
chowski (KWW Przyszłość.pl), 
Karol Dejak (KW PSL), Mał-
gorzata Supera (KWW Razem 
Dla Gminy Łyszkowice), Boże-
na Stanisława Kasperek (KWW 
Przyszłość dla Łyszkowic), Mar-
cin Wielec (KW PiS).

 Okręg nr 2 – część Łysz-
kowic obejmująca ulice: Ba-
czyńskiego, Cmentarną, Cheł-
mońskiego, Gminną, Kościelną, 
Kusocińskiego, Mostową, Pro-
jektowaną, Reymonta, Sportową 
i Wolności. Kandydaci: Marta 
Helena Dańczak (KWW Przy-
szłość dla Łyszkowic), Kazi-
mierz Władysław Rak (KW SLD 
Lewica Razem), Krzysztof Mi-
chalski (KW PiS), Henryk Kru-
likowski (KWW Przyszłość.pl).

 Okręg nr 3 – część Łyszko-
wic obejmująca ulice: Brzeziń-
ską, Chruślińską, Głowackiego, 
Łowicką, Ogrodową i Targową: 

Anna Kwestarz (KWW Przy-
szłość dla Łyszkowic), Zbigniew 
Dąbrowski (KWW Razem Dla 
Gminy Łyszkowice), Jan Piat-
kowski (KW PiS), Bożena Danu-
ta Sałkowska-Milczarek (KWW 
Koalicja Łowicka).

 Okręg nr 4 – Wrzecz-
ko. Startują: Jarosław Zagajew-
ski (KWW Przyszłość dla Łysz-
kowic), Paula Anna Ptasińska 
(KWW Przyszłość.pl), Gabriel 
Krzysztof Doroba (KWW Ko-
alicja Łowicka), Piotr Daniel Ku-
ciński (KW PSL).

 Okręg nr 5 – Bobiecko, Se-
ligów i Seroki. Kandydują: Wie-
sław Bodek (KWW Przyszłość 
dla Łyszkowic), Monika Ewa 
Gawrońska (KWW Koalicja Ło-
wicka), Renata Zofia Owczarek 
(KW PSL), Krzysztof Stanisław 
Stokowski (KWW Razem Dla 
Gminy Łyszkowice).

 Okręg nr 6 – Stachlew od 
nr 1 do 102. Kandydują:  Walde-
mar Kędzierski (KWW Koalicja 
Łowicka), Sabina Paradowska 
(KWW Razem Dla Gminy Łysz-
kowice), Małgorzata Anna Le-
narczyk (KW PSL).

 Okręg nr 7 – Stachlew od 
nr 103 do końca. Startują: Le-
szek Wiercioch (KW SLD Le-
wica Razem), Robert Kozłowski 
(KWW Przyszłość.pl) Anna Ja-
nus (KWW Koalicja Łowicka), 
Teresa Krawiec (KWW Razem 
Dla Gminy Łyszkowice).

 Okręg nr 8 – Kalenice: Piotr 
Robert Graszka (KWW Koali-
cja Łowicka, Bożena), Graży-
na Dratkiewicz (KWW Razem 
Dla Gminy Łyszkowice), Michał 
Kruk (KWW Strażak), Marzena 
Tomanik (KWW Przyszłość dla 
Łyszkowic).

 Okręg nr 9 – Bobrowa, 
Trzcianka i Uchań Górny. Kan-
dydaci: Dariusz Pryk (KWW 
Przyszłość dla Łyszkowic), Kry-
styna Reczulska (KWW Ra-
zem Dla Gminy Łyszkowice), 
Agnieszka Pryk (KWW Przy-
szłość.pl), Leon Reczulski (KW 
PSL), Justyna Marianna Kacz-
marska (KWW Koalicja Łowic-
ka)

 Okręg nr 10 – Czatolin. 
Kandydaci: Piotr Michał Gajek 
(KWW Przyszłość dla Łyszko-
wic), Przemysław Łukasz Bar-
tosiewicz (KWW Przyszłość.pl), 
Łukasz Szymajda (KWW Ko-
alicja Łowicka), Barbara Masz-
kowska (KW PSL), Małgorzata 
Reczulska (KWW Razem Dla 
Gminy Łyszkowice).

 Okręg nr 11 – Kolonia 
Łyszkowice II od nr 46 do końca, 
Kuczków, Łagów, Uchań Dol-
ny i Zakulin. Kandydują: Tade-
usz Sylwester Kocemba (KWW 
Przyszłość dla Łyszkowic), Ceza-
ry Adam Traut (KWW Koalicja 
Łowicka), Małgorzata Katarzy-
na Zieliński (KW Przyszłość.pl), 
Jacek Łukasz Bartosiewicz (KW 
PSL), Marek Józef Stelmaszczyk 
(KW PiS), Hubert Włodzimierz 
Wawrzyńczak (KWW Razem 
Dla Gminy Łyszkowice).

 Okręg nr 12 – Gzinka, 
Nowe Grudze. Kandydują: Sła-
womir Ludwik Redzisz (KWW 
Przyszłość dla Łyszkowic), Joan-
na Kostrzewa (KWW Razem Dla 
Gminy Łyszkowice), Anna Gaj-
da (KW PiS.

 Okręg nr 13 – Stare Gru-
dze. Startują: Andrzej Foks (KW 
PSL), Monika Agnieszka Waw-
rzyn (KWW Razem Dla Gminy 
Łyszkowice), Andrzej Bakalarz 

(KWW Przyszłość.pl), Robert 
Sławomir Sikorski (KW PiS).

 Okręg nr 14 – Polesie nr 1 
do 85 A. Kandydują: Jolanta Blus 
(KWW Razem Dla Gminy Łysz-
kowice), Karolina Stań (KW PiS), 
Waldemar Wysocki (KWW Ko-
alicja Łowicka), Paulina Karolina 
Kosiorek (KWW Przyszłość.pl).

 Okręg nr 15 – Polesie od nr 
86 do końca. Startują: Jacek To-
masz Kowalski (KW PSL), Jo-
lanta Pęszko (KWW Razem Dla 
Gminy Łyszkowice), Monika 
Anna Kowalczyk (KW PiS), To-
masz Małkus (KWW Przyszłość 
dla Łyszkowic).

Gmina nieborów
Łącznie do Rady Gminy kan-

dyduje 48 osób z 7 komitetów 
wyborczych, a zatem o jedno 
miejsce stara się około 3.

 Okręg nr 1 – sołectwa Kom-
pina i Patoki: Józef Miziołek 
(KWW Nieborów), Eugeniusz 
Wójcik (PSL).

 Okręg nr 2 – sołectwo 
Bednary Kolonia, część sołec-
twa Bednary – ulice: Dworco-
wa, Graniczna, Kolejowa, Leśna, 
10 Pułku Piechoty, Ogrodowa, 
Osiedlowa, Ruda: Tomasz Pa-
piernik (KWW Nieborów),  An-
drzej Myczka (PSL).

 Okręg nr 3 – część sołec-
twa Bednary z ulicami: Ale-
ja Legionów Polskich, Armii 
Krajowej, Bitwy nad Bzurą, 
Gościniec, Kwiatowa, Mosto-
wa, Skalna, Spacerowa, Szkol-
na, Zachodnia oraz sołectwo 
Janowice: Maciej Stasiarczyk 
(KWW Nieborów), Tomasz 
Baczyński (PiS), Tomasz La-
ska (PO) i Sławomir Lubikow-
ski (PSL). →
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- wielkie otwarcie -
25 pazdziernika 

(sobota)
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 Okręg nr 4 – część sołec-
twa Nieborów nr 1, 3, 9, 60, 75, 
77, 78, od 163 do 205 oraz Aleja 
Legionów Polskich: Marcin Le-
pieszka (KWW Nieborów), Elż-
bieta Kozioł (PiS) oraz Jan Iwań-
ski (PO). 

 Okręg nr 5 – część sołec-
twa Nieborów 90-162, oraz 206-
234 oraz sołectwo Piaski: Tomasz 
Wierzbicki (KWW Nieborów), 
Jacek Makowski (PSL) i Jacek 
Ambroziak (PO).

 Okręg nr 6 – sołectwa Sy-
pień, Karolew, Julianów: Tadeusz 
Kozioł (KWW Nieborów) i Do-
minik Dałek (PO).

 Okręg nr 7 – część sołec-
twa Mysłaków: 65-206 oraz ulice: 
Mickiewicza, Brzozówek, Chopi-
na,  Konopnickiej, Rybacka, Sta-
nisława Moniuszki: Arkadiusz 
Pudłowski (KWW Nieborów), 
Marek Pruk (PSL) i Grzegorz Bu-
dzałek (Samorządowcy Razem). 

 Okręg nr 8 – sołectwo Ar-
kadia, część sołectwa Mysłaków 
od 1 do 64, od 207 do 263: Hali-
na Siekierska (KWW Nieborów), 
Krzysztof Foks (PSL) i Renata 
Bajon (PO). 

 Okręg nr 9 – Bobrowniki 
od 1 do 150: Mariusz Stępniak 
(SLD-Lewica Razem), Wojciech 
Legat (PiS) oraz Zbigniew Szy-
mański (PSL). 

 Okręg nr 10 – Bobrowniki 
151-272 A: Kazimierz Domiń-
czak (własny KWW), Barba-
ra Kostusiak (KWW Nieborów), 
Radosław Zdunik (PiS) i Wiesław 
Gala (PSL). 

 Okręg nr 11 – sołectwa 
Dzierzgów i Michałówek: Ma-
rzenna Kosmatka (KWW Nie-
borów), Małgorzata Jarecka 
(SLD-Lewica Razem), Krzysz-

tof Kubel (PiS), Leszek Cichal 
(PSL) i Bogdan Zdunik (PO). 

 Okręg nr 12 – sołectwa 
Chyleniec i Bełchów: Jan Pie-
rzankowski (KWW Nieborów), 
Tadeusz Bakalarski (PiS) i Jolan-
ta Russek (PO).

 Okręg nr 13 – część Bełcho-
wa Osiedle z ulicami: Broniew-
skiego, Brzozowa, Cicha, Gra-
niczna, Kilińskiego, Kościuszki, 
Leśna, 1 Maja, Mickiewicza, 
Miodowa, Narutowicza, Orzesz-
kowej, Sienkiewicza, Sosnowa, 
Szklana, Reymonta: Marek Sob-
czak (KWW Nieborów), Marek 
Szlaski (PiS) i Andrzej Krokocki 
(Samorządowcy Razem). 

 Okręg nr 14 – część sołec-
twa Bełchów Osiedle z ulicami: 
Dworcowa, Gwardii Ludowej, 
Chopina, Ogrodowa, Piaskowa, 
Przemysłowa, Polna, Różana, 
Ruciana, Słoneczna, Skłodow-
skiej, Żeromskiego: Waldemar 
Salamon (KWW Nieborów), 
Henryk Bakalarski (PiS) oraz 
Anna Kacprzak (Samorządowcy 
Razem).

 Okręg nr 15 – sołectwo 
Dzierzgówek: Włodzimierz Król 
(KWW Nieborów), Sławomir 
Kromski (PiS), Krzysztof Osób-
ka (PSL) i Adam Grzyb (PO).

Gmina sanniki 
 Okręg nr 1 – sołectwa Brze-

zia i Lasek – kandydują: Andrzej 
Tadeusz Serwach z KW PSL, 
Beata Pietrzak z KWW Rozwój 
Naszej Gminy, Agnieszka Dylik 
z KWW Zjednoczona Wieś. 

 Okręg nr 2 – sołectwa Brze-
ziny i Sielce – kandydują: Ewa 
Machała z KW PSL, Wiesław 
Bogumił Stasiński z KWW Roz-
wój Naszej Gminy. 

 Okręg nr 3 – sołectwa Dzia-
ły, Lubików i Staropól: Roman 
Antoni Grochowski z KW PSL, 
Izabela Marzena Janiszewska 
z KWW Rozwój Naszej Gminy. 

 Okręg nr 4 – sołectwo 
Osmolin ulice: Luszyńska, Kier-
nozka, Kościelna, Rynek, Sannic-
ka i Wiatraczna: Marek Jarosiński 
z KWW Rozwój Naszej Gminy, 
Jan Tomasz Wrzesiński z Komi-
tetu Wyborczego Stowarzyszenia 
SIEMOWIT IV. 

 Okręg nr 5 – sołectwa 
Osmólsk i Szkarada: Małgorzata 
Idzik z KW Prawo i Sprawiedli-
wość, Małgorzata Aldona Szym-
czak z KWW Rozwój Naszej 
Gminy, Stefan Kiełbasa z KW 
Stowarzyszenie Siemowit IV. 

 Okręg nr 6 – Sanniki, 
wszystkie domy położone przy 
ulicach: Krótka, Lotników, Ło-
wicka, Polna, Topolowa, Wiejska, 
Żychlińska oraz przy Warszaw-
skiej numery nieparzyste od 121 
do 191: Zbigniew Żurawski z Ko-
alicyjnego Komitetu Wyborczego 
SLD Lewica Razem, Sławomir 
Paweł Bujakowski z KWW PiS, 
Monika Szewczyk z KWW Roz-
wój Naszej Gminy, Teresa Maria 
Tyszka z KWW Teresa Tyszka, 
Ewa Grefkowicz z KW SIEMO-
WIT IV. 

 Okręg nr 7 – Sanniki, domy 
przy ul. Warszawskiej, wszyst-
kie numery parzyste oraz nume-
ry nieparzyste od 1 do 119: Wie-
sław Janusz Nowicki z KW PSL, 
Joanna Julia Milczarska z KW 
PiS, Bogumiła Sikora z KWW 
Rozwój Naszej Gminy, Grzegorz 
Świątkowski z KW SIEMOWIT 
IV.  

 Okręg nr 8 – Sanniki, domy 
przy ulicach: Bankowa, Bohate-

rów Ludowych, Firmowa, Ja-
śminowa, Poprzeczna, Północ-
na, Skrajna, Witosa, Wschodnia, 
Zachodnia, Żabia i Żytnia: Fran-
ciszek Kamiński z KKW SLD 
Lewica Razem, Halina Barbara 
Gołaszewska z KW PSL, Han-
na Elżbieta Kwiatkowska z KW 
PiS. 

 Okręg nr 9 – Sanniki, 
wszystkie numery domów po-
łożonych przy ulicach: Chopi-
na, Fabryczna,  Parkowa i Tkac-
ka: Maria Krystyna Wielogórska 
z KW PSL, Kamila Dymowska 
z KWW Rozwój Naszej Gminy, 
Witold Wiesław Buła z KW SIE-
MOWIT IV.  

 Okręg nr 10 – Sanniki – 
wszystkie domy położonych przy 
ul. Młynarska i ul. Wólczyńska 
oraz Mocarzewo: Marianna Wit-
kowska z KW PSL, Łucja Sno-
pek z KW PiS,  

 Okręg nr 11 – sołectwo 
Wólka (Wólka Niska, Wólka 
Wysoka): Grażyna Lucyna Ko-
walczyk z KW PSL, Krzysztof 
Grzegorz Kłys z KW PiS, Karo-
lina Kucharska z KWW Rozwój 
Naszej Gminy. 

 Okręg nr 12 – sołectwa 
Aleksandrów i Krubin: Augustyn 
Wróblewski z KW PSL, Miro-
sław Jan Janiszewski z KW SIE-
MOWIT IV.  

 Okręg nr 13 – sołectwo 
Czyżew: Wanda Milczarek 
z KW PSL, Mariusz Idzik 
z KWW Rozwój Naszej Gminy. 

 Okręg nr 14 – sołectwo 
Lwówek: Dominik Stefański 
z KW PSL, Wioletta Bembenista 
z KW PiS. 

Okręg nr 15 – sołectwa Bar-
cik Nowi i Barcik Stary: Marian 
Dzierbicki z KW PSL, Marcin 

Piechocki z KWW Rozwój Na-
szej Gminy. 

Łącznie o mandat radnego 
gminnego stara się 40 radnych. 
Najwięcej – 12 kandydatów – 
zgłosił Komitet Wyborczy PSL, 
którego kandydatem na wójta 
jest Gabriel Wieczorek, o jedne-
go mniej (11 kandydatów) KWW 
Rozwój Naszej Gminy.

Gmina zduny
37 osób zgłoszonych przez 8 

komitetów ubiegać się będzie 
o mandat radnego gminy Zdu-
ny. Na wójta kandyduje Jarosław 
Kwiatkowski z poparciem PSL 
oraz Gabriel Jędrachowicz z li-
sty PiS. 

 Okręg nr 1 – obejmuje Bą-
ków Dolny, kandyduje jedynie 
Wiesław Józef Dałek z KW PSL.  

 Okręg nr 2 – Bąków Górny: 
Cezary Wielemborek z KW PSL 
i Łukasz Świątkowski z KWW 
Koalicja Łowicka.  

 Okręg nr 3 – Bogoria Dol-
na, Bogoria Górna i Bogoria Po-
folwarczna: Józef Tadeusz Wa-
rzywoda z KW PSL, Tomasz 
Jaros z KWW Koalicja Łowicka, 
Kamil Dylik z KW PiS. 

 Okręg nr 4 – Rząśno: 
Krzysztof Gajewski z KW PSL, 
Barbara Ewa Woźniak z KWW 
Koalicja Łowicka i Irena Popiń-
ska z KW PiS.  

 Okręg nr 5 – Wiskienica 
Dolna i Wiskienica Górna: An-
drzej Jan Ledzion z KWW Wi-
skienica Dolna, Paweł Edward 
Kunikowski z KWW Wiskieni-
ca Górna, Dariusz Selenta z KW 
PiS.  

Okręg nr 6 – Jackowice: Jo-
lanta Perzyna z KW PSL i Boże-
na Ewa Głowacka z KW PiS.

 Okręg nr 7 – Łaźniki  i Za-
lesie: Adam Grzegory z KWW 
Sami Swoi Łaźniki, Iwona Gło-
wacka z KW PiS. 

 Okręg nr 8 – Nowe Zdu-
ny i Dąbrowa: Tomasz Adamski 
z KW PSL i Sebastian Pokora 
z KW PiS. 

 Okręg nr 9 – Zduny – nume-
ry od 1 do 60 oraz od 108 do 141 
oraz ul. Sportowa: Stefan Chole-
wa z KW PSL i Maciej Wiktor 
Jóźwiak z KWW Koalicja Ło-
wicka.  

 Okręg nr 10 – Zduny od nr 
61 do 107 oraz od 142 do koń-
ca oraz Pólka i Retki: Małgorza-
ta Elżbieta Przybylska z KWW 
Zduniacy, Maria Wanda Pie-
trzak z KW PSL, Roman Ploch 
z KWW Koalicja Łowicka oraz 
Edward Pierzchała z KW PiS. 

 Okręg nr 11 – Maurzyce 
i Szymanowice: Witold Jabłoń-
ski z KW PSL i Jan Piotr Znyk 
z KWW Koalicja Łowicka. 

 Okręg nr 12 – Strugienice: 
Jan Zieliński z KWW Igla i Zbi-
gniew Janusz Bończak z KW 
PSL.  

 Okręg nr 13 – Urzecze, 
Wierznowice: Paweł Hieronim 
Wojda z KW PSL, Krzysztof 
Antczak z KWW Koalicja Ło-
wicka i Małgorzata Katarzyna 
Kosman z KW PiS.

 Okręg nr 14 – Złaków Bo-
rowy: Andrzej Grzegory z KW 
PSL, Piotr Klimkowski z KWW 
Koalicja Łowicka i Magdalena 
Majer z KW PiS. 

 Okręg nr 15 - Złaków Ko-
ścieleny i Złaków Nowy: Konrad 
Maciej Dubiel z KW PSL, Da-
mian Majchrzak z KWW Koali-
cja Łowicka i Krzysztof Wieteska 
z KW PiS. 
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Łowicz | pielęgnacja zieleni na korabce

To nie było zielsko
– 11 października ekipa zatrudniona przez obecnych włodarzy Łowicza, zaopatrzona w spalinową kosę 
wycięła w pień kwitnące przy ul. gen. Kutrzeby byliny – napisała do nas mieszkająca tam 78-letnia 
Danuta Mielczarska, bardzo tym zdenerwowana, ponieważ to właśnie ona posadziła je wzdłuż swojego 
ogrodzenia. 

Była to jedna z odmian dziel-
żanu – rośliny o pokroju podob-
nym do słonecznika, osiągają-
cej ok. 100 cm wysokości, która 
ma też kwiaty podobne do sło-
neczników, ale znacznie drob-
niejsze.

W rozmowie z nami pani Da-
nuta powiedziała, że nie po raz 
pierwszy doszło do podobnej 
sytuacji: trzy lata temu wycię-
te zostały wierzby babilońskie, 
które tam posadziła, a następnie 
karłowate sosny – kosodrzewi-
na. Wtedy jednak nie widziała, 
jak to robiono. Nie wie nawet, 
czy zrobiono to na polecenie 
miasta, czy był to akt wandali-
zmu. – Wszystkie te nasadzenia 
miały rozweselić smutny frag-
ment tej ulicy, ponieważ stoją-
ce tu domy nie są usytuowane 
frontami do powstałej niedawno 
ulicy, a betonowe płoty oraz sta-

re siatki ogrodzeniowe nie stwa-
rzają miłego wrażenia – wyja-
śnia Danuta Mielczarska, nie 
ukrywając, że jeden z tych pło-
tów należy do jej posesji. 

Mieszkance Korabki nikt ni-
gdy nie mówił o tym, że ro-
śliny te przeszkadzają – choć 
do nas dotarły opinie, że dziel-
żan był za wysoki, mieszkańcy 
rzucali tam śmieci, a miejsce 
to nie było dobrze utrzymane. 
Pani Danuta spotkała się nato-
miast z przychylnymi opiniami. 
Czasem pytano ją, czy można 
urwać kilka kwiatów do wazo-
nu lub wziąć sadzonkę do wła-
snego ogródka. Nie odmawiała, 
bo było jej miło, że kwiaty po-
dobają się mieszkańcom. 

Wiosną tego roku udało się 
jej uchronić przed kosą dopie-
ro co posadzone rośliny. Wtedy 
również zjawił się na ul. Kutrze-
by człowiek, który oznajmił, 
że ma polecenie z Urzędu Mia-
sta, aby wyciąć wszystko, co ro-
śnie przy posesjach. – Nie wie-
rzę, że takie polecenie mógł 
wydać burmistrz miasta – pod-

kreśla pani Danuta. Jeśli jednak 
okaże się, że to prawda, to za-
stanowi się, czy nie warto bę-
dzie w wyborach zagłosować 
na kogoś innego, jeśli włodarze 
zasiadający od lat na stołkach 
nie odróżniają już kolorowych 
kwiatów od zwykłego zielska. 

Burmistrz: te kwiaty nie 
powinny przeszkadzać
Pani Danuta nie zgłaszała 

się z tym problemem do ratu-
sza. My jednak postanowiliśmy 

dowiedzieć się, czy nie można 
jej chęci dbania o skrawek zie-
mi przy ul. Kutrzeby pogodzić 
z działaniami miasta. 

Burmistrz Krzysztof Ka-
liński udał się na ul. Kutrze-
by wczoraj, 15 października, 
tym chętniej, że zna Danutę 
Mielczarską, a nawet jej życio-
rys Sybiraczki, ponieważ była 
ona jedną z bohaterek spotkań 
w Liceum Ogólnokształcącym 
im. Józefa Chełmońskiego, któ-
re on przez wiele lat organizo-
wał tam jako nauczyciel histo-
rii. 

Burmistrz przyznał łowi-
czance rację i uznał, że kwia-
ty te nie powinny nikomu prze-
szkadzać i dopilnuje, aby ich 
w przyszłości nie wycinać. 
– Nie wydałem specjalnego po-
lecenia, aby je wycinać, choć 
oczywiście ponoszę odpowie-
dzialność za to, co robione jest 
na polecenie Urzędu Miejskie-
go – powiedział nam, ocenia-
jąc, że być może w tej sprawie 
była pewna nadgorliwość pra-
cownika. 

Łowicz | korabka

Dwie ławeczki, dwa problemy
Dwie ławeczki, stojące przy 

zielonym terenie sąsiadującym 
z ul. gen.  Kutrzeby, są miejscem 
zakrapianych alkoholem spotkań 
towarzyskich młodzieży, w cza-
sie których, szczególnie w sobot-
nie wieczory, jest głośno i nie za-
wsze bezpiecznie.

Ławeczki sąsiadują z chod-
nikiem łączącym ulice Armii 
Krajowej i Grunwaldzkiej. Naj-
częściej korzystają z niego ucznio-
wie idący do Zespołu Szkół przy 
ul. Grunwaldzkiej i wracający 
do domów. – Czasami wkurza 
mnie bałagan, jaki w niemal każ-
dy poniedziałek jest przy tych ła-
weczkach. Widać, że w weekend  
ktoś dobrze się na nich bawił. Bu-
telki po alkoholu, i to najczęściej 
po wódce, papiery, czasem opa-
kowania po pizzy leżą dookoła, 
gdy idę z dzieckiem do szkoły – 
powiedziała nam pani, którą spo-
tkaliśmy na ul. Grunwaldzkiej. 
Zaś inny mieszkaniec okolicy, 
pan Marek ocenia, że wieczora-
mi miejsce to jest niebezpieczne. 
Zdarzyło się bowiem, że wraca-
jąc z Orlika przy Grunwaldzkiej, 
musiał przyśpieszyć kroku, gdy 
zaczepili go młodzi mężczyź-
ni spożywający alkohol, co i tak 
nie ustrzegło go przed kilkoma 
ciosami.

Naczelnik Spraw Komunal-
nych w łowickim ratuszu – Pa-

weł Gawroński powiedział nam, 
że o tym, że miejsce to jest nie-
bezpieczne czy przysparza pro-
blemów mieszkańcom, nie był 
wcześniej informowany. Zdaje 
sobie jednak sprawę z tego, że 
takie sytuacje mogą tam mieć 
miejsce, ponieważ przy wspo-
mnianym ciągu pieszym znaj-
dowały się jeszcze do niedawna 
trzy ławki. 

Jedna z nich została zdemon-
towana, ponieważ zniszczyli ją 
wandale, możliwe, że po zakoń-
czonej na niej właśnie imprezie 
pod chmurką. Oprócz tego zie-
leniec, przy którym stoją, jest 
raz w tygodniu sprzątany i za-
wsze jest z czego. Przypomniał 
także, że ławki przy chodniku 
łączącym ul. Armii Krajowej 
z ul. Grunwaldzką zostały posta-
wione na wniosek mieszkańców 
dzielnicy. 

Chodziło o to, aby zagwaran-
tować osobom starszym, które 
odprowadzają dzieci do szkoły, 
miejsce, w którym mogłyby od-
począć. Pisaliśmy o tym przed 
kilku laty w relacji z jesiennego 
spotkania z burmistrza z miesz-
kańcami Korabki. Paweł Gaw-
roński obiecał przyjrzeć się spra-
wie, poprosi łowicką Komendę 
Powiatową Policji, aby w rejon 
ten skierowała w sobotni wie-
czór patrol.  tb

Bałagan przy ławce w sąsiedztwie ulicy gen kutrzeby:  
widać leżące w trawie butelki po alkoholu.

Wycięte przy chodniku rośliny odsłoniły betonowe ogrodzenie nieruchomości przy ul. Gen. kutrzeby, obok zdjęcie takich samych dzielżanów, 
rosnących w ogródku. 

nie wydałem 
specjalnego polecenia, 
aby je wycinać, choć 
oczywiście ponoszę 
odpowiedzialność 
za to, co robione jest 
na polecenie urzędu.

Mirka wOlska
-kOBiereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

d
A

n
u

TA
 M

ie
lc

zA
r

S
k

A

d
A

n
u

TA
 M

ie
lc

zA
r

S
k

A

To
M

A
S

z 
b

A
r

To
S



reklAMA | biuro reklamy: 46 837 46 57 | reklama@lowiczanin.info 20 23 października 2014      nr 43

Szanowni Łowiczanie
Dobiega końca moja druga kadencja burmistrza miasta Łowicza. Powinność tę zawsze traktowałem jako pracę dla wszystkich 
mieszkańców. Z ogromnym zaangażowaniem i pasją realizowałem cele stawiane przede mną. Uczciwie i rozsądnie 
gospodarowałem finansami ratusza. W 2006 roku przejąłem majątek miasta o wartości 164 milionów złotych. Powiększyłem 
go więcej niż dwukrotnie. Dzisiaj majątek Łowicza to 340 milionów złotych. Intensywnie zabiegałem o środki unijne, dzięki 
czemu Łowicz znalazł się na 22. miejscu w kraju, w rankingu wysokości pozyskanych funduszy wśród ponad 300 miast 
będących siedzibą powiatu. Otrzymaliśmy ponad 50 milionów złotych unijnych dotacji na kilkadziesiąt różnych zadań.  
Na ogólną liczbę 250 dróg (91 km) zmodernizowaliśmy i wybudowaliśmy 78 dróg (ponad 30 km). 

Zapewniałem godne warunki do rozwoju naszym 
najmłodszym mieszkańcom, dbając jednocześnie, by 
żaden nauczyciel nie stracił pracy. Wspierałem inicja-
tywy społeczne, doprowadzając do rozkwitu licznych 
organizacji i stowarzyszeń pozarządowych. Z wielkim 
pietyzmem odnosiłem się do wydarzeń patriotycz-
nych i uroczystości kościelnych. Robiłem wszystko,  
by mieszkańcy czuli się dumni z miejsca, z którego 
pochodzą, i w którym mieszkają. 

Przed nami kolejne wybory, w których zadecydu-
jecie Państwo, kto będzie nadawał kierunek naszemu 
miastu przez najbliższe 4 lata. Postanowiłem ubiegać 
się o urząd burmistrza Łowicza. Uważam, że posia-
dam duże, niezbędne doświadczenie w pracy samo-
rządowej. Jestem otwarty, energiczny, niezależny. Je-
stem dobrze przygotowany, by pełnić tę funkcję. 

Kilka słów o sobie
Mam 57 lat. Jestem żonaty – żona Alicja jest na-

uczycielką języka niemieckiego w I LO im. J. Cheł-
mońskiego w Łowiczu. Mamy pięcioro dzieci: Krzysz-
tofa, Marię, Halszkę, Franciszka i Mieszka. Z wynikiem 
bardzo dobrym ukończyłem Uniwersytet Łódzki  
w Łodzi, Wydział Filozoficzno-Historyczny. Moją 
pierwszą pracą była Szkoła Podstawowa w Mokowie 
(dawniej woj. włocławskie). Później były: SP w Zielko-
wicach, SP 6 w Łowiczu, a od 1984 r. I LO w Łowiczu. 
Będąc nauczycielem otrzymałem pięć nagród Mini-
stra Edukacji Narodowej, a także siedem nagród Ku-
ratora Oświaty. Wychowałem ponad stu laureatów i 
finalistów olimpiad przedmiotowych. Jestem samo-
rządowcem, nie politykiem. 

W samorządzie działam od 1988 roku. Najpierw 
byłem radnym wojewódzkim z listy bezpartyjnej. 
Później kandydowałem do Rady Miejskiej z listy Fo-
rum Młodych Łowiczan. Dzięki ogromnemu zaufaniu 
jakim obdarzyli mnie wyborcy (największa ilość gło-
sów spośród wszystkich kandydatów) wybrano mnie 
Przewodniczącym Rady Miejskiej w Łowiczu. Było to 
w latach 2002-2006. W sierpniu 2006 r. zdecydowa-
łem się kandydować na stanowisko burmistrza mia-
sta. Uzyskałem wówczas poparcie komitetów lokal-
nych, PiS, PO i Samoobrony. Od 6 grudnia 2006 roku 
pełnię funkcję burmistrza Łowicza. 

Łowicz się zmienia 
inwestycyjnie 
Wraz ze swoimi współpracownikami pozyskaliśmy 

ponad 50 mln PLN środków zewnętrznych na inwe-
stycje. Strategiczne inwestycje zrealizowane w pierw-
szej kadencji to: 

Przebudowa istniejących komunalnych ujęć 
wody, rozbudowa i przebudowa obiektów stacji 
uzdatniania wody i budowa akredytowanego la-
boratorium w Łowiczu przy ul. Blich.

Całkowita wartość realizacji projektu  
22.377.259,74. Dofinansowanie 17 647 655,60

Renowacja zespołu dawnej Kolegiaty Pryma-
sowskiej w Łowiczu – najcenniejszego skarbu Zie-
mi Łowickiej wraz z utworzeniem kompleksu re-
kreacyjno-wypoczynkowego w parku Błonie. 

Wartość całego projektu oszacowano na kwotę  
31 063 838,00 zł. Wartość projektu leżąca po stronie 
Gminy Miasto Łowicz 11 700 000,00 zł. Dofinansowa-
nie 8 775 000,00 zł

E-Urząd w Łowiczu. Całkowita wartość reali-
zacji projektu 3.199.450,00 zł. Dofinansowanie  
2.399.587,50 zł.

Przebudowa nawierzchni ul. 3 Maja i ul. Tka-
czew, ul. Bielawskiej, ul. Sybiraków wraz z chod-
nikami i infrastrukturą towarzyszącą. Całkowita 
wartość realizacji projektu 5.256.980,00 zł. Dofinan-
sowanie EFRR 1.839.943,00 zł.

Unowocześnienie taboru transportowego Gmi-
ny Miasto Łowicz poprzez zakup autobusów przy-
stosowanych do przewozu osób niepełnospraw-
nych. Całkowita wartość projektu 4.596.960,00 zł. 
Dofinansowanie wynosi 3 907 416,00 zł. 

Budowa szerokopasmowej sieci transmisji da-
nych wraz z przyłączami telekomunikacyjnymi na 
terenie gminy miasta Łowicza. Całkowita wartość 
realizacji projektu 783 245,98. Dofinansowanie wyno-
si EFRR 531 890,12 zł.

W drugiej kadencji, priorytetem było dla mnie tak-
że maksymalne wykorzystanie środków unijnych.  
W tych latach podpisałem umowy na dofinansowa-
nie z Unii Europejskiej kolejnych znaczących dzia-
łań: budowa ulicy Ekonomicznej, termomoderniza-
cja budynków przedszkoli miejskich i Zespołu Szkół  
z Oddziałami Integracyjnymi w Łowiczu, zapewnie-
nie dostępu do Internetu osobom zagrożonym wy-
kluczeniem cyfrowym z terenu miasta Łowicza, bu-
dowa szerokopasmowej sieci transmisji danych wraz  
z przyłączami telekomunikacyjnymi na terenie miasta 
Łowicza, folklor łowicki – wdrożenie i promocja marki 
regionalnej Miasta Łowicza – etap I; II. 

W latach 2006-2014 r. wykonano inwestycje  
za ponad 160 mln PLN. Wiele z nich dotowanych  
było z funduszy ministerialnych. Na ogólną liczbę  
250 dróg (91 km) zmodernizowaliśmy i wybudowali-
śmy 78 dróg (ponad 30 km).

Łowicz się zmienia  
gospodarczo 
Pomoc łowickim przedsiębiorcom oraz utworze-

nie Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej w Ło-
wiczu służą podniesieniu standardu życia naszym 
mieszkańcom. W 2007 roku zainicjowałem Programu 
pomocy de minimis udzielanej dla przedsiębiorców 
tworzących nowe miejsca pracy na terenie miasta. 
Po nim w ramach pomocy regionalnej, Rada Miej-
ska podjęła Uchwałę wspierającą inwestycje, dzięki 
którym powstały nowe miejsca pracy. Przewidziane  
w wyżej wymienionych uchwałach zwolnienia wy-
nikają z mojej polityki podatkowej. Z całym po-
święceniem wspierałem działania przedsiębiorców 
tworzących nowe inwestycje, powiększających po-

wierzchnie nieruchomości związane z działalnością 
gospodarczą, zwiększających zatrudnienie, nabywa-
jących nieruchomości od przedsiębiorców w upadło-
ści oraz tworzących nowe miejsca pracy. Ilość nowo 
utworzonych stanowisk podczas piastowania przeze 
mnie funkcji burmistrza to blisko 400 nowych miejsc 
pracy (5 dużych firm łowickich). 

Warto wspomnieć, że liczba zarejestrowanych osób 
prowadzących działalność gospodarczą na terenie Ło-
wicza to 2.246. Stopa bezrobocia w Łowiczu w 2014 r. 
wynosi mniej niż 10 %. W całym województwie łódzkim 
14,1%, a w kraju 13,4% (na koniec grudnia 2013).

Łowickie przedsiębiorstwa w Łowiczu płacą 
stawki podatkowe, które stanowią ok. 80% sta-
wek maksymalnych. Podobna zasada dotyczy nas 
wszystkich. By żyło się lżej, w porównaniu z miasta-
mi ościennymi, wszyscy ponosimy mniejsze opłaty.

Łowicz się zmienia 
humanistycznie 
Łowicz to miasto, w którym czuć historię na każ-

dym kroku. Kościoły, kamienice, drzewa były świadka-
mi wojen i zrywów niepodległościowych. Dlatego tak 
ważne jest, aby czcić pamięć tych, którzy w imię wol-
ności oddawali życie. Gdy uczyłem w liceum, wspólnie 
z uczniami napisałem pięć książek o naszej łowickiej hi-
storii. Organizowałem spotkania i akademie poświę-
cone działaczom Podziemia, łowickim Sybirakom czy 
dziejom Żydów. Nauczycielem historii jestem także  
i teraz. Wiem, że Historia jest wspaniałą nauczycielką, 
która wychowuje i pozwala uczyć się na błędach. Dzię-
ki moim staraniom powstał w Łowiczu pomnik ku czci 
Trzech Narodów – obywateli polskich, rosyjskich i ży-
dowskich ofiar nazistowskiego terroru więzionym i za-
męczonym w latach 1940-45 w Niemieckich Obozach 
Pracy Przymusowej w Maurzycach i Kapitule. W ciągu 
ostatnich lat zaczęliśmy kultywować pamięć o boha-
terach Powstania Styczniowego, Powstania Warszaw-
skiego, o żołnierzach wyklętych i działaczach NSZZ So-
lidarność. Tradycją także stał się coroczny wyjazd na 
cmentarz powązkowski, by oddać hołd Prezydentowi 
Rzeczypospolitej Polskiej Lechowi Kaczyńskiemu, Jego 
małżonce i pozostałej elicie politycznej, kulturalnej bio-
rącej udział w tragicznym locie ze stolicy do Smoleń-
ska. 

Łowicz się zmienia 
prospołecznie
Liczba osób starszych w Polsce szybko rośnie. Nie-

daleka przyszłość należeć więc będzie do seniorów. 
Dlatego tak ważne dla mnie jest tworzenie klimatu 
przyjaznego seniorom. To z mojej inicjatywy powstał 
Uniwersytet III Wieku, który obecnie liczy ponad stu 
studentów. Jeszcze bardziej imponujący pod wzglę-
dem ilości osób jest Klub Seniora. Zrzesza on 170 łowi-
czan. To właśnie dla nich tworzymy możliwości wspar-

cia finansowego. Pierwszą z nich jest dotacja 30.000 
na działalność obu organizacji. Druga to Karta Senio-
ra. Dzięki znaczącym ulgom seniorzy korzystać mogą 
z bezpłatnych szczepień przeciwko grypie, 50. procen-
towych zniżek przy zakupie biletu autobusowego, bi-
letu do kina czy na pływalnie. Podpisaliśmy także wiele 
umów ze sklepami, które chcą stosować ulgi na swoje 
produkty. Podobną opieką otoczyliśmy rodziny wielo-
dzietne. Jesteśmy czwartym miastem w Polsce, które 
wprowadziło „Kartę Dużej Rodziny 3+ i rodziny zastęp-
czej”. Ułatwienie rodzinom wielodzietnym dostępu do 
dóbr kultury, sportu i rozrywki to nie jest jedyny cel 
tego programu. Godnym podkreślenia jest również 
fakt promowania pozytywnego wizerunku rodziny 
wielodzietnej i zastępczej. Polityka prospołeczna prze-
jawia się także w pomocy dla stowarzyszeń, klubów 
sportowych i organizacji pozarządowych. Dotacje dla 
nich wzrosły z poziomu 339.873,48 zł w 2006 roku po-
przez 770.602. w 2010 aż do 862.620 zł w 2014 roku.

Łowicz się zmienia  
edukacyjnie
W trakcie pełnienia przeze mnie funkcji burmistrza 

zakończyłem termomodernizację wszystkich łowic-
kich przedszkoli, szkół podstawowych gimnazjalnych. 
Dzięki pieniądzom zewnętrznym powstały w tym 
czasie dwa Orliki, boiska w SP 1, SP 4, a w przedszko-
lach pojawiły się nowoczesne place zabaw. W naszych 
szkołach wprowadzono nowatorskie programy edu-
kacyjne. W placówkach oświatowych utworzyliśmy 
dodatkowe grupy, klasy i zajęcia pozalekcyjne. Naj-
zdolniejszych uczniów (ponad 120 w każdym roku) 
nagradzamy stypendiami. Rozwijamy profilaktyczną 
działalność w zakresie rozwiązywania problemów al-
koholowych i przeciwdziałania narkomanii, a także na 
rzecz dożywiania dzieci. Dotujemy działalność świetlic 
środowiskowych, stowarzyszeń promujących zdrowy 
styl życia. Za swój duży sukces uznaję wzorową orga-
nizację pracy placówek oświatowych, która umożliwiła 
utrzymanie stanu zatrudnienia nauczycieli i pracowni-
ków administracyjno-obsługowych. 

Łowicz się zmienia  
kulturalnie
Sztuka ludowa to nasz skarb. Dzięki unijnemu pro-

jektowi za ponad milion złotych budujemy markę Folk-
lor Łowicki. Starannie pielęgnujemy współpracę z ludź-
mi, którzy go tworzą. Uczestniczymy w ogólnopolskich 
festiwalach folklorystycznych. Organizujemy sympozja 
naukowe, warsztaty ludowe, wydajemy książki, pły-
ty i materiały promocyjne wzbogacając dorobek kul-
turalny Łowicza. A jest on niemały. Do nich zaliczam 
największe imprezy miejskie: Boże Ciało, Dni Łowicza, 
Księżackie Jadło, Och Film Festiwal, Majówka Meloma-
na, Kolory Polski, Międzynarodowy Festiwal Organowy 
J.S. Bach, czy też Dni Kultury Miast Partnerskich. Dużym 
powodzeniem na mapie kulturalnej miasta cieszą się 
również koncerty z cyklu „Burmistrz Miasta zaprasza”. 
Przez osiem lat mojej pracy w urzędzie bramy ratusza 
były i są szeroko otwarte dla wszystkich, którzy pragną 
wzbogacać życie kulturalne Łowicza. Dlatego też chęt-
nie wspieram osoby utalentowane poprzez współor-
ganizację wystaw, koncertów, wydawnictw. 

Łowicz się zmienia  
bezpiecznie
Zapewnienie bezpieczeństwa obywateli i ich mienia 

jest stałą moją troską. W celu przeciwdziałania wszelkim 
zjawiskom negatywnym podjąłem decyzję o finanso-
waniu dodatkowych pieszych patroli policyjnych. Urząd 
Miejski, od 2007 roku przekazuje środki finansowe  
z przeznaczeniem na rekompensatę pieniężną za czas 
pełnienia służby przekraczającej określoną normę przez 
policjantów Policji w Łowiczu, którzy realizują zadania  
z zakresu służby prewencyjnej. Policjanci pełnią dodat-
kowe dwuosobowe piesze patrole, zgodnie z ustalo-
nym grafikiem dyslokacji służb ponadnormatywnych. 

Na terenie Łowicza od maja 2011 roku działa mo-
nitoring wizyjny miasta, a jego centrum zorga-
nizowano na terenie Komendy Powiatowej Policji  
w Łowiczu. Dzięki tym staraniom zapewniliśmy więk-
szy porządek publiczny oraz wzrost poczucia bezpie-
czeństwa mieszkańców miasta. Nie zapominam także 
o wsparciu finansowym przeznaczonym na ochronę 
przeciwpożarową. W roku 2008 i 2011 sfinansowa-
no zakup specjalistycznego umundurowania straża-
ków niezbędnego do wykonywania zadań podczas 
akcji ratowniczo-gaśniczych. W 2010 i 2012 roku, do-
finansowano zakup specjalistycznych samochodów  
do rozpoznawania zagrożeń oraz do prowadzenia 
działań ratowniczo-gaśniczych.

Już za tydzień przybliżę Państwu najważniejsze 
założenia mojego programu wyborczego. 

Krzysztof Jan Kaliński – burmistrz Łowicza

OGŁOSZENIE WYBORCZE ZLECONE I OPŁACONE PRZEZ KOMITET WYBORCZY WYBORCóW KRZYSZTOfA JANA KALIńSKIEGO 283131

2007 9.079,0 m
2008 265,0 mn
2009 3.411,0 m
2010 2.610,0 m
2011 2.358 m
2012 2.508,7 m
2013 2.115,8 m
2014 376 m

2007 9.666,5 m
2008 2.735,5 m
2009 4.435,0 m
2010 2.031,5 m
2011 2.580,5 m
2012 3.768 m
2013 2.415,5 m
2014 2.494 m

Długość wykonanych dróg

Długość wykonanych chodników

18 868,5 m

11 258 m

30.126,5 m

27 899,0 m

7 358,5 m

35.257,5 m

 ŁOWICZ KUTNO GŁOWNO SKIERNIEWICE SOCHACZEW 
 
 0,60 0,73 0,63 0,64 0,70
 
 
 
 19,95 22,15 20,26 20,90 22,50
 

 4,73 7,48 4,77 6,70 7,36
 
 2,00%  2,00% 2,00% 2,00%

 
 0,75 0,86 0,81 0,77 0,84
 

 0,32 0,30 0,25 0,31 0,40 

Od budynków mieszkalnych 
lub ich części od 1 m2 
powierzchni użytkowej

Od budynków lub ich części związanych 
z prowadzeniem działalności gospodarczej 
oraz od budynków mieszkalnych 
lub ich części zajętych na prowadzenie 
działalności gospodarczej 
od 1 m2 powierzchni użytkowej

Od pozostałych budynków lub ich części 
od 1m2 powierzchni użytkowej

Od budowli

Od gruntów od 1 m2 powierzchni gruntów 
związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwali�kowania 
w ewidencji gruntów i budynków 

pozostałych, w tym: zajętych 
na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego 
oraz organizację pożytku publicznego 
od 1 m2 powierzchni

Podstawa opodatkowania
od 2009 – do 2014
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  12 października: Janusz 
Gozdowski, l.51.

  13 października: konstanty 
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Gawęcka, l.93.
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l.77.
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dokończenie 
z poprzedniego 
numeru
Prawdziwa Księżanka o wiel-

kim sercu – tak powiedział nam 
burmistrz Łowicza Krzysztof 
Kaliński 24 czerwca tego roku, 
chwilę po tym, jak dotarła do 
nas informacja o śmierci Broni-
sławy Skwarnej. To jedno zdanie 
idealnie oddaje tę nietuzinkową 
postać twórczyni ludowej, która 
w pamięci mieszkańców Łowi-
cza i powiatu łowickiego zapisała 
się bardzo mocno. Przede wszyst-
kim ze względu na posiadaną 
mimo wieku dziewczęcą niewin-
ność, szczerość, optymizm i za-
skakującą bezinteresowność, ale 
też ze względu na cudownie wy-
haftowane koralikami aksamitne 
igielniki, które wychodziły spod 
jej ręki, wierszyki i przyśpiewki, 
które układała oraz cukierki, które 
zawsze były w jej torbie i którymi 
zawsze chętnie częstowała.

Łosim dzieci urodziełam, 
wychowałam
w starości sama zostałam
tylko mam jedynego
Jezusa Kochanego
– z wiersza „Sama o sobie II”

Wchodząc do jej skromnego, 
liczącego już ponad 100 lat domu, 
odbywało się  podróż w czasie. 
Legendą obrósł zajmujący cen-
tralne miejsce w mieszkaniu oł-
tarzyk, na którym znajdowała się 
postać Matki Boskiej, a tuż nad 
nią obraz, który pani Bronia do-
stała w dniu ślubu. Haftowany ło-
wicki obrus, ozdobiony cekinową 
gipiurą pełnił rolę antepedium. 
W izbie znajdował się też kącik 
z jej wyrobami i zdjęciami naj-
bliższych. Kolorowe serwetki 
zdobiły kredens, łóżka i ściany.

Dzień pani Bronisławy zaczy-
nał się przed godziną 6 rano, za-
nim rozpoczynały się w radiu 
godzinki o Niepokalanym Po-
częciu Najświętszej Maryi Panny. 
– Słońce wstaje to i ja muszę 
wstawać. Myślę, że codziennie 
budzą mnie anioły. Tylko raz zda-
rzyło mi się zaspać – przyznała w 
książce poświęconej jej osobie. 
Potem wyjmowała zza ołtarzyka 

okrągłe pudełeczko i sama udzie-
lała sobie symbolicznej komunii, 
gdyż nie zawsze z racji wieku mo-
gła być obecna w kościele. Pani 
Bronia w każde Boże Narodzenie 
dzieliła opłatek na dokładnie 365 
kawałków, zapełniając w ten spo-
sób pudełko na kolejny rok.

Haftowanie - kolorowy 
świat, którego nie miała
Potem zasiadała przy stoliku 

ustawionym przy oknie. – Jak 
usiądę do haftowania to mogę 
siedzieć aż do zmroku. Wtedy 
nic innego nie robię, nie gotuję, 
nie jem. Bardzo lubię haftować – 
opowiadała w książce Katarzyny 
Słomy. 

Córka Anna zaś tak o tej czyn-
ności powiadała: – W ten sposób 
ćwiczy wzrok, koncentrację i dło-
nie. Jest dumna, że jej hobby ma 
cel. Sama przygotowuje sobie po-
siłki, chociaż je jak ptaszek. Nie-
koniecznie zdrowo, ale zawsze 
powtarzała: „trochę trucizny nie 
zaszkodzi”.

Hafty koralikami robiła jesz-
cze będąc panną, gdy miała małe 
dzieci, musiała z tego zrezygno-
wać z powodu braku czasu, ale: 
– Jak nastali młodzi gospodarze, 
to wróciłam do koralików, robię 
to dla przyjemności i nie ustanę – 
mówiła stanowczo.

Charakterystyczne w twór-
czości pani Broni były misternie 
wykonane haftem koralikowym 
broszki, serwetki, naszyjniki, to-
rebeczki i igielniki w kształcie 
serduszka. Wszystkie opatrzone 
łowickimi motywami ludowymi. 

Broszki były niewielkie i z ła-
twością mieściły się w dłoni – to 
kółeczka z czarnego aksamitu, 
a na nich wyszyte drobnymi czer-
wonymi, zielonymi i białymi ko-
ralikami oraz cekinami wzory. 
Każda była inna, niepowtarzalna. 
– Mama zawsze kochała kolory 
jaskrawe i intensywne, co widać 
w Jej twórczości. Kolory dodają 
Jej energii i pewności – wspomi-
na córka Pani Broni, Anna. Nie-
mal do końca była sprawna manu-
alnie – jednym ruchem igły była 
wstanie nawlec siedem koralików.

Na jej niewielkim warsztacie 
znajdowało się mnóstwo małych 

fiolek, słoiczków i rynienek peł-
nych kolorowych szklanych ko-
ralików i paciorków. Ozdabianie 
np. serwetki zaczynała od wy-
konania kolorowych kwiatów 
i gałązek w środkowej części, na-
stępnie przyszywała cekiny. Ser-
wetki przysyłała jej córka Ania 
ze Szczecina, różnokolorowe 
drobne koraliki kupowała dla niej 
wnuczka mieszkająca w Łodzi.

Ja Ojcu Świntemu
ładnie powinszuje
i jeszcze do tego serce podaruje
niech Ojciec Świnty
Przyjmie to moje serce 
i ma to w pamińci
a że ja to daje Mu ze szczery
chynci...
– z wiersza „Dla Ojca Święte-

go”

Pani Bronia znana była z tego, 
że rzadko sprzedawała swoje wy-
roby. Częściej obdarowywała 
nimi najbliższych oraz osoby, któ-
re lubiła. Bardzo często wręcza-
ła je gościom odwiedzającym ją 
w domu. – Pieniądze to ludziska 
mają, a takie prezenty to rzadko 
dostają – mówi w książce Kata-
rzyny Słomy.

W czasie wizyty Jana Pawła 
II w Łowiczu w 1999 roku przy-
gotowała ręcznie wyhaftowa-
ne aksamitne serduszko, którego 
niestety nie mogła wręczyć osobi-
ście. Z pomocą przyszedł biskup 
Józef Zawitkowski, który wysłał 
je do Rzymu, do Ojca Święte-
go. – Byłam bardzo szczęśliwa, 
że dostałam list z podziękowa-
niem z Watykanu – wspominała 
pani Bronia.

Cieszyła się, gdy miała okazję 
poprowadzić warsztaty ludowe. 
Wkładała wówczas swój strój ro-
boczy z płócienną, czarną spód-
nicą. Była często zapraszana np. 
do szkół w Zdunach, Gągoli-
nie, Błędowie, WTZ w Parmie. 
– Często proszą mnie o przy-
jazd, a jak proszą – to się nie od-
mawia. Człowiek jest zadowo-
lony, jak taką starowinę ludzie 
pamiętają i zapraszają, to dobrze 
i trzeba przyjść – mówiła nam w 
2002 roku. Twórczość Bronisła-
wy Skwarnej była doceniana, naj-

Bronisława Skwarna (1921-2014)

 Bronisława Skwarna  
   (1921 - 2014)

bronisława Skwarna urodziła 
się 15 kwietnia 1921 roku. 
dzieciństwo i młodość spędziła 
w Grudzach Starych. Jak 
sama mówiła – pochodzę 
z parafii domaniewice. Jej 
rodzice Antonina i Andrzej byli 
rolnikami. Miała jeszcze dwóch 
braci i siostrę.

reklAMA

Otolice 
Helikopter 
lądował  
na polu 

Śmigłowiec Lotniczego Po-
gotowia Ratunkowego lądował 
w ostatnią niedzielę, 19 paź-
dziernika, w godzinach poran-
nych w Otolicach w gminie Ło-
wicz. LPR zostało wezwane do 
starszej kobiety, u której doszło 
do nagłego zatrzymania krąże-
nia. 

Wcześniej resuscytację krą-
żeniowo-oddechową prowa-
dzili ratownicy z zespołu ra-
townictwa medycznego firmy 
Falck. Kobieta została prze-
transportowana śmigłowcem 
do wojewódzkiego szpitala 
specjalistycznego im. M. Ko-
pernika w Łodzi.  mak 
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ważniejsze osiągnięcia to liczne 
wyróżnienia i nagrody w powia-
towych konkursach m.in.: „Ha-
ftowane Cuda” , „Ozdoby Wiel-
kanocne” oraz „ Ludowe Wyroby 
Hafciarskie – „Igiełkowa Cuda”. 
Ukoronowaniem było odebranie 
14 lutego 2009 roku honorowej 
odznaki „Zasłużony dla Kultu-
ry Polskiej”. Ponadto 9 września 
2012 roku na Starym Rynku od-
słoniła ona swoją gwiozdę w Alei 
Gwiozd Łowickich, przyznaną 
za kultywowanie i propagowanie 
dziedzictwa kulturowego regionu 
łowickiego. Bronisława Skwarna 
została też nagrodzona benefisem 
w Łowickim Ośrodku Kultury, 
w czasie którego odbyła się pro-
mocja książki „Życie i twórczość 
Bronisławy Skwarnej” autorstwa 
Katarzyny Słomy, przewodniczki 
PTTK, a dziś dyrektorki Centrum 
Kultury, Turystyki i Promocji Zie-
mi Łowickiej.

księżanka wielkiego 
serca
Wszyscy, z którymi rozma-

wialiśmy na temat Bronisławy 
Skwarnej, podkreślali, że była 
osobą niezwykłą. Drobna ko-
bieta, która nigdy nie należała 
do majętnych, zawsze skłonna 
była dzielić się tym, co miała i ro-
biła to zawsze w sposób do bólu 
szczery. Kto nie dostał od niej 
czekoladowego cukierka, ten ni-
gdy jej po prostu nie spotkał. Jej 
mała torebka, którą nosiła przy 
sobie zawsze, w zaskakujący spo-
sób była w stanie pomieścić ich 
taką ilość, że dla każdego star-
czyło łakoci. Burmistrz Krzysz-
tof Kaliński, który darzył panią 
Bronisławę wielką atencją, po-
wiedział nam, że wielokrotnie do-
świadczył jej dobroci, z uśmie-
chem wspomina m.in. cukierki.

 – Zmarł wielki człowiek, moż-
na nawet powiedzieć że święty. 
Pani Bronisława swoją wielkość 
zbudowała dobrocią, bezintere-
sownością i młodzieńczym opty-
mizmem, tymi cechami emano-
wała, obdarzając nimi ludzi na 
każdym kroku. Była Księżanką 
na 370 procent – wspominał bur-
mistrz w dniu jej śmierci i doda-
wał, że była osobą, która gdy tyl-
ko była w Łowiczu, odwiedzała 
go, obdarowując wyciągniętymi 
z torebki słodyczami. – Aż trud-
no uwierzyć, że był to człowiek, 
który w życiu tak wiele przeszedł 
trudnych i czasem bardzo bole-
snych chwil – powiedział.

Katarzyna Słoma była częstym 
gościem w domu twórczyni. Każ-
da wizyta była popisem gościn-
ności w wykonaniu gospodyni. 
Na stole od razu pojawiało się cia-
sto, które zawsze miała przygoto-

wane i obowiązkowa malinowa 
herbata. – Czułam się w obowiąz-
ku w jakiś sposób odwdzięczyć 
i przywoziłam jej sałatkę jarzyno-
wą, którą uwielbiała – powiedzia-
ła nam Słoma. – Była osobą tak 
otwartą, życzliwą, że za każdym 
razem chciała mnie czymś obda-
rowywać. Raz nawet czajnikiem. 
To była złota kobieta – opowiada.

Proszę Cię proszę
Matko Kochana
przed Tobą padam
ja na kolana
a żebyś me pocieszyła
i przy śmierci mojej była
wiersz „Codzienna modlitwa”

Katarzyna Słoma była bli-
sko przy Bronisławie Skwarnej 
w ostatnich dniach jej życia. Gdy 
tylko dowiedziała się, że twórczy-
ni znalazła się w szpitalu w wy-
niku zawału, od razu pojechała ją 
odwiedzić. Zresztą nie tylko ona, 
bo do szpitala pospieszył m.in. 
burmistrz Krzysztof Kaliński.

– To bardzo przykre wspo-
mnienia – mówi Katarzyna Sło-
ma. – Pani Bronia nie chciała zo-
stać w szpitalu. To było dla niej 
obce i niechciane miejsce, wie-
lokrotnie prosiła o to, aby mogła 
wrócić do domu. Nie wyobraża-
ła sobie innego miejsca, w któ-
rym mogłaby odejść, a czuła, 
że ten moment się zbliża.

Ostatecznie została wypisa-
na do domu, niestety była cią-
gle słaba, odwiedzała ją trzy razy 
dziennie pielęgniarka, sprawdzała 
jej poziom cukru. Zmarła cicho, 
w swoim łóżku, w domu, w któ-
rym spędziła niemal całe swo-
je życie, otoczona przedmiotami, 
które znała, kochała.

to nie koniec historii.
Pamięć o pani Broni 
będzie pielęgnowana
Po śmierci Bronisławy Skwar-

nej Katarzyna Słoma otrzyma-
ła zgodę rodziny na zabranie 
z domu twórczyni wszystkich jej 
rzeczy. Zostały one zdeponowa-
ne w łowickim muzeum. Praw-
dopodobnie w przyszłym roku, 
na przełomie kwietnia i maja, 
w jednej z łowickich chałup 
w skansenie w Maurzycach pokój 
twórczyni zostanie odtworzony. 
Wszyscy będą mogli zobaczyć jej 
słynny ołtarzyk i warsztacik.

– W czasie przeglądania jej 
rzeczy znaleźliśmy też stare po-
żółkłe papiery z wierszami z róż-
nych okresów jej życia. Jest ich 
sporo i uważam, że w przyszłości 
powinny się one znaleźć w uzu-
pełnionej wersji książeczki o Bro-
nisławie Skwarnej – mówi Kata-
rzyna Słoma.  tb

Łowicz | zajęcia cyrkowe dla dzieci

Żonglerka i inne sztuczki
Rozwijanie wyobraźni 
oraz koordynacji 
ruchowej u dzieci to 
główny cel warsztatów 
cyrkowych, które od 
6 października, co 
poniedziałek, będą się 
odbywały w Centrum 
Rozwoju Osobistego przy 
ulicy Łyszkowickiej  
w Łowiczu.

Pierwsze, pokazowe zajęcia 
były bezpłatne. Przybyło na nie 
ok. 30 dzieci, podopiecznych 
przedszkoli i wczesnych klas 
podstawówki, chociaż zajęcia 
adresowane są również dla nieco 

starszych. Warsztaty prowadził 
Rafał Mikołajewski – pedagog, 
instruktor teatralny, animator 
kultury, żongler, szczudlarz i ak-
tor, od 2005 roku zajmujący się 
edukacją cyrkową. 

Prezentował przeróżne, pro-
ste sztuczki i zabawy, tworząc 
swego rodzaju interaktywny 
show, do którego wciągał nie 
tylko dzieci, ale również ich ro-
dziców, którzy wraz ze swoimi 
pociechami uczyli się na przy-
kład stawiania kroków na szczu-
dłach.

Zajęcia w kolejne poniedział-
ki, tym razem już płatne, będą 
się odbywały w mniejszych gru-
pach, już jako typowo warszta-
towe. Dalej będzie je prowadził 
Rafał Mikołajewski.  tm

W tej rubryce zamieszczamy fotografie noworodków, które w dniach poprzedzających 
wydanie tego numeru naszego tygodnika urodziły się w szpitalach w Łowiczu  
i w Głownie, wraz z datą tej szczęśliwej dla rodziców chwili. Dziękujemy rodzicom,  
którzy zgodzili się na publikację zdjęcia, życzymy dużo radości z powiększenia rodziny.  
Każde nowo narodzone dziecko witamy serdecznie w naszej lokalnej społeczności.  
Jeśli Wasze dziecko urodziło się w tych dniach w jakimś innym szpitalu  
– prosimy, podeślijcie nam fotografię i dane (e-mail: redakcja@lowiczanin.info, 
tel. 535-455-338) – także z przyjemnością je zamieścimy.  Redakcja

Witamy wśród nas!

Maja Stasiak, ur. 10.10.2014 r.,  
godz. 13:35, dł. 58 cm, waga 
3.200 g, córka Justyny i roberta, 
zam. bielawy

Natalia Sędal, ur.: 15.10.2014 r., 
godz. 19:50, dł. 54 cm, 
waga: 3.300 g, córka Agnieszki  
i Marcina, zam. wrzeczko

Zosia Kotlarek, ur. 6.10.2014 r., 
godz. 12:05, dł. 55 cm, waga 
3.750 g, córka Sylwii i ernesta, 
zam. dmosin

Rozalia Panek, ur. 14.10.2014 r.,  
godz. 15:45, dł. 63 cm, waga 
4.000 g, córka eweliny i piotra, 
zam. łowicz

Wiktoria i Weronika Sokołowskie, 
ur. 16.10.2014, godz. 12:30 i 12:31, 
dł. 42 i 51 cm, waga 1.800 g  
i 2.200 g, córki ilony i Michała,  
zam. łowicz

Gabriela Eliasiewicz, ur. 7.10.2014 r., 
godz. 17:15, dł. 54 cm, waga 
3.070 g, córka Agnieszki  
i Jarosława, zam. brzeziny

Wojtuś Kasica, ur. 09.10.2014 r.,  
godz. 12:50, dł. 59 cm,  
waga 3.640 g, syn Anny  
i zbigniewa, zam. emilianów

Natan Wąsik, ur: 16.10.2014 r., 
godz. 9:10, dł. 50 cm, 
waga: 2.720 g, syn Sylwii i patryka, 
zam. Głowno

Nikola Skrobisz, ur. 15.10.2014 r., 
godz. 8:45, dł. 53 cm,  
waga 3.300 g, córka kingi  
i Alberta, zam. Skierniewice 

Jędrzej Szymkowicz,  
ur. 7.10.2014 r., godz. 8:15,  
dł. 55 cm, waga 3.580 g, syn 
pauliny i piotra, zam. Skierniewice

Marcel Barlak, ur. 10.10.2014 r.,  
godz. 16:45, dł. 57 cm,  
waga 3.600 g, syn Sylwii  
i Tomasza, zam. boczki 

Jakub Makowski, ur. 18.10.2014 r., 
godz. 21:00, dł. 57 cm,  
waga 3.520 g, syn ewy i Adama, 
zam. Świeryż i

Jakub Kosiorek, ur. 6.10.2014 r.,  
godz. 21:40, dł. 51 cm,  
waga 3.020 g, syn bogusławy  
i Macieja, zam. kamień

Laura Rutkowska, ur. 16.10.2014 r., 
godz. 14.00, dł. 59 cm,  
waga 3.800 g, córka Adeli i piotra, 
zam. łowicz 

Dagmara Żaczek, ur. 17.10.2014 r., 
godz. 12:15, dł. 53 cm, waga 
2.760 g, córka Agnieszki  
i dariusza, zam. niespusza wieś 

Anastazja Bończak, ur. 08.10.14 r., 
godz. 17:55, dł. 54 cm, waga 
2.280 g, córka Magdaleny  
i Adriana, zam. Strugienice

Franciszek Jędrachowicz,  
ur. 15.10.2014 r., godz. 11:00, 
wzrost 53 cm, waga 2.830 g, syn 
patrycji i Mariusza, zam. łowicz

Nieborów | Szkoła zaprasza na jubileusz

80 lat kształci i wychowuje
We wtorek, 28 października, 
o godz. 11.00, w sali 
gimnastycznej Zespołu 
Szkół Publicznych  
w Nieborowie odbędzie 
się uroczystość jubileuszu 
uroczystego otwarcia 
szkoły – miało to miejsce 
dokładnie 80 lat temu.

Uroczyste otwarcie Szkoły Po-
wszechnej w Nieborowie odbyło 
się 28 października 1934 r. Prze-
cięcia wstęgi dokonał kurator 
Ignacy Pytlakowski. Wydarzenie 
to było świętem całej miejsco-
wości. Mieszkańcy Nieborowa  
i okolicznych wsi tłumnie przy-
byli na plac przed szkołą i uczest-
niczyli w okolicznościowej aka-
demii – tyle wiadomo z kroniki 

szkoły. Warto jednak pamiętać, 
że historia szkolnictwa ogólnego  
w Nieborowie jest starsza i się-
ga początku XX wieku, szkoła 
w Nieborowie była wymieniana 
jako jedna z 48 szkół na terenie 
powiatu łowickiego w kalendarzu 
Ziemi Łowickiej z 1910 r.

Uroczystość w Nieborowie 
jest otwarta dla wszystkich zain-
teresowanych. Szkoła zaprasza 

absolwentów, emerytowanych 
nauczycieli i pracowników obsłu-
gi. W programie jest m.in. część 
artystyczna w wykonaniu obec-
nych uczniów, rozstrzygnięcie 
konkursu plastycznego dotyczą-
cego szkoły i wręczenie nagród 
zwycięzcom. Imprezę zakończy 
poczęstunek, w czasie którego 
przewidziano m.in. wielki uro-
dzinowy tort.

Uroczystość będzie też oka-
zją do wspomnień przy bogatej 
w fotografie wystawie ilustru-
jącej dzieje nieborowskiej pla-
cówki.  tb
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Aktualności
Gmina Łyszkowice | Sprawa wójta

Jest zażalenie, 
powrót się odwleka
Wciąż niepewne jest, kiedy 
zawieszony w obowiązkach 
wójt gminy Łyszkowice 
Włodzimierz T. będzie mógł 
formalnie powrócić na pełnione 
stanowisko. Przez ostatni 
tydzień zmieniło się tyle, że do 
Sądu Rejonowego w Łowiczu 
wpłynęło zażalenie prokuratury 
na decyzję znoszącą środek 
zapobiegawczy w formie 
zawieszenia.

Kiedy 9 października (prze-
szło tydzień po skazaniu Wło-
dzimierza T. nieprawomocnym 
wyrokiem) Sąd Rejonowy w Ło-
wiczu podjął decyzję o zniesie-
niu zawieszenia – nałożonego 
przez prokuraturę 29 listopada 
2012 roku na czas prowadzenia 
śledztwa i procesu, wydawało się, 
że wystarczy odczekać tydzień 
na uprawomocnienie decyzji (li-
cząc od 10 października, bo wte-
dy decyzja sądu trafiła do proku-
ratury) i wójt będzie mógł przejąć 
władzę w gminie od zastępującej 
go Oli Suszkowskiej – przynaj-
mniej do czasu wyborów, a gdyby 
je wygrał, do czasu ewentualne-
go prawomocnego wyroku, który 
pozbawiłby go władzy definityw-
nie. Pod koniec ubiegłego tygo-

dnia prokuratura wysłała jednak 
do sądu zażalenie na jego decyzję, 
które ten ma obowiązek przeanali-
zować, bo być może są w nim za-
warte fakty, które sąd przeoczył. 
Sąd może zmienić swoją decyzję 
sam, albo przekazać sprawę do 
Sądu Okręgowego. Póki co, jest 
ona nieprawomocna.

Sytuacja jest więc zagadkowa. 
Czy Włodzimierz T. będzie mógł 
powrócić do obowiązków jeszcze 
przed uprawomocnieniem się de-
cyzji o zniesieniu zawieszenia? 
Mimo naszych pytań w tej spra-
wie, sąd nie był w stanie udzielić 
nam jednoznacznej odpowiedzi. 
Informuje jedynie, że Urząd Gmi-
ny jest w tej sprawie informowany 
na bieżąco.

Z kolei w Urzędzie Gminy po-
wiedziano nam, że tam również 
trwa oczekiwanie na jednoznacz-
ną informację z sądu, mówiącą, 
że wójt może zostać przywróco-
ny do obowiązków. Dotąd jed-
nak takowa nie wpłynęła – mówi-
ła nam Ola Suszkowska. Z kolei 
sam Włodzimierz T., w rozmo-
wie z nami we wtorek powiedział, 
że jest gotowy wrócić do pracy  
w każdej chwili i spodziewa się, 
że może to nastąpić jeszcze w tym 
lub w przyszłym tygodniu.   tm

RZUT OKIEM | poSzukiwAniA kolorów JeSieni 

Na poszukiwania kolorów Pani Jesieni wyruszały wielokrotnie, korzystając z ładnej październikowej pogody, dzieci z przedszkola nr 4 Słoneczko. 
16 października kolorowych liści i innych oznak jesieni szukały pod opieką nauczycielek: Marty Jóźwiak i Agnieszki wach, dzieci z grupy iii (4- i 5-latki). 
liście i znalezione w Al. Sienkiewicza kasztany posłużą do wykonywania bukietów i innych ozdób w przedszkolu. mak 

Łowicz | imprezy związane z porami roku 

Bal Jesieni w Słoneczku
Wodzirej Arek poprowa-

dzi dzisiejszy, 23 października, 
Bal Jesieni w Przedszkolu Nr 4 
Słoneczko przy ul. Sikorskiego  
w Łowiczu. Bal rozpocznie się  
o godzinie 10.00. 

W przerwie będą wykonywa-
ne pamiątkowe zdjęcia w stro-
jach, w których przedszkolaki 
będą bawić się na balu. Przewi-

dziany jest też słodki poczęstu-
nek. 

Kolejny bal dla dzieci z tego 
przedszkola planowany jest  
w styczniu – będzie to bal kar-
nawałowy, następny bal w mar-
cu będzie miał nazwę adekwatną 
do pory roku. W grudniu nato-
miast planowane jest spotkanie 
opłatkowe.  mak 

RZUT OKIEM | zdJęciA MAłe i duże

22 października gościem w Przedszkolu nr 1 w Łowiczu był fotograf 
Jerzy Borecki. w krótkiej pogadance z wszystkimi dziećmi obecnymi 
tego dnia w przedszkolu Jerzy borecki naocznie udowodnił, że kiedyś 
aparaty fotograficzne wyglądały nieco inaczej niż dzisiejsze. Mówił też, 
że tak jak różne są aparaty, tak też różne mogą być zdjęcia, a najprościej 
podzielić je na... małe i duże. przekonywał też, że zdjęcie może 
przedstawiać cokolwiek, mogą to być równie dobrze dzieci, rodzice, nowy 
rynek lub chmury – a bez względu na to, co zdjęcie przedstawia, warto  
o nie dbać, bo po latach będzie wspaniałą pamiątką.  tm

Łowicz | Sejmowi dziennikarze docenili posła z łowickiego

Cezary Olejniczak wśród 
najlepszych posłów
Cezary Olejniczak, 
poseł Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej, wywodzący 
się i mieszkający  
w Waliszewie w gminie 
Bielawy, został uznany  
w rankingu prowadzonym 
przez tygodnik Polityka 
za jednego z dziesięciu 
najlepszych posłów.

Wyboru dokonują zaprosze-
ni przez redakcję korespondenci 
sejmowi i dziennikarze politycz-
ni. Pod uwagę brana jest także ak-

tywność posłów w głosowaniach  
i bieżącej pracy poselskiej.

– Byłem miło zaskoczony taką 
oceną – przyznał w rozmowie 
z nami Olejniczak – zwłaszcza, 
że moja pracę oceniało około 30 
dziennikarzy z różnych mediów, 
oddelegowanych do pracy w Sej-
mie, którzy na bieżąco obserwują 
pracę posłów. 

W tym roku tygodnik „Poli-
tyka” swój ranking podzielił na 
trzy kategorie: tradycyjną, w któ-
rej znalazło się 10 najlepszych po-
słów; specjalną – z listą posłów, 
„za którymi będziemy tęsknić”, 

ponieważ odeszli do europarla-
mentu; żółte kartki – które co 
roku „Polityka” wręcza najgor-
szym posłom. Poseł z Waliszewa 
przypomniał, że że dwa lata temu 
również znalazł się w rankingu 10 
najlepszych debiutantów wśród 
posłów VII kadencji Sejmu RP.

W tegorocznym uzasadnieniu 
napisano: że jest on jednym z naj-
bardziej aktywnych posłów (czło-
nek wielu komisji i podkomisji), 
angażuje się głównie w sprawy 
rolnictwa. Wziął udział w prawie 
wszystkich głosowaniach, a prze-
cież regularnie bywa w terenie. 

Nie ma żadnego „parcia na szkło”. 
W sprawach rolnictwa prezentuje 
nowoczesne podejście, chciałby 
zmian, a nie utrzymywania status 
quo. Jego wystąpienia są zawsze 
merytoryczne, nie angażuje się 
w polityczne boje. Zdecydowa-
nie zbyt rzadko wykorzystywany 
przez swoją partię do wystąpień 
publicznych. Ranking posłów pro-
wadzony jest przez tygodnik „Po-
lityka” od 17 lat.  tb

Nieborów | Gminna biblioteka publiczna
Wernisaż wystawy „Arkadia 2014”

Gminna Biblioteka Publiczna 
w Nieborowie zaprasza 24 paź-
dziernika o godz. 17.00 na otwar-
cie wystawy prac, które powsta-
ły w sierpniu podczas pleneru w 
Arkadii. Wtedy to tamtejszy park 
starali się uwiecznić następujący 
artyści: Ewa Dworzańska, Teresa 
Baczyńska, Dorota Pietrzkowicz, 
Agnieszka Kopczyńska, Karoli-
na Zimna, Wojciech Kutkowski, 

Arek Pięta, Jakub Baczyński i Ju-
lek Szymon. Każdy z nich mógł 
dostarczyć na wystawę maksy-
malnie 5 swoich prac. Są one wy-
konane różnymi technikami, znaj-
dują się wśród nich akwarele, 
oleje oraz rysunki. Wernisaż bę-
dzie także okazją do spotkania au-
torów prac. Wystawę będzie moż-
na oglądać przez około miesiąc  
w godzinach pracy biblioteki.

Sprostowanie
W poprzednim wydaniu NŁ 

błędnie podałem miejsce trzech 
badań lekarskich, organizo-
wanych w ramach Festiwalu 
Zdrowia II LO. Badania EKG, 

pomiaru ciśnienia i pomiaru 
glikemii odbyły się w budyn-
ku II LO (Ułańska 2), a nie, jak 
omyłkowo podaliśmy, w ZOZ 
(Ułańska 28). Za wprowadzenie  
w błąd najmocniej przepraszam.

 Tomasz Matusiak

Łowicz | Szlachetna paczka

Po szkoleniu nowicjuszy, 
przyszedł czas na weteranów

Do świąt Bożego Naro-
dzenia pozostają dwa miesią-
ce, wolontariusze akcji Szla-
chetna Paczka muszą się więc 
sprężać, aby do tego czasu za-
pewnić wszystkim najbardziej 
potrzebującym podarunki z do-
brego serca – żywność, artyku-
ły codziennego użytku, meble, 
sprzęt AGD itp.

Za sobą mają już najważniej-
sze przeszkolenia. Ci, którzy 
po raz pierwszy wezmą udział  
w akcji, mieli je 4 października, 
teraz, 18 października, na stry-
chu Łowickiego Ośrodka Kultu-
ry, najważniejsze zasady działa-
nia przypominali sobie ci, którzy 
mają już w tym doświadczenie. 

W rejonie łowickim akcja prze-
prowadzana jest po raz drugi. 

Spotkanie poprowadzi-
ła Marta Kosiorek, wspierana 
przez lidera Szlachetnej Paczki  
w rejonie łowickim, Krystiana 
Cipińskiego. W tym roku ce-
lem akcji w naszym regionie jest 
zapewnienie pomocy 70 rodzi-
nom, za co będzie odpowiadała 
drużyna osiemnaściorga „super 
W” – czyli wolontariuszy ko-
ordynujących akcję, którzy li-
czą na wsparcie wszystkich osób  
i instytucji, które chcą nieść po-
moc. 

Finał Szlachetnej Paczki  
w całej Polsce zaplanowano na 
13 i 14 grudnia.    tm
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Łowicz | uroczystości w seminarium

Nuncjusz i Prymas na 20-lecie
Inauguracja roku akademic-

kiego w Wyższym Seminarium 
Duchownym w Łowiczu, która 
odbyła się 30 września, połączo-
na była z obchodami jubileuszu 
20-lecia jego istnienia. 

Uroczystej Eucharystii w ka-
plicy seminaryjnej przewodniczył 
arcybiskup Józef Kowalczyk, 
Prymas Polski Senior, homilię 
wygłosił obecnie urzędujący Pry-
mas Polski, arcybiskup Wojciech 

Polak. Obecny był także arcybi-
skup Celestino Migliore, Nun-
cjusz Apostolski w Polsce oraz 
łowiccy biskupi: Andrzej Fran-
ciszek Dziuba, Alojzy Orszulik 
i Józef Zawitkowski. Natomiast 
immatrykulacja siedmiu alum-
nów roku I odbyła się w auli se-
minaryjnej. Wszystkich kleryków 
jest obecnie 27.  mst

RZUTY OKIEM | dzień edukAcJi w zdunAch 

14 października, w Dniu Edukacji Narodowej, społeczność szkolna Gimnazjum w zdunach obchodziła 
piętnastolecie istnienia tej placówki, dzień edukacji oraz ślubowanie klas i. Gimnazjaliści zaprezentowali część 
artystyczną, której motywem przewodnim była pamięć. obecni byli m.in. byli i obecny przewodniczący rady 
rodziców, pracownicy, emeryci, rodzice i wójt. z rąk tego ostatniego Gimnazjum otrzymało okolicznościową 
statuetkę, a dyrektor szkoły Jolanta Gajewska – nagrodę w wysokości 2.850 zł. Tej samej wysokości nagrodę 
otrzymała dyr. Sp w bąkowie, Jolanta znyk-kaszewska. 

Łowicz | pck

Młodzi kwestują dla stołówki
Młodzież z czterech szkół 

kwestuje obecnie na rzecz sto-
łówki przy ul. 3 Maja w Łowi-
czu, którą prowadzi miejscowy 
oddział Polskiego Czerwonego 
Krzyża. Akcja została rozłożona 
na trzy tygodnie, w pierwszym 
od darczyńców udało się uzbie-
rać 1.020 zł.

Jolanta Głowacka, szefowa ło-
wickiego oddziału PCK, powie-
działa nam, że kwesta jest częścią 
kampanii związanej z obchodzo-
nymi 16 i 17 października dniami 
Walki z Głodem i Ubóstwem. Na 
ulicach spotkać można uczniów  

z I i II LO, Gimnazjum nr 1 oraz 
ZSZ nr 3, którzy wyposażeni  
w puszki i identyfikatory proszą  
o datek na stołówkę. Akcja po-
trwa do końca przyszłego tygo-
dnia.

Obok kwesty, PCK jak co 
roku wystąpił do szkół z tere-
nu Łowicza i powiatu łowickie-
go o wsparcie stołówki darami 
materialnymi w postaci produk-
tów spożywczych bądź płodów 
rolnych. – Liczę na odzew cho-
ciaż kilku szkół, dawniej było to 
kilkanaście placówek. Na tere-
nie powiatu łowickiego są takie, 

których uczniowie co roku od-
powiadają na nasz apel – powie-
działa nam Głowacka. Darem ta-
kim może być: mąka, ryż, cukier, 
makarony lub ziemniaki, buraki, 
marchew, jabłka, gruszki.

Stołówka wydaje codziennie 
ciepłe posiłki, suche prowianty 
oraz paczki żywnościowo-rze-
czowe ok. 80 osobom, większość 
z nich to najuboższa część łowic-
kiej społeczności, wśród nich są 
np. matki samotne z dziećmi, 
młodzież, osoby niezaradne ży-
ciowo, ze zmianami psychiczny-
mi oraz osoby bezdomne.

– Nie omijajcie Państwo pu-
szek PCK – każda złotówka to 2 
bułki, a 5 zł to ciepły, pełny posi-
łek – apeluje Głowacka.  tb

Kwestującą młodzież, z charakterystycznymi czerwonymi puszkami pck, można spotkać także w okolicach 
miejskiego targu.
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Łowicz | duże powodzenie ii Festiwalu zdrowia

Specjalista na wyciągnięcie ręki
Dużym zainteresowaniem cieszyła się druga już edycja 
Festiwalu Zdrowia, który zorganizowany został  
w sobotę, 18 października, w łowickim II LO.

Z konsultacji lekarskich i bez-
płatnych badań koordynowanych 
przez Wojewódzkie Centrum 
Zdrowia Publicznego z udzia-
łem m.in. szpitala powiatowe-
go w Łowiczu, korzystały osoby  
w różnym wieku – od senio-
rów poprzez czynne zawodowo,  
a skończywszy na dzieciach. 
Podczas sobotniej kilkugodzin-
nej akcji zorganizowanej w szko-
le, mieszkańcy Łowicza i oko-
lic szukali tego, czego brak im  
w ciągu tygodnia w przychod-
niach, albo na co prostu nie mają 
czasu, bo pracują, są zabiegani, 
nigdy nie mogą zdążyć. 

Najbardziej oblegani byli kar-
diolodzy, ale powodzeniem cie-
szył się też pediatra, onkolog, 
dermatolog, neurolog, laryngo-
log czy logopeda. Bezpłatnie 
mierzono poziom cukru, ciśnie-
nia, wykonywano EKG. Wie-
le osób, zarówno dorosłych, jak  
i dzieci, skorzystało z badania 
stóp na pedoskopie, pozwalają-
cym wykryć wady postawy wy-

nikające ze źle ukształtowanych 
stóp.

 Przed gabinetem kardiologa 
spotkaliśmy m.in. Grażynę Ko-
sińską. – Przyszłam tu dzisiaj, 
ponieważ po prostu chciałam so-
bie skonsultować swój konkret-
ny przypadek, a akurat kardiolog 
należy do tych specjalistów, któ-
rzy są u nas bardzo mało dostępni  
– powiedziała nam łowiczanka. 
Osoby czekające pod gabineta-
mi, z którymi rozmawialiśmy 
podczas sobotniego Festiwalu 
Zdrowia, chwaliły sobie również 
możliwość wykonania podstawo-
wych badań, a także poddania się 
masażom leczniczym i relaksa-
cyjnym. 

Te ostatnie oferowało Łowic-
kie Centrum Kształcenia Usta-
wicznego. – Chciałam się przeba-
dać na cukier, cholesterol – tego 
drugiego akurat dzisiaj nie mają, 
ale za to poddałam się masażowi, 
który mogę wszystkim polecić. 
Nikt nigdy mi go nie zapisał, do-
piero dziś skorzystałam i jestem 
bardzo zadowolona. Do tej pory 
miałam różne zabiegi, które mi 
w ogóle nie pomagały, a po tym 
masażu czuje się naprawdę do-
brze. Nie wiem, czy mi ktoś coś 
takiego przepisze, może uproszę 
jakiegoś lekarza – powiedziała 
nam łowiczanka, Emilia Klimek. 

Na festiwalu swoją obecność 
zaznaczyły łowickie organizacje 
działające na rzecz zdrowia. Ło-
wicki Klub Amazonek radził jak 
prawidłowo badać piersi, rozma-
wiał o psychicznych aspektach 

radzenia sobie z chorobą nowo-
tworową. Swoje porady ofero-
wało Miejsko-Powiatowe Koło 
Polskiego Stowarzyszenia Dia-
betyków. 

ty też możesz  
dać swój szpik
Dużym zainteresowaniem 

cieszył się też gabinet Ośrod-
ka Dawców Szpiku Central-
nego Szpitala Klinicznego  
w Łodzi, który do udziału w fe-
stiwalu został zaproszony po raz 
pierwszy. – Trzeba oddać 5 ml 
krwi, czyli niewiele, a to umoż-
liwia stanie się potencjalnym 
dawcą szpiku. Po konsultacji z 

lekarzem, jeśli będę się kwa-
lifikować, nie będzie żadnych 
przeciwwskazań zdrowotnych, 
wypełnię ankietę, oddam krew 
i będę wpisana do rejestru daw-
ców Poltransplant. Później cze-
ka się określony czas na to, czy 
znajdzie się genetyczny bliź-
niak potrzebujący przeszcze-
pu. Wśród znajomych miałam 
przypadek takiej oczekującej na 
przeszczep osoby, wiem jakie to 
ważne – powiedziała nam cze-
kająca na oddanie krwi Mariola 
Andrzejczak. 

Specjaliści ośrodka w rozmo-
wie z nami podkreślali, że każ-
da kolejna osoba zgłaszająca się 

do oddania krwi jest o tyle waż-
na, że zwiększając bazę, zwięk-
sza prawdopodobieństwo znale-
zienia genetycznego bliźniaka,  
a obecnie prawdopodobieństwo 
to jest mniejsze niż 1 do 100. 

niespodziewany pożar  
w łazience
Festiwal, z racji szerokiej ofer-

ty, od początku zapowiadał się 
bardzo atrakcyjnie i nawet pół-
godzinna przerwa, spowodowa-
na interwencją straży pożarnej, 
nie zraziła do niego mieszkań-
ców Łowicza, którzy już o wie-
le wcześniej zapisywali się na 
listach na konsultacje do poszcze-

gólnych specjalistów. Około go-
dziny 11.00, kiedy pod klasy,  
w których zorganizowano gabi-
nety, zaczęło przychodzić coraz 
więcej osób, ogłoszono ewaku-
ację przed budynek. Powodem 
był gęsty dym wydobywający się 
z łazienki na pierwszym piętrze 
szkoły. Na miejscu pojawiły się 
trzy wozy gaśnicze, w tym pod-
nośnik. Jak się okazało, przyczy-
ną pożaru było spalenie suszarki 
do rąk, w której wcześniej zaciął 
się włącznik. Działania straży po-
żarnej ograniczyły się do zabez-
pieczenia i przewietrzenia zady-
mionych pomieszczeń. 

Obsługa lekarsko-pielęgniar-
ska znajdująca się na piętrze 
szkoły przeniesiona została do 
bursy, o czym uczniowie „Medy-
ka” informowali wszystkich przy 
samym wejściu. Finalnie lekarze 
zakończyli udzielanie konsultacji 
grubo po przewidzianej na to po-
czątkowo godzinie 14.00. 

Dyrektorka: za rok 
należy to powtórzyć
– Mimo tej nieprzewidzia-

nej sytuacji, tegoroczną, drugą 
już edycję festiwalu, uważam za 
bardzo udaną, co zresztą usły-
szałam od wielu osób, które się 
na nim pojawiły. Listy, na któ-
re zapisywaliśmy chętnych, za-
pełniły się w bardzo szybkim 
tempie. Zainteresowanie był tak 
duże, że podobnie jak rok temu 
stworzyliśmy listę rezerwową  
– podsumowała dyrektor szkoły, 
Dorota Urbańska. W rozmowie 
z nami podkreśliła ona dużą rolę 
nauczycieli i uczniów zaangażo-
wanych w sferę organizacyjną 
festiwalu i zapowiedziała, że je-
śli tylko będzie taka możliwość, 
to akcja powinna doczekać się 
swojej kontynuacji również  
w przyszłym roku. 

Festiwal Zdrowia odbywał się 
pod patronatem Wojewody Łódz-
kiego oraz Starosty Powiatu Ło-
wickiego.  ljs

Pielęgniarka Elżbieta Gorzewska przygotowuje jedną z dawczyń szpiku do pobrania krwi. 
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zainteresowanie  
było tak duże,  
że podobnie 
 jak rok temu 
stworzyliśmy 
listę rezerwową.
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Aktualności
Mysłaków | dla uczniów i przedszkolaków

Otwarto nowy budynek szkoły w Mysłakowie
W piątek, 17 października, odbyła się uroczystość 
otwarcia nowego budynku Szkoły Podstawowej  
w Mysłakowie. Inwestycja trwała dwa lata  
i kosztowała gminę Nieborów 3,8 mln zł.  
W porównaniu ze starym budynkiem, obecny 
prezentuje się efektownie.

Decyzja Rady Gminy o prze-
znaczeniu tak poważnej kwoty 
w budżecie na prace wzbudzała 
od początku kontrowersje. Obec-
nie bowiem szkół się nie budu-
je, a raczej zamyka, sytuację taką 
wymusza sytuacja demograficz-
na, dzieci bowiem ciągle ubywa  
i małe szkoły stają się coraz więk-
szym obciążeniem dla budżetu 
gmin. W gminie Nieborów było 
sporo przeciwników tej inwesty-
cji, jednak nikt wyraźnie nie za-
brał w tej sprawie głosu.

Szkołę wybudowała firma 
Tombud Wiesława Łona spod 
Kiernozi, wcześniej rozebrała ona 
stary, zniszczony budynek, który 
w ostatnich latach był poddawa-
ny co roku remontom, ciekł dach, 
było w nim zimno. Ze względu 
na jego kiepski stan techniczny, 
nadawałby się on wkrótce do za-
mknięcia. Wójt Andrzej Werle 
zwrócił uwagę, że uważa decyzję 
o budowie za dobrą. – Co byśmy 
zrobili z salą gimnastyczną, któ-
rą wcześniej wybudowano przy 

szkole, jak byśmy ją ogrzewali? 
– pyta. – Decyzja nie była prosta 
ze względów finansowych, wzię-
liśmy na ten cel kredyt, który gmi-
na będzie spłacać przez najbliższe 
dwa lata – mówi i dodaje: – Szkoła 
ta jest szkołą, do której uczęszcza 
obecnie 100 dzieci, działają dwa 
oddziały przedszkolne dla ponad 
40 dzieci. W Mysłakowie było dla 
kogo budować – podkreśla.

Dlatego dyrekcja szkoły, na-
uczyciele, jak i rodzice miesz-
kający w okolicy, długo czekali 
na „nową szkołę” i w końcu się 
udało. Prace przy jej budowie za-
kończyły się przed wakacjami,  
a w trakcie ich trwania trwało wy-
posażanie sal w nowy w większo-
ści sprzęt.

Dyrektor Urszula Jurkiewicz 
mówiąc w czasie uroczystości 
o „przemianie” szkoły była wy-
raźnie wzruszona, a jeszcze bar-
dziej mówiąc o swoim stosun-
ku do niej. W niej bowiem sama 
zaczynała naukę, jeszcze przy 
działających kaflowych piecach,  
w niej poprowadziła pierwszą 
lekcję jako nauczyciel, stąd wy-
szli jej pierwsi wychowankowie, 
których dzieci teraz zdarza się jej 
uczyć. Podkreślała wielokrotnie, 
że właśnie dlatego, o placówce 
którą kieruje, myśli: „Moja Szko-
ła”, dodała też, że tak myśli wiele 
osób i to ich łączy.

Uroczystość otwarcia szkoły 
rozpoczęła się od mszy świętej, 
którą sprawował proboszcz para-

fii w Bednarach, ks. Józef Pacio-
rek. Później odbyło się uroczyste 
przecięcie wstęgi, a po wejściu 
wszystkich do nowego budyn-
ku szkoły, na sali gimnastycznej 
odbyła się część artystyczna. Jak 
zwykle program był dopracowa-
ny i niestandardowy. Czuwały 
nad nim trzy nauczycielki: Ha-
lina Lepieszka, Monika Szcze-
śniak i Maria Mionsek. Wystą-
piły wszystkie klasy i wszystkie 
dzieci. Sceny ilustrowały rok 
szkolny, były więc piosenki i spo-
ro elementów pantomimy. Klasa 
III pokazała np. historię dziew-
czynki, która idzie po raz pierw-
szy do szkoły i bardzo się boi, ale 
zmienia zdanie po kilku dniach, 
uznając, że szkoła nie jest taka 

straszna. Chłopcy z tej klasy za-
prezentowali chyba najśmiesz-
niejszą scenkę: odgrywając role 
baletnic zatańczyli przy muzyce 
z Jeziora Łabędziego Piotra Czaj-
kowskiego.

Uroczystość była też okazją do 
złożenia uroczystego ślubowania 
przez 18 uczniów klasy I.  tb

Przecięcie wstęgi, na zdjęciu (od prawej): przewodniczący rady Gminy 
nieborów Andrzej Myczka, wójt Andrzej werle, dyrektor szkoły urszula 
Jurkiewicz.

To
M

A
S

z 
b

A
r

To
S

urszula 
JurkiewiCz 
- dyrektor Szkoły 
Podstawowej 
w Mysłakowie

Szkoła w Mysłakowie 
istnieje od 1934 roku, 
nowy budynek sprawi, 
że będzie istnieć przez 
kolejne lata. z naszego 
obwodu trafiała do nas 
zazwyczaj większość 
mieszkających w nim 
dzieci. czy będzie 
tak dalej? Myślę, że 
w obecnej sytuacji 
lokalowej mamy 
dodatkowy argument. 
perspektywy na kolejne 
lata nie są złe. dzieci, 
które rozpoczną naukę 
w naszym obwodzie, 
będzie nawet więcej niż 
jest to obecnie.

W czasie uroczystości otwarcia szkoły w Mysłakowie był też czas aby 18 uczniów klasy i złożyło ślubowanie. 
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Kraków | Spotkanie podopiecznych placówek pijarskich

Uczniów z Łowicza nie mogło tam zabraknąć
32 uczniów z różnych klas Pi-

jarskich Szkół Królowej Pokoju 
oraz troje ich opiekunów, wzię-
ło udział w organizowanym 10-
12 października w Krakowie 14. 
Spotkaniu Młodzieży Pijarskiej. 
Spotkali się tam z kolegami i ko-
leżankami z innych placówek pi-
jarskich z całej Polski, łącznie 
było to przeszło 570 osób. 

Podopieczni ojców pijarów 
wzięli udział m.in. w nocnej ado-
racji Najświętszego Sakramentu, 
przeglądzie schol czy w modli-
twie za prześladowanych chrze-
ścijan na placu przed Galerią Kra-
kowską. – Modliliśmy się tam, 
klęcząc w takiej pozycji jak prze-
śladowani chrześcijanie, twarzą 
do ziemi – wspomina Weronika 

Ornafa. – Przypadkowi przechod-
nie, których jest tam zawsze peł-
no, reagowali zdziwieniem, nie-
którzy nawet dołączali się do nas 
spontanicznie. Strasznie bolały po 
tym kolana. Zaczęliśmy się zasta-
nawiać, jak muszą cierpieć na-
prawdę prześladowani.

Spotkania młodzieży pijar-
skiej to także zajęcia w grupach, 

pomieszanych tak, aby młodzież 
z różnych stron kraju mogła się 
integrować, zawiązywać relacje 
koleżeńskie czy przyjacielskie.  
– Byłam tam po raz czwarty, wi-
działam się z przyjaciółmi z po-
przednich spotkań – mówiła nam 
Julia Kędziora. – Mieszkamy za 
daleko, żeby przy codziennych 
obowiązkach się spotykać, dla-
tego utrzymujemy kontakt przez 
Internet czy przez telefon. Widu-
jemy się tylko na takich spotka-
niach.  tm

Częstochowa | pielgrzymka uczniów

Łączy ich wspólny patron
W dniach 8-9 października 
uczniowie i nauczyciele 
szkół, mających za patrona 
św. Jana Pawła II, już po raz 
czternasty uczestniczyli  
w ogólnopolskiej 
pielgrzymce na Jasną Górę.

Wśród pielgrzymujących nie 
mogło zabraknąć reprezentan-
tów Łowicza, którzy przyjecha-
li pełnym autokarem drugiego 
dnia.

Grupę tę tworzyło siedmio-
ro uczniów i opiekunka z Ze-
społu Szkół z Oddziałami In-
tegracyjnymi im. Jana Pawła II  
w Łowiczu oraz 41 uczniów  
i troje opiekunów z Zespołu 
Szkół im. Karola Wojtyły Pa-
pieża Polaka przy ul. Grun-
waldzkiej. Ta druga, liczniej 
reprezentowana szkoła, zabra-
ła do Częstochowy swój po-
czet sztandarowy. Jeśli chodzi o 
młodzież, w wyjeździe uczest-
niczyli uczniowie klas od V 
szkoły podstawowej do II gim-
nazjum.

Głównym punktem uroczy-
stości była msza święta o godzi-
nie 11.00. Odprawił ją nuncjusz 
apostolski w Polsce. abp Cele-
stino Migliore, zaś eucharystię 

koncelebrował bp Henryk To-
masik – duszpasterz Rodziny 
Szkół im. Jana Pawła II.

Pielgrzymi skorzystali też  
z okazji i wzięli udział w zwie-
dzeniu jasnogórskiego klaszto-
ru, wraz ze skarbcem, muzeum 
i wieżą. 

Do Łowicza powrócili ok. go-
dziny 19.30.

19 uczniów. wraz z czwór-
ką opiekunów. pojechało też do 
Częstochowy z Zespołu Szkół 
im. Jana Pawła II w Starym Wa-
liszewie. Oni także wystawi-
li podczas głównych uroczysto-
ści poczet sztandarowy, a potem 
zwiedzali Jasną Górę. Ważnym 
dla nich miejscem, które od-
wiedzają przy każdej wizycie  
w Częstochowie, jest dla nich 
także grób ich byłego probosz-
cza, Tadeusza Leśniewskiego. 

Co roku na pielgrzymkę jeź-
dzi także najstarsza klasa ze 
Szkoły Podstawowej im. Jana 
Pawła II w Osmolinie. W tym 
roku grupa liczyła ośmioro szó-
stoklasistów z jednym opieku-
nem i sztandarem szkoły. Po-
jechali oni do Częstochowy 
autokarem, razem z kolegami 
ze Szkoły Podstawowej im. Ojca 
Świętego Jana Pawła II w Słubi-
cach.    tm

RZUT OKIEM | FeSTiwAl wArzyw i owoców pod ŚwierkAMi

W ramach programu promocji 
zdrowia 16 października  
w Przedszkolu Integracyjnym nr 
10 Pod Świerkami w Łowiczu 
odbył się festiwal warzyw  
i owoców. przedszkolaki  
z każdej grupy wiekowej miały 
za zadanie wykorzystać warzywa 
i owoce, które same przyniosły 
do wykonania słynnych budowli. 
dzieci wykazały się dużą 
pomysłowością. powstały m.in: 
egipska piramida, rzymskie 
koloseum, Statua wolności  
i muszla koncertowa znana  
z łowickich błoni. prace były tak 
ciekawe, kolorowe i pomysłowe, 
że wszystkie dzieci nagrodzono 
pierwszym miejscem. tbp
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Łowicz - Czatolin | Trzy rajdy w jednym

Odżyły opowieści o II wojnie
Niezwykłą atrakcję przygotował w miniony weekend, 11-12 października, łowicki oddział Polskiego 
Towarzystwa Turystyczno-Krajoznawczego w postaci IX Rajdu „Szlakiem Cichociemnych Żołnierzy 
AK – Czatolin 2014”. Wzięło w nim udział 90 osób, które wróciły do domu pełne wrażeń.

Niezwykłość tegorocznej 
edycji rajdu polegała na tym, 
że łowiccy turyści zapropono-
wali do pokonania trzy trasy.  
W sobotę, 11 października, chęt-
ni mogli wyruszyć w dwie trasy: 
pieszą (ok. 27 km) i rowerową 
(ok. 65 km), uczestnicy mogli 
skorzystać z noclegu w strażni-
cy OSP w Czatolinie, aby dzień 
później, 12 października, wziąć 
udział w uroczystościach pod 
pomnikiem w tej miejscowości, 
upamiętniającym pierwszy zrzut 
cichociemnych na zrzutowisku 
„Ugór” w 1941 r. 

Przypomnijmy, że wówczas 
na Ziemi Łowickiej lądował 
m.in. por. art. Jan Piwnik „Ponu-
ry”, późniejszy dowódca oddzia-
łów partyzanckich w Górach 
Świętokrzyskich i na Wileńsz-
czyźnie. 

Trzecią trasę, rowerową (ok. 
50 km) organizatorzy zapropo-
nowali 12 października – był to 
wariant jednodniowy. 

W sumie do Czatolina dotar-
ło około 90 osób. Licznie swój 
udział zaznaczyła młodzież  
z Gimnazjum nr 2 oraz Zespo-
łu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 
4. Było także około 10 cyklistów  
z Łódzkiego Klubu Turystów 
Kolarzy PTTK im. Henry-
ka Gintera oraz grupy turystów  
z Kutna i Skierniewic.

Nie tylko jednak Cicho-
ciemnym poświęcony był rajd, 

uczestnicy trasy pieszej zapali-
li znicze na mogiłach żołnier-
skich w Lipcach oraz przy po-
mnikach partyzantów w Woli 
Drzewieckiej, Retniowcu i Bo-
browej. Rowerzyści zaś odwie-
dzili grób Henryka Kocemby 
w Łyszkowicach oraz pomniki 
partyzantów w Bobrowej oraz 
w Trzciance. 

W każdym z tych miejsc 
przewodnicy opowiadali histo-

rię walki podziemnej w okresie 
II wojny światowej w tym rejo-
nie powiatu łowickiego.

Uroczystości pod pomnikiem 
w Czatolinie rozpoczęły się  
w niedzielę o 11.00, po nich od-
było się ognisko z kiełbaskami 
oraz test z wiedzy na temat Ci-
chociemnych, w którym I miej-
sce zajęła Elżbieta Gzegory, II 
miejsce – Andrzej Słomski, III 
miejsce – Jadwiga Szkup. 

Oprócz tego, wręczono na-
grody rzeczowe w postaci 
sprzętu turystycznego najstar-
szemu uczestnikowi rajdu – Ka-
zimierzowi Kaczorowi (73 lata) 
oraz najmłodszemu – Arturo-
wi Kubikowi (3 lata). Nagro-
dę otrzymała też najliczniejsza 
grupa z Gimnazjum nr 2 w Ło-
wiczu oraz najliczniejsza rodzi-
na – Elżbieta, Iwona i Damian 
Grzegory.  tb

Łowicz | ratusz zachęca seniorów

Konkurs kronik ogłoszony
Urząd Miejski w Łowiczu 

ogłosił konkurs na najciekaw-
szą kronikę łowickich seniorów. 
Warunkiem uczestnictwa w kon-
kursie jest przedstawienie przy-
najmniej jednej kroniki przed-
stawiającej pracę stowarzyszenia 
lub organizacji, które zrzesza 
osoby powyżej 55 roku życia. Do 
konkursu można zgłaszać zarów-
no bieżące kroniki, jak i te prowa-
dzone w latach wcześniejszych. 

Organizatorzy spodziewa-
ją się, że konkursem zaintereso-
wany będzie Klub Seniora Ra-
dość, Miejsko-Powiatowe Koło 
Polskiego Stowarzyszenia Dia-

betyków, Uniwersytet Trzecie-
go Wieku. Czy będzie ich więcej  
– okaże się. 

Celem konkursu jest promo-
wanie działalności seniorów, po-
pularyzowanie jej oraz zachęce-
nie do dalszego działania. 

Termin nadsyłania lub osobi-
stego dostarczenia kronik do Wy-
działu Promocji, Kultury, Sportu 
i Turystyki Urzędu Miejskiego 
w Łowiczu upływa 27 paździer-
nika. Rozstrzygniecie konkursu 
obędzie się podczas miejskiego 
Dnia Seniora, który obędzie się 
8 listopada, o godz. 15.00, w Ło-
wickim Ośrodku Kultury. mwk 

Sprostowanie
W ub. tygodniu, w artykule na 

temat oświadczeń majątkowych 
dyrektorów łowickich szkół, błęd-
nie napisałam, że dyrektor Gim-
nazjum Nr 2, Mirosława Walczak, 

na koniec 2012 roku roku zgro-
madzone miała 11 tys. zł, podczas 
gdy faktycznie było to 41 tys. zł. 
Taki sam błąd popełniłam przed 
rokiem i niestety został on prze-
ze mnie powielony, za co przepra-
szam. Mirosława Wolska-Kobierecka

Klub Seniora | wyjazd do warszawy

Na Zamku Królewskim  
i Stadionie Narodowym
45-osobowa grupa  
z Łowickiego Klubu 
Seniora Radość wybrała 
się 30 września na 
kolejną wycieczkę do 
Warszawy. Główne jej 
cele to zwiedzanie Zamku 
Królewskiego oraz Stadion 
Narodowe.

– Zamek jest bardzo reprezen-
tacyjny i wywarł na nas ogrom-
ne wrażenie, byliśmy nim po 
prostu zauroczeni – mówi Anna 
Bieguszewska, przewodnicząca 
klubu. Ze względu na liczebność 
wycieczki, zwiedzenie odby-
ło się w dwóch grupach, dzięki 
czemu można było dobrze sły-

szeć przewodnika. Z Placu Zam-
kowego seniorzy udali się prawy 
brzeg Wisły, na Stadion Naro-
dowy, który również zwiedzali 
pod opieką miejscowego prze-
wodnika. 

Zwiedzania trasą tzw. eksklu-
zywną trwało aż dwie godziny. 
Jak relacjonuje nam przewod-
nicząca – zagospodarowanie 
obiektu przerosło wyobraźnię 
wielu klubowiczów, którzy nie 
spodziewali się tak dużej ilości 
sal konferencyjnych, ale też szat-
ni, łazienek i pamiątek od słyn-
nych sportowców. Szczególnym 
elementem, na który zwrócili 
uwagę seniorzy, były schody ru-
chome – które były dla nich du-
żym ułatwieniem.  mwk

Po niedzielnych uroczystościach przy pomniku cichociemnych rajdowicze spotkali się przy ognisku na 
terenie strażnicy oSp w czatolinie.

To
M

A
S

z 
b

A
r

To
S

Łowicka grupa przed Stadionem narodowym.

Łowicz | 13. edycja już ogłoszona

Konkurs dla ambitnych
Do 28 lutego 2015 roku Urząd 

Miejski w Łowiczu przyjmował 
będzie zgłoszenia do konkursu na 
najlepszą pracę dyplomową do-
tyczącą problematyki związanej  
z Łowiczem. Jego rozstrzygnię-
cie planowane jest w maju. 

Można zgłaszać prace obro-
nione na wszystkich uczelniach 

państwowych i niepaństwowych 
w Polsce w latach 2012-2014. 
Konkurs odbywa się w dwóch 
kategoriach: społecznej i gospo-
darczej – do której zalicza się 
m.in. architektura, infrastruktura 
techniczna miasta, lokalna przed-
siębiorczość, turystyka i bezrobo-
cie.  mwk 

Waliszew | co z renowacją cmentarza?

O krok bliżej do remontu
Nie gmina Bielawy i nie para-

fia ze Starego Waliszewa, tylko 
Łódzki Urząd Wojewódzki zło-
ży do Naczelnej Rady Ochro-
ny Pamięci Walk i Męczeństwa 
wniosek o renowację miejscowe-
go cmentarza z okresu II wojny 
światowej. 

O złym stanie pomnika na 
cmentarzu w Waliszewie i bra-
kach w tabliczkach była mowa 
na sesji rady Gminy Bielawy, 29 
września, a sprawę tę poruszył 
radny z tego terenu, Dariusz To-
polski. Wójt Sylwester Kubiński 
utrzymuje, że nie miał wówczas 
czasu i energii wyjaśniać po kolei 
perypetii dotyczących planu re-
nowacji nekropolii i kroków po-
dejmowanych w tym kierunku 
przez Urząd Gminy Bielawy od 
co najmniej 2011 roku. Ostatecz-
nie, wobec nieuregulowanej kwe-
stii własności cmentarnej działki, 
pełnomocnictwo w zakresie wy-

stępowania z wnioskiem o reno-
wację zostało ustanowione na 
Łódzki Urząd Wojewódzki. 

3 października przedstawiciel-
ki Oddziału Dziedzictwa Kul-
turowego Ochrony Pamięci Na-
rodowej przy biurze wojewody 
zwizytowały wszystkie cmen-
tarze wojskowe na terenie gmi-
ny Bielawy. Na oględzinach  
w Waliszewie stwierdziły zły 
stan pomnika (tylko częściowo 
wykonanego z piaskowca), który 
wymaga remontu. ŁUW propo-
nuje, by podczas renowacji pia-
skowiec zastąpiono granitem i ta 
propozycja ma być teraz podda-
na opinii konserwatora zabytków 
ze Skierniewic. Uzyskanie jego 
aprobaty pozwoli urzędnikom na 
opracowanie wniosku, który naj-
prawdopodobniej obejmie rów-
nież wymianę krzyży na mogi-
łach i wymianę oraz uzupełnienie 
brakujących tabliczek.  ewr

Chruślin | Święto pieczonego ziemniaka

Zabawa trwała do rana
Aż 130 osób w nocy z soboty, 

11 października na niedzielę, 12., 
bawiło się na Święcie Pieczone-
go Ziemniaka, jakie w Domu 
Ludowym w Chruślinie zorga-
nizowała Gminna Rada Kół Go-
spodyń Wiejskich. 

Każde z ośmiu kół uczestni-
czących w imprezie przygotowało 
potrawy i ciasta według ustalone-
go wcześniej menu, a przygoto-
waniem sali, dekoracjami i obsłu-
gą zabawy zajęły się członkinie 
KGW z Chruślina, które przez 
pierwsze trzy lata organizowało 
imprezę samodzielnie. Jej rosną-
ca popularność spowodowała już 
rok temu konieczność włączenia 
się we współorganizację pozo-
stałych kół. To dobre rozwiązanie  
– nie ma wątpliwości ani prze-
wodnicząca Gminnej Rady 
KGW, Irena Białas, ani jej zastęp-
czyni, a zarazem przewodnicząca 
KGW w Chruślinie, Renata Ka-
sińska.

W 2013 roku na Święcie Pie-
czonego Ziemniaka bawiło się 80 
osób, a tym razem już 130. 

– Impreza rozrasta się i znaj-
duje coraz szerszy oddźwięk, na-
wet wśród osób niezwiązanych  
z kołami gospodyń. W tym roku 
mieliśmy kilka takich par z ze-
wnątrz, które wpisując się do 
naszej kroniki zaznaczały: „pa-
miętajcie o nas za rok”, bo tak 
dobrze się bawiły – podkre-
śla Renata Kasińska. Mówi, że 
impreza na dobre wpisała się  
w październikowy harmono-
gram. Ludzie o niej wiedzą i na 
kilka tygodni wcześniej dopytują 
o termin i koszt. Ten jest niewiel-
ki – za zaledwie 25 zł można ba-

wić się przy muzyce granej przez 
didżeja, mając pod dostatkiem 
zimnych przekąsek i ciast, a także 
zapewnione dania gorące, w któ-
rych rzecz jasna króluje ziemniak 
w różnej postaci. 

Beczkę ziemniaków na so-
botnią imprezę panie z KGW  
w Chruślinie obierały w sobotni 
wieczór. W tym roku w ziemnia-
czanym menu pojawiły się m.in.: 
zupa grzybowa z ziemniakami, 
ziemniaki pieczone i gotowa-
ne, kluski śląskie z ziemniaków,  
a także mięsiwa: karczek, udka  
i kotlety.

– To wspaniała impreza. Pa-
nuje na niej wyjątkowa atmosfe-
ra, bo ludzie przychodzą po to, 
żeby naprawdę się bawić, spę-
dzić ten czas razem. Dobrze, 
że odbywa się w sobotę, kie-
dy wszyscy są już po pracy. Nie 
obowiązują stroje wieczorowe, 
można przyjść w sukience, można  
w dżinsach. Nie ma innej im-
prezy, na której za takie pienią-
dze można by bawić się do rana. 
Ja byłam w domu o piątej – re-
lacjonuje Renata Kasińska, a Ire-
na Jaros chwali panie z Chruślina 
za świetny program satyryczny  
– „Lekcję o ziemniaku”, do której 
wciągnięto m.in.: wicewojewo-
dę łódzkiego Pawła Bejdę, wój-
ta gminy Bielawy Sylwestra Ku-
bińskiego, radnego powiatowego 
Jacka Chudego i radnego gmin-
nego Ireneusza Gralaka. 

W Święcie Pieczonego Ziem-
niaka uczestniczyli również go-
ście z zaprzyjaźnionych KGW, 
spoza terenu gm. Bielawy, a więc 
z: Łowicza, Nieborowa, Zdun  
i Chąśna. ewr 

Lekcja o ziemniaku. program kabaretowy z udziałem gości.
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Łowicz | biblioteka miejska

Poznawali bohaterów komiksów
Otwarciu wystawy „Smo-

ki, fiaty i rakiety – czyli zwykłe 
i niezwykłe pojazdy naszych bo-
haterów” w Miejskiej Bibliotece 
w Łowiczu, do którego doszło 
w środę, 15 października, towa-
rzyszyły warsztaty plastyczne, 
które poprowadził Piotr Kasiński 
z Łódzkiego Centrum Komik-
su. W zajęciach wzięli udział 
uczniowie klasy V Szkoły Pod-
stawowej nr 7 w Łowiczu. 

Najpierw mieli okazją za-
poznać się podczas prezenta-
cji multimedialnej z bohaterami 

komiksów i ich twórcami. Póź-
niej sami próbowali stworzyć 
postać z kreskówki. Warsztaty 
plastyczne odbyły się w ramach 
25 Międzynarodowego Festi-
walu Komiksu i Gier w Łodzi, 
do którego przyłączyła się ło-
wicka biblioteka. Wystawę po-
staci i pojazdów z komiksów 
można oglądać do 14 listopa-
da w godzinach pracy biblio-
teki. Kuratorem cyklu wystaw 
w bibliotekach w Łódzkiem jest 
znawca i popularyzator komiksu 
Wojciech Łowicki.  mak 

Gmina Bielawy | Fundacja kalina na cenzurowanym

Jest gdzie odpocząć, ale pytania 
wobec Kaliny pozostają
Fundacja Kalina, dzierżawiąca od gminy Bielawy budynek po dawnym GOK-u, utworzyła na jego 
zaniedbanym do niedawna podwórku miejsce wypoczynku dla mieszkańców.

Jak informuje prezes fundacji 
Edward Sas-Łukomski z całego 
terenu można korzystać codzien-
nie, od 9.00 do 18.00, dopóki bę-
dzie to miało sens ze względu 
na pogodę. W tych godzinach 
brama do obiektu od strony po-
dwórka straży powinna stać dla 
wszystkich otworem. Wcześniej, 
jeszcze we wrześniu, bywała 
zamknięta całymi dniami, ale 
dzieci znajdowały na to sposób 
i przeciskały się szczeliną mię-
dzy nową bramą a ogrodzeniem. 

U niektórych mieszkańców 
Bielaw utworzenie już pod ko-
niec lipca na podwórku daw-
nego GOK-u placu zabaw i za-
mknięcie go wywołało mieszane 
uczucia. Edward Sas-Łukomski 
tłumaczy jednak, że plac nie był 
otwierany, bo czekano na wzej-
ście trawy, kilkakrotnie dosiewa-
nej na słabym gruncie.

Plac zabaw, obejmujący huś-
tawki ze zjeżdżalnią, drewnia-
ny domek i krytą piaskownicę 
wpisany został w szerszą inwe-
stycję pod nazwą „Bielawski 
Park Edukacji, Kultury, Sztuki 
i Przyrody”, którą Kalina zreali-
zowała dzięki dotacji pozyska-
nej z funduszy unijnych za po-
średnictwem Łowickiej Grupy 
Rybackiej w kwocie 124 tys. zł 
(jeszcze nierozliczonej, inwesty-
cja jest bowiem na etapie wery-
fikacji). Objęła ona niwelację te-
renu, wykonanie nasadzeń roślin 

ozdobnych i posianie trawnika, 
ustawienie ławeczek i rowerów 
treningowych do ćwiczeń na po-
wietrzu, montaż zadaszonej alta-
ny, oświetlenie i monitoring. 

Pytania nie milkną 
Na wrześniowej sesji Rady 

Gminy Bielawy po raz kolej-
ny pojawiły się pytania pod ad-
resem Fundacji Kalina, która 
w opinii części radnych nie speł-
nia oczekiwań z zakresu za-
pewnienia mieszkańcom gminy 
oferty kulturalno-rekreacyjnej. 

– Kolejny raz chciałam popro-
sić o spotkanie na sesji z panem 
Sas-Łukomskim (prezesem fun-
dacji – dop. red.), by dowiedzieć 
się, jakie ma plany dotyczące 

funkcjonowania ośrodka kultu-
ry, bo powstał tylko plac zabaw 
ze środków unijnych i nadal nic 
się tam nie dzieje. Zależy mi, by 
przedstawił swoją koncepcję – 
mówiła 24 września radna Do-
rota Gawrysiak.

Do naszej redakcji też dotarły 
sygnały dotyczące rozwiązania 
współpracy z instruktorami krót-
ko działającego w świetlicy Ka-
liny zespołu ludowego. 

W rozmowie z Nowym Ło-
wiczaninem dnia 10 paździer-
nika Edward Sas-Łukomski 
utrzymywał, że chce, by dzia-
łalność zespołu była kontynu-
owana i szuka nowego instruk-
tora. Zapowiadał też, że będzie 
chciał zorganizować kilka dys-

kotek, na które wstępem będzie 
zakup cegiełek na działalność 
kulturalną, bo póki co fundacja 
nie otrzymuje na ten cel żad-
nego wsparcia zewnętrznego. 
Jej prezes mówi, że otrzymaw-
szy zaproszenie na sesję Rady 
Gminy Bielawy, wybierze się 
na nią chętnie, żeby zdać rad-
nym relację z podejmowanych 
przez fundację starań i zabie-
gów o to, by świetlica w odno-
wionych wnętrzach dawnego 
GOK-u, zwana oficjalnie Regio-
nalną Izbą Tradycji i Rozwoju 
w Bielawach, stała się atrak-
cyjnym miejscem rozrywki dla 
wszystkich zainteresowanych.

Równocześnie Edward Sas-
-Łukomski podkreśla, że świe-
tlica może być udostępniana 
na zajęcia, warsztaty i spotka-
nia grupom zainteresowanym 
aktywnością społeczną i kul-
turalną. Z jego kilkumiesięcz-
nych doświadczeń wynika jed-
nak, że problem leży w braku 
takiego zapotrzebowania. Po-
dobno niewielkim zainteresowa-
niem cieszył się punkt spotkań, 
jaki przed wakacjami otwiera-
ny był popołudniami na parterze 
budynku dawnego GOK-u, ale 
prezes fundacji nie wyklucza, że 
do tej koncepcji jeszcze powró-
ci. Namawia i zachęca koła go-
spodyń, stowarzyszenia i osoby, 
które chcą coś robić do kontaktu. 
Każdy, kto ma pomysł i energię, 

by w salach świetlicy zorganizo-
wać warsztaty, spotkania, zaję-
cia, znajdzie namiary na Funda-
cję Kalina i aktualne informacje 
na tablicy informacyjnej przed 
wejściem do izby. 

Co dalej na placu?
Na zimę plac zabaw ma być 

zamknięty, a drewniane sprzę-
ty zabezpieczone. Kolejne prace 
na tym terenie planowane są już 
na nowy sezon, czyli wiosnę. 
Fundacja przymierza się m.in. 
do wymiany zniszczonego ogro-

dzenia od strony sąsiadki, poma-
lowania ciemnego ogrodzenia 
z płyt w kolorowe wzory z udzia-
łem chętnej młodzieży (warto tu 
wspomnieć, że ornament roślin-
ny na wkomponowanej w ogro-
dzenie ścianie siłowni namalował 
od strony parku sam Sas-Łukom-
ski). – Bielawski Park Eduka-
cji, Kultury, Sztuki i Przyrody to 
szumna nazwa robocza. W przy-
szłym roku będziemy chcieli roz-
pisać konkurs na nową nazwę dla 
tego miejsca – dodaje prezes Ka-
liny.  ewr

Jest już nowa altana, a także plac zabaw i mini siłownię na powietrzu.

Edward Sas-Łukomski na zagospodarowanym podwórku.
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Łowicz | reprint „dialektu księstwa łowickiego” 

Pamiętając o prof. Świderskiej-Konecznej
Powiatowa Biblioteka 
Publiczna w Łowiczu 
zaprasza 24 października 
na godz. 13. do sali 
barokowej muzeum na 
podsumowanie projektu 
wydania reprintu pracy 
doktorskiej Haliny 
Świderskiej-Konecznej 
pt. „Dialekt Księstwa 
Łowickiego”.

Podczas uroczystości zosta-
nie przedstawiony życiorys i do-
robek naukowy pochodzącej ze 
Strugienic profesor Uniwersyte-
tu Warszawskiego, wybitnej ba-
daczki języka Księżaków, która 
żyła w latach 1899-1961. Od-

będzie się prezentacja jej pra-
cy doktorskiej, która – już wte-
dy, w 1929 roku – ukazała się 
drukiem w XIV tomie Prac Fi-
lologicznych. Podkreślić trzeba, 
że pomimo upływu lat praca ta 
wciąż jest cennym źródłem in-
formacji o gwarze łowickiej. Jej 
mocną stroną jest to, że opiera 
się w całości na samodzielnych 
badaniach terenowych. Autor-
ka odwiedziła mieszkańców 
110 wsi zaliczanych do Księ-
stwa Łowickiego. Rozmawiała 
z ludźmi starszymi, ale też da-
wała dzieciom do odczytania 
fragmenty elementarza. Pozwo-
liło to jej stwierdzić, jak są one 
wymawiane przez Księżaków 
i jakie też różnice zachodzą  
w wymowie młodego i starsze-
go pokolenia.

Podczas uroczystości w mu-
zeum zaplanowano również wy-
stąpienie Marka Wojtylaka – 
kierownika łowickiego oddziału 
Archiwum Państwowego Mia-
sta Stołecznego Warszawy, któ-
ry opowie o spuściźnie Haliny 
Świderskiej-Konecznej w Ar-
chiwum Państwowym w War-
szawie. Fragment spisany przed 
laty przez Halinę Świderską-Ko-
neczną „Downij stare ludzie tak 
opowiedywali” odczyta poetka 
Joanna Bolimowska, przed pu-
blicznością wystąpi też Zespół 
Pieśni i Tańca Blichowiacy. 

PBP w Łowiczu otrzymała do-
tację 5.000 zł z Łódzkiego Domu 
Kultury na realizację projektu,  
w ramach którego odbędzie się ta 
uroczystość i zostało wydanych 
300 sztuk reprintu.  mwk

Łowicz | koncert słowno-muzyczny w katedrze

Słowami Herberta dla Jana Pawła II
16 października o godzinie 
19, niemal dokładnie 
36 lat po tym, jak świat 
dowiadywał się o wyborze 
na papieża Karola Wojtyły, 
w bazylice katedralnej  
w Łowiczu rozpoczynał 
się koncert upamiętniający 
tamto wydarzenie.

Z okazji Dnia Papieskie-
go koncert w katedrze zagrali: 

Laurent-Martin Schmit na orga-
nach oraz na fortepianie Marek 
Rogalski. Pomiędzy utworami 
wiersze Zbigniewa Herberta re-
cytował Konrad Kluszczyński, 
który niemal w ostatniej chwili 
zastąpił zapowiadaną przez nas 
w jednym z wcześniejszych wy-
dań NŁ Martę Janek.

Muzyczno-słowny program 
nazwano „Kamienie i ptaki”, na-
wiązując do dwóch motywów 
szczególnie często wykorzysty-

wanych przez wybitnego, pol-
skiego poetę.

Odbiorcami przekazu było 
tego wieczoru jednak zaledwie 
ok. 40 słuchaczy. – Myślę, że 
Jan Paweł II przysłuchiwał się 
wraz z nami tej wspaniałej mu-
zyce – mówił proboszcz para-
fii katedralnej ks. Wiesław Sko-
nieczny. – Dziękujemy za to, że 
bazylika mogła w ten szczegól-
ny wieczór rozbrzmieć muzyką 
i słowem.  tm

RZUT OKIEM | o JAnie pAwle ii nA weSoło

Z okazji rocznicy wyboru Karola Wojtyły na papieża 16 października uczniowie Gimnazjum nr 1  
w łowiczu przygotowali program, który zaprezentowali najpierw na forum szkoły, a potem dla klubu seniora 
„radość” i zarządu osiedla Starzyńskiego. nie idą na łatwiznę, co roku przygotowują inny program.  
w ubiegłych latach były to np. spotkania o dzieciństwie i rodzinie karola wojtyły czy o podróżach Jana pawła 
ii. w tym roku uczniowie zaproponowali, aby akademię wypełnić zabawnymi anegdotkami z życia świętego, 
wyszukanymi z różnych źródeł. było też sporo śpiewu, muzyki i tańca. tm

Łowicz | warsztaty gwarowe w muzeum

Zostało już niewiele miejsc
Bardzo dużym zainteresowa-

niem cieszą warsztaty z gwary 
łowickiej organizowane przez 
Muzeum w Łowiczu, a prowa-
dzone przez członków Zespołu 
Śpiewaczego Ksinzoki. Limit 
zapisów na zajęcia dla szkół zo-
stał niemal od razu wyczerpany, 
zostały jeszcze miejsca na za-
jęcia dla osób indywidualnych, 
które odbędą się 26 październi-
ka.

Zajęcia mają być prowadzone 
w grupach ok. 30 osób w paź-
dzierniku i w listopadzie. 26 paź-
dziernika jest jedynym terminem 
przewidzianym dla uczestników 
indywidualnych – można się 
jeszcze na niego zapisać, telefo-
nujac do Muzeum w Łowiczu 
(wewnętrzny 36) . Warsztatów 
dla poszczególnych szkół będzie 
15, poczynając od Zespołu Szkół 
z Oddziałami Integracyjnymi (22 

października). Szkoły otrzyma-
ją do bibliotek pomoce naukowe, 
pomagające w poznawaniu gwa-
ry i rodzimej kultury ludowej. 

– Nauczyciele chętnie sięga-
ją po lokalne tradycje, jednak 
pomocy naukowych z tej dzie-
dziny było dotąd niewiele – mó-
wiła nam etnograf Magdalena 
Bartosiewicz. – Liczymy, że na-
sza publikacja o gwarze spełni 
tę rolę. 

Zainteresowanie tą tematyką 
na pewno jest żywe, to, jak szyb-
ko musieliśmy zamknąć zapisy, 
jest tego dowodem.    tm

Łowicz | wystawa kontrowersyjnej grupy w Galerii browarna

Krasnale prowokują 
bez pardonu

Działają z ukrycia, nie podają 
do wiadomości publicznej swo-
jej tożsamości, co być może do-
daje im odwagi w prezentowa-
nych pracach. Z solidną próbką 
twórczości grupy artystycznej 
„The Krasnals” można się zapo-
znać w Galerii Browarna w Ło-
wiczu, gdzie 19 października zo-
stała otwarta wystawa „Brothers 
in arms”.

„The Krasnals” świadomie re-
zygnują z subtelności przekazu  
i tradycyjnie rozumianej estety-
ki, pełnymi garściami czerpią te-
maty i formy wyrazu z popkul-
tury i mass-mediów. Największą 
uwagę w całej wystawie przyku-
wa jedno z najgłośniejszych oraz 
najbardziej kontrowersyjnych do-
konań grupy – duża rozmiarowo 
(430x990 cm) praca „Bitwa pod 
Grunwaldem/Statek Głupców”, 
czyli obraz będący groteskową  
i nieco komiksową parafrazą zna-
nego dzieła Matejki. Wielkie na 
całą ścianę malowidło wypeł-
niają w przytłaczającej ilości ka-
rykaturalne wizerunki znanych 
osób – ikon popkultury i kultu-
ry, postaci znane z pierwszych 
stron gazet, historyczne oraz fik-
cyjne. Adam Małysz leci na nar-
tach obok Supermana, Chopin 

sąsiaduje na płótnie z Agniesz-
ką Chylińską, a Roman Polański,  
w miejscu i pozie von Junginge-
na, trzyma miecz z głową An-
drzeja Grabowskiego nadzianą 
na ostrze. Są też elementy, któ-
re powszechnie można uznać za 
pornograficzne czy bluźniercze – 
Jerzy Buzek rozkładający nogi na 
fotelu ginekologicznym, Adam 
Michnik trzymający Wojciecha 
Jaruzelskiego za przyrodzenie 
czy wreszcie najbardziej kontro-
wersyjny element, który był już 
badany przez poznańską proku-
raturę – świnia z twarzą o. Tade-
usza Rydzyka depcząca po Janie 
Pawle II, ssącym jej pierś. 

Ponieważ „Kransale” działają 
z ukrycia, na wernisażu również 
nie mogli się ujawnić. W roli ich 
swego rodzaju rzecznika wystę-
pował właściciel galerii – Andrzej 
Biernacki, który deklaruje się 
jako ich „towarzysz broni w walce 
o niezinstytucjonalizowaną kul-
turę”. Zainteresowanie było dość 
duże, ilość zwiedzających trudno 
precyzyjnie obliczyć, ponieważ 
co chwila ktoś wchodził lub wy-
chodził. Oburzenia nie było wi-
dać. Wystawa „Brothers in arms” 
w Galerii Browarna będzie do-
stępna do 15 listopada.    tm

anDrzeJ BiernaCki,
właściciel Galerii 
Browarna

„krasnale” są oczywiście dość 
gwałtowni w tym, co tworzą, 
co piszą, głoszą, publikują, ale 
powiedzmy sobie szczerze – 
gwałtowność tych obrazów, 
w stosunku do tego, jakim 
językiem posługują się 
nasze elity (co było słychać 
na ostatnio ujawnionych 
podsłuchach), czy w ogóle – 
nawet porównując z obrazkami 
dostępnymi w zwykłych 
kioskach – już nas nie szokuje 
tak, jak być może szokować 
powinna.
„krasnale” są grupą znakomitą 
warsztatowo. Jeśli nawet to, co 
prezentują, zatrąca czasem  
o kicz, to jest to zabiegiem  
w pełni świadomym. tm
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Sanniki | koncert i wernisaż w pałacu 

Knieją inspirowane
Do połowy listopada można 

oglądać w pałacu w Sannikach 
wystawę malarską „Knieją inspi-
rowane”, na której obrazy o te-
matyce łowiecko-przyrodniczej 
zaprezentowali Wiesław Pańczak  
i Mirosław Szuń. Wernisaż odbył 
się w ostatnią niedzielę, 19 paź-
dziernika po koncercie chopinow-
skim i występie Zespołu Muzyki 
Myśliwskiej im. Marcina Kamiń-
skiego.  

Podczas niedzielnego kon-
certu wystąpili pianistka Broni-
sława Kawalla oraz aktorzy Ali-

cja Jachiewicz-Szmidt i Stefan 
Szmidt. Pianistka zagrała mazur-
ki, nokturny, polonezy i wariacje 
skomponowane przez Fryderyka 
Chopina, zaś aktorzy przedsta-
wili fragmenty „Łowów” według 
Adama Mickiewicza. Wystąpił 
też Zespół Muzyki Myśliwskiej 
im. Marcina Kamińskiego dzia-
łający przy Okręgowej Radzie 
Łowieckiej w Płocku. Wszyscy 
przybyli mieli również okazję 
skosztować specjalnie przygoto-
wanego na tę okazję pieczonego 
dzika.  mak 

Łowicz | koncert muzyków Filharmonii łódzkiej

Wieczór muzycznych i duchowych uniesień
19 października Chór 
oraz Orkiestra Kameralna 
Filharmonii Łódzkiej 
zagrały w bazylice 
katedralnej w Łowiczu 
koncert będący punktem 
programu obchodów 
100-lecia istnienia tej 
filharmonii.

Może przesadą byłoby okre-
ślenie, że katedra wypełniła się 
widzami po brzegi, jednak od-
biorców było, jak na miasto 
tych rozmiarów, dużo.

Koncert poprowadzili zna-
komici dyrygenci – Dawid Ber  

i Daniel Raiskin, których syl-
wetki w skrócie przedstawili-
śmy w jednym z poprzednich 
numerów, podobnie jak wy-
stępującego tam również wio-
lonczelistę – Ivano Monighet-
tiego. Program oparty był na 
współczesnej muzyce sakralnej. 
W obdarzonej szczególną aku-
styką łowickiej bazylice roz-
brzmiały takie utwory jak:  
„O vos omnes” Paula Mealora, 
„Alleluia” Erica Whitacre’a, 
„Psalm 114” Michaela Levy’e-
go, „Totus Tuus” Henryka Mi-
kołaja Góreckiego, „Svyati” 
Johna Tavenera, „Da pacem 
Domine” Arvo Pärta i „Dona 
nobis pacem” Pēterisa Vask-

sa. Jest to muzyka sprzyjająca 
duchowej kontemplacji i wielu 
spośród zgromadzonych w ka-
tedrze melomanów mogło tego 
doświadczyć. 

Ten, kto nie słyszał koncer-
tu na żywo, powinien żałować, 
ale niewykluczone, że chociaż 
jego namiastkę poczuje w nie-
dalekie przyszłości, ogląda-
jąc materiał DVD. Wydarzenie 
było bowiem w całości rejestro-
wane. Wydawnictwo, podobnie 
jak organizacja koncertu, jest fi-
nansowane ze środków unijnych  
w ramach projektu „FŁ 100. 
Stuletnia i nowoczesna Filhar-
monia Łódzka marką regional-
ną”. tm

Bedlno | zespoły śpiewacze na przeglądach

Statuetki i wyróżnienia
Zespoły śpiewacze z terenu 

gminy Bedlno uczestniczą ostat-
nio w kilku różnych przeglądach 
zespołów śpiewaczych. Są już 
pierwsze sukcesy. W weekend 
pojadą na VI Ogólnopolski Festi-
wal Artystyczny Ruchu Seniorów 
„Piernikalia” w Łodzi. Udział  
w przeglądach i konfrontacja z in-
nymi zespołami są możliwe dzię-
ki pomocy Urzędu Gminy Be-
dlno, który finansuje transport 
zespołów.

13 września Zespoły Śpiewa-
cze Wesołe Pleckowianki, Woj-
szycanki i Żeroniczanki brały 
udział w I Przeglądzie Chórów 
Seniora, Kapel Ludowych i Po-
dwórkowych „Muzykowanie u 
schyłku lata…” w Krośniewi-
cach. Każdy z występujących ze-
społów otrzymał statuetkę i dy-
plom za udział.

20 września zespoły śpie-
wacze z gminy Bedlno po raz 
pierwszy wystąpiły na Mię-
dzypowiatowym Przeglądzie 
Kapel i Zespołów Śpiewa-

czych „Komu piosenkę, komu”  
w Ozorkowie. Gminny Ośrodek 
Kultury w Bedlnie reprezento-
wał Zespół Śpiewaczy Wojszy-
canki, Żeroniczanki, Wesołe 
Pleckowianki oraz soliści Bo-
gusława Stępniak, Mieczysław 
Cichocki, Anna Lebioda oraz 
duet Krystyna Krakowiak i Mo-
nika Dzięgielewska.

Zespół Śpiewaczy Żeroniczan-
ki zajął II miejsce w kategorii ze-
spół wokalny i wokalno-instru-
mentalny. Natomiast Bogusława 
Stępniak wyśpiewała wyróżnie-
nie.

21 września Szewcowianki, 
Wojszycanki i Wesołe Plecko-
wianki oraz trzech solistów; Bo-
gusława Stępień, Helena Stępień, 

Mieczysław Cichocki wzię-
li udział w VII Przeglądzie Re-
gionalnym Zespołów i Śpiewa-
ków Ludowych „Siedlisko” w 
Aleksandrowie Łódzkim. Ry-
walizacja odbywała się w trzech 
kategoriach: śpiewaków ludo-
wych -solistów, zespołów bez 
akompaniamentu i zespołów/ka-
pel z akompaniamentem. Po kil-
kugodzinnych przesłuchaniach 
jury nagrodziło najlepszych. 
Szewcowianki wyśpiewały III 
miejsce w kategorii zespołów bez 
akompaniamentu.

– To był nasz pierwszy wy-
jazd na przegląd. Na wcześniej-
sze z powodu wesela w rodzinie 
nie mogłyśmy pojechać – mówi 
Halina Gołek z zespołu Szewco-
wianki. 

W Aleksandrowie było dużo 
zespołów, które śpiewały muzykę 
ludową. Cieszy, że coraz częściej 
występują też dzieci i młodzież. 
Od lat, jeżdżąc na przeglądy, po-
znałam wiele osób z innych ze-
społów. Ponieważ kierowca na-
szego busa miał określony czas, 
zaraz po występie wracaliśmy do 
domu. O III miejscu informowały 
nas koleżanki z innych zespołów. 
Teraz wybieramy się do Łodzi. 
 dag

Podczas ostatniego przeglądu w Aleksandrowie łódzkim iii miejsce 
wyśpiewały Szewcowianki.

A
r

c
h

iw
u

M
 G

o
k

 b
e

d
ln

o

Chór Filharmonii Łódzkiej nie ma tak długiej historii jak cała filharmonia, ale 45 lat to też piękny wynik.

Zespół Muzyki Myśliwskiej im. Marcina kamińskiego z płocka.

ec
A

 S
A

n
n

ik
i 

To
M

A
S

z 
M

AT
u

S
iA

k



31www.lowiczanin.info  nr 43      23 października 2014

reklAMA

Żychlin | Spotkanie z aktorką Teresą lipowską

Kobieta jest jak pomarańcza
W sobotni wieczór w Żychlińskim Domu Kultury  
o godzinie 18.00 odbyło się spotkanie ze znaną aktorką 
Teresą Lipowską. Na koncie aktorki jest ponad 150 
ról teatralnych, a także wiele filmowych, od wielu lat 
aktorka zajmuje się także dubbingiem. Większość  
z nas jednak kojarzy panią Teresę z serialową Barbarą 
Mostowiak z serialu M jak Miłość.

– Taki jest dzisiaj świat, że nie-
zależnie ile ról klasycznych za-
grało się w teatrze, jeśli człowiek 
nie występuje w telewizji, to nie 
istnieje dla szerszej publiczności. 
Los mi w życiu sprzyja, odkąd 
weszłam na scenę w latach pięć-
dziesiątych, nie byłam ani dnia 
bez pracy, bez etatu, na emerytu-
rze też nie mogę narzekać – pod-
kreśliła aktorka. 

Na spotkanie przybyło ponad 
100 osób. Wejście na spotkanie 
było za darmo, trzeba było tylko 
wcześniej odebrać wejściówkę  
w ZDK-u. Niestety, nie wszyscy 
o tym pamiętali. W małej sali 
pracownicy domu kultury przy-
gotowali i tak więcej miejsc niż 
odebrano wejściówek, jednak 
liczba chętnych przybyłych na 
spotkanie nieco wszystkich za-
skoczyła. Nikt jednak nie został 
odesłany z kwitkiem, choć część 
osób siedziała na korytarzu. Spra-
wy techniczne nie pozwalały na 
przeniesienie spotkania na dużą 
sale widowiskową. 

Mimo tłoku spotkanie było 
bardzo ciekawie. Przebiegało ono 
w formie rozmowy między Tere-
są Lipowską a dyrektorką ZDK, 
Magdaleną Modrzejewską-Rzeź-
nicką. Pani Teresa nie była ła-
twym rozmówcą, na niektóre 
pytania odpowiadała jednym sło-
wem, na inne znowu wierszem. 

Sprawiała wrażenie osoby bardzo 
energicznej i pewnej siebie, sym-
patycznej, ale i zadziornej. 

Żychliński ślad
Mimo natłoku pracy pani Te-

resa nie wahała się przyjąć za-
proszenia do Żychlina, gdyż to 
właśnie tutaj przez pewien czas 
mieszkali jej dziadkowie, Jan 
i Amelia Śniegoccy i ona jako 
dziecko również tutaj przyjeż-
dżała. Na spotkaniu była także 
obecna jej siostra cioteczna, Mał-
gorzata Zwierz z Gostynina. Pani 
Teresa przeczytała w trakcie spo-
tkania kilka wierszy wyżej wy-
mienionej siostry, a także Wisła-
wy Szymborskiej czy ks. Jana 
Twardowskiego. Wiele z nich do-
tyczyło przemijania czy starości  
– choć wielokrotnie w trakcie 
spotkania aktorka powtarzała, że 
nie ma kobiet starych, są tylko 
kobiety odchodzące z młodości. 

Kobieta jest jak pomarańcza, 
szorstka z zewnątrz i twarda,  
a w środku słodka… – zacyto-
wała wiersz swojej siostry boha-
terka spotkania. I chyba ten wers 
wiersza doskonale odzwierciedla 
ją samą. 

M jak Miłość
Pani Teresa nie przypomina-

ła na spotkaniu Basi Mostowiak  
i jak sama twierdzi, nie należy ją 
z nią utożsamiać. – Choć z dru-
giej strony jestem Basią już 15 
lat i po tylu latach scenarzyści pi-
szą trochę pode mnie. Ja właści-
wie nie muszę w serialu grać, bo 
tak jak moja bohaterka kocham 

rodzinę i przyrodę, może jestem 
trochę mniej wścibska niż nestor-
ka rodu Mostowiaków – opowia-
dała. 

Pytania zadawała nie tylko 
pani dyrektor ZDK, ale także 
publiczność. To zebrani zapy-
tali między innymi, czy istnieją 
przyjaźnie poza planem M jak 

Miłość. Aktorka stwierdziła, że 
bliższe kontakty ma tylko z Mał-
gorzatą Kożuchowską, która na-
wet tuż po porodzie zadzwoniła 
do niej, by pochwalić się, że uro-
dziła syna, Jana Franciszka. Poza 
tym wszyscy są tak zabiegani, że 
nie ma czasu na głębsze znajo-
mości inne niż koleżeńskie. Nie 

zabrakło pytań o inne filmy m.in. 
Rzeczypospolitą Babską, w któ-
rym pani Teresa grała panią sier-
żant. 

Co chroni przed 
starością
Na spotkaniu wspominano 

także męża aktorki, aktora Toma-

sza Zaliwskiego, zmarłego 10 lat 
temu po 44 latach małżeństwa. 
Wiele osób wzruszył bilecik 
pana Tomasza, dla niej napisany 
na 40-lecie małżeństwa: – Serce 
nie ma zmarszczek, starość nie 
chroni przed miłością, za to mi-
łość przed starością. 

Wiele ciepłych słów aktorka 
skierowała do obecnych na spo-
tkaniu słuchaczy Uniwersyte-
tu Trzeciego Wieku. Małgorza-
ta Urbańska z grupy teatralnej 
UTW pytała o poradę, jak się 
uczyć roli na pamięć, a obecny 
na spotkaniu burmistrz Żychlina 
Grzegorz Ambroziak zaprosił pa-
nią Teresę do współpracy z grupą 
teatralną. Kiedy aktorka odrze-
kła, że na brak zajęć nie narze-
ka, może ewentualnie przyjechać 
na premierę, powiedział z uśmie-
chem, że podtrzymuje propozy-
cję pracy, gdyby coś się zmieniło.

umrzeć na scenie
Nie ma ról małych, w każ-

dej powinno się dać 100 pro-
cent z siebie – mówiła też ak-
torka. Poza tym, nawet jeśli  
z pełnej sali tylko 3 osoby wy-
niosą coś dla siebie z tego, co 
człowiek grał to było warto  
– podkreślała. Dopóki będę 
miała siłę i zdrowie, będę grać, 
chciałabym umrzeć w pracy  
– dodawała Teresa Lipowska. 

Nie brakowało braw na zakoń-
czenie spotkania, a także kwia-
tów. Burmistrz wręczył pani 
Teresie żychlińskie czekolady, 
gdyż jak powiedział: – Nie mogę 
dać kawałka silnika z Brown 
& Boweri, z którą to firmą zwią-
zany był Pani dziadek.

Głowno | Tomasz Sętowski w Galerii bank&dM

Duże nazwisko w niewielkiej galerii
Nie ustaje w zapraszaniu  
do Głowna znanych  
i szanowanych artystów 
twórca galerii Bank&DM 
w Głownie, Dariusz 
Młynarczyk. Tym razem 
udało mu się namówić do 
zaprezentowania w małej 
głowieńskiej galerii swoich 
grafik jednego z najbardziej 
rozpoznawalnych, 
najpopularniejszych  
i sprzedających swoje prace 
za największe pieniądze 
polskich artystów  
– Tomasza Sętowskiego.

Tomasz Sętowski to człowiek 
wielu talentów. Przede wszystkim 
znany jest z malarstwa, w któ-
rym reprezentuje nurt realizmu 
magicznego. Ostatnio reproduk-
cja jego obrazu, „Wieża Babel”, 
ozdobiła w formie ogromnego 
(powierzchnia 350 mkw) mura-
lu ścianę jednego z budynków  
w Częstochowie, gdzie na co 
dzień mieszka. 

Poza malarstwem, artysta zaj-
muje się również rzeźbą, plaka-
tem, ilustracją, projektowaniem 
okładek do płyt czy też grafiką. 
To właśnie piętnaście jego grafik 
– wszystkie jakie stworzył – moż-
na od 17 października oglądać w 
głowieńskiej galerii Bank&DM.

– To o tyle ciekawe, że nigdy 
nie miałem jeszcze wystawy sa-
mej grafiki – powiedział Tomasz 
Sętowski. – To pierwsze takie 
miejsce. Zawsze pokazywałem 
grafikę przy okazji obrazów, albo 
obrazy przy okazji kilku grafik.

Grafiki, które można oglądać 
w Głownie, przygotowane są w 
technice tzw. akwaforty. – Pole-

ga to na tym, że rysuję na płycie, 
która jest pociągnięta werniksem 
i miejsca, które są wyrysowane 
poddaję działaniu kwasu – tłuma-
czył Tomasz Sętowski. – Kwas 
trawi te miejsca. Cała sztuka po-
lega na tym, żeby dobrze wyczuć 
czas trawienia. To stara technika, 
chyba najbardziej klasyczna ze 
wszystkich technik graficznych. 
Stosował ją Goya, Rembrandt  
i wielu innych znanych artystów.

– Gdybyśmy chcieli komplet-
nie porozmawiać o twórczości 
Tomasza Sętowskiego, trzeba by 
napisać książkę – mówił na wer-
nisażu wystawy Dariusz Młynar-
czyk. – Musielibyśmy sobie na 
leżakach usiąść, a ja bym pań-
stwu czytał. Tomek zrobił w sztu-
ce naprawdę bardzo dużo. Jest 
niesamowicie pracowity. To wiel-
ki artysta. Cieszę się, że go tu dzi-
siaj mamy.

Pojawienie się wystawiającego 
i sprzedającego swoje prace m.in. 
w Niemczech, Stanach Zjedno-
czonych, a nawet w Zjednoczo-
nych Emiratach Arabskich To-
masza Sętowskiego w Głownie 
nie jest przypadkiem. Założyciel 
galerii, Dariusz Młynarczyk, zna 
bowiem artystę od 34 lat, od cza-
sów studiów w Częstochowie. 

Pomimo swoich sukcesów 
Tomasz Sętowski pokazał się  
z bardzo skromnej, ludzkiej stro-
ny. Choć dzięki sztuce jest po-
siadaczem dwóch Jaguarów, 
do Głowna przyjechał... busem  
z Łodzi, do której dojechał po-
ciągiem. Tutaj ciekawostka, bo 
w czasie tej drogi, w pociągu, 
narysował cienkopisem na kar-
tonie postać rycerza na koniu. 
Przygotowaną w tych nieco-
dziennych warunkach, aczkol-
wiek robiącą wrażenie pracę, 

wręczył w prezencie Dariuszowi 
Młynarczykowi. 

Tomasz Sętowski, znany rów-
nież ze wspomagania różnych ak-
cji charytatywnych, ślad po so-
bie zostawił również w Głownie. 
Na wernisażu wystawy odbyła 
się mała loteria, w której wygrać 
można było jeden z dwunastu eg-
zemplarzy reprintów (w formie 
dużych wydruków) jego obrazu  
z autografem, datą i miejscem 
wydarzenia. Dochód z tego 
przedsięwzięcia przeznaczono 
dla jednej z najbardziej utalen-
towanych sportsmenek młodego 
pokolenia – głownianki Angeli-
ki Woźniak, na co dzień zajmu-
jącej się konkurencjami rzutowy-
mi i należącej do ścisłej czołówki  
w swojej kategorii wiekowej. 

Grafiki Tomasza Sętowskie-
go można oglądać w galerii Ban-
k&DM do 22 listopada.  kl

Od lewej: Angelika woźniak, dariusz Młynarczyk i Tomasz Sętowski.
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Teresa Lipowska zaskoczyła zebranych swoją energią i zdecydowaniem. 
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Łyszkowice | 110 lat orkiestry dętej

Służą i grają od pokoleń
W niedzielę, 19 października, 110 urodziny świętowała Strażacka Orkiestra Dęta, działająca przy 
OSP Łyszkowice. Wydarzenie było szczególne, ponieważ jest to jedna z nielicznych w Polsce orkiestr 
strażackich, mająca tak długą, udokumentowaną historię. W tej chwili zrzesza 24 stałych członków.

Uroczystości rozpoczęły się  
w kościele św. Kazimierza Kró-
lewicza. Nietrudno się domyślić, 
że oprawę muzyczną podczas 
nabożeństwa stworzyli sami ju-
bilaci – dzielnie kontynuujący 
tradycję swoich przodków. Na 
zakończenie mszy zagrali mi-
ni-koncert. Kto wcześniej ich 
nie słyszał, mógł się przekonać, 
że oprócz utworów sakralnych, 
okolicznościowych i patrio-
tycznych, nieobce są muzykom  
z Łyszkowic najnowsze przebo-
je muzyki rozrywkowej – „Ona 
tańczy dla mnie”, w tym koście-
le, wykonywano prawdopodob-
nie po raz pierwszy. Proboszcz 
ks. Jerzy Modelewski udzielił 
muzykom błogosławieństwa re-
likwiami św. Floriana, natomiast 
na ręce kapelmistrza Stanisława 
Pawłowskiego wręczył pamiąt-
kową tabliczkę z cytatem Fran-
ciszka Schuberta.

Po mszy uroczystości prze-
niosły się do budynku Gminne-
go Ośrodka Kultury, który od 
2004 roku jest instytucją utrzy-
mującą orkiestrę. Wszyscy jej 
aktualni oraz honorowi człon-
kowie usłyszeli wiele ciepłych 
słów z ust przemawiających ofi-
cjeli, a także otrzymali z ich rąk 
ozdobne dyplomy.

Choć przemówienia były peł-
ne uznania, padły też głosy, że 
takich organizacji jest w Zie-
mi Łowickiej zaskakująco mało 
(biorąc pod uwagę jej bogate 
tradycje ochotniczego pożarnic-

twa) – mówili o tym honorowy 
prezes Powiatowej OSP w Łowi-
czu Władysław Gala oraz jeden 
z najważniejszych strażackich 
kapelmistrzów w Polsce – płk. 
Marian Chmielewski.

– Dla amatorskiej orkiestry 
nauka gry na instrumentach, 
czytanie nut, utrzymywanie dys-
cypliny, to naprawdę trudna pra-
ca – mówił nam kapelmistrz Sta-
nisław Pawłowski. – Cieszę się, 
że młodzież się garnie. Ci naj-
młodsi to moi wychowankowie, 

uczyłem ich od podstaw. Dum-
ny jestem też z tych najstarszych, 
podziwiam ich za wytrwałość, 
są bardzo ważnymi postaciami 
w tym zespole. Ze swojej strony 
mogę zapewnić, że jeszcze nie 
zakaszę rękawów, nie spocznę 
na laurach, chcę to dzieło konty-
nuować i ciągle rozwijać.

Warto podkreślić, że orkie-
stra dęta łączy pokolenia – naj-
młodsze członkinie mają po 12-
14 lat, zaś aktualne najstarszy  
z członków – Antoni Rymkie-

wicz – ma lat 81 (od 68 lat gra  
w orkiestrze). – Dla mnie granie 
w orkiestrze to przede wszyst-
kim przyjemność, ale też obo-
wiązek, jeden z bardzo wielu 
obowiązków jakie mam – mó-
wił nam Jakub Pawlak, jeden  
z przedstawicieli młodego poko-
lenia. – Moi rówieśnicy również 
chętnie grają, myślę, że będzie to 
wszystko dalej tak sprawnie funk-
cjonowało. Duża w tym zasługa 
naszego kapelmistrza, który jest 
świetnym nauczycielem. 

Łowicz | bajkowy wieczór na strychu łok

Siadaj i opowiadaj!
17 października, w galerii na 

strychu, liczna gromadka dzie-
ci mogła wysłuchać trzech ba-
jek opowiadanych na żywo przez 
Joannę Góralczyk i Aleksandrę 
Grzegorek. Przedsięwzięcie pod 
nazwą „Siadaj i opowiadaj!” zo-
stało wymyślone i zrealizowane 
w ramach Małych Grantów. Obie 
dziewczyny już w ubiegłym roku 
współpracowały z ŁOK, organi-
zując warsztaty „Baju, baju”.

W opowiadaniu bajek autorki 
projektu były wspomagane przez 
Patryka Jastrzębskiego i rodzi-
nę Antkowiaków, a w roli wróż-
ki występowała Sabina Świąt-

kowska. Dla dzieci, oprócz bajek, 
przygotowano też inne atrakcje  
– gry, zabawy, seans filmowy. 
Był też poczęstunek nie tylko 
dla najmłodszych, ale również 
dla ich rodzin. W czasie spotka-
nia można też było nabyć książ-
kę „Bajka o jamniku, który my-
ślał, że jest gąsienicą”, autorstwa 
Joanny Góralczyk, ilustrowa-
ną przez Aleksandrę Grzegorek,  
a wydaną przez ŁOK. Każdy ku-
piony egzemplarz był jednocze-
śnie charytatywną cegiełką. Ze-
brane w ten sposób pieniądze 
zostaną przeznaczone na leczenie 
chorej Marysi Szkop. tm

Dzieci z zaciekawieniem słuchają jednej z trzech historii. 
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Orkiestra dęta podczas występu na mszy świętej. dyryguje kapelmistrz Stanisław pawłowski.

tOMasz
Matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

RZUT OKIEM | wSpoMinAli wAkAcJe

Przed wakacjami w szkole w Kęszycach ogłoszony został konkurs,  
w ramach którego dzieci wysyłały pocztówki ze swoich wojaży z rodzicami. 
nagrodzeni zostali: Gabriela potempa z kl. i, Filip Siekiera z oddziału 
przedszkolnego z Mikołajem Siekierą z kl. iV oraz iga bugaj z klasy iii. tb
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Aktualności
Łowicz | kongres odnowy w duchu Świętym 

Modlili się w seminarium
Ponad 200 osób wzięło 
udział w sobotę,  
11 października,  
w Wyższym Seminarium 
Duchownym w Łowiczu 
w drugiej części XXVII 
Kongresu Odnowy  
w Duchu Świętym 
Diecezji Łowickiej, który 
odbywał się pod hasłem 
„Oddać życie Jezusowi”.

Pierwszy dzień kongresu od-
był się w piątek, 10 październi-
ka, w kościele parafialnym w Wi-
skitkach. Nauczanie poprowadził 
ks. Stanisław Lech z naszej die-
cezji, który przed laty był rek-
torem łowickiego seminarium.  
W konferencji „Miłość, która słu-

ży” przedstawił świat stworzony 
przez Boga oraz wszystkie Jego 
dzieła jako wyraz miłości i służ-
by wobec człowieka. W tym dniu 
członkowie grup odnowy modlili 
się o pogłębienie wiary. 

W Łowiczu członkowie 19 
grup działających na terenie 
całej diecezji łowickiej spotka-
li się o godz. 9.00. Po zawiąza-
niu wspólnoty odbyły się dwie 
konferencje pod tytułem „Moja 
miłość do Jezusa” oraz „Żyć 
słowem Bożym”, które popro-
wadził ks. Józef Maciąg. Treść 
wygłoszonych przez niego kon-
ferencji skłaniała do głębszej 
refleksji, prowadzącej do odpo-
wiedzi na pytanie jaka jest fak-
tycznie moja miłość do Jezusa  
oraz jak wpływa na moje posta-
wy i życiowe wybory. 

Ks. Maciąg zachęcał do czy-
tania Słowa Bożego, aby w ten 
sposób poznawać i pogłębiać 
żywą relację z Jezusem, który 
jest Żywym Słowem – zrelacjo-
nowała nam Małgorzata Łapa  
– świecka koordynatorka Odno-
wy w Duchu Świętym diecezji 
łowickiej. – Człowiek w bliskiej 
relacji z Chrystusem jest wiary-
godnym świadkiem Ewangelii  
i swoim życiem, postawą, przy-
prowadza innych do Jezusa.

Kongres zakończyło nabo-
żeństwo, które poprowadził ks. 
biskup Andrzej Dziuba. Człon-
kowie grup biorących w nim 
udział ponowili w trakcie jego 
trwania akt oddania życia Jezu-
sowi, którego uznają za jedyne-
go Pana, jedynego Zbawiciela  
i Boga.  tb

Łowicz | profilaktyka na blichu

Co się dzieje z organizmem 
po spożyciu alkoholu
Uczniowie trzech 
klas III i jednej II 
technikum na Blichu 
uczestniczyli 13 
października w szkole  
w zajęciach z zakresu 
profilaktyki uzależnień. 

Poprowadzili je funkcjonariu-
sze Wydziału Ruchu Drogowe-
go Komendy Wojewódzkiej Po-
licji w Łodzi: starszy aspirant 
Kamil Wnukowski i aspirant Ma-
ciej Cholajda oraz pracownicy 
Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 
Drogowego w Skierniewicach: 
Krzysztof Osóbka i Mariusz Sto-
piński.

Policjanci przedstawili pre-
zentację multimedialną do-
tyczącą przyczyn wypadków 
drogowych, przypomnieli  

o przestrzeganiu podstawowych 
zasad ruchu drogowego: zapina-
nia pasów bezpieczeństwa, od-
powiedniej prędkości jazdy, za-
chowania ostrożności na drodze. 
Wiele uwagi poświęcili proble-
mowi osób wsiadających za kie-
rownicę pod wpływem alkoholu 
lub innych środków psychoak-
tywnych. Policjanci zaapelowa-
li do wszystkich uczniów, aby, 
widząc takie osoby prowadzące 
pojazd, odpowiednio reagowali, 
nie dopuszczając ich do udziału 
w ruchu drogowym. Zwrócono 
również uwagę na tzw. niechro-
nionych uczestników ruchu dro-
gowego, czyli pieszych i rowe-
rzystów.

Uczniowie mogli również zo-
baczyć zdjęcia i filmy przedsta-
wiające wypadki drogowe, któ-
re pozwoliły im uzmysłowić, że 
czasami krótka chwila nieuwagi, 

brawura, pośpiech, skutkują utra-
tą życia lub zdrowia.

Egzaminatorzy z Wojewódz-
kiego Ośrodka Ruchu Drogo-
wego w Skierniewicach rozdali 
młodzieży elementy odblaskowe 
oraz specjalne naklejki na szybę 
samochodową z napisem „Nigdy 
nie jeżdżę po alkoholu”.

Najwięcej emocji u uczniów 
wywołała druga część spotkania, 
przebiegająca na szkolnym placu 
manewrowym do nauki jazdy. 

W specjalnych okularach, imi-
tujących stan po spożyciu alkoho-
lu, tzw. alkogooglach, uczniowie 
spróbowali, pod opieką instruk-
tora nauki jazdy, prowadzić sa-
mochód lub pokonać pieszy tor 
przeszkód. 

Jak się okazało, w alkogo-
oglach proste czynności, typu 
przejście slalomem między pa-
chołkami, chwycenie piłeczki 
tenisowej czy trafienie do celu, 
okazało się nie lada wyzwaniem. 
Również kierowcom w alkogo-
oglach trudno było utrzymać auto 
na odpowiednim torze.

Takie ćwiczenia pozwalają wy-
obrazić sobie, jak bardzo zmienia 
się funkcjonowanie organizmu po 
spożyciu alkoholu.  opr. tb

Wspólny śpiew wychwalający Pana to stały element spotkań członków grup odnowy w duchu Świętym.  
Tak też było w łowickim seminarium w czasie kongresu.

reklAMA

Łowicz, ul. Małszyce 2d/2e
tel. 46/830-17-90, 500-075-699, www.damo.com.pl

286036

Promocja3,20 zł/litr• tylko dla osób fizycznych
• ilość ograniczona• dostawa min. 500 litrów

olej opałowy
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Poruszanie się w alkogoglach na torze przeszkód nie było proste, tak 
samo jak jazda samochodem.
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Takie ćwiczenia 
pozwalają wyobrazić 
sobie, jak bardzo 
zmienia się 
funkcjonowanie 
organizmu po 
spożyciu alkoholu. 
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Ogłoszenia

 
PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCh DO „NŁ”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ, ul. piJArSkA 3A; BEDNARY, Sklep p. pApiernik 24A; BOBROWNIKI 27, Sklep p. pAcler; BOLIMóW, ul. rynek koŚciuSzki 17, Sklep 

„ewA”, p.pApiernik; DOMANIEWICE, ul. GłównA 26, Sklep p. JAkubiAk; GąGOLIN POŁUDNIOWY, Sklep „koS”; hUMIN 1A, Sklep p. GreFkowicz; iłów: pl. rynek STAroMieJSki 2A; Sklep p. pApierowSkieGo; KIERNOZIA, 

rynek kopernikA, kioSk p. weSołowSkieJ; KOCIERZEW PŁN., Sklep p. drAGAńSkieJ; KRęPA 155, Sklep p. MArczAkA; KURABKA 17A, Sklep p. TopolSkieJ; ŁOWICZ, oS. brATkowice, kioSk loTTo; ŁYSZKOWICE, Sklep 

„dueT”, ul. GMinnA 6; NIEBORóW, Al. leGinów polSkich 18, Sklep p. FiGATA; NOWA SUChA 22, Sklep p. Siewiery; OSTRóW 20, Sklep p. beJdy; OSMOLIN, ul. rynek 2, Sklep p. SerwAch; PARMA 57, Sklep p. GAJA; SANNIKI,  
ul. wArSzAwSkA 183, Sklep p. olkowicz; SOBOTA, pl. zAwiSzy czArneGo 12, Sklep p. bińczAk; SOKOŁóW 19, Sklep p. GłowAckieGo; STAChLEW 113A, Sklep p. wierzbickieJ; ŚLESZYN, ul. GórnA 5, Sklep p. Mączyń-

SkieJ;  WALISZEW STARY 19, Sklep  p. pAbiJAńczyk; ZABOSTóW DUŻY, Sklep p. SzAleniec; ZAWADY 67, Sklep p. SokAlSkieJ; ZŁAKóW BOROWY 139A, Sklep p. piecki.

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCh DO „WIEŚCI”: BIURO OGŁOSZEń GŁOWNO, ul. łowickA 40; DMOSIN 1, bożenA krzeSzewSkA, piekArniA:  STRYKóW: Sklep zoSiA, ul. TArGowA 25/27; Sklep p. łukASzA pA-

pińSkieGo, STAry rynek 4/29.

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCh DO „NŁ DLA ŻYChLINA, OPOROWA, BEDLNA I PACYNY”: BEDLNO 28, Sklep Mini-MAG; DOBRZELIN, ul. wł. JAGiełły, Sklep MAGdA; PACYNA, ul. TowArowA 4, Sklep durkA 

MAGdAlenA; PLECKA DąBROWA, Sklep MonikA; ŚLESZYN, ul. GórnA 5, Sklep p. MączyńSkieJ; ŻYChLIN, ul. łąkowA 9A, Sklep MAGdA; ul. nAruTowiczA 85F, Sklep MAGdA; ul. 29 liSTopAdA 25-26, Sklep eleMiS.

WYDAWCA I REDAKTOR NIE PONOSI ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚć OGŁOSZEń I REKLAM OPUBLIKOWANYCh ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe

kupno
 �Auta bezwypadkowe, tel. kom. 

795-297-763.

 �Absolutnie każde auto niezależnie 
od stanu, rocznika, najwyższe ceny, tel. 
kom. 537-667-709.

 �Absolutnie kupię każde auto całe lub 
uszkodzone. najwyższe ceny. wypłata 
gotówki natychmiastowa, dojazd do 
klientów, tel. kom. 601-566-990.

 �Auta kupię. najlepsze ceny, tel. kom. 
690-255-863.

 �Auto skup, tel. kom. 697-508-812.

 �Auto skup, 1-24 h, tel. kom. 
796-999-111.

 �Auto skup, wszystkie marki, najlepsze 
ceny, zadzwoń, tel. kom. 604-191-186.

 �Auto-skup, tel. kom. 601-522-907.

 �bMw każde kupię!, tel. kom. 
601-522-907.

 �kupię każde auto do 1.000 zł, tel. 
kom. 601-566-990.

 �kupię samochód cały lub 
uszkodzony, tel. kom. 609-027-388.

 �kupię samochód osobowy sprawny 
lub lekko uszkodzony, tel. kom. 
513-375-786.

 �Skup pojazdów samochodowych. 
Zaświadczenia do WK. Sprzedaż 
części, tel. kom. 605-695-882.

 �Skup powypadkowych, starych, 
skorodowanych samochodów, tel. kom. 
512-476-760.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41

 �złomowanie pojazdów- 
zaświadczenia, auto-skup: uszkodzone, 
rozbite, wyeksploatowane, rząśno 13, 
tel. kom. 602-123-360.

sprzedaż
 �Audi 80 b4, 2.0 benzyna/gaz, 1993 

rok, bordowy, 605-587-833, tel. kom. 
793-031-997.

 �Audi A2, 1.4 Tdi, 2001 rok, 183.000 
km, srebrny, wyposażona i zadbana, tel. 
kom. 604-607-061.

 �Audi A4 b6, 2004 rok, tel. kom. 
726-116-136.

 �Audi A4, 1.9 Tdi, 2005 rok, 
kombi, bogate wyposażenie, cały w 
oryginale,bezwypadkowy, atrakcyjna 
cena, w rozliczeniu mogę przyjąć 
tańszy, tel. kom. 604-706-309.

 �Audi A6, 2.0 Tdi, 2006 rok, srebrny, 
tel. kom. 666-327-264.

 �bMw 320d e46, 2003 rok, bogate 
wyposażenie (możliwość zamiany na 
mniejszy), tel. kom. 604-706-309.

 �bMw 525, 2.5 TdS, 1998 rok, stan 
dobry, 6.000 zł do negocjacji.

 �ciTroËn c3, 2002 rok, tel. kom. 
660-513-748.

 �ciTroËn c3, 2003 rok, stan idealny, 
tel. kom. 606-819-096.

 �ciTroËn Jumper, 2.2 diesel,  
2007 rok, tel. kom. 790-575-493.

 �dAewoo lanos, 1.5 16V gaz, 
2001/2002 rok, tel. kom. 604-392-876.

 �dAewoo lanos, 1.6 gaz, 1999 rok, 
16 V, tel. kom. 697-658-958.

 �dAewoo Matiz, 2000 rok, 
tel. (46) 837-21-07.

 �dAewoo Matiz, tel. kom. 
508-586-263.

 �FiAT 126p, 1995 rok, stan dobry, 
opłacony, tel. kom. 500-790-713.

 �FiAT cinquecento, 700, 1997 rok, tel. 
kom. 530-025-311.

 �FiAT punto, 2004 rok, stan idealny, 
tel. kom. 606-819-096.

 �Ford Focus, 1.8 Tdci, 2004 rok, tel. 
kom. 661-769-718.

 �Ford Focus, 1.6 benzyna, 2001 rok, 
156.000 km, pierwszy właściciel  
z domu, 7.800 zł, tel. kom. 606-668-214.

 �Ford Focus, 1.8 Tdci, 2002 rok, 
kombi, tel. kom. 600-135-052.

 �Ford Mondeo Turnier, 2.0 Tddi, 
2001 rok, 115 kM, sprzedam lub 
zamienię na mniejszy, tel. kom. 
883-046-324.

 �Ford Mondeo, 2.0 Tdci, 2004 rok, 
grafitowy metalik, bogate wyposażenie, 
cena konkurencyjna (możliwość 
zamiany na mniejszy), tel.  
(46) 831-02-44, tel. kom. 505-990-112.

 �Ford Mondeo, 1.8, 2010 rok, 81.000 
km, kombi, tel. kom. 668-631-963.

 �Ford Transit, 1992 rok, tel. kom. 
792-931-678.

 �hondA Accord, 2.0 benzyna,  
2005 rok, sedan, tel. kom. 698-489-550.

 �hondA civic, 2.2 cdTi, 2006 rok, 
147.000 km, tel. kom. 694-456-496.

 �hyundAi Atos, 2001 rok, 2.700 zł, 
tel. kom. 888-822-173.

 �kiA 2700, 2000 rok, kontener, tel. 
kom. 602-618-875.

 �MAzdA 323F, 2.200 zł, tel. kom. 
721-006-873.

 �MercedeS 124 200d, 1987 rok, 
2.500 zł, tel. kom. 605-733-519.

 �Mercedes 124, 1994 rok, tanio, tel. 
kom. 530-352-279.

 �MercedeS A140 gaz, 1999 rok, tel. 
kom. 509-791-220.

 �MercedeS c klasa, 2.2 cdi, 
2002 rok, 136 kM, skrzynia 6, bogate 
wyposażenie (możliwość zamiany na 
mniejszy, tel. kom. 604-706-309.

 �MercedeS Vito, 2.3 Td, tel. kom. 
504-019-557.

 �MercedeS Vito, 1997 rok, tel. kom. 
697-793-304.

 �niSSAn primera, 2.0 Td, 1997 rok, 
alufelgi, elektryka, 1.800 zł, tel. kom. 
512-476-760.

 �opel Astra, 1.4, 1996 rok, tel. kom. 
784-950-660.

 �opel Astra F sedan, 1.4 16V gaz  
z 2004 roku, 1997 rok, 175.000 km, 
stan bdb., cena 4.000 zł. kontakt, tel. 
kom. 887-560-753.

 �opel Astra ii, 1.7 cdTi, 2004 rok, 
kombi, stan bdb, i właściciel, tel. kom. 
785-423-498.

 �opel Astra ii, 1.4, 2003 rok, stan 
bdb., tel. kom. 609-500-982.

 �opel Astra, 1.7, 2001 rok, turbo 
diesel (isuzu), stan bdb, tel. kom. 
606-490-951.

 �opel Astra, 1.6 kombi benzyna, 
w całości lub na części, tel. kom. 
502-768-219.

 �opel corsa, 1.3 d, 2007 rok, 
115.000 km, tel. kom. 793-133-933.

 �opel corsa, 1.2 benzyna, 1994 rok,  
czarny, 5-drzwiowy, tel. kom. 
517-895-817.

 �opel corsa, 2002 rok, stan idealny, 
tel. kom. 606-819-096.

 �opel Vectra, 1.7, 1996 rok, tel. kom. 
725-368-799.

 �opel Vectra, 1.8 16V, 1999 rok, tel. 
kom. 507-789-994.

 �opel Vectra b, 2.2 dTi, 2001 rok, 
zarejestrowany, tel. kom. 604-392-876.

 �peuGeoT 206+, 1.4 d, 2010 rok, tel. 
kom. 602-677-216.

 �peuGeoT 206, 1.4 Sw, 2004 rok, 
kolor czerwony, klimatyzacja, 3.200 zł, 
tel. kom. 513-375-786.

 �renAulT clio, 1.2 benzyna/lpG, 
1992 rok, tel. kom. 888-644-207, 
691-730-162.

 �renAulT clio ii, 1.5 dci, 2003 rok, 
5-drzwiowy, i właściciel, tel. (46) 838-33-
44, tel. kom. 668-720-145.

 �renAulT Master Maxi, 2008 rok, 
stan bdb, pilne, tel. kom. 602-370-470, 
604-530-067.

 �renAulT Megane classic, 1.6,  
1999 rok, kraków, tel. (46) 839-67-81, 
parma.

 �renAulT Megane, 1.4 16V, 
2000 rok, 156.000 km, 5-drzwiowy, 
klimatyzacja, 2 komplety opon, tel. kom. 
696-297-315.

 �renAulT Scenic, 2003 rok,  
w dobrym stanie, tel. kom. 604-844-486.

 �SeAT ibiza, 2007 rok, stan idealny, tel. 
kom. 606-819-096.

 �SeAT Toledo, 1.6, 1995 rok, tel. kom. 
668-192-535.

 �SeAT Toledo d, 2001 rok, bogate 
wyposażenie, tel. kom. 511-034-093.

 �SkodA Fabia, benzyna/gaz,  
2000 rok, tel. kom. 727-512-857.

 �SkodA Fabia, 1.9 Tdi 2001 rok, 
kombi, tel. kom. 791-246-146.

 �SkodA octavia, 2.0 Tdi, 2006 rok, 
dSG, tel. kom. 609-052-572.

 �SkodA octavia, 1.6 benzyna/gaz, 
grudzień 2011 rok, hatchback, tel. kom. 
602-677-216.

 �SkodA octavia, 1.9 Tdi, 2003 rok, 
kombi, 130 kM, tel. kom. 509-837-633.

 �Sprzedam 2 opony zimowe 
225/60/16, tel. kom. 722-152-794.

 �Sprzedam przyczepkę samochodową 
zarejestrowaną, tel. kom. 793-755-321.

 �ToyoTA Auris, 2010 rok, szary 
metalik, i właściciel, tel. kom. 
696-417-857.

 �ToyoTA Avensis, 2.0 d-4d,  
2006/07 rok, srebrny metalik,  
i właściciel, bogato wyposażona,  
w rozliczeniu mogę przyjąć tańszy,  
22.600 zł, tel. kom. 604-706-309.

 �ToyoTA corolla, 1.4, 2001 rok, 
zadbana, tel. kom. 880-805-084.

 �ToyoTA yaris, 2004 rok, tel. kom. 
509-791-220.

 �ToyoTA yaris, 2006 rok, tel. kom. 
602-387-020.

 �Vw bora, 1.6 benzyna, 1999 rok, tel. 
kom. 509-837-633.

 �Vw crafter, 2008 rok, Faktura VAT, 
skrzynia z windą, ważne udt, 52.000 zł, 
tel. kom. 660-408-769.

 �Vw Golf Tdi, 2002 rok, tel. kom. 
509-791-220.

 �Vw Golf iii, benzyna/gaz, 1992 rok, 
tel. kom. 660-934-296.

 �Vw Golf iii, 1.9 Tdi, 1994 rok, czarny, 
tel. kom. 880-517-623.

 �Vw Golf iii, 1.6 benzyna/gaz, tel. kom. 
724-341-756.

 �Vw Golf iii, 1.9 Tdi, 1997 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 509-837-633.

 �Vw Golf iV, 1.6 benzyna, 1999 rok, tel. 
kom. 723-802-225.

 �Vw Golf iV, 1.9 Tdi, 2002 rok, tel. 
kom. 693-155-811.

 �Vw Golf iV, 1.9 Tdi, 2003 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 509-837-633.

 �Vw lT50, 1994 rok, kontener, stan 
dobry, pilnie, tel. kom. 603-091-688.

 �Vw passat, 1.8, 1999 rok, 7.900 zł, tel. 
kom. 696-144-023.

 �Vw passat b6, 2.0 FSi 200 km, 2008 
rok, sedan, bogate wyposażenie, z 
salonu (w rozliczeniu przyjmę tańszy), 
tel. kom. 513-375-786.

 �Vw passat, kombi, automat 1.8, 
1999 rok, 3500 zł + opłaty, tel. kom. 
570-848-474.

 �Vw passat, 2.0 Tdi, 2008 rok, 
salonowy, tel. kom. 600-918-875.

 �Vw passat, b6 2.0 diesel, 2005 rok, 
sprowadzony, i właściciel, tel. kom. 
513-606-013.

 �Vw polo, 1.4 16V benzyna, 2000 rok, 
, tel. kom. 727-534-450.

 �Vw polo, 2002 rok, tel. kom. 
509-791-220.

 �Vw polo, 2005 rok, tel. kom. 
509-791-220.

 �Vw polo, 1.4 Tdi, 2001 rok, tel. kom. 
503-639-101.

 �VW Polo, 1.4 TDI, 2001 rok, 
5 drzwiowy, stan bdb, tel. kom. 
782-411-558, po 16.

 �Vw polo, 1.4 benzyna, 2004 
rok grudzień, 123.000 km, dobrze 
wyposażony, tel. kom. 604-607-061.

 �wV Golf iii, 1.4 benzyna/gaz, 1996 
rok, tel. kom. 695-885-953.

inne
 �naprawa automatycznych skrzyń 

biegów „piotr Michalak”, tel. kom. 
501-461-936.

 �komplet kół 900x20, 4 szt, tel. kom. 
511-176-470.

 �opony i felgi z niemiec, hurt, detal, 
bratoszewice, ul. łódzka 28, www.
opony-gaweda.pl, tel. (42) 719-63-08, 
505-151-701.

 �koła zimowe „13”, tel. kom. 
693-054-784.

 �chcesz kupić używany samochód 
i nie zostać oszukany/a? obejrzę, 
podpowiem, pomogę. duże 
doświadczenie, tel. kom. 602-652-879.

 �opony do busa 215/70/15c, tanio, 
tel. kom. 739-066-570.

 �opony zimowe 175/65/14, tel. kom. 
739-066-570.

 �komplet opon z felgami 185/60/15, 
Mercedes A klasa, tel. kom. 
739-066-570.

 �opony 14, tel. kom. 662-173-679.

 �Sprzedam komplet opon zimowych 
175/70/13, tel. kom. 602-652-120.

 �koła aluminiowe 16 wraz z oponami 
do bMw, tanio, tel. 513-329-718.

 �opony zimowe 175/70 r13, tel. kom. 
506-267-101.

motorowe

kupno
 �Stare motocykle, samochody, części 

kupię, tel. kom. 513-185-357.

sprzedaż
 �Sprzedam Mz-150TS, 1986 rok, cena 

1.200 zł, brak dokumentów, tel. kom. 
660-408-769.

 �Motor derbi Gpr 50, tel. kom. 
696-465-492.

 �Romet SK 150, tel. kom. 
605-142-474.

garaże

sprzedaż
 �Garaż przy ul. Matejki-tanio, tel. kom. 

783-644-537.

wynajem
 �wynajmę garaż murowany  

ul. wygoda przy hali oSir, łowicz, tel. 
kom. 600-675-619.

 �wynajmę garaż ul. Tuszewska, tel. 
kom. 880-441-890.

 �Garaż do wynajęcia na ul. 
bolimowskiej, tel. kom. 534-053-945, 
602-807-197.

nieruchomości

kupno
 �kupię ziemię łyszkowice i okolice, tel. 

kom. 502-602-463, 16:00-19:00.

 �kupię ziemię rolną 1-20 ha  
z dostępem do drogi w powiecie 
łowickim, tel. kom. 888-431-443.

 �kupię grunty ok. 3 ha, okolice łowicz-
bielawy, tel. kom. 601-987-282.

 �kupię działkę budowlaną do 
20.000zł w Głownie lub okolicach, tel. 
kom. 506-198-233.

 �kupię działkę, ziemię, bloki 
zadłużone, dom, tel. kom. 607-809-288.

sprzedaż
 �Sprzedam działki budowlane  

w Głownie, tel. kom. 606-414-222.

 �działki budowlane w nieborowie, tel. 
kom. 607-328-032.

 �Sprzedam 5,035 ha, gmina Stryków, 
tel. kom. 515-985-655.

 �cztery pokoje, 75,5 mkw., blisko 
dworca pkp, os. Szarych Szeregów, tel. 
kom. 601-385-890.

 �działka budowlana min.  
1.200 mkw., k/lasu, blisko łowicza, tel. 
kom. 606-370-704.

 �domek 60 mkw., działka 6.000 mkw. 
budowlano-usługowa, narożna, łowicz, 
tel. kom. 603-878-783.
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 �Sprzedam 2 działki budowlane 
3.100 mkw., Skaratki pod las, tel. kom. 
667-539-954.

 �Sprzedam mieszkanie 34 mkw., os. 
kostka, tel. kom. 698-027-701.

 �dom, działka 4.900 mkw., łowicz, tel. 
kom. 880-651-700.

 �okazja, mieszkanie 50 mkw., 
łyszkowice, tel. kom. 695-942-575.

 �Mieszkanie, os. dąbrowskiego, 60 
mkw, ii piętro, tel. kom. 668-403-654.

 �Sprzedam M-3, tel. kom. 662-332-287.

 �Mieszkanie 60 mkw., Głowno, 
kopernika, tel. kom. 504-000-855.

 �działka budowlana, zielkowice ii, 
4.008 mkw., tel. kom. 607-508-288.

 �Sprzedam lub zamienię mieszkanie 
48 mkw. dąbrowskiego, ii piętro, tel. 
kom. 693-622-240, po 16:00.

 �dom w Głownie, tel. kom. 
690-467-733.

 �działki 3.100 i 3.400 mkw., bielawy, 
tel. kom. 664-041-140.

 �działka budowlana 2.801 mkw., 
ogrodzona przy ul. poznańskiej k/
polmoblichu, tel. kom. 794-544-158.

 �Sprzedam działkę budowlaną  
2.938 mkw., możliwość podziału, 
Strzelcew, tel. kom. 788-017-179.

 �Sprzedam pół bliźniaka z działką  
990 mkw., w Głownie, tel. kom. 
664-944-374.

 �Sprzedam działkę rolno-budowlaną 
5.740 mkw. pod Głownem, tel. kom. 
664-944-374.

 �dwupokojowe, 52 mkw., sprzedam 
lub zamienię na kawalerkę, tel. kom. 
880-141-984.

 �Sprzedam ziemię 6,28 ha, gmina 
bielawy, tel. kom. 602-898-128.

 �M-3, cena 138.000 zł, tel. kom. 
602-898-128.

 �działka rolno-budowlana, 1.15 ha.,  
k. łowicza przy trasie do kocierzewa, 
tel. kom. 608-103-672.

 �Mieszkanie, 32 mkw., i piętro, 
Starzyńskiego 9, tel. kom. 784-223-203, 
608-331-300.

 �Sprzedam 0,72 ha łąki, lisiewice, tel. 
kom. 732-701-854.

 �dom 70 mkw. działka 4.595 mkw.,  
210.000 zł, Głowno, tel. kom. 
602-882-617.

 �Sprzedam mieszkanie 48.8 mkw., 
cena przystępna, łowicz, ul. kaliska, tel. 
kom. 784-759-358.

 �Sprzedam mieszkanie 58 mkw,  
ii pietro, os. noakowskiego, tel. kom. 
601-294-590.

 �dom, tel. kom. 602-504-924.

 �Sprzedam mieszkanie 100 mkw., tel. 
kom. 602-504-924.

 �działka, zielkowice, tel. kom. 
602-504-924.

 �Mieszkanie 21,83 mkw., Swoboda 9, 
Głowno, tel. kom. 661-709-051.

 �Sprzedam mieszkanie 48 mkw.  
+ działka 500 mkw. + komórka 25 mkw. 
+ garaż, 75.000 zł, kołacin, tel. kom. 
605-480-423.

 �dwie działki rolno-budowlane, 1.300 
mkw., 9.300 mkw., placencja, bardzo 
tanio, tel. kom. 606-889-643.

 �działka budowlana 5100 mkw., 
zielkowice, tel. kom. 795-410-608.

 �Sprzedam dom, stan surowy, 
zamknięty, łowicz ul. Grunwaldzka, tel. 
kom. 795-410-608.

 �wulkanizacja, budynki, napoleońska 
6, łowicz, tel. kom. 502-163-313.

 �Mieszkanie, łowicz os. 
dąbrowskiego, iii piętro, 65 mkw., 
cegła, tel. kom. 606-144-588.

 �M-3, 51.1 mkw., garaż, tel. kom. 
601-264-362.

 �Mieszkanie M-4, 63 mkw., kostka, 
spółdzielcze, po remoncie, tel. kom. 
600-731-929.

 �Sprzedam 3,5 ha w gminie Głowno, 
częściowo sad, tel. kom. 601-650-795.

 �Mieszkanie 60 mkw., 3 pokoje, 
i piętro, bratkowice 33, tel. kom. 
600-883-033.

 �Sprzedam działkę budowlaną 1700 
mkw., zielkowice, tel. kom. 669-877-514.

 �Sprzedam mieszkanie 45 
mkw., parter, os. kostka, tel. kom. 
501-072-557.

 �działki w otolicach, tel. kom. 
512-490-910.

 �Działka budowlana, media,  
5 km do A2, Bobrowniki, tel. kom. 
501-518-325.

 �dom jednorodzinny w bielawach, tel. 
kom. 500-238-363.

 �działka budowlana 88 arów, bednary, 
w całości lub na dwie mniejsze, tel. 
kom. 694-804-682.

 �Sprzedam mieszkanie 54,7 mkw., 
w łowiczu, umeblowane, 2 miejsca 
parkingowe, i piętro, tel. kom. 
793-730-200.

 �M-4, 60 mkw., os. dąbrowskiego,  
ii piętro, tel. kom. 603-767-775.

 �Sikorskiego, Głowno, bloki 48 mkw., 
tel. kom. 600-567-716.

 �Sprzedam mieszkanie M-3, 50 mkw., 
os. dąbrowskiego, ii piętro, tel. kom. 
693-944-097.

 �Atrakcyjna działka budowlana, tel. 
kom. 502-346-069.

 �Sprzedam działkę rolno-
budowlaną o pow. 1,5 ha, położoną 
w okolicach Dmosina, tel. kom. 
510-809-025.

 �ładny dom 180 mkw., łowicz, 
wolnostojący, do zamieszkania, 
na działce: 490 mkw., tel. kom. 
660-985-606.

 �działka 5.000 mkw., piaski koło 
nieborowa, tel. kom. 606-332-652.

 �Mieszkanie 60 mkw., łowicz, os. 
konopnickiej, tel. kom. 509-449-113.

 �M-4, i piętro, Głowno, tel. kom. 
795-388-689.

 �Sprzedam ziemię 6 ha na Słomkowie 
11, tel. (24) 285-85-88.

 �Sprzedam ziemię w Stachlewie, tel. 
kom. 515-303-129.

 �Sprzedam działkę lub działki  
0,707 mkw., pilaszków, otolice przy 
trasie łęczyckiej, tel. kom. 667-248-227, 
607-032-462.

 �działki budowlane, Strzelcew, tel. 
kom. 501-782-451.

 �Sprzedam 0,95 ha, łyszkowice, tel. 
kom. 609-491-313.

 �dom jednorodzinny w Głownie; 3 ha 
ziemi w dwóch kawałkach  
w Mąkolicach, tel. kom. 508-759-691.

 �Sprzedam M-5 os. dąbrowskiego, tel. 
kom. 503-327-347.

 �działka budowlana 2400 mkw., 
okolice łowicza, tel. kom. 728-124-885.

 �Sprzedam mieszkanie 50.68 mkw., 
parter, os. kostka, tel. kom. 505-416-171.

 �Sprzedam działkę 1710 mkw. w 
Mysłakowie, tel. kom. 739-066-604.

 �Mieszkanie 3-pokojowe w łowiczu, 
tel. kom. 662-076-960.

 �dom, zduny, tel. kom. 512-490-910.

 �Sprzedam siedlisko z budynkami, 
1,30 ha ziemi, 5 km od łowicza, tel. 
kom. 509-231-973.

 �działka budowlana przy trasie, 2 ha, 
szeroka, prąd, woda, ogrodzona, tel. 
kom. 607-809-288.

 �działka budowlana 1.500 mkw.  
w Głownie, tel. (42) 719-19-68.

 �Sprzedam lub wynajmę mieszkanie 
w blokach w Strykowie, tel. kom. 
609-678-005.

 �Sprzedam 3 ha ziemi ornej, Tydówka, 
gm. kiernozia, tel. kom. 536-359-433.

 �Mieszkanie 2-pokojowe, parter, 
48 mkw., bloki zabrzeźnia, tel. kom. 
608-657-588.

 �Sprzedam działkę budowlaną  
w Głownie, tel. kom. 792-931-678.

 �budynek handlowo-usługowy do 
remontu w łowiczu, tanio, tel. kom. 
602-187-540.

 �Mieszkanie 2-pokojowe, 51 mkw, przy 
ul. Armii krajowej, blok z cegły, ii piętro, 
tel. kom. 783-644-537.

 �Sprzedam 2 ha ziemi w borówku, tel. 
kom. 604-529-656.

 �Sprzedam działkę, tel. kom. 
608-264-404.

 �Sprzedam ładne, 2-pokojowe 
mieszkanie, 46 mkw. w bloku TbS  
w Głownie ul. łódzka 9, tel. kom.  
728-959-930, lub 604-458-676.

 �Sprzedam mieszkanie 53 mkw.,  
i piętro, 3 pokoje, blok z cegły, 
ocieplony, ul. podrzeczna, tel. kom.  
603-754-001, wieczorem.

 �M-4, 60 mkw., bratkowice, tel. kom. 
600-915-738.

 �Sprzedam ziemię 7,20 ha, żychlin, ul. 
Głowackiego 15, tel. (24) 285-30-75, tel. 
kom. 729-674-534.

 �dom, 70 mkw., Stryków, tel. kom. 
730-342-613.

wynajem
 �do wynajęcia lokale, w pawilonie: róg 

warszawskiej, dworcowej, w łowiczu, 
50, 60 mkw., tel. (46) 837-42-46, tel. 
kom. 605-578-502.

 �wynajmę lokal w centrum łowicza na 
mieszkanie lub działalność (piętro), tel. 
kom. 601-390-768.

 �wynajmę lub sprzedam kawalerkę, 
łowicz, bratkowice, tel. kom. 
723-880-870.

 �kwatery, Głowno - osiny, 
tel. (46) 874-64-68.

 �wynajmę warsztat samochodowy, tel. 
kom. 602-387-020.

 �wolne, nieumeblowane, 2-pokojowe 
z kuchnią, 50 mkw., ii piętro, 
noakowskiego, łowicz, tel. kom. 
607-328-028.

 �pilnie wynajmę małe mieszkanie 
w łowiczu, bloki, iii piętro, tel. kom. 
691-393-062.

 �do wynajęcia lokal - mieszkanie  
46 mkw. przy ul. 3 Maja 2, tel. kom.  
602-657-161, 608-621-402.

 �do wynajęcia mieszkanie, dąbrowa, 
tel. kom. 723-296-983.

 �warszawa bemowo, 2 pokoje 
z balkonem, garażem, osiedle 
strzeżone, dojazd do centrum, tel. kom. 
513-187-029.

 �wynajmę lokal mieszkalny, tel. kom. 
660-230-318.

 �wynajmę pomieszczenie 40 mkw. 
pod działalność gospodarczą, centrum 
łowicza, tel. kom. 512-088-422.

 �do wynajęcia pokój dla 1-2 uczennic, 
tel. kom. 693-543-658.

 �dom umeblowany, 600 zł +opłaty, 
łowicz, tel. kom. 662-736-603.

 �do wynajęcia lokal 70 mkw., na sklep 
spożywczy w klewkowie, tel. kom. 
504-775-043.

 �wynajmę mieszkanie 2 pokoje  
z kuchnią, os. noakowskiego, ii piętro, 
tel. kom. 661-231-012.

 �pokój, tel. kom. 883-363-814.

 �do wynajęcia domek w Głownie, tel. 
kom. 698-783-854.

 �wynajmę działkę z pomieszczeniem 
gospodarczym, tel. kom. 601-292-994.

 �wynajmę M-3 w Głownie, tel. kom. 
603-489-309.

 �wynajmę kawalerkę, os. 
dąbrowskiego, tel. kom. 691-143-691.

 �wynajmę lokal użytkowy 100 mkw., 
łowicz, tel. kom. 607-442-383.

 �do wynajęcia lokale, centrum 
łowicza, tel. kom. 509-659-963.

 �wynajmę 2 dziewczynom M-2, 
centrum łowicza, tel. (46) 837-89-47.

 �wynajmę lokal na krakowskiej nad 
apteką, tel. kom. 607-809-288.

 �do wynajęcia mieszkanie 2-pokojowe 
w centrum łowicza, tel. kom. 
785-584-900.

 �do wynajęcia pokój w centrum 
łowicza, tel. kom. 505-211-908.

 �wynajmę dom, osiny k/kiernozi, tel. 
kom. 724-066-109.

 �Mieszkania: 50, 65 i 105 mkw.,  
w posesji w centrum łowicza, tel. kom. 
602-187-540.

 �pokój, tel. kom. 692-101-989.

 �wydzierżawię lub sprzedam 
sklep spożywczy na wsi, tel. kom. 
608-614-266.

 �kawalerka do wynajęcia w centrum 
(parter), tel. kom. 665-724-018, po 
16:00.

 �wynajmę 2-pokojowe mieszkanie 
w Głownie, tel. kom. 693-830-178, 
601-663-404.

 �wynajmę lokal 230 mkw., na gabinety 
lekarskie lub przychodnię, centrum 
Głowna, tel. kom. 516-180-211.

 �wynajmę hale magazynowe,  
185 mkw., 132 mkw. oraz lokale pod 
działalność gospodarczą, Głowno, tel. 
kom. 516-180-211.

 �M-4, tel. kom. 506-891-289.

 �kawalerka 22 mkw., wynajmę, tel. 
kom. 661-587-751.

kupno różne
 �przyjmę gruz, glinę, ziemię; każda 

ilość, tel. kom. 885-122-144.

 �rębaki do drewna: średnica ciętego 
drzewa do 15 cm, na kawałki po 15 cm 
długości, tel. kom. 602-249-683.

 �kupię medale, odznaki, odznaczenia, 
tel. kom. 501-591-903.

 �Skupuję narzędzia stolarskie, 
ślusarskie, silniki, tel. kom. 510-832-050.

 �Topole, dęba i inne tartaczne, tel. 
kom. 696-379-599.

 �kupię tregry, drut, cegłę, drzewo, 
pustaki, tel. kom. 607-809-288.

 �drewno opałowe, tel. kom. 
604-392-876.

 �kupię 4 koła drewniane na buksach, 
tel. kom. 609-384-502.

 �kupię książkę telefoniczną, 
papierową, tel. kom. 505-665-137.

sprzedaż różne
 �Sprzedam drewno kominkowe, 

opałowe, rozpałkowe, w workach, tel. 
kom. 501-658-261.

 �Spawarka transformatorowa 75-350A, 
fabryczna, tel. kom. 501-930-953.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �zbiorniki plastikowe 1.000 l, tel. kom. 
502-919-192.

 �Gruz betonowy, kruszony, kruszywa, 
piasek, żwir, usługi wywrotkami, 
koparka gąsiennicowa, koparko-
ładowarka z młotem, tel. kom. 
723-975-482.

 �Tanie wózki dziecięce nowe  
i używane łowicz, Targowica Miejska, 
tel. kom. 698-620-680.

 �piasek, pospółka, www.kop-pol.pl, tel. 
kom. 697-442-808.

 �żwir, kamień drenażowy, tel. kom. 
783-482-883.

 �kopalnia kruszywa naturalnego 
Maurzyce oferuje: piasek płukany 0-2 
mm (stosowany do tynków, miksokreta 
itp.), piasek podsypkowy, żwir, transport, 
tel. kom. 601-239-779.

 �pianina, fortepiany, tel. kom. 
604-443-118.

 �Żwir 16-32 do budowy 
oczyszczalni, transport 1-25 t, tel. 
kom. 600-895-026.

 �opał ekologiczny pellet, wyrób  
i sprzedaż, tel. kom. 693-699-784.

 �Sprzedam drzewo rozpałkowe, 
opałowe, pocięte, suche, tel. kom. 
695-736-381.

 �kuchnia węglowa, tel. kom. 
733-805-081.

 �drewno kominkowe suche; pelet 
drzewny, tel. kom. 504-010-550.

 �krokwie i murłaty z rozbiórki domy, 
tel. kom. 692-368-494, wieczorem.

 �Topole do ścięcia, tel. kom. 
537-462-278.

 �piec co 2 kw, używany, tel. kom. 
604-454-032.

 �Skrzynki plastikowe 15 kg, tel. kom. 
500-385-907.

 �Sprzedaż wapna nawozowego, tel. 
kom. 723-975-482.

 �Topole, pocięta, 4 części, zielkowice 
104, tel. kom. 603-240-034.

 �kanapa narożna, fotel, skóra, zieleń; 
wersalka, tel. kom. 532-454-047.

 �Segment pokojowy młodzieżowy, 
telewizor Sony, tel. kom. 601-546-395.

 �Markiza składana 2x1,80, tanio, tel. 
kom. 602-370-470.

 �pompa wtryskowa c-328, 
c-330, tunel foliowy 7x30, tel. kom. 
696-441-178.

 �Tanio ubranka dziecięce, tel. kom. 
505-495-030.

 �Sprzedaż używanych mebli 
dębowych. www.elegant-meble.pl, 
tel. kom. 785-633-045.

 �Sprzedam tanio tuje, łowicz 
bolimowska 61, tel. (46) 837-85-84.

 �Sprzedam ladę chłodniczą do 
sklepu, tel. kom. 693-692-539.

 �Sprzedam elektrowciąg balkancar, 
nowy, nieużywany, 2 t udźwigu, tel. kom. 
660-408-769.

 �Sprzedam skrzynki jedynki oraz 
palety 100x120, tel. kom. 607-325-906.

 �Silnik elektryczny 7,5 kw  
900 obrotów, tel. kom. 798-898-135.

 �Sprzedam topole, wierzby, tel. kom. 
506-932-329.

 �Sprzedam węgiel brunatny, tel. kom. 
604-634-249.

 �laptop, tel. kom. 500-204-559.

 �piec c.o. 22 kw, Stąporków, ze 
sterownikiem, 2006 rok, tel. kom. 
605-744-069.

 �Sprzedaż gazu w dobrej jakości 
i dobrej cenie, szukasz punktu 
gazowego lub jesteś niezadowolony  
z firmy konkurencyjnej, zadzwoń do nas 
mamy opakowania firma markowych, 
tel. kom. 600-270-811.

 �huśtawki ogrodowe, akacjowe, stoły, 
ławki, altanki, piaskownice, budy dla 
psów, toalety, tel. kom. 502-981-959.

 �Sprzedam drewno opałowe  
z rozbiórki stodoły drewnianej, tel. 
kom. 607-364-068.

 �Sprzedam kamienie polne, duża 
ilość, tel. kom. 668-424-918.

 �Sprzedam kanapy 1-osobowe, 100 zł, 
tel. kom. 509-771-352.

 �Sprzedam piec c.o. węglowo-
miałowy, krzaczek 24 kw  
z komputerem, tel. kom. 505-701-044.
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 �kuchnia węglowa, polska, na 
nóżkach, tel. kom. 693-034-252.

 �Sprzedam toaletkę, jasną z lustrem, 
tel. kom. 502-313-031.

 �palety na opał, tel. kom. 601-348-897.

 �Sprzedam używaną bramę garażową, 
uchylaną, ocieplaną 2,10x2,40, tel. kom. 
601-543-623, od 16.00-20.00.

 �Sprzedam topól berlińską, obwód 
300 cm, tel. kom. 792-395-702.

 �Sprzedam tanio profesjonalny stół 
bilardowy, tel. kom. 601-346-042.

 �krajzega, przecinarka metalu, 
łuparka świdrowa, heblarka, tel. kom. 
503-830-451.

 �Sprzedam 2 fotele, tel. kom. 
534-053-945.

 �komputer, tanio, tel. (46) 837-01-51.

 �Sprzedam skrzynię ładunkową 
Sprinter, Volkswagen lT 3,30x2 m, tel. 
kom. 739-066-570.

 �Trójfazowy silnik elektryczny 2,2 kw 
1850 obr/min., tel. kom. 507-334-707.

 �kanapy 3+2+fotel, stan bdb., kolor 
zielony we wzory, tel. kom. 692-868-817.

 �piec c.o., robiony, tel. kom. 
782-596-215.

 �betoniarka używana, tel. kom. 
603-072-751.

 �Sprzedam pralkę automatyczną, stan 
bdb, tel. kom. 608-492-678.

 �piec c.o. 35 kw, tel. kom. 
782-045-518.

 �Szatkownik do kapusty, tel. kom. 
692-199-767.

 �drewno kominkowe, tel. kom. 
785-534-988.

 �drewno opałowe, tel. kom. 
693-172-904.

 �wyposażenie pieczarkarni, tel. kom. 
792-931-678.

 �Sprzedam telewizor, tel. kom. 
514-188-038.

 �zbiorniki 5.000 litrów kwasoodporny, 
1.200 litrów aluminiowy, tel. kom. 
693-341-481.

 �Sprzedam regał, sofę, fotele, szafę, 
tel. kom. 694-200-132.

 �drewno opałowe i kominkowe, tel. 
kom. 505-700-777.

 �Sprzedam szafę i ladę chłodniczą, tel. 
kom. 608-614-266.

 �piec co, 12 kw, używany, tel. kom. 
506-740-092.

 �okna nowe orzech 116/87, niedrogo, 
tel. kom. 667-038-879.

 �wełniak w komplecie, wiata, sadzonki 
truskawek, tanio, tel. kom. 726-732-589.

 �piła taśmowa przemysłowa, tel. kom. 
506-267-101.

 �Topole, tel. kom. 785-520-886.

 �Sprzedam ziemię torfową, tel. kom. 
783-131-913.

 �Sprzedam lodówkę Mastercook, tel. 
kom. 512-816-406.

 �Sprzedam wózek wielofunkcyjny, 
rowerek prowadzany, łóżeczko, tel. kom. 
695-269-994.

praca

dam pracę
 �przyjmę kucharza/ pizzermana, 

możliwość przyuczenia do zawodu, tel. 
kom. 691-214-187.

 �Zatrudnię szwaczki - dzianina, tel. 
kom. 603-610-884.

 �zatrudnię panie do zbioru pieczarek. 
praca całoroczna, umowa, tel. kom. 
605-081-709, 503-158-403, dąbkowice 
dolne, gm. łowicz.

 �Szwalnia w Głownie zatrudni 
szwaczki: dzianina,  
tel. (42) 710-73-31, tel. kom. 
608-496-344.

 �zatrudnię kierowcę w transporcie 
krajowym kat. c+e, tel. kom. 
604-634-249.

 �Zatrudnię szwaczki, swetry, 
Głowno, tel. kom. 607-443-788.

 �przyjmę kucharza do przyuczenia, tel. 
kom. 603-398-573.

 �Zatrudnię pomocnika na 
dziewiarnię, maszyny płaskie, 
Głowno, tel. kom. 603-627-246.

 �zatrudnię kierowcę kategorii c+e 
w transporcie międzynarodowym. 
Główny kierunek włochy (pl-iT-pl). 
wynagrodzenie płatne terminowo, 
bez opóźnień, tel. kom. 606-666-683, 
606-666-656.

 �zatrudnię kierowcę kat. c  
z doświadczeniem, tel. kom. 
601-297-797.

 �zatrudnimy szwaczki, łowicz, tel. 
kom. 665-431-100.

 �zatrudnię kierowcę c+e, tel. kom. 
501-038-542.

 �Mężczyznę przy produkcji  
i montażu rolet, Łowicz, tel. kom. 
793-837-407.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e transport 
krajowy, tel. kom. 604-377-088.

 �Piekarnia Łyszkowice zatrudni 
piekarza lub osobę do przyuczenia, 
tel. kom. 660-414-516.

 �Zatrudni kierowcę kat. B  
z doświadczeniem w systemie 3:1;  
w ruchu międzynarodowym, tel 
kom. 663-077-050

 �zatrudnię zbrojarzy, praca w 
warszawie, tel. kom. 669-840-608.

 �Szwaczki na zakład, tel. 501-671-060.

 �Mechanika samochodowego  
z doświadczeniem do naprawy 
pojazdów, Stacja demontażu pojazdów 
rząśno 13, tel. kom. 602-123-360.

 �przyjmę pracowników do dociepleń 
z okolic łowicza, żychlina, tel. kom. 
661-419-108.

 �zatrudnię doświadczone 
ekspedientki w sklepie spożywczym, 
łowicz, tel. kom. 512-088-422.

 �pizzeria w Głownie zatrudni 
pizzermana, kelnerkę oraz kierowcę kat. 
b, tel. kom. 507-507-358, 699-293-131.

 �zatrudnię dociepleniowców i 
murarzy z doświadczeniem, tel. kom. 
600-575-945.

 �Sprzątaczki, pracowników 
gospodarczych, operatorów, 
odśnieżanie, Tulipan park Stryków, tel. 
kom. 603-606-695.

 �zatrudnię kierowcę c+e,  
z doświadczeniem, tel. 691-621-098.

 �zatrudnię operatora koparki, tel. kom. 
691-621-098.

 �przyjmę kierowcę w transporcie 
międzynarodowym, kat. b, tel. kom. 
793-777-357.

 �zatrudnię handlowca owoców, 
warzyw; cV: freshmar@wp.pl.

 �przyjmę kierowcę kat. c+e,  
w transporcie międzynarodowym, 
dobre zarobki!!!, tel. kom. 519-077-103.

 �zatrudnię krojczego, tel. 505-639-421.

 �zatrudnię pracowników ochrony  
w Strykowie, tel. kom. 698-698-570.

 �zatrudnię sprzątaczki w Strykowie, 
tel. kom. 698-698-570.

 �zatrudnię mechanika, wulkanizatora, 
tel. kom. 696-691-596.

 �zatrudnię osobę do serwisu opon na 
stanowisko mechanik-wulkanizator, tel. 
kom. 505-151-701.

 �Firma meblarska (brzozów pod 
bielawami) zatrudni stolarzy meblowych 
z doświadczeniem, tel. 664-416-274.

 �Firma meblarska (brzozów pod 
bielawami) zatrudni technologa drewna 
lub osobę pracującą w meblarstwie  
z bardzo dobrą umiejętnością obsługi 
cada oraz znajomością języka 
angielskiego do działu przygotowania 
produkcji, tel. kom. 664-416-274.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, 
transport międzynarodowy, tel. kom. 
502-605-719.

 �zatrudnię pracownika do sprzedaży 
materiałów budowlanych w Głownie, 
wymagane doświadczenie w branży, 
komunikatywność i dobry kontakt  
z klientem, tel. kom. 730-688-173.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, tel. 
kom. 606-735-365.

 �zatrudnię operatora koparko-
ładowarki, ładowarki, tel. kom. 
663-690-050.

 �zatrudnię do układania kostki, tel. 
kom. 663-690-050.

 �zatrudnię majstra robót drogowych, 
tel. kom. 663-690-050.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e; kraj, tel. 
kom. 504-352-764, łowicz.

 �Firma krawiecka z Głowna 
zatrudni szwaczki do szycia strojów 
kąpielowych, praca cały rok, tel. 
kom. 602-457-089.

 �kierowcę c+e, kraj lub zagranica, tel. 
kom. 667-459-967.

 �panią do sprzątania w domu, tel. 
kom. 664-161-821.

 �Szwaczki zatrudnię, tel. kom. 
604-081-248.

 �zatrudnię krojczego, tel. kom. 
784-481-422.

 �zatrudnię pracowników do ocepleń, 
zbojarzy, cieśli, murarzy, tel. kom. 
512-192-366.

 �przyjmę do pracy młodych, 
inteligentnych mężczyzn na skupie 
złomu i stacji demontażu pojazdów, tel. 
kom. 510-100-449.

 �do pizzerii w łowiczu zatrudnię 
pizzermana lub osobę do przyuczenia 
oraz kelnerkę, tel. kom. 507-507-358.

 �zatrudnię do prac monterskich 
sieci telewizji kablowej osoby 20-45 
lat, mile widziane prawo jazdy kat. b. 
zapewniam umowę o pracę. praca 
na terenie łowicza, Skierniewic, rawa 
Mazowiecka, tel. kom. 516-528-660, 
godz. 8.00-20.00.

 �przyjmę kierowcę c+e praca na 
Tesco, tel. kom. 601-211-863.

 �zatrudnię kierowcę z kat. b minimum 
2 lata do rozwozu gazu w butlach 
po łowiczu i okolicach, tel. kom. 
600-237-175.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e, 
transport krajowy, tel. kom. 
509-499-556.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, 
transport międzynarodowy, tel. kom. 
505-083-574.

 �zatrudnię kierowcę c+e, polska, tel. 
kom. 505-011-153.

 �zatrudnię lakiernika lub blacharza 
samochodowego, tel. kom. 
604-607-061.

 �przyjmę do pracy pracownika 
z doświadczeniem: rozbój, ubój, 
produkcja, tel. kom. 504-292-533.

 �Zatrudnię do układania kostki, tel. 
kom. 692-789-266.

 �zatrudnię pracowników na budowę, 
tel. kom. 693-652-229.

 �przyjmę do pracy przy tynkach 
maszynowych, tel. kom. 502-530-754.

 �zatrudnię kierowcę c+e transport 
międzynarodowy, tel. kom. 570-154-348.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e  
w transporcie krajowym, tel. kom. 
608-067-847.

 �zatrudnię kelnerkę oraz pomocnika 
kucharza (możliwość przyuczenia do 
zawodu), łowicz, tel. kom. 721-680-807.

 �zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pizzy (łowicz), tel. kom. 782-223-546.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e, mile 
widziane doświadczenie w transporcie 
kontenerowym, tel. kom. 603-221-833.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e  
w transporcie międzynarodowym, tel. 
kom. 608-059-817, 606-457-050.

 �zatrudnię spedytora z 
doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, tel. kom.  
608-059-817, 606-457-050.

 �zatrudnię mechanika samochodów 
ciężarowych, tel. kom. 608-059-817.

 �Firma zatrudni pracowników  
z okolic Bolimowa i Nieborowa do 
prac przy układaniu kostki brukowej, 
tel. kom. 601-593-011.

 �zatrudnię szwaczki na szycie bluzek 
z dzianiny, tel. (42) 719-18-43, tel. kom. 
665-217-483.

 �zatrudnię osoby do zbioru kapusty, 
chąśno, tel. kom. 606-901-931.

 �NTF poszukuje dziewczyn do 
prezentacji odzieży, tel. kom. 
691-636-392.

 �dorywczą w gospodarstwie, tel. kom. 
789-469-555.

 �przyjmę ślusarzy, monterów, tel. kom. 
665-147-488.

 �zatrudnię fryzjerkę na umowę  
o pracę, tel. kom. 605-330-839.

 �zatrudnię kierowcę kat c+e na 
chłodnie do pracy w transporcie 
międzynarodowym, tel. kom. 600-059-
824, 602-779-790.

 �zatrudnię pomocnika na budowę, tel. 
kom. 509-373-870, 602-779-790.

 �zatrudnię do prac konserwatorsko-
gospodarczych, tel. kom. 604-988-718, 
agnes.w@tlen.pl.

 �zatrudnię kolorystę do mieszalni 
lakierów samochodowych. tel.  
604 988 718, tel. kom. 604-988-718.

 �Zatrudnię dekarza, tel. kom. 
508-155-289.

 �zatrudnię pracowników na dachy 
z doświadczeniem, tel. kom. 
502-724-765.

 �Zatrudnię glazurnika, tel. kom. 
513-985-412.

 �zatrudnię pomocnika do układania 
kostki, prawo jazdy, łowicz, tel. kom. 
604-413-669.

 �zatrudnię dziewiarzy na Ange. 
Możliwość przyuczenia, tel. kom.  
698-722-770, od 9 do 16.

 �Zatrudnię do planowania 
produkcji. Mile widziane 
doświadczenie w branży 
dziewiarskiej. Oferty prosimy 
kierować na kadrybratex@op.pl.

 �zatrudnimy pizzermena, tel. kom. 
501-620-170.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e na kraj 
lub na międzynarodówkę. Telefon do 
kontaktu, tel. kom. 601-394-570.

 �przyjmę dekarzy, nr kontaktowy, tel. 
kom. 798-346-361.

 �konsultant telefoniczny - łowicz. cV 
na adres: rekrutacjapcrb@gmail.com.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e,  
+ karta kierowcy, zagranica, tel. kom. 
501-043-869.

 �Zatrudnię kierowcę w transporcie 
międzynarodowym (kontenery). Kat. 
prawo jazdy C+E. Umowa o pracę, 
tel. kom. 602-596-467.

 �przyjmę pracowników do dociepleń, 
tel. kom. 607-612-176.

 �zatrudnię operatora dźwigu, tel. kom. 
502-124-098.

 �Zatrudnię szwaczki, nowa 
szwalnia: dzianina, tel. kom. 
514-755-296.

 �zatrudnimy kobiety do 
kompletowania towaru, miejsce pracy 
łowicz. cV proszę składać Fortuna 
Stary rynek 14.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e, tel. kom. 
607-267-206.

 �zatrudnię kierowcę c+e; europa 
zachodnia, tel. kom. 691-991-000.

 �zatrudnię osobę do pracy w barze, 
Stryków, tel. kom. 601-433-007.

 �Firma zatrudni kierowcę  
z doświadczeniem kat. C+E w ruchu 
krajowym bądź międzynarodowym, 
chłodnia, tel. kom. 604-402-020.

 �przyjmę spawaczy, ślusarzy, tel. kom. 
693-833-073.
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 �zatrudnię kierowcę kat. c+e do 
rabena w Strykowie, praca od zaraz 
na stałe, tel. kom. 514-499-982, 
669-601-600.

 �przyjmę młodą osobę do roznoszenia 
ulotek. praca dodatkowa., tel. kom.  
889-148-555, i 603-451-221.

 �zatrudnię murarza na budowę, tel. 
kom. 724-138-875.

 �przyjmę pomoc kucharza oraz 
kierowcę, praca w weekendy, 
doświadczenie niewymagane, tel. kom. 
783-961-954.

 �Piekarnia w Nieborowie zatrudni 
do krojenia chleba, tel. kom. 
603-607-617.

 �praca od zaraz - spawacz TiG  
z doświadczeniem, boczki k. łowicza, 
tel. kom. 793-404-991.

 �zatrudnię kierowcę kat. c, praca 
po kraju, łowicz kiernozka 12, może 
być bez doświadczenia, tel. kom. 
600-357-428.

szukam pracy
 �kobieta szuka pracy (8-16), tel. kom. 

601-168-618.

 �opieka nad osobą starszą, tel. kom. 
695-272-158.

 �przyjmę chałupnictwo oprócz szycia, 
tel. kom. 609-837-130.

 �Mężczyzna 44 lata z umiarkowanym 
stopniem niepełnosprawności 
poszukuje pracy jako portier lub innej, 
prawo jazdy c+e, tel. kom. 661-628-467.

 �opieka osób starszych, 
doświadczenie, tel. kom. 665-979-940.

 �kobieta 37 lat, wykształcenie wyższe, 
doświadczenie w biurze handlowym, tel. 
kom. 692-868-817.

 �rencista podejmie pracę, tel. kom. 
693-172-904.

 �przyprowadzę dziecko ze szkoł, 
pomogę w lekcjach, tel. kom. 
798-961-099.

usługi wideo
 �wideofilmowanie, fotograf, tel. kom. 

502-163-788.

 �www.studiokadr.cdx.pl.

 �wideofilmowanie cyfrowe, hd, tanio, 
tel. kom. 606-852-557.

 �Cyfrowe wideofilmowanie, 
fotografowanie, Blu-ray, 
tel. (46) 837-94-85, tel. kom. 
608-484-079.

 �Fotografia. wideofilmowanie, tel. kom. 
535-288-866.

 �wideofilmowanie, fotografowanie, 
dVd, blu ray, full hd www.
wideofilmowanie-lowiczcba.
pl, tel. (46) 837-79-81, tel. kom. 
606-302-466.

 �Videofilmowanie „eVel-STudio”, tel. 
kom. 608-747-256.

 �wideofilmowanie, dVd, blu-ray, 
zdjęcia, tel. kom. 698-535-780.

 �Śluby, chrzty, komunie: Foto-Video. 
Auta do ślubu, tel. kom. 606-447-777.

 �Videofilmowanie Fullhd, bluray. 
indywidualny montaż waszego filmu. 
www.studiovideopiksel.pl, tel. kom.  
505-780-835, i 603-451-221.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Okna, drzwi, parapety, 

regulowanie, malowanie, tel. kom. 
501-930-953.

 �Tynki, tel. kom. 503-077-863.

 �układanie kostki brukowej, tanio, tel. 
kom. 667-837-817.

 �Wylewki agregatem, tel. kom. 
531-402-222.

 �Tynki agregatem: gipsowe, 
tradycyjne, wylewki; solidnie, tel. kom. 
502-370-226.

 �Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki; solidnie, tel. kom. 
501-931-961.

 �dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 �układanie kostki www.seba-bruk.pl, 
tel. kom. 604-413-669.

 �Usługi nową koparko-ładowarką, 
młot hydrauliczny, solidnie, tanio, tel. 
kom. 790-606-451.

 �kanałowe docieplanie budynków 
granulatem styropianowym; 
kondygnacja: 990 zł, tel. kom. 
602-570-424.

 �Tynki maszynowe, gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz posadzki 
(mixokret), tel. kom. 502-452-907.

 �wylewki, tynki agregatem, tel. kom. 
607-378-288.

 �Układanie kostki brukowej, tel. 
kom. 724-355-094.

 �Tynki agregatem profesjonalnie, tel. 
kom. 608-444-405.

 �Wylewki betonowe, tel. kom. 
511-440-509.

 �wylewki agregatem, tel. kom. 
509-038-623.

 �cyklinowanie, układanie parkietu, tel. 
kom. 501-249-461.

 �usługi remontowo-budowlane, 
docieplenia poddaszy, elewacji, tel. 
kom. 500-027-261.

 �Tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. kom. 604-144-668.

 �wylewki maszynowe mixokret, tel. 
kom. 517-032-915, 606-314-749.

 �Malowanie mycie, elewacje, tel. kom. 
607-168-196.

 �Tartak objazdowy, tel. kom. 
506-202-161.

 �profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem parkietów, 
lakierowanie. Schody -cyklinowanie, 
lakierowanie, barwienie  
i olejowanie podłóg i schodów, tel. kom. 
607-090-260.

 �producent ogrodzeń: siatki, słupki, 
bramy, balustrady, montaż, tel. kom. 
500-371-161.

 �cyklinowanie, układanie parkietu, tel. 
kom. 668-750-437.

 �wykończenia wnętrz, poddaszy, 
glazura, malowanie, gipsy, tynki 
tradycyjne z piaskiem kwarcowym, 
docieplenia elewacji, tel. kom. 
603-164-156.

 �kierowanie budowami, ekspertyzy, 
przeglądy techniczne, projekty 
indywidualne, adaptacje, certyfikaty 
energetyczne, tel. kom. 693-184-322.

 �Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, itp., tel. kom. 
668-208-450.

 �ogrodzenia: betonowe, panelowe, 
siatka, bramy, wiaty itp. montaż, tel. 
kom. 606-303-471.

 �Układanie kostki brukowej, tel. 
kom. 781-377-138.

 �dAchy kompleksowo: konstrukcje, 
pokrycia, obróbki, podbitki. dojazd 
do klienta i wycena gratis, tel. kom. 
600-150-162.

 �Ogrodzenia, bramy, balustrady, 
bramy garażowe, tel. kom. 
506-771-822.

 �remonty adaptacje, tel. kom. 
733-788-522.

 �Remonty mieszkań, gładzie, 
malowanie, glazura, poddasza, tel. 
kom. 509-171-392, 667-574-540.

 �docieplanie budynków, elewacje, 
struktury agregatem, tel. kom. 
607-612-176.

 �usługi koparko-ładowarką  
i minikoparką, kocierzew, tel. kom. 
721-136-035.

 �Malowanie, gładzie, remonty, tel. kom. 
726-022-431.

 �Firma puh-exStal oferuje: 
konstrukcje stalowe dachów budynków 
inwentarskich, gospodarskich, hale, 
wiaty, krycie blachą, płytą warstwową, 
obróbki blacharskie, sprzedaż stali, info 
www.exstal.pl, tel. kom. 601-160-841.

 �Schody drewniane. komputerowe 
projektowanie schodów. wyrób, 
montaż, inne usługi stolarskie, tel. kom. 
663-766-557.

 �usługi remontowe, wykończenia 
wnętrz, glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, tel. kom. 880-542-743.

 �usługi minikoparką, tel. kom. 
697-725-830.

 �Tynki tradycyjne, remonty, tel. kom. 
788-523-561.

 �Gładzie, gipsy, malowanie, tel. kom. 
725-668-616.

 �klinkier (płoty, kominy), tel. kom. 
725-668-616.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane; 
remonty, tel. kom. 725-668-616.

 �docieplenia, tel. kom. 725-668-616.

 �układanie kostki brukowej, tel. kom. 
669-962-672.

 �docieplanie budynków, gładzie, 
malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, terakota, 
tel. kom. 607-343-338.

 �Ocieplanie poddaszy, solidnie  
i tanio, tel. kom. 725-919-624.

 �usługi remontowo-budowlane. 
Solidnie, profesjonalnie, tel. kom. 
696-154-330.

 �Malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
kom. 515-830-969.

 �Gładzie, gipsy, malowanie, terakota, 
glazura, adaptacja poddaszy, tel. kom. 
791-858-898.

 �Glazura, terakota, gipsy, panele, 
hydraulika, malowanie, itp., tel. kom. 
508-313-799.

 �Malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
kom. 666-281-850.

 �docieplenia budynków, elewacje 
zewnętrzne, glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, kompleksowe wykończenia 
wnętrz, faktury VAT, tel. kom. 
606-737-576.

 �Remonty, glazura, terakota, 
gładzie, malowanie itp, tel. kom. 
721-108-965.

 �dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
tel. (46) 839-18-37, tel. kom. 
609-227-348.

 �Tynki, gładzie, glazura, terakota, 
remonty, tel. kom. 537-663-191.

 �Glazura, terakota, szybkie terminy, tel. 
kom. 501-569-240.

 �Docieplenia i remonty, tel. kom. 
601-662-944.

 �Glazura, terakota, gładzie gipsowe, 
zabudowy k/g, panele, tel. kom. 
600-779-659.

 �Remonty, wykończenia od A do Z, 
tel. kom. 608-228-789.

 �wykonujemy ogrodzenia, 
fundamenty, klinkiery, bloczek ozdobny, 
siatki itp., tel. kom. 796-497-762.

 �Malowanie, gipsowanie, panele, 
inne drobne remonty, tel. kom. 
518-905-611.

 �Tynki ręczne, maszynowe, tel. kom. 
501-782-451.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

 �docieplanie budynków, wykańczanie 
wnętrz, poddasza, gipsy, glazura, tel. 
kom. 511-735-802.

 �WYLEWKI, TYNKI AGREGATEM, 
TEL. KOM. 605-416-083.

 �Glazura, terakota, gipsy, płoty 
klinkierowe, tel. kom. 793-175-132.

 �przystępne ceny: solidne, fachowe 
wykończenia wnętrz (glazura, terakota, 
gipsy, malowanie). docieplenia 
budynków, murowanie, tynki, klinkier 
itp., tel. (46) 837-13-91, tel. kom. 
793-035-025.

 �A. podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. Schody- 
renowacja. profesjonalnie i solidnie, tel. 
kom. 733-552-113, 601-378-677.

 �docieplenia budynków, elewacje, tel. 
kom. 668-181-142.

 �Malowanie, gipsowanie, płyty k/g, 
glazura, terakota. Tanio, tel. kom. 
668-181-142.

 �kompleksowe wykończenia 
wnętrz, docieplanie budynków, płyty 
k/g, panele podłogowe i ścienne, 
malowanie, tel. kom. 695-833-087.

 �ogrodzenia betonowe, metalowe, 
siatki, panele, klinkier, montaż, 
wylewki, wiaty, fundamenty, tel. kom. 
505-700-777.

 �Glazura, terakota. usługi 
wykończeniowe, tel. kom. 783-815-744.

 �wykończenia wnętrz, glazura, 
terakota, malowanie, tel. kom. 
796-953-999.

 �usługi ogólnobudowlane od 
podstaw, budowy domów, budynków 
gospodarczych, ogrodzeń z klinkieru, 
płyt betonowych, układanie glazury  
i terakoty, tel. kom. 691-736-552.

 �Solidnie i uczciwie pełna budowlanka 
wewnątrz i na zewnątrz, tel. kom. 
662-636-878.

sprzedaż
 �Siatka ogrodzeniowa, słupki. 

producent, Mysłaków, tel. kom. 
886-562-223.

 �Kopalnia Kruszywa Naturalnego 
Maurzyce oferuje: piasek 
płukany 0-2 mm (stosowany do 
tynków, miksokreta itp.), piasek 
podsypkowy, żwir, transport, tel. 
kom. 601-239-779.

 �betoniarka; pilarka do metalu, tel. 
kom. 532-454-047.

 �Sprzedaż kruszywa drogowego, 
piasku i gruzu kruszonego, tel. kom. 
691-621-098.

 �zaprawa do klinkieru, piaskowa, tel. 
kom. 607-916-001.
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 �Styropian podłogowy 8 cm, ok. 25 
paczek, tanio, tel. kom. 692-489-162.

 �Stemple budowlane, tel. kom. 
607-328-025.

 �oddam gruz, tel. kom. 692-338-925.

 �Sprzedam stemple budowlane 2-3 m, 
deski szalunkowe po budowie i ścinki 
drewniane.cena do uzgodnienia, tel. 
kom. 666-888-716.

 �pustaki żelbetonowe, tel. kom. 
785-520-886.

 �bramy, montaż napędu, konstrukcje 
stalowe, tel. kom. 785-350-294.

 �Sprzedam stojaki budowlane, 
metalowe, tel. kom. 691-736-552.

usługi 
instalacyjne

 �Anteny: montaż, instalacje, tel. kom. 
601-306-566.

 � instalacje elektryczne: nowe, 
przeróbki, tel. kom. 696-081-582.

 �kompleksowe usługi hydrauliczne, 
tel. kom. 601-818-310.

 �elektryk, tel. kom. 607-316-725.

 �usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne, tel. kom. 506-891-289.

 �przyłącza, elektroinstalacje, pomiary, 
odgromówka, wideo-domofony, rTV-
Sat, komputerowe, bramonapędy, 
alarmy, kamery, przeglądy, odbiory, 
uprawnienia, VAT, el-arm@o2.pl, tel. 
kom. 601-303-858.

 �naprawa, regulacja, konserwacja 
kotłów na paliwa stałe typu eko-
groszek, tel. kom. 662-075-765.

 �hydraulik, także awarie, tel. kom. 
733-788-522.

 � instalacje, przeróbki elektryczne, tel. 
kom. 509-838-364.

 �elektryk, montaż, naprawa, tel. kom. 
697-725-830.

usługi inne
 �pranie, odkurzanie: chodniki, dywany, 

tel. kom. 501-930-953.

 �wycinka drzew, usługi podnośnikami 
koszowymi, 27-metrowymi, tel. kom. 
668-591-725.

 �Geodeta, tel. kom. 600-225-276.

 �przeprowadzki, transport, tel. kom. 
695-885-953.

 �rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.

 �pranie dywanów, tapicerek, mebli, 
sprzątanie mieszkań, mycie okien, tel. 
kom. 604-942-540.

 �pranie samochodów, dywanów, tel. 
kom. 728-508-073.

 �dekoracja sal weselnych (pokrowce, 
obrusy w komplecie), tel. kom. 
693-776-474.

 �Zespół, wokalistka, najtaniej, tel. 
kom. 503-746-892.

 �usługi koparko-ładowarką Jcb, tel. 
kom. 604-411-266.

 �zespół muzyczny, wesela, bale, 
studniówki, tel. kom. 514-895-308.

 �przywóz piachu, tanio, tel. kom. 
607-168-196.

 �wypożyczę stół wiejski, nalewak 
piwny, ławeczki, parasol, dowóz, tel. 
kom. 889-994-992.

 �przewóz mebli, towarów, tel. kom. 
664-013-145.

 �odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 �kompleksowe usługi podnośnikiem 
koszowym, polesie 136, tel. kom. 
669-033-697.

 �usługi geodezyjne, tel. kom. 
665-427-836.

 �zawiozę do ślubu złotym bMw X6, 
tel. kom. 880-263-926.

 �Przywóz ziemi ogrodowej, piasku, 
żwiru, pospółki, tłucznia różnej 
frakcji, tel. kom. 603-653-020, 
Pilaszków 3.

 �zespół muzyczny, wesela, tel. kom. 
607-992-169, 601-854-670.

 �kamaz: przewóz piasku, żwiru, ziemi, 
tel. kom. 601-630-882.

 �pranie dywanów i tapicerki meblowo-
samochodowej w zakładzie i u klienta, 
tel. kom. 501-431-978.

 �okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 �Zostanie otwarty Dom Seniora  
w Karolewie k/Łowicza. Zapraszamy 
do zapisów, tel. kom. 798-148-874.

 �zespół muzyczny AnTrAkT, bale, 
wesela, tel. kom. 669-877-514.

 �naprawa telewizorów, łowicz  
ul. Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
kom. 728-227-030.

 �usługi informatyczne, naprawy 
komputerów, tel. kom. 501-447-185.

 �Ale szybka gotówka - nawet 10.000 
zł! proste zasady, bez zbędnych 
formalności. provident polska S.A., tel. 
kom. 600-400-295, (opłata wg taryfy 
operatora).

 �dekoracje sal weselnych, tel. kom. 
886-328-694, www.facebook.com/
wardArt7.

 �Montaż napędów do bram 
garażowych, ogrodzeniowych, tel. kom. 
721-380-393.

 �usługi tokarskie w metalu, tel. kom. 
663-766-557.

 �Transport, piasek, pospółka, 
podsypka, tel. (46) 837-06-19, tel. kom. 
602-471-796.

 �Szkolenia i usługi bhp, tel. kom. 
501-240-510.

 �Pogotowie komputerowe. 
Szybko, tanio, solidnie. Dojazd na 
terenie Łowicza gratis, tel. kom. 
697-365-652.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń. Fachowo. Szybko. Tanio, tel. 
kom. 504-070-837.

 �Usługi badań kamerą 
termowizyjną: latem 
udokumentujemy gdzie ucieka 
chłód (chłodnie itp.); jesienią, zimą 
gdzie ucieka ciepło (np. domy 
mieszkalne), tel. kom. 501-074-060.

 �zespół muzyczny: wesela, bale, itd., 
tel. kom. 609-037-343.

 �Montaż podłóg drewnianych, 
schodów, cyklonowanie, tel. kom. 
729-547-566.

 �Akordeonista, tel. kom. 503-112-384.

 �Sprzątanie nagrobków, tel. kom. 
514-037-112.

 �zespół muzyczny: wesela, sylwester, 
tel. kom. 693-754-349.

 �drzwi drewniane różnego typu oraz 
inne usługi stolarskie. przystępne ceny. 
Montaż gratis, tel. kom. 604-753-038, 
660-667-792.

 �Tartak przewoźny, tel. kom. 
512-907-059.

 �Sprzątanie mieszkań, cmentarzy, tel. 
kom. 604-599-417.

 �Sala, wynajem, imprezy 
okolicznościowe, nieborów, wolne 
terminy, tel. kom. 605-695-882.

 �zaginęła legitymacja studencka, 
numer 58691., tel. kom. 696-473-009, 
dla znalazcy nagroda!.

matrymonialne
 �poznam panią, sms, tel. kom. 

664-745-567.

 �pan 50-letni, 185 cm, pozna wolną 
panią bez zobowiązań. konieczne 
prawo jazdy, tylko sms, tel. kom. 
723-755-672.

 �poznam fajną kobietę, tel. kom. 
723-193-569.

nauka
 �Matematyka, tel. (46) 837-85-96.

 �Język niemiecki, tel. kom. 
668-963-922.

 �hiszpański, francuski, tel. kom. 
509-852-532.

 �Angielski, mgr filologii angielskiej, 
nauczyciel, lekcje, tel. kom. 
501-475-100.

 �polski - korepetycje, prezentacje, 
nowa matura. Fachowo, 603-246-033.

 �Matematyka, tel. kom. 601-303-279.

 �korepetycje język niemiecki, 
angielska, tel. kom. 693-705-617.

 �nauczyciel matematyki udzieli 
korepetycji, tel. kom. 507-203-909.

 �Magister anglistyki -wszystkie 
poziomy, przygotowanie do matury, 
egzaminów Fce, cAe. Tłumaczenia, 
tel. kom. 602-715-933.

 �Matematyka, tel. kom. 792-245-010.

 �nauczyciel języka niemieckiego, 
lekcje, tel. kom. 505-256-528.

 �Angielski, matura i prace 
zaliczeniowe, tel. kom. 791-593-701.

 �biologia, tel. kom. 665-110-977.

 �Matematyka: Student politechniki, tel. 
kom. 503-977-183.

 �Angielski korepetycje, wszystkie 
poziomy, matura, tłumaczenia, tel. kom. 
693-833-062.

 �niemiecki, rosyjski korepetycje, 
wszystkie poziomy, matura, 
tłumaczenia, tel. kom. 693-833-062.

 �Nauka Języka Angielskiego 
Jacek Romanowski, tel. kom. 
607-440-582.

 �Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �Mgr matematyki, niedrogo, 
tel. (46) 837-53-15.

 �Angielski profesjonalnie (dzieci, 
młodzież), tel. (46) 837-53-15.

 �Matematyka: gimnazjum, średnie, 
wyższe, przygotowanie do matury, tel. 
kom. 660-781-884.

 �Matematyka, tel. kom. 515-459-141.

 �łączone korepetycje z fizyki, 
matematyki dla wszystkich typów szkół, 
tel. kom. 604-449-538.

 �Matura język polski, tel. kom. 
723-461-263.

 �korepetycje chemia, możliwość 
dojazdu, tel. kom. 605-729-686.

 �korepetycje chemia, tel. kom. 
792-108-802.

 �Angielski, łowicz, tel. kom. 
604-461-803.

 �kanadyjczyk polskiego pochodzenia: 
nauka języka angielskiego  
i francuskiego, wszystkie poziomy. 
Tłumaczenia, tel. kom. 604-621-125.

 �„native speaker”: nauka i korepetycje 
z angielskiego i francuskiego dla 
uczniów szkół podstawowych, 
gimnazjum i średnich, tel. kom. 
604-621-125.

 �Język angielski, nauczyciel, 
egzaminator maturalny, tel. kom. 
662-611-189.

 �pisanie prac licencjackich, 
dyplomowych, zaliczeniowych, tel. kom. 
661-683-041, po 17.00.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �kupię zboże każdą ilość, odbiór 

luzem, tel. kom. 695-102-426, 
603-573-567.

 �kupię duże ilości zbóż paszowych, 
własny transport, gotówka, tel. kom. 
798-169-557.

 �Skup kukurydzy mokrej, odbiór 
własnym transportem, zbiór 
własnym kombajnem, tel. kom. 
608-695-294.

 �kupię jęczmień paszowy, odbiór 
powyżej 10 ton, tel. kom. 880-350-450.

 �zboże paszowe, tel. kom. 
693-157-117.

 �kupię buraczek czerwony i cebulę, 
tel. kom. 695-052-735.

 �kupię owies, tel. kom. 608-691-072.

 �kupię zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 783-112-512.

 �kupię zboże, własny transport, tel. 
kom. 693-649-312.

 �kupię zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

 �kupię żyto, tel. kom. 697-677-530.

 �Kupię żyto, mieszankę, tel. kom. 
666-737-054.

 �Kupię mieszankę zbożową, tel. 
kom. 663-766-561.

 �kupię jęczmień paszowy, tel. kom. 
693-253-063.

hodowlane
 �Skup bydła rzeźnego, 

hodowlanego, maciory, knury, 
cielęta, konie, tel. (46) 838-
88-62, tel. kom. 502-460-724, 
500-258-237.

 �Skup bydła innego, 24h, tel. kom. 
792-772-466.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

 �Skup bydła, trzody chlewnej, koni, tel. 
kom. 795-795-583.

 �kupię cielęta mieszańce, tel. kom. 
606-901-931.

maszyny
 �kupię kombajn „Anna”, „bolko”, 

prasa kostkująca Sipma, tel. kom. 
501-385-800.

 �kupię prasę kostkującą: Sipma, 
welger, claas, Famarol; kombajn: Anna, 
bolko, karlik; kopaczkę; sadzarkę; 
ciągnik władimirec T-25; prasę rolującą: 
claas rolland 44, 46, 62, 66, Arobale, 
welger, tel. kom. 518-857-308.

 �kupię maszyny rolnicze, tel. kom. 
732-977-095.

 �kupię talerzówki i glebogryzarki, tel. 
kom. 732-977-095.

 �kupię ciągnik c-330 lub c-360 do 
remontu, tel. kom. 796-222-310.

 �każdego bizona może być do 
remontu, tel. kom. 602-522-478.

 �kupię orkan, przyczepę, kombajn 
bizon, tel. kom. 607-809-288.

 �kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, MTz, T-25 władimirec bez 
dokumentów, do remontu, tel. kom. 
502-939-200.

inne
 �kupię kwotę mleczną, tel. kom. 

500-133-630.

 �kupię kwotę mleczną, tel. kom. 
503-007-351.

 �kupię kwotę mleczną, tel. kom. 
697-689-902.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �nawóz kainit, transport gratis, tel. 

kom. 665-734-042.

 �Przewóz wytłoków buraczanych, 
tel. kom. 695-608-762.

 �ziemniaki: irga, denar, tel. kom. 
669-775-344.
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 �Wytłoki jabłkowe, świeże,  
z dostawą do klienta, FVAT, tel. kom. 
693-025-909.

 �pszenica, pszenżyto, łowicz, tel. kom. 
662-665-605.

 �Mieszanka zbóż, pszenżyto, tel. kom. 
605-224-393.

 �Sprzedam 9 ton mieszanki, 
bratoszewice, tel. kom. 603-628-194.

 �Sadzonki truskawek, roksana, wiele 
innych, tel. kom. 883-237-644.

 �Sadzonki truskawek, dużo odmian, 
tel. kom. 790-365-746.

 �Sprzedam wytłoki z jabłek wraz  
z transportem do klienta, wystawiam 
faktury VAT, tel. kom. 604-976-593.

 �Sadzonki truskawek, tel. kom. 
606-218-403.

 �Wysłodki buraczane z dowozem, 
tel. kom. 601-301-412.

 �Sprzedam sadzonki truskawek 
honeoye Głowno, tel. kom. 
604-260-576.

 �WYSŁODKI BURACZANE: przywóz, 
tel. kom. 605-255-914.

 �Sprzedam ziemniaki paszowe, tel. 
kom. 609-093-745.

 �kukurydza, 3 ha, tel. kom. 
723-938-111.

 �Siano w kostkach, tel. kom. 
532-454-047.

 �owies, tel. kom. 504-832-533.

 �Sprzedam słomę, tel. kom. 
721-021-154.

 �Sprzedam słomę, baloty, kostka, tel. 
kom. 797-215-940.

 �Sprzedam sadzonki czarnej 
porzeczki ores, kocierzew, tel. kom. 
721-335-315.

 �Słoma w balotach 10 zł/sztuka, 
dmosin, tel. kom. 500-190-988.

 �pszenżyto, tel. kom. 794-440-740.

 �dynia piżmowa-zielona, czerwona-
francuzka, hokaido, bambino, Gomez, 
tel. kom. 725-875-589, 691-671-340.

 �Wapno granulowane Dolokorn 
54% CaO+MgO, tel. kom. 
609-502-147.

 �Sprzedam mokrą kukurydzę, tel. kom. 
606-756-861.

 �Wytłoki jabłkowe, wysłodki 
buraczane, przywóz, tel. kom. 
532-596-476.

 �Sadzonki czarnej porzeczki, tel. kom. 
602-800-987.

 �Sprzedam czosnek zimowy, tel. kom. 
665-573-485, 697-753-260.

 �Słoma, zboże, tel. (46) 830-00-01.

 �Sprzedam 3 tony mieszanki, tel. kom. 
514-337-436.

 �Marchew paszowa, łowicz, tel. kom. 
501-583-658.

 �ziemniaki jadalne i paszowe, tel. kom. 
515-236-142.

 �Siano-kostka, tel. kom. 534-101-060.

 �Sprzedam pszenicę, pszenżyto, tel. 
kom. 781-779-640.

 �kukurydza sucha, tel. kom. 
606-294-284.

 �owies, jęczmień, ziemniaki paszowe, 
okolice Głowna, tel. kom. 603-754-598.

 �Sprzedam ziemniaki satina prosto  
z pola - 30 gr, tel. kom. 667-341-968.

 �Sprzedam zboże, tel. kom. 
669-172-320.

 �kukurydza na ziarno i kiszonkę, 
ziemniaki jadalne, paszowe, tel. kom. 
535-606-333.

 �Sprzedam ziemniaki bryza, owacja, 
lord, tel. kom. 693-025-944.

 �łubin 2,5 tony, tel. kom. 697-753-819.

 �Sadzonki malin, tel. (42) 719-70-42.

 �Siano bele, ziemniak irga, 
Tajfun, tel. (46) 838-60-61, tel. kom. 
783-090-600.

 �owies, jęczmień, tel. kom. 
605-052-065.

 �Sprzedam siano, tel. (46) 838-95-20.

 �Sprzedam jęczmień, pszenżyto, 
pszenicę, tel. kom. 604-432-909.

 �Sprzedam zboże paszowe, tel. kom. 
600-321-842.

 �burak pastewny, tel. kom. 
887-361-751.

 �Sprzedam pszenżyto workowane, tel. 
kom. 723-452-607.

 �kukurydza na mokro, tel. kom. 
607-545-603.

 �burak pastewny, kiernozia, tel. kom. 
781-266-566.

 �Sadzonki porzeczki czarnej odmiany 
Tiben, ruben, tel. kom. 604-071-943.

 �Sprzedam wysłodki mokre, tel. kom. 
600-820-374.

 �Sprzedam pszenicę, tel. kom. 
722-152-794.

 �Truskawki cler 0,25 zł/szt., tel. kom. 
603-254-088.

 �Sprzedam buraczek czerwony na 
paszę, tel. kom. 791-542-077.

 �Sprzedam sadzonki czarnej 
porzeczki „Tisel”, tel. kom. 515-154-912.

 �Sadzonki brzozy, tel. kom. 
606-208-568.

 �Sprzedam pszenicę ozimą, paszową, 
tel. kom. 602-314-866.

 �Sprzedam kukurydzę po suszarni 
podłogowej, bogoria Górna 
11, tel. (46) 839-18-35, tel. kom. 
507-140-275.

 �ziemniaki paszowe, tel.  
(46) 874-51-80, po 19.00.

 �Sprzedam sadzonki truskawek elkat, 
Senga, Sengana, tel. kom. 690-357-975.

 �Sprzedam buraczek czerwony długi, 
okrągły do przemysłu, lub na paszę, tel. 
kom. 600-389-324.

 �Sadzonki porzeczki czarnej ruben, 
orest, tel. kom. 666-936-173.

 �Sadzonki porzeczki czerwonej 
Jonkheer, tel. kom. 666-936-173.

 �Sadzonki truskawki roksana, Alba, 
tel. kom. 666-936-173.

 �Sadzonki porzeczki czarnej 
ukraińskiej Sofijewskaja, tel. kom. 
666-936-173.

 �Sprzedam ziemniaki irga, wybierane 
ręcznie, pakowane po 15 kg. przy 
większym zakupie dostawa do 50 km 
gratis, tel. kom. 504-421-157.

 �Sprzedam pszenicę paszową, 
tel. (42) 719-62-72, wieczorem.

 �Sprzedam ok. 10 t pszenżyta, tel. 
kom. 725-418-883, 726-768-368.

 �Jałówka cielna, tel. kom. 
665-489-282.

 �Wytłoki jabłkowe, tel. kom. 
728-988-648.

 �Sprzedam pszenżyto, większa ilość, 
tel. kom. 725-006-362.

 �pszenżyto, tel. kom. 500-255-144.

 �Sprzedam burak pastewny, tel. kom. 
783-985-848.

 �Sadzonki truskawek honeoye i 
marmolada, tel. kom. 724-551-112.

 �Sprzedam 5 t pszenżyta, tel. kom. 
691-090-215.

 �Sprzedam 10 ton mieszanki, 
tel. (46) 861-60-35.

 �przywóz wytłoków z jabłek, młóta 
browarnianego, tel. kom. 605-255-914.

 �Maliny, sadzonki, 50 gr/szt., tel. kom. 
504-832-533.

 �Sprzedam pszenżyto, owies, siano w 
balotach, tel. (46) 839-21-92, po 18.00.

 �burak pastewny, tel. kom. 
537-599-821.

 �buraki pastewne, tel. kom. 
668-950-189.

 �pszenżyto 8 ton, tel. kom. 
667-385-220.

 �pszenżyto, żyto, jęczmień, 
tel. (24) 277-97-27.

 �Sprzedam marchew na paszę, tel. 
kom. 724-066-109.

 �pszenżyto, okolice rybna, tel. kom. 
723-490-245.

 �Sprzedam kolby brukselki, tel. kom. 
664-048-684.

 �pszenżyto, mieszanka oraz siano 
w kostkach, okolice rybna, tel. kom. 
694-227-489.

 �pszenżyto, tel. kom. 693-341-481.

 �Sprzedam siano, tel. kom. 
728-795-110.

 �Sadzonki truskawek, tel. kom. 
514-407-949.

 �pszenżyto, jęczmień, ozime 20 t, tel. 
kom. 609-184-092.

 �Marchew, ziemniaki paszowe, tel. 
kom. 600-858-370.

 �burak pastewny, tel. kom. 
786-817-663.

 �Sprzedam burak pastewny, tel. kom. 
692-927-139.

 �ziemniaki lordy, tel. kom. 
603-408-122.

 �Sprzedam ziemniaki jadalne, tel. kom. 
606-383-995.

 �Sprzedam ziemniaki odpadowe, tel. 
kom. 606-383-995.

 �Sprzedam sadzonki czarnej 
porzeczki, odmiana Tisel, tel. kom. 
695-456-872.

 �pszenżyto, jęczmień, tel. kom. 
504-672-586.

 �Sadzonki truskawek, późne, wczesne, 
tel. kom. 537-467-337.

 �Sprzedam ziemniaki irgę, jadalne, 
cena do uzgodnienia, tel. kom. 
504-421-157.

 �Sprzedam kukurydzę, pszenicę, 
jęczmień, sianokiszoknę, słomę, tel. 
kom. 506-115-015.

 �kukurydza mokra, tel. kom. 
506-115-015.

 �Sianokiszonka, baloty, tel. kom. 
668-374-464.

 �Sadzonki czarnej porzeczki, tel. kom. 
501-648-831.

 �Sadzonki porzeczki czarnej ores 
2-letni, tel. kom. 606-918-282.

 �ziemniaki paszowe, tel. kom. 
606-485-033.

 �Sprzedam buraczek czerwony, 
paszowy, tel. kom. 696-441-178.

 �Sprzedam buraczek czerwony, tel. 
kom. 604-262-117.

 �Sprzedam pszenicę 1,5 t, tel. kom. 
661-610-153.

 �burak pastewny 5 t, tel. kom. 
784-988-431.

 �Sadzonki truskawek eleganse- 
średnio-wczesna, Malwina- późna, tel. 
kom. 506-294-180.

 �Sprzedam owies, bratoszewice, tel. 
kom. 603-802-140.

 �Sprzedam pszenżyto, bratoszewice, 
tel. kom. 603-802-140.

 �kukurydza paszowa, tel. kom. 
660-667-464.

 �wysłodki jabłkowe, buraczane, młóto 
browarne, tel. kom. 669-886-188.

hodowlane
 �Sprzedam jałówkę, cielna,  

tel. kom. 668-183-877

 �loszki, knury hodowlane, transport 
gratis, pełna dokumentacja hodowlana, 
tel. kom. 608-591-474.

 �Skup bydła innego, 24h, tel. kom. 
792-772-466.

 �Skup bydła, trzody chlewnej, koni, tel. 
kom. 795-795-583.

 �Sprzedam jałówkę cielną, początek 
listopada, tel. kom. 785-245-816.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
665-489-346.

 �cielaki do dalszego chowu, tel. kom. 
888-953-006.

 �Jałówka wysokocielna, 28 
października, tel. kom. 798-057-367.

 �Jałowica wysokocielna, tel. kom. 
698-244-821.

 �Jałowica wysokocielna, tel. kom.  
692-730-825, po 17.00.

 �dwie jałówki na wycieleniu 2.11.2014, 
11.11.2014, tel. kom. 603-372-444.

 �Sprzedam małe cielaki, tel. kom. 
607-613-259.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
798-911-646.

 �Sprzedam jałówki na wycieleniu, tel. 
kom. 600-548-612.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
kom. 661-113-607.

 �Sprzedam 2 jałówki, cielne, tel. kom. 
882-177-513.

 �krowy mleczne, likwidacja stada, tel. 
kom. 669-907-749, 661-951-254.

 �byczki do dalszego chowu, tel. kom. 
604-432-909.

 �Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, 
hodowlane, czarno-białą, czerwono-
białą, tel. kom. 725-440-981, 
723-575-349.

 �Sprzedam jałówkę cielną, termin 
wycielenia pierwszy tydzień grudnia 
2014, tel. kom. 662-870-291.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
697-634-097.

 �Sprzedam byczka i jałoszkę, tel. kom. 
605-159-165.

 �Sprzedam jałówkę cielną hS, tel. 
kom. 506-805-614.

 �Jałówki, wycielenie listopad, grudzień, 
tel. kom. 503-163-721.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
725-368-799.

 �Sprzedam jałówki wysokocielne, tel. 
kom. 721-502-525.

 �byczki mięsne 2 sztuki, waga  
250-300 kg, tel. kom. 514-514-839.

 �Sprzedam zetor 5211, tel. kom. 
694-657-883.

 �Jałówka, termin wycielenia 9 listopad, 
tel. kom. 660-726-748.

 �Sprzedam jałówkę, cielna jest  
4 miesiące, tel. kom. 691-084-263.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
kom. 506-587-077.

 �Sprzedam jałówkę hodowlaną hF, na 
wycieleniu, tel. kom. 696-130-651.

 �Sprzedam jałówkę dużą na 
ocieleniu, termin: 07.11.2014, tel. kom. 
724-144-102.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
668-153-219.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
608-137-544.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
533-403-503.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
kom. 781-173-462, 665-371-635.

 �prosięta, tel. kom. 728-927-358.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
510-158-246.

 �Jałówki 10 miesięcy, 3 tygodnie, tel. 
kom. 791-304-897.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
609-191-545.

 �Sprzedam jałówkę pod zacielenie 
i dwie młodsze cieliczki, tel. kom. 
694-903-163.

 �Sprzedam dwie jałówki na wycieleniu: 
18.10, 08.11, tel. kom. 668-937-581.

 �krowa na wycieleniu, termin  
5 grudnia, tel. kom. 798-765-412.

 �koza mleczna i kózki, tel. kom. 
727-568-262.

 �Sprzedam jałówkę cielną, termin na 
połowę listopada, Jasieniec 39, tel. 
kom. 504-449-745.

 �Jałówka, termin: 03.11.2014, okolice 
rybna, tel. kom. 602-726-233.

 �Jałówka pod zacielenie, tel. kom. 
694-227-489.

 �Jałówka wysokocielna, 10.11.2014, 
tel. (46) 838-98-12.

 �Jałówka i krowa, wysokocielne, tel. 
kom. 787-652-009.

 �Sprzedam krowę na wycieleniu, 
termin wycielenia 3 listopad, tel. kom. 
698-872-144.

 �Jałówka na wycieleniu, termin 
11.11.2014, popów Głowieński, tel. kom. 
887-666-975.

 �Sprzedam byczki i jałówki, tel. kom. 
609-514-291.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
503-347-214.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
kom. 691-034-607.

 �Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, tel. 
kom. 887-820-850.

 �Sprzedam byczki do dalszego 
odchowu, tel. kom. 513-598-806.

 �Sprzedam jałówkę cielną hF, 
wycielenie 25.12.2014, tel. kom. 
665-878-902.

 �Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, tel. 
kom. 698-166-786.

 �Sprzedam cielaki mięsne, waga  
200-300 kg, tel. kom. 607-613-259.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu - 
20.11.2014, tel. kom. 668-614-617.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
886-587-918.

 �Małe 2 cielaki, tel. kom. 781-352-267.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
kom. 515-210-238.

maszyny
 �John deere 985, heder 4,80, kainit 

dowóz gratis, tel. kom. 665-734-042.

 �Sadownicze: Massey Ferguson 
i inne z importu, tel. kom. 
504-475-567.

 �opryskiwacz 400 l, rozrzutnik 
obornika 3,5 t, tel. kom. 605-224-393.

 �Sprzedam barakowóz, tel. kom. 
604-634-249.

 �Sprzedam agregat uprawowy 
przedsiewny, siewnik Amazone d-7, 
barakowóz, tel. kom. 607-570-070.

 �rozrzutnik 2-osiowy, stan bdb w 
oryginale, niemalowany, taniej, tel. kom. 
607-889-255.

 �kombajn ziemniaczany Anna, stan 
bdb., tel. kom. 608-015-989.

 �Sprzedam rozrzutnik obornika 
2-osiowy, stan bdb, tel. kom.  
507-117-125, 511-030-663.

 �cyklop, 2005, tel. kom. 728-988-648.

 �Amazone, agregat uprawowo-siewny, 
3-metrowy, tel. kom. 784-743-138.

 �Pług 3-skibowy, tel. kom. 
726-979-183.

 �rozrzutnik jednoosiowy, pierwszy 
właściciel, stan bdb, tel. kom. 
721-550-965.

 �pługi kverneland, zagonowe, 
obrotowe, tel. kom. 601-272-521.
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 �Siewnik zbożowy Amazone d8, tel. 
kom. 601-272-521.

 �Agregat uprawowy kongskilde, 5,5 
m, rozkładany, tel. kom. 601-272-521.

 �przyczepa 4,5 t, wywrotka, 
przyczepa”6”, sztywna, tel. kom. 
785-641-260.

 �Myjka do warzyw, tel. kom. 
696-441-178.

 �kultywator, brony „3”, tel. kom. 
723-938-111.

 �ciagnik deutz Fahr Agroplus 67, 
2009 rok 1250 mph, pełna elektronika, 
klimatyzacja, szyberdach, stan idealny, 
cena do uzgodnienia, tel. kom. 
603-696-520.

 �Sprzedam wał strunowy podwójny 
szerokość 2,40 dziekan, tel. kom. 
605-661-371.

 �rozdrabniacz buraków, kopaczka 
konna, tel. kom. 518-103-986.

 �wialnia pektus, zawiasy 30 sztuk, tel. 
kom. 604-940-429.

 �pług, kultywator, wialnia, siewnik, 
wałek przekaźnikowy, tel. kom. 
600-142-193.

 �Sprzedam c-328 po kapitalnym 
remoncie silnika, kopaczkę ciągnikową, 
tel. kom. 792-719-270.

 �pług 4-skibowy, grudziądzki, tel. kom. 
601-173-977.

 �Sprzedam Tura do c-360, tel. kom. 
667-491-487.

 �Sprzedam c-360, c-360 3p, pług 2, 
tel. kom. 690-899-100.

 �Siewnik konny, zawieszany 26 rurek, 
tel. kom. 698-179-395.

 �kombajn bizon 2056, stan dobry, tel. 
kom. 660-076-544.

 �bizon, 1992 rok; prasa kostkująca, 
1996 rok; orkan, 1992 rok, tel. kom. 
693-830-160.

 �Śrutownik walcowy, mieszalnik 
1-tonowy, tel. kom. 508-250-827.

 �ciągnik c-330M, 1989 rok, tel. kom. 
601-650-795.

 �Sprzedam T-25 władimirec, 1980 
rok, stan dobry, tel. kom. 785-415-962.

 �ładowacz Tur hydromet, 1.200 kg 
udźwigu, pług 3-skibowy, tel. kom. 
607-372-833.

 �Mieszalnik pasz, 2-tonowy, 
przystosowany do śrutownika  
ssąco-tłoczącego, tel. kom. 
692-292-969.

 �rozrzutnik 1-osiowy, tel. kom. 
727-671-241.

 �Sprzedam rozrzutnik 1-osiowy, tel. 
kom. 669-172-320.

 �ciągnik ursus 1014, tel. kom. 
535-765-857.

 �Sprzedam ładowacz cyklop, ursus 
c-360, tel. kom. 606-232-925.

 �rozrzutnik Fortschritt po remoncie, 
tel. kom. 607-168-196.

 �prasa claas 46, tel. kom. 
607-168-196.

 �Agregat uprawowy 2,40, sadzarka do 
ziemniaków, tel. kom. 502-436-234.

 �beczka asenizacyjna, cyklop, 
rozrzutnik, wycinak, tel. kom. 
781-581-034.

 �cyklop, hydrofor 500 litrów, tel. kom. 
665-752-681.

 �pług 2-skibowy, tel. kom. 
669-470-294.

 �Gwiazdy gumowe Stoll, tel. kom. 
600-820-374.

 �Siewnik do buraków, maszt, tur, tel. 
kom. 600-820-374.

 �pług 3-skibowy, beczka asenizacyjna 
4.500, silnik perkins, tel. kom. 
600-820-374.

 �Sprzedam ciągnik z eSA, tel. kom. 
502-981-959.

 �pług 3-skibowy grudziądzki, 
tel. (46) 861-21-52.

 �Ścinacz zielonek typu orkan, 
produkcji zachodniej, marki Taarup, 
szerokość robocza 1,5 m. Sierżniki, tel. 
kom. 602-829-803.

 �likwidacja gospodarstwa: siewka 
do wapna piast; bizon, stan bdb; 
beczka ocynkowana 5.500 litrów; 
laweta niskopodwoziowa, tel. kom. 
602-522-478.

 �Sprzedam c-360, tel. kom. 
667-285-979.

 �Mieszalnik pasz suchych, 1 t, tel. 
kom. 697-094-841.

 �prasa zwijająca Sipma 2001 rok, stan 
bdb, tel. kom. 501-007-298.

 �Sprzedam kopaczkę 2-rzędową, 
tel. (46) 839-42-35 wieczorem.

 �Sprzedam c-360, bąka, brony, 
tel. (46) 838-40-77.

 �Sprzedam przyczepę wywrotkę 
Sanok 4 tony, stan idealny, tel. kom. 
606-490-951.

 �wyciąg obornika linowy, agregat 
prądotwórczy 16 kw, tel. kom. 
694-686-808.

 �rozrzutnik 2-osiowy, kosiarka 
rotacyjna, tur do c-330 3-sekcyjny, tel. 
kom. 664-872-593.

 �ursus c-360-3p, 1989 rok, oryginał, 
tel. kom. 503-047-710.

 �cyklop 2005 rok, tel. kom. 
728-988-648.

 �Siewnik poznaniak, kabina do c-360, 
tel. kom. 601-348-897.

 �Białoruś rolnicza, tel. kom. 
605-142-474.

 �ładowacz Trol, śrutownik walcowy, 
tel. kom. 507-012-425.

 �ładowarka teleskopowa Manitou 
1986 rok, owijarka kverneland, 
rozsiewacz do nawozów 2 t, pług 
obrotowy 4-skibowy rabe werk, 
siewnik zbożowy 3 m, tel. kom. 
607-992-213.

 �pług czteroskibowy Staltech, 
chwytak do balotów stan bdb, tel. kom. 
666-971-634.

 �Sprzedam siewnik, ciagnik, prasę, tel. 
kom. 607-809-288.

 �Sprzedam kabinę do Fergusona, 
chwytak, widły, krokodyla, ciągniki  
i maszyny, tel. kom. 607-809-288.

 �Agregat uprawowy 3,20, lejek do 
nawozu, dłużyca ciągnikowa 1-osiowa, 
tel. kom. 662-181-413.

 �dwukółka rolnicza, tel. kom. 
782-596-215.

 �basen na mleko 430 l., tel. kom. 
662-212-754.

 �MTz pronar-82 SA, 2005 rok, tel. 
kom. 608-420-169.

 �Sieczkarnia John deere 7300 
z kemperem, 2003 rok, tel. kom. 
692-601-689.

 �Fendt 309 1999 rok, sprowadzony  
z niemiec, tel. kom. 692-601-689.

 �Massey Ferguson 4270, 110 kM, 
2000 rok, tel. kom. 692-601-689.

 �deutz Fahr Agrotron 150 Mk3  
2000 rok, tel. kom. 692-601-689.

 �kosiarki pottinger, czołowa, 3.2 m. 
i zawieszana tył, 2.74 m., tel. kom. 
608-420-169.

 �landini Globus 60-68 kM, 2000 rok,  
Valtra 65 kM, 2000 rok, tel. kom. 
608-420-169.

 �c-330 z turem; pług 2-skibowy; 
kabina c-360, tel. kom. 782-340-979.

 �zetor 5320 z turem, 2 przyczepy, tel. 
kom. 664-485-229.

 �claas celtiis 446, 95 kM, 2007 rok, 
claas Ares 697 ATz, 140 kM, tel. kom. 
608-420-169.

 �zgrabiarka krone kS, 3.50-10, 
przetrząsałka Fella 520 hydraulicznie 
składana, tel. kom. 608-420-169.

 �ładowacze czołowe do: claasa, 
Fendta, case, deutz Fahr, new 
holland, ursus, tel. kom. 608-420-169.

 �pługi obrotowe „lemken” 3  
i 5-skibowe, na zabezpieczeniach, 
sprowadzone z niemiec, tel. kom. 
692-601-689.

 �Fendt 716 Vario, 2002 rok, Fendt 920 
Vario, 2002 rok, Fendt 930 Vario,  
2004 rok, sprowadzone z niemiec, tel. 
kom. 608-420-169.

 �prasa rolująca krone comprima 
2007 rok; Ferraboli 1995 rok, tel. kom. 
692-601-689.

 �John deere: 6320, 105 kM, 2006 
rok; 6910, 135 kM, 2003 rok; 7810,  
170 kM, 1998 rok; 7720, 220 kM,  
2006 rok; sprowadzone z niemiec, tel. 
kom. 608-420-169.

 �heder do kukurydzy z podcinaczem, 
5-rzędowy, do kombajnu John deere  
i podobne, tel. kom. 608-420-169.

 �prasa kostka, agregat uprawowy 
2,70, ładowacz unhz,  
pług 3-skibowy, 5-skibowy 
podorywkowy, przetrząsaczo-
zgrabiarka 7+przetrząsacz, wielorak, 
pompa paliwowa c-328, opony 
11,2/24, przyczepa sztywna 3,5 t,  
rama kultywatora, tel. kom. 
667-329-720.

 �prasa rolująca masy Ferguson, 
pasowa, tel. (46) 861-60-35.

 �rozsiewacz rcw piast, 3 t, tel. kom. 
605-780-957.

 �pług 3-skibowy lenken opal 
obrotowy, tel. kom. 605-780-957.

 �obsypnik do kopców, opryskiwacz 
pilmet 1000 l, tel. kom. 605-780-957.

 �zgrabiarka Fela i kuhn, tel. kom. 
605-780-957.

 �wały posiewne 4 m, 4,5 m, 6 m, tel. 
kom. 605-780-957.

 �przyczepa do słomy lub balotów, tel. 
kom. 605-780-957.

 �przyczepa 1-osiowa TiM, 6 t, 
wywrotka, tel. kom. 605-780-957.

 �ciągnik case 856Xl, 1988 rok, 4x4, 
tur, tel. kom. 605-780-957.

 �pług kvermeland eM100, 2000 rok, 
4-skibowy, obrotowy z pakomatem, tel. 
kom. 605-780-957.

 �opryskiwacz bury 3.100 l, z 
komputerem, belka hydrauliczna 18 m, 
tel. kom. 605-780-957.

 �Siewnik poznaniak, brony, światła, 
5 ton pszenżyta, kępa, tel. kom. 
600-765-293.

 �Siewnik, 15 lejków, 470 zł; obredlacz 
480 zł, tel. kom. 600-240-752.

 �nowa maszynka elektryczna do 
strzyżenia owiec, tel. kom. 665-884-075.

 �prasa rolująca Gaaugwani, tel. kom. 
668-937-581.

 �Traktor 4512, 1994 rok, tel. kom. 
880-177-221.

 �Agregat 2,40; pług 3-skibowy, kosa, 
tel. kom. 501-249-717.

 �belarus 820, sprowadzony, pług 
4-skibowy, tel. kom. 600-335-473.

 �c-360 z kabiną, pług, brony, 
kultywator, redełka, tel. kom. 
600-335-473.

 �c-330, wał grubera, tur c-360 
oryginalny, tel. kom. 600-335-473.

 �MccorMick 150 MTX, przyczepa 
do remontu, tel. kom. 600-335-473.

 �bizon z kabiną, 1999 rok, tel. kom. 
600-335-473.

 �Maszt widlaka na tył ciagnika, kabina 
„ogórek” oraz piec do centralnego 2,5 
m, tel. kom. 785-912-253.

 �cyklop, zbiornik na mleko 430 l, 
waga 1 t, tel. kom. 606-476-395.

 �Mieszalnik 1T, glebogryzarka po 
remoncie, tel. kom. 667-133-737.

 �rozrzutnik obornika, siewnik do 
kukurydzy, siewnik do buraków, ciągnik 
c-330, tel. kom. 515-731-974.

 �rozrzutnik mało używany 3,5 t, 
1-osiowy, stan dobry, do nap. podłoga 
burty ok. 1, nowa opona, cena 3.700 zł, 
tel. kom. 663-174-610.

 �Siewnik, bielarka, tel. kom. 
692-101-989.

 �rozrzutnik obornika, tandem 6 t, tel. 
kom. 694-550-661.

 �Sprzedam ciągnik c-330, 1986 rok, 
tel. kom. 796-310-099.

 �przyczepa pronar 6 t, 2004 rok, tel. 
kom. 506-360-053.

 �ursus c-360, 1983 rok, tel. kom. 
501-850-017.

 �zetor 5211, 1985 rok, tel. kom. 
880-353-819.

 �części używane do c-328, c-330, 
c-360, c-380, c-355, T-25 władimirec, 
tel. kom. 880-353-819.

 �c-330, pług 2-, 3-skibowy, tel. kom. 
692-387-028.

 �Siewnik, tel. kom. 785-520-886.

 �Sprzedam talerzówkę, tel. kom. 
798-628-817.

 �John deere 6506, 110 kM, pług 
obrotowy niemajer 4-skibowy,  
2 przyczepy 4,5-tonowe d-47, basen 
1.000 litrów Alfa laval, tel. kom. 
502-676-206.

 �Glebogryzarka Farmer Mh 5001r, 
odśnieżarka spalinowa z napędem, tel. 
kom. 608-217-364.

 �kombajn new holland 8050, 4 metry 
kosa, 1987 rok stan bdb., tel. kom. 
508-341-931.

 �przyczepę wywrotkę, 1-osiową do 
zboża, tel. kom. 726-121-861.

 �przyczepa hl 8111, 8 t, po 
odbudowie; ciągnik Fendt 312, tel. 
kom. 661-848-399.

 �kombajn bizon, 1989 rok, z kabiną, 
tel. kom. 723-937-593.

 �beczka asenizacyjna; agregat 
pożniwny, 3 m; rozrzutnik obornika; 
zgrabiarka do siana; siewnik zbożowy; 
siewka do nawozu; żmijka do zboza; 
śrutownik bijakowy; glebogryzarka; 
płyg 4-skibowy,  
tel. kom. 509-293-050.

 �krokodyl, chwytak do bel, paleciak, 
szypa, tel. kom. 724-360-077.

 �Sprzedam ursus 3p i inne, 
likwidacja, tel. kom. 605-670-919.

 �opryskiwacz, kabina c-330, tel. kom. 
887-380-863.

 �ładowacze czołowe tur do ciągnika 
ursus c-330, c-360, 3512, T-25. 
hydrauliczne lub na linkę, tel. kom. 
608-128-670.

 �ciągnik Farmer 535, prasa Metal-
Fach, prasa warfama, beczkowóz 
8.000 l, rozrzutnik, opryskiwacz, tel. 
kom. 608-128-670.

inne
 �obornik z dowozem, tel. kom. 

601-630-882.

 �wytłok jabłkowy, tel. kom. 
728-988-648.

 �beczka asenizacyjna Joskin  
12.000 litrów, 2009 rok, tel. kom. 
606-989-475.

 �oddam 17-letni sad za 
uporządkowanie, Głowno, tel. kom. 
501-152-370.

 �Sprzedam zbiornik na mleko 600 l, 
jednofazowy, tel. (46) 838-95-20.

 �kwotę mleczna sprzedam, tel. kom. 
692-338-925.

 �obornik, tel. kom. 603-243-414.

 �Sprzedam obornik, tel. kom. 
608-691-072.

 �kwota buraczana, tel. kom. 
697-689-902.

 �Sprzedam obornik, tel. kom. 
502-140-481.

 �kwota mleczna, basen na mleko, tel. 
kom. 533-179-189.

 �Jaja wiejskie sprzedam. kura 
karmiona zbożami, dyniami, 
warzywami, tel. kom. 504-373-012.

 �basen 200 l, 1.000 zł, tel. kom. 603-
727-902, wieczorem.

 �basen 400 l, tel. kom. 721-169-137.

 �Sprzedam obornik na dogodnych 
warunkach, tel. kom. 663-739-506.

 �oddam nawóz koński zeszłoroczny, 
odbiór własny, okolice Strykowa, tel. 
kom. 608-217-364.

 �kwota mleczna 10.000 l po 60 gr, tel. 
kom. 691-282-474.

rolnicze - usługi
 �Transport maszyn rolniczych, tel. kom. 

665-734-042.

 �orka pługiem obrotowym, tel. kom. 
664-187-631.

 �Rozliczenia VAT rolników, tel. kom. 
508-191-628.

 �Suszenie kukurydzy, orka, uprawa, 
talerzowanie, głęboszowanie, gmina 
zduny, faktury VAT, Agricorn, tel. kom. 
606-294-284.

 �zbiór kukurydzy na ziarno, tanio, tel. 
kom. 604-463-486.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych i sprzętu budowlanego, 
tel. kom. 510-809-025.

 �zbiór kukurydzy na ziarno 
kombajnem John deere + transport, tel. 
kom. 695-608-762.

 �Transport ciągników, przyczep, 
maszyn i urządzeń rolniczych, 
budowlanych, tel. kom. 609-135-502.

 �naprawa silników wysokoprężnych, 
maszyn rolniczych, tel. kom. 
794-762-644.

 �zbiór kukurydzy na ziarno 
kombajnem new holland, tel. kom. 
695-052-735.

 �Usługi transportowe, tel. kom. 
534-108-664.

zwierzęta

sprzedaż
 �Szczeniaki owczarka niemieckiego, 

czarne, z rodowodem, długowłose i 
krótkowłose, tel. kom. 510-144-213.

 �Gołębie rzeszowskie i staropolskie 
2013, tel. kom. 882-404-160.

 �klacz 2-letnia (gniada), tel. kom.  
669-104-934 po 15:00.

 �hodowla owczarka niemieckiego, 
szczenięta, tel. kom. 660-854-640.

 �Szczeniaki owczarka niemieckiego 
długowłosego pieski, tel. kom.  
669-230-690, 508-476-089.

 �Szczenięta wilk, tel. (46) 838-60-61, 
tel. kom. 783-090-600.

 �oddam miesięczne kotki, tel. kom. 
505-866-202.

 �Sprzedam bażanty, pawie, 
tel. (46) 838-13-57.

 �bulldogi francuzkie, angielskie, 
chihauhua, yorki, tel. kom. 662-093-975.

 �owczarki niemieckie z rodowodem, 
dorosłe oraz szczenięta, tel. kom. 
694-308-076.

 �pawie niebieskie, tel. kom. 
723-500-144.

 �Sprzedam kaczki, gęsi, tel. kom. 
885-470-236.

 �owczarki z rodowodem, 
tel. (46) 838-47-78.

 �Szczeniaki bernardyny, tel. kom. 
697-369-886.

 �Gołębie, sroki łowickie, tel. kom. 
697-753-260.

 �kury i bażanty ozdobne, tel. kom. 
726-121-861.
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informacje
 �Informacja PKP (ogólnokrajowa) 

22/19436
 �Informacja PKS (całodobowa)  

(46) 837-38-13 
 �Informacja o krajowych numerach tp 

118-913
 �Informacja o międzynarodowych  

numerach tp 118-912
 �Rozmowy międzynarodowe tp  

– zamawianie 9051
 �Naprawa telefonów – błękitna linia 

tp 9393
 �Biuro zleceń tp 9497
 �Wojewódzkie Centrum Zarządzania 

Kryzysowego Łódzkiego Urzędu Woje-
wódzkiego w Łodzi 9287

 �Komisariat Policji w Żychlinie  
(24) 285-29-97, (24) 253-00-14

 �Policja w Pacynie: (24) 235-03-20
 �Komenda Powiatowa Policji w Kutnie: 

(24) 253-22-00 
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �Ochotnicza Straż Pożarna w Żychlinie: 

(24) 285-12-10
 �Ochotnicza Straż Pożarna w Pacynie: 

604-349-406
 �Ochotnicza Straż Pożarna w Bedlnie: 

(24) 285-51-91

pogotowia
 �Policyjny telefon zaufania w Kutnie: 

(24) 254 27 93 
 �Poradnia Leczenia Uzależnień  

w Kutnie (24) 355-81-00
 �Poradnia Zdrowia Psychicznego  

w Kutnie: (24) 355-81-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  

w Kutnie: (24) 253-63-86
 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne  

w Kutnie: tel. (24) 253– 33– 20 
 �Wodociągi – hydrofornia Orłów-Par-

cel: (24) 282 26 31
 �Pogotowie energetyczne w Żychlinie: 

285-10-27
 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno: 

całodobowo można zgłaszać  
pod nr 606-605-494 lub 692-888-144

 �Zakład pogrzebowy: (24) 285-06-60 
 �Dystrybucja gazu w Żychlinie:  

(24) 285-10-71, (24) 285-14-28,  
(24) 285-26-39, (24) 285-14-20 

 � Lecznice dla zwierząt w Żychlinie:  
ul. Traugutta 11a, tel. 605-973-325 

telefony
 �Taxi osobowe Kutno:  

(24) 253-30-44, (24) 355-57-10,  
604-554-539, 604-527-782

 �PUP Filia w Żychlinie: (24) 285-13-46 
 �Starostwo Powiatowe w Kutnie: sekre-

tariat (24) 355-47-80 
 �Urząd Gminy w Żychlinie:  

(24) 285-10-06,
 �Urząd Gminy w Bedlnie: (24) 282-14-20
 �Urząd Gminy w Pacynie: (24) 285-80-54
 �Urząd Gminy Oporów: (24) 383-11-50
 �Urząd Skarbowy w Kutnie:  

(24) 355-61-00
 �ZUS Kutno: (24) 253-99-44 
 �Urząd Pocztowy w Pacynie:  

(24) 285-80-33
 �Bank Spółdzielczy Mazowsze w Płoc-

ku, oddział w Pacynie: (24) 285-80-10
 �Urzędy Stanu Cywilnego: żychlin (24) 

285-49-60, bedlno (24) 282-17-66,  
pacyna (24) 285 80 06, oporów (24) 
383-15-52

 �Ośrodki Pomocy Społecznej: żychlin 
(24) 285-11-26, bedlno: (24) 282-17-64, 
pacyna (24) 285-80-60, oporów: (24) 
383-11-53

 �Blisko Dziecka Stowarzyszenie Pomo-
cy Dzieciom i Młodzieży w Żychlinie: 
(24) 285-13-06

 �Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza 
Nadzieja w Żychlinie: (24) 285-12-87

 �Stowarzyszenie Rodzinnego Klubu 
Abstynenta „Przystań życia”  
w Żychlinie: 695-054-433 

 �Powiatowe Centrum Pomocy  
w Rodzinie w Kutnie: (24) 355-47-50 

 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna 
dla osób dorosłych w kryzysie emocjo-
nalnym, czynna od pon.-pt. godz. 14.00-
22.00 pod bezpłatnym numerem telefonu 
116 123; www.116123.edu.pl

ośrodki kultury
 �Żychliński Dom Kultury (24) 285-10-34
czynny w godzinach: 
poniedziałek – 8.00 – 17.00
wtorek - 8.00 – 16.00
Środa – 8.00 – 17.00
czwartek – 8.00 – 16.00
piątek – 8.00 – 14.00

 �Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie: 
(24) 282-10-36;  
czynny od poniedziałku do piątku 
w godzinach 8:00-16:00

 �Gminny Ośrodek Kultury w Pacynie: 
(24) 285-80-56

biblioteki
 �Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna 

im. Marii Kownackiej w Żychlinie:  
(24) 285-11-69, (24) 285-49-79

 �Gminna Biblioteka Publiczna  
w Bedlnie: (24) 282-17-51

 �Gminna Biblioteka Publiczna w Pacynie 
(Filia Biblioteczna w Skrzeszewach):  
(24) 285-80-56

 �Gminna Biblioteka Publiczna  
w Oporowie: (24) 383-12-25

przychodnie
 �Żychlin, Ośrodek Zdrowia NZOZ Alma-

med: (24) 285-10-90; (24) 285-10-86
 �Żychlin, Ośrodek Zdrowia NZOZ 

Promed: (24) 285-48-44, (24) 285-29-20, 
(24) 285-10-08

 �Bedlno, Ośrodek Zdrowia NZOZ ARS 
MEDICA Sp. z o.o. : (24) 282-14-90

 �Bedlno, Ośrodek Zdrowia NZOZ 
INTER-MED : (24) 282-17-34

 �Pacyna, Gminny Ośrodek Zdrowia 
NZOZ Medyk: (24) 285-80-25

 �Oporów, Ośrodek Zdrowie NZOZ 
Promed: (24) 285-91-21

 �Oporów, Ośrodek Zdrowia NZOZ 
Almamed: (24) 383-15-00

 �Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 
Kutno, ul. Popiełuszki 1, Niepubliczny 
Zakład Opieki Zdrowotnej RED-MED,  
J. Robak , tel. (24) 355-60-11,  
697-859-705 

 �Ośrodek Zdrowia NZOZ Pro Familia  
w Pleckiej Dąbrowie: (24) 282-21-84

apteki
 �Żychlin, ul. 1 Maja 3, tel. 24-285-21-70 
 �Żychlin, ul. Łąkowa 3a, tel. 24-285-19-94 
 �Żychlin, ul. Narutowicza 71/1,  

tel. 24-285-10-46 
 �Żychlin, ul. Narutowicza 72,  

tel. 24-285-43-52 
 �Bedlno, tel. 24-282-14-67
 �Plecka Dąbrowa, tel. 24-282-21-28
 �Załusin, tel. 24-285-07-17

msze święte  
w niedziele i święta

 �Żychlin, parafia pw. Świętych Aposto-
łów Piotra i Pawła:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Żychlin, Kaplica pw. św. Maksymiliana 
Kolbego:  
9.30, 11.00, 12.30

 �Śleszyn, parafia pw. św. Aleksandra 
Papieża i Męczennika: 9.00, 11.00

 �Luszyn: parafia pw. św. Stanisława 
Biskupa i Męczennika: 

9.00, 11.30
 �Plecka Dąbrowa, parafia pw. Zwia-

stowania Najświętszej Maryi Panny: 
9.00, 11.30

 �Suserz, parafia pw. Wniebowzięcia 
Najświętszej Maryi Panny:  
8.00, 10.00, 12.00

 �Trębki, parafia pw. św. Stanisława 
Kostki w Trębkach: 8.00, 9.30, 11.30

 �Bedlno, parafia pw. św. Floriana Bisku-
pa i Męczennika: 9.00, 11.30

 �Pacyna, parafia pw. św. Wawrzyńca, 
diakona i męczennika:  
8.30, 10.00, 12.00

 �Oporów, parafia pw. św. Marcina 
Biskupa: 8.30, 10.00, 11.30

aquapark w Kutnie 
Kutno, ul. Kościuszki 54

 �Baseny codziennie w godz. 6.00-22.00, 
tel. 24-357-56-08.

 �Fitness, Squash czynne codziennie  
w godz. 8.00 - 22.00, tel. 24-357-56-07

 �Kręgle czynne codziennie  
w godz. 8.00 - 24.00, tel. 24 357-56-11

pływalnia 
w Łowiczu 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Poniedziałek –12.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Wtorek –12.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Środa –12.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Czwartek – 12.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Piątek – 12.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Sobota – 12.00-20.00 
 �Niedziela – 12.00-20.00 
 �Grota solna i sauna – czynne  

codziennie w godz. 14.00-20.00

boiska i hale 
sportowe

 �Orlik przy Zespole Szkół nr 1  
w Żychlinie – 601-564-839 (kontakt do 
animatora sportu remigiusza Michalaka)

 �Orlik przy Szkole Podstawowej  
nr 1 w Kutnie – nr tel. 667-218-122, pon.-
-pt., w godz. 15-20, sob. 10-16-, ndz. 14-19

 �Orlik przy Szkole Podstawowej nr 6  
w Kutnie – pon.-pt. 15-20, w weekendy   
w godz. 9-16, do ustalenia na miejscu

 �Orlik przy Szkole Podstawowej nr 9   
w Kutnie – pon.-pt. 15-20, w weekendy  
w godz. 14-21

 �MOSiR w Kutnie – pon.-ndz., stadion 
ogólnodostępny z wyjątkiem boisk piłkar-
skich (opłata za wynajęcie),   
tel. (24) 355-22-24

 �Sala gimnastyczna w Gimnazjum   
w Bedlnie – nr tel. (24) 282-14-26  
(tylko dla mieszkańców gminy bedlno)

kino Kutnowskiego 
Domu Kultury 
ul. Żółkiewskiego 4, tel/fax: (24) 254-21-37

 �Czwartek, 9 października:
kino nieczynne

 �Piątek, 24 października 2014, 
godz. 16:00  – Siostry wampirki; 
film familijny, 2d dubbing; Adaptacja 
bestsellerowej serii książek dla dzieci 
Franziski Gehm pod tym samym tytułem, 
przetłumaczonej dotąd na 18 języków. 
„Siostry wampirki” zahipnotyzują widzów 
w każdym wieku. To zabawna i kolorowa 
opowieść o dwóch niezwykłych dziew-
czynkach, które przenoszą się do nowe-
go miejsca i muszą się przystosować do 
życia w nieznanym świecie.
godz. 18:00 – Zostań, jeśli kochasz; 
dramat; 2d napisy - to film oparty na 
bestsellerowej powieści o miłości i 
odwadze, która wywołała sensację na 
całym świecie. w roli głównej występuje 
chloë Grace Moretz („carrie”), jedna z 
najbardziej fascynujących aktorek młode-
go pokolenia, porównywana do Jennifer 
lawrence „zostań, jeśli kochasz” to nie-
zwykła historia o znajdowaniu swojego 
miejsca na ziemi, umiejętności żegnania 
się z przeszłością i przyjmowania tego, 
co nadchodzi. 
godz. 20:00 – Służby specjalne – dra-
mat; 2d; Takiego filmu w polsce jeszcze 
nie było – Vega jako pierwszy odważnie 
pokazuje jak działają polskie służby 
specjalne i bliżej przygląda się aferom z 
pierwszych stron gazet. podobnie jak w 
„pitbullu” stawia na autentyzm - pierwo-
wzory niektórych filmowych bohaterów 
istnieją naprawdę.

 �Sobota, 25 października 2014, 
godz. 14:00  – Siostry wampirki; film 
familijny, 2d dubbing; 
godz. 16:00 – Zostań, jeśli kochasz; 
dramat; 2d napisy
godz. 18:00; 20:15 – Służby specjalne 
– dramat; 2d

 �Niedziela, 26 października 2014, 
godz. 14:00  – Siostry wampirki; film 
familijny, 2d dubbing; 
godz. 16:00 – Zostań, jeśli kochasz; 
dramat; 2d napisy
godz. 18:00; 20:15 – Służby specjalne 
– dramat; 2d

 �Poniedziałek, 27 października 2014, 
godz. 16:00  – Siostry wampirki; film 
familijny, 2d dubbing; 
godz. 18:00 – Zostań, jeśli kochasz; 
dramat; 2d napisy
godz. 20:00 – Służby specjalne

 �Wtorek, 28 października 2014, 
godz. 16:00  – Siostry wampirki; film 
familijny, 2d dubbing; 
godz. 18:00 – Zostań, jeśli kochasz
godz. 20:00 – Służby specjalne

 �Środa, 29 października 2014, 
godz. 16:00  – Siostry wampirki; film 
familijny, 2d dubbing; 
godz. 18:00 – Zostań, jeśli kochasz; 
dramat; 2d napisy
godz. 20:00 – Służby specjalne

kino Fenix 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 23 października:
godz. 16.00, 18.00, 20.00 – „Bogowie”, 
film biograficzny prod. polskiej,  

reżyseria: łukasz palkowski
 � Piątek – środa, 24-29 października 
godz. 16.00 – Wojownicze  
Żółwie Ninja (3d, dubbinG), 
komedia, akcja, Sci-Fi prod. uSA;  
Miasto potrzebuje bohaterów. ciemność 
zapanowała w nowym Jorku, bo Shred-
der i jego klan walczących Stóp  
trzymają wszystkich w ryzach -  
od policji po polityków. przyszłość 
wygląda ponuro, ale nagle spod ziemi 
wyrastają czterej niezwykli bracia - 
wojownicze żółwie ninja. żółwie muszą 
współpracować z nieustraszoną dzienni-
karką April o’neil (Megan Fox) 
i jej superinteligentnym kamerzystą 
Vernem Fenwickiem (will Arnett), aby 
uratować miasto i powstrzymać diabo-
liczny plan Shreddera.
godz. 18.00 – „Bogowie”
godz. 20.15  – „Służby specjalne”, 
film sensacyjny prod. polskiej; reży-
seria: patryk Vega. Gdy dochodzi do 
likwidacji elitarnych wojskowych Służb 
informacyjnych, politycy orientują się, że 
pozbawiono polskę oczu i uszu. zostaje 
stworzona nowa, tajna jednostka do 
zadań specjalnych. Trafiają do niej 
m.in. niepokorna, wyrzucona z Abw 
podporucznik (olga bołądź) , kapitan, 
który wrócił z misji w Afganistanie (woj-
ciech zieliński) oraz były pułkownik Sb 
(Janusz chabior). pracując nad aferami 
z pierwszych stron gazet będą musieli 
zmierzyć się z demonami przeszłości. 
pewnego dnia odkryją, że tak naprawdę 
nie wiedzą dla kogo pracują.

wystawy stałe
 �Muzeum-Zamek w Oporowie,  

czynne codziennie w godzinach 10:00-
16:00, kasa 10:00-15:30. w sezonie wio-
senno-letnim od 1 maja do 30 września w 
soboty i niedziele w godzinach 10:00-17:00, 
kasa 10:00-16:30. w poniedziałki wstęp 
bezpłatny. ostatni zwiedzający wchodzi na 
pół godziny przed zamknięciem Muzeum

 �Sztuka Baroku – rzemiosło artystyczne: 
meble, tkaniny, szkło, porcelana, malarstwo 
i rzeźba. Muzeum w łowiczu. bilety wstępu: 
normalny 10 zł, ulgowy 6 zł.

 �historia miasta i regionu: zabytki arche-
ologiczne, militaria, rzemiosło artystyczne, 
portrety trumienne, pamiątki powstańcze, 
gabinet kolekcjonera. Muzeum w łowiczu. 
bilety wstępu: normalny 10 zł, ulgowy 6 zł.

 �Etnografia Księstwa Łowickiego – 
stroje ludowe, wycinanki, rzeźby, ceramika, 
tkaniny, eksponaty z dziedziny papiero-pla-
styki. Muzeum w łowiczu; czynna w godz. 
10-16; bilety: 10 zł, ulgowy 6 zł.

 �Mini skansen przy Muzeum w Łowiczu 
– czynny od 1 kwietnia do 31 października; 
bilety: 5 zł i 3 zł (ulgowy).

 �Skansen w Maurzycach – czynny od 1 
kwietnia do 31 października; bilety:  8 zł i 5 
zł (ulgowy).

 �Wystawa w Muzeum Diecezjalnym  
w Łowiczu – zwiedzanie katedry wraz  
z eksponatami znajdującymi się w wieży; 
możliwość oglądania panoramy miasta  
z tarasu; czynna: pon.-sob. 10-16. 

 �Muzeum Ludowe rodziny Brzozow-
skich w Sromowie czynne przez cały rok 
w dni powszednie 9.00-17.00, w niedziele i 
święta 12.00-17.00, tel. 46-838-44-72.

 �Ekspozycja 500 guzików z Muzeum 
Guzików w Łowiczu, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; Galeria łowicka, i 
piętro, ul. Stanisławskiego; czynna pon.-pt. 
w godz. 10.00-19.00, sob. 9.00-15. 

wystawy czasowe
 �historia jednej fotografii  

kpt. Władysława Nawrockiego – 
wystawa w żychlińskim domu kultury,  
ul. Fabryczna 3.

 �Wczoraj dziś od jutra – wystawa  
z okazji 30-lecia istnienia Grupy Teatral-
nej „od jutra”; czynna do 15 października; 
centrum Teatru, Muzyki i Tańca w kutnie 
ul. Teatralna 1; wstęp wolny.

 �Liryka, poetyka, obraz – wystawa 
pokonkursowa iV ogólnopolskiego 
konkursu plastycznego na  ilustrację  
do tekstu Jeremiego przybory;  
kutnowski dom kultury, ul. żółkiewskie-
go 4, galeria ii piętro; wstęp wolny.

 �Gloria Victis 1863-1864 – Pamięć  
i tradycja – w 150. rocznicę wybuchu  
powstania Styczniowego na ziemi łowic-
kiej – wystawa internetowa przygotowana 
przez Marka wojtylaka; strona Archiwum 
państwowego m.st. warszawy:  
www.warszawa.ap.gov.pl 

 �„Byłem wówczas w Sannikach  
u Pruszaków. Sanniki, Pruszakowie, 
Chopin” – wystawa obrazująca pobyt 
młodego Fryderyka chopina w pałacu  
w Sannikach, czynna do końca 2014 
roku, od wtorku do piątku w godz. 
8.00-15.00

 �„Wyrażając siebie” – wystawa prac 
iwony nielubowicz; czynna od wtorku do 
piątku w godz. 8.00-15.00;  
pałac  w Sannikach.

 �„Knieją inspirowane” – wystawa 
malarska o tematyce przyrodniczo-ło-
wieckiej wiesława pańczaka i Mirosława 
Szunia; pałac w Sannikach.

 �Święty Jan Paweł II w Łowiczu – 
wystawa zdjęć Michała Sierszaka z 
wizyty Jana pawła ii w łowiczu w 1999 r. 
Galeria eV 34, ul. zduńska 34.

 �Powrót do przeszłości 1919-2014  
(95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP) – wystawa zdjęć w dużym 
formacie, zespół Szkół ponadgimnazjal-
nych nr 1, łowicz, ul. podrzeczna 30.

 � „Nie tylko petanka... W kręgu ha-
ftów regionalnych - region łowicki”, 
Muzeum w łowiczu, Stary rynek 5/7. 
wystawa czynna do 31 października.

 �„The Krasnals” – czyli „Towarzysze 
broni” Andrzeja Biernackiego – 
wystawa obrazów i innych prac grupy 
artystycznej The krasnals. Galeria 
browarna w łowiczu. wystawa czynna 
do 15 listopada.

 � „Łowickie Nekropolie” - historia 
i teraźniejszość; wystawa fotograficzna 
autorstwa Sylwestra cichala i Jacka 
rybusa. powiatowa biblioteka publiczna  
w łowiczu, wejście od ul. 3 Maja.

 �Arkadia na obrazach – wystawa prac 
powstałych w sierpniu podczas pleneru 
malarskiego w parku w Arkadii. otwar-
cie wystawy w piątek 24 października 
o godz. 17.00 w Gminnej bibliotece 
publicznej w nieborowie. 

 �„Smoki, fiaty i rakiety – czyli zwykłe 
i niezwykłe pojazdy naszych boha-
terów” – wystawa prac plastycznych 
postaci i pojazdów z komiksów;  
Miejska biblioteka  w łowiczu; czynna 
do 14 listopada.

 � „Grafika Świata” – wystawa prac 
artystów z Argentyny, Australii, białorusi, 
bułgarii, czech, egiptu, estonii, Francji, 
holandii, Japonii, kanady, nowej zelan-
dii, Stanów zjednoczonych, Tajlandii  
i wielkiej brytanii; budynek dworca pkp  
w Głownie. wystawa  czynna  
do 24 października:  wt. 9.00-14.00, 
śr. 9.00-17.00, czw.,  pt. 11.00-19.00,  
sb. 10.00-18.00, ndz. 10.00-16.00.

 �Wystawa grafik wybitnego  
polskiego artysty Tomasza Sętow-
skiego, Galeria bank&dM w banku 
Spółdzielczym w Głownie. 

koncerty
 � Piątek, 24 października: 
godz. 19.30 – „Corruption” - koncert 
zespołu stoner metalowego; klub 
pracownia w łowiczu, ul. podrzeczna; 
wstęp: 20 zł

inne 
 �Czwartek, 23 października:
godz. 9.00-12.30 – Dzień Chleba 
i Ekoforum - warsztaty i wykłady  
nt. zdrowego odżywiania i ekologii; 
zespół Szkół centrum kształcenia 
rolniczego w zduńskiej dąbrowie.
godz. 15.00-18.00 – „Prowadzenia 
i sukcesja firmy - ryzyka, których 
nie znasz i problemy, których mo-
żesz zapobiec” -- konferencja pod 
patronatem burmistrza skierowana do 
przedsiębiorców. Sala konferencyjna 
urzędu Miejskiego w łowiczu; wstęp 
wolny.
godz. 17.00 – „Pogoda na suma” 
- występ kabaretu Moralnego niepo-
koju; hala Sportowa oSir w łowiczu 
przy ul. Jana pawła ii nr 3; bilety w 
cenie 50 zł do nabycia w hali oSir, 
łowickim ośrodku kultury i na stronie 
internetowej www.biletynakabarety.pl

 � Piątek, 24 października:
godz. 13.00 – „Dialekt Księstwa 
Łowickiego” – podsumowanie 
projektu wydania reprintu pracy dok-
torskiej haliny Świderskiej-konecznej, 
pochodzącej ze Strugienic prof. uw, 
wybitnej badaczki języka księżaków, 
która żyła w latach 1899-1961; Sala 
barokowa Muzeum w łowiczu.

 �Sobota, 25 października:
godz. 10.00-16.00 – „Przewietrzmy 
swoje regały” -  finał akcji połączony  
z wernisażem malarstwa i sprzedażą prac 
niepełnosprawnych artystów zrzeszonych 
w Stowarzyszeniu nasza Galeria; zespół 
Szkół nr 1 w bratoszewicach;
godz. 11.00 – „Stalowy weekend” czyli 
weekend z Xiii łódzką drużyną harcer-
ską „Stalowa”. w programie: wyjście  
do lasu, zawody partyzanckie, gry i 
zabawy.

 �Sobota, 8 listopada
godz. 10.00 – XIII Przegląd Zespołów 
Tanecznych Taneczne Wiktorie 2014, 
pod patronatem burmistrza Głowna, 
hala widowiskowo-sportowa  
przy Szkole podstawowej nr 2  
w Głownie, ul. Andersa 37;



Informacje
INFORMATOR dlA żychlinA i okolic

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny z dnia 21.10.2014 r.)

Żywiec wieprzowy:

 � różyce: 4,10 zł/kg+VAT

 � Skowroda płd.: 4,30 zł/kg+VAT

 � domaniewice: 4,10 zł/kg+VAT

 � chąśno: 4,20 zł/kg+VAT

 � kiernozia: 4,10 zł/kg+VAT

 � karnków: 4,20 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

 � Skowroda płd.: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,80 zł/kg+VAT; byki 7,10 zł/kg+VAT; 

 � różyce:  jałówki 6,50 zł/kg+VAT; krowy 
5,50 zł/kg+VAT;  byki 7,00 zł/kg+VAT;    

 � domaniewice: jałówki 6,50 zł/kg+VAT; kro-
wy 5,50 zł/kg+VAT; byki 7,00 zł/kg+VAT;   

 � kiernozia: krowy 5,00-6,00 zł/kg+VAT; byki 
6-7,00 zł/kg+VAT; jałówki 6-6,50 zł/kg+VAT

ślubowali sobie:
 � Marlena Siekiera z przemysłowa 

i Waldemar Czesław Bury z ostrowca

 � Justyna Anna Biernacka z piasków 
rudnickich i Wojciech Sobór z łodzi

 � Joanna Gładoch z natolina 
kiernozkiego i Jan Sebastian Kotus 
z witowa

 � Dominika Okraska z brodnego 
Towarzystwo i Sebastian Chojnacki 
z brzezin

KRONIKA 
WYPADKóW 
MIŁOSNYCh

cebula kg 1,00-1,20

czosnek szt. 0,30-1,50

jabłka kg 1,00-2,00

jaja fermowe 15 szt. 7,00-8,50

jaja wiejskie 15 szt. 8,00-12,00

marchew kg 1,00-1,50

pieczarki kg 5,00-8,00

pietruszka kg 1,50-3,00

por szt. 0,50-1,00

seler kg 1,50-2,50

miód 0,9 litra 30,00-36,00

brokuł szt. 0,50-1,50

kapusta pekińska szt. 1,00-1,50

włoszczyzna pęczek 2,00-2,50

papryka żółta kg 4,00-5,00

papryka czerwona kg 4,50-6,00

koperek pęczek 1,00-1,50

natka pietruszki pęczek 1,00-1,50

szczypiorek pęczek 1,00-1,50

pomidor polny kg 0,50-2,00

ogórek polny kg 1,50-2,00

ziemniaki kg 0,70-0,80

kapusta biała szt. 1,00-2,50

kalafior szt. 2,50-4,00

fasolka szparagowa kg 5,00-6,00

śliwki kg 3,50-4,00

buraczki czerwone pęczek 0,80-1,00

pomidor szklarniowy kg 3,50-5,00

ogórek szklarniowy kg 3,50-5,00

gruszki kg 2,50

SKARB ROLNIKA 
noTowAniA z TArGowiSkA 
w łowiczu z dnia 17.10.2014 r.

OFERTY PRACY
powiATowy urząd prAcy w kuTnie
(stan na 22.10.2014 r.)

 � handlowiec 
 � pakowacz 
 � Sprzedawca
 � kierowca ciągnika siodłowego-kraje ue  
 � Teleankieter
 � elektromonter pogotowia elektroenerge-
tycznego

 � Technik elektryk/inżynier elektryk
 � kelner
 � kucharz
 � kierowca kat. b
 � pomoc w barze
 � pomoc w cukierni
 � robotnik budowlany



42  www.lowiczanin.info23 października 2014      nr 43

Z fiskusem nie na bakier | doradza Anna leszczyńska

Jasna wykładnia – kiedy świadczenie 
pracownicze jest dochodem
Opodatkowanie świadczeń pracowniczych budziło zawsze wiele kontrowersji wśród podatników, jak również organów podatkowych. Interpretacje podatkowe oraz 
orzecznictwo sądowe nie były w tym zakresie jednolite. W dniu 8 lipca br. sprawą tą zajął się Trybunał Konstytucyjny, który wydał wyrok w tej sprawie. W przedmiotowym 
wyroku Trybunał orzekł, iż przepisy prawa w tym zakresie są zgodne z Konstytucją, jednocześnie dał wykładnię, jak należy przepisy te interpretować i stosować. 
Orzeczenie to ma bardzo duże znaczenia dla pracodawców oraz pracowników co do opodatkowania przekazywanych świadczeń pracowniczych.

W związku z licznymi kon-
trowersjami dotyczącymi opo-
datkowania świadczeń pracow-
niczych, Polska Konfederacja 
Pracodawców Prywatnych Le-
wiatan złożyła wniosek do 
Trybunału Konstytucyjnego  
o stwierdzenie zgodności z kon-
stytucją przepisów dotyczących 
opodatkowania tych świadczeń. 
W dniu 8 lipca Trybunał roz-
patrzył przedmiotowy wniosek, 
dając jednocześnie wykładnię 
niejasnych przepisów. Problem, 
z którym zmierzył się Trybunał, 
dotyczył opodatkowania świad-
czeń, które mogą być nawet 
potencjalnie otrzymane przez 
pracownika w związku z pozo-
stawaniem przez niego w sto-
sunku pracy. 

Rozstrzygnięciu podlegała 
kwestia, czy przychód z nieod-
płatnych świadczeń powstanie 
również w sytuacji, gdy pracow-
nicy faktycznie świadczeń tych 
nie otrzymali, a jedynie zostały 

one pozostawione do ich dyspo-
zycji. 

Praktyka organów podatko-
wych oraz orzecznictwo sądów 
administracyjnych doprowadzi-
ły do sytuacji, w której możliwe 
było uzyskanie przeciwstawnych 
interpretacji i wyroków sądo-
wych w tym zakresie, co w oce-
nie Konfederacji Pracodawców 
było sprzeczne z Konstytucją. 

Przykładem takich pozapła-
cowych świadczeń były np. pa-
kiety świadczeń medycznych, 
ubezpieczenia (od odpowie-
dzialności cywilnej, na życie), 
transport do pracy i z pracy do 
miejsca zamieszkania oraz bu-
dzące najwięcej emocji imprezy 
o charakterze integracyjnym lub 
szkoleniowym. 

Rozliczenie takich pozapłaco-
wych świadczeń pracowniczych 
miało zasadnicze znaczenie dla 
kwoty wynagrodzenia netto pra-
cownika, a dla pracodawcy, bę-
dącego jednocześnie płatnikiem 
odpowiedzialnym finansowo za 
prawidłowe obliczenie, pobranie 
i wpłacenie podatku, wiązało się 
z koniecznością każdorazowego 
ustalania, czy określone świad-
czenie podlega opodatkowaniu, 
czy też jest z niego zwolnione. 

Pracodawcy każdorazowo mu-
sieli dokonywać interpretacji 
niejasnych przepisów ustawy.

sam zamiar 
obdarowania nie 
wystarcza
Zdaniem Konfederacji Praco-

dawców, aby nieodpłatne świad-
czenie mogło zostać uznane za 
przychód podatkowy podlega-
jący opodatkowaniu – musi ono 
zostać przez pracownika otrzy-
mane. Pracodawcy nie są w sta-
nie ustalić, czy i w jakim zakre-
sie świadczenia oferowane przez 
nich pracownikom zostały przez 
nich faktycznie wykorzystane. 

Trybunał Konstytucyjny,  
w wydanym wyroku potwierdził, 
iż nie ukształtowała się jednoli-
ta linia orzecznicza, obejmująca 
wszystkie rodzaje nieodpłatnych 
świadczeń pracowniczych. Try-
bunał podzielił stanowisko Kon-
federacji Pracodawców, iż sam 
zamiar obdarowania pracownika 
przez pracodawcę nie oznacza, 
że świadczenie to należy opo-
datkować i doliczyć do docho-
du pracownika. Kryterium tym 
musi być obiektywna ocena, czy 
świadczenie leżało w interesie 
pracownika i czy stanowiło ono 

realne przysporzenie majątko-
we (korzyść), którego efektem 
u pracownika był konkretny wy-
miar finansowy. 

Trybunał zwrócił uwagę, że 
sytuacja jest zupełnie oczy-
wista w momencie wskazania 
w umowie o pracę określonych 
świadczeń, które pracodaw-
ca będzie wypełniał na rzecz 
pracownika (mieszkanie służ-
bowe, bilet miesięczny, pakiet 
ubezpieczenia zdrowotnego, 
dowóz do pracy itp.). Akceptu-
jąc warunki umowy, pracownik 
wyraża zgodę na przyjęcie tych 
świadczeń, w istocie traktując 
je jako element wynagrodzenia 
za pracę, stanowiący część jego 
dochodu. 

Zdaniem Trybunału sytuacja 
nie ulegnie zmianie, gdy zosta-
ną one zaproponowane w trak-
cie trwania stosunku służbowe-
go czy stosunku pracy, zawsze 
jednak po uzyskaniu zgody pra-
cownika. Zgoda na skorzystanie 
ze świadczenia wyraża bowiem 
ocenę pracownika, że świadcze-
nie – z punktu widzenia jego sy-
tuacji zawodowej, życiowej, ro-
dzinnej – jest celowe i przydatne, 
leży w jego interesie. Oznacza 
to, że przy braku świadczenia ze 

strony pracodawcy, pracownik 
musiałby i tak ponieść ten wyda-
tek. W konsekwencji przyjęcie 
świadczenia oferowanego przez 
pracodawcę oznacza uniknięcie 
tego wydatku.

na ubezpieczenie też 
trzeba się zgodzić
Jednocześnie, odnosząc się 

do ubezpieczeń, Trybunał wska-
zał, iż samo posiadanie ochrony 
ubezpieczeniowej jest już korzy-
ścią majątkową, niezależnie od 
tego, czy w danym roku kon-
kretny pracownik realnie skorzy-
stał ze świadczenia ubezpieczy-
ciela (czy zdarzył się wypadek, 
choroba). Przyjęcie świadczenia 
oferowanego przez pracodawcę 
w tym zakresie również musi zo-
stać poprzedzone zgodą pracow-
nika. Odwrotnie jest w sytuacji, 
gdy nieodpłatne świadczenie zo-
stało przyjęte jako warunek nie-
zbędny do zgodnego z prawem 
wykonania pracy, np. obowiąz-
kowe ubezpieczenie – po stro-
nie pracownika nie pojawia się 
wówczas korzyść, która mogła-
by być objęta podatkiem docho-
dowym. 

Opodatkowanie nie wystą-
pi również w sytuacji, gdy pra-

cownik uczestniczy w spotkaniu 
(konferencji, szkoleniu, kolacji) 
organizowanym przez praco-
dawcę, gdyż po jego stronie nie 
pojawia się korzyść w postaci 
zaoszczędzenia wydatku.

Jednym zdaniem 
podsumowania 
Reasumując, Trybunał w wy-

danym wyroku wskazał więc 
obiektywne kryterium wyróż-
niania świadczeń będących 
przychodem pracownika, sta-
nowiących podstawę opodatko-
wania. Świadczenia te muszą 
być spełnione przez pracodaw-
cę, na które uprzednio wyraził 
zgodę pracownik, a przyjęcie 
ich przez pracownika, stanowić 
będzie dla niego przysporze-
nie majątkowe lub doprowadzi 
do zaoszczędzenia przez niego 
wydatku. Jednocześnie świad-
czenie to nie jest wymuszone 
przepisami prawa. Wyrok Try-
bunału jest uporządkowaniem 
dotychczas spornych kwestii do-
tyczących interpretacji opodat-
kowania nieodpłatnych świad-
czeń. Jednak dopiero praktyka 
pokaże, czy w sposób komplek-
sowy zagadnienie to zostało roz-
strzygnięte. 

anna
leszCzyńska

doradca podatkowy

RZUT OKIEM | pASowAnie nA przedSzkolAkA nA GórkAch 

Emocje związane z pasowaniem na przedszkolaka dzieci z przedszkola nr 7 wiosenka na Górkach  
w łowiczu były tak duże, że niektórym dzieciom z grupy 3- i 4-latków było trudniej niż zwykle rozstać się  
z rodzicami na czas przedstawienia. panie nauczycielki robiły co mogły, by dzieci nie płakały i nie przeżywały aż 
tak bardzo chwilowego rozstania. niektóre z nich należało wziąć na ręce, inne wystarczyło przytulić.  
w organizacji pasowania ewie Sukiennik (z prawej) pomagała stażystka Aneta Trejter. mak 

p
r

ze
d

S
zk

o
le

 w
io

S
e

n
k

A

Bolimów | dzień edukacji na wesoło

Dzieci i młodzież dziękowali nauczycielom
14 października uczniowie 

Szkoły Podstawowej w Bolimo-
wie w czasie uroczystej akademii 
z okazji Dnia Edukacji Narodo-
wej dziękowali swoim nauczy-
cielom, zaproszonym nauczycie-
lom-emerytom i pracownikom 
administracyjnym za trud, jaki 
wkładają w ich nauczanie i wy-
chowanie. Dyrektor szkoły, Mał-
gorzata Ciężarek, złożyła osob-
ne życzenia wszystkim osobom 
związanym z oświatą.

Uczniowie przygotowali też 
program artystyczny, w któ-
rym Henio Kujon, Piotruś Leń 
i Petronelcia Lizus (kolejno Jan 
Osicki, Karol Gapys i Julia Go-
tyńska) z przymrużeniem oka 
ukazali, jak wygląda tydzień na-
uki w ich szkole. Okazało się, że 
to, co dla nauczycieli jest proste 
i oczywiste, wcale nie musi być 
takim dla uczniów. W rezulta-
cie jednak uczniowie doszli do 
wniosku, że mimo różnicy zdań, 

nauczyli się bardzo dużo od swo-
ich „mistrzów”. Posiadane umie-
jętności zaprezentowali, czytając 
nagrodzone opowiadania, które 
napisali w związku z obchodami 
Światowego Tygodnia Dysleksji, 
wykonując prace plastyczne na 
konkurs „Mój wymarzony na-
uczyciel” oraz tańcząc i śpiewa-
jąc. Program artystyczny przygo-
towały z uczniami nauczycielki: 
Marzena Cęcelek, Marzena Ko-
zicka i Teresa Rolik.  opr. tb

Aktualności

Emerytowani nauczyciele i pracownicy obsługi szkoły, którzy przyszli na uroczystość, otrzymali kwiaty.
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Koszykówka | 1. kolejka wojewódzkiej ligi Młodzików u-14 

Drugi zespół zaczyna od porażki
W minioną sobotę ruszyła Wo-

jewódzka Liga Młodzików, gdzie 
rywalizują chłopcy z roczników 
2001 i 2002. Do ligi w tym se-
zonie zgłosiło się 12 zespołów, a 
w tym gronie grać będą dwa ze-
społy UMKS Księżak Łowicz. 
Organizator rozgrywek Łódz-
ki Związek Koszykówki podzie-
lił drużyny na trzy grupy, gdzie 
walczą po cztery zespoły. Nasz 
młodszy zespół rywalizować bę-
dzie w grupie C. Podopieczni tre-
nera Piotra Rutkowskiego w tym 
sezonie walczyć będą ze starszy-
mi rywalami, by zdobywać do-
świadczenie na kolejny sezon, za-
tem musza liczyć się z wysokimi 
porażkami.   

Pierwszy mecz Księżacy za-
grali w sobotę 18 października w 
Łowiczu w hali OSiR nr 2. Ło-
wiczanie podejmowali tego dnia 
drugi zespół AZS PWSZ Skier-
niewice. Drużyna trenera Krzysz-
tofa Wiercioch była zdecydowa-
nie lepsza, wygrywając 97:32.  
W ekipie Księżaka najlepiej pod 
koszem radzili sobie Szymon 
Gładki i Mateusz Kobuszewski. 

Kolejny mecz nasi młodzicy  
z rocznika 2002 zagrają w nie-
dzielę 26 października w Łodzi  
z ŁKS SMS MG 13 II.  zł

 Księżak II Łowicz – AZS PWSZ 
II Skierniewice 32:97 (2:22, 10:22, 
12:19, 8:34). Księżak: Szymon 

Gładki 11, Mateusz kobuszewski 
8, Stanisław Górniak 4, kornel Jo-
nio 4, dawid pęczkowski 2, kacper 
Masztanowicz 2, Maksymi branicki 
2, dawid Angielczyk 1, beniamin 
bieniek, Michał kuliński. Najwięcej 
dla AZS-u: Gędek 53. 

1. kolejka Wojewódzkiej Ligi 
Młodzików U-14 grupa C: uMkS 
księżak ii łowicz –  AzS pwSz ii 
Skierniewice 32:97, łkS SMS MG 
13 ii łódź – kkS pro-basket kutno 
29:69.

1. AzS pwSz ii Skierniewice 2 1 97-32

2. kkS pro-basket kutno TbS 2 1 69-29

3. łkS SMS MG13 ii łódż 1 1 29-69

4. UMKS Księżak II Łowicz 1 1 32-97

Młodzież Księżaka walczy o piłkę w parterze.

Lekka atletyka | Mistrzostwa w biegach przełajowych

Chełmoński znów rządzi
Kolejny świetny występ 
zanotowały dziewczyny 
z I LO w Łowiczu  
w sztafetowych biegach 
przełajowych.

Podopieczne Tomasza Pia-
seckiego w piątek 17 paździer-
nika rywalizowały w Rawie 
Mazowieckiej w Rejonowych 
Sztafetowych Mistrzostwach w 
Biegach Przełajowych organizo-
wanych przez Szkolny Związek 
Sportowy. Ekipa Chełmońskie-
go, która w ubiegłym roku zdo-
była historyczne złote medale, 
znów pokazała klasę i charakter 
i wygrała rejonowe eliminację 
do finałów wojewódzkich. Walka  
o pierwsze miejsce była bardzo 

zacięta, jednak na trasie na terenie 
zalewu Tatar łowiczanki okazały 
się o 5 sekund lepsze od rywalek 
z I LO Skierniewice. Na 6. miej-
scu zawody zakończyły dziew-
czyny z Ekonomika (ZSP nr 4 
Łowicz). W składzie mistrzow-
skiej ekipy I LO Łowicz bie-
gły: Iwona Olewicz, Agata Tręb-
ska, Daria Konikowska, Paulina 
Wieteska, Weronika Grzegory, 
Patrycja Wolankiewicz, Roksa-
na Polit, Natalia Siejka, Sylwia 
Brzezińska, Agata Jagura, Mo-
nika Mikołajczyk. Nauczyciel 
w-f: Tomasz Piasecki. 

W rywalizacji chłopców ło-
wiczanie nie zdołali awansować 
do finałów. Na 3. miejscu zakoń-
czyli bieg uczniowie z Ekono-

mika, a reprezentanci Chełmoń-
skiego zajęli 4. miejsce.  zł

 Dziewczęta 10x800 m:
1. i lo łowicz  32:58:00

2. lo Skierniewice  33:03:00

3. zSp rawa Mazowiecka  33:37:00

4. zS 3 kutno  34:00:00

5. zSz 3 Skierniewice  34:16:00

6. zSp 4 łowicz  35:58:00

7. zS cSiu rawa Mazowiecka  36:48:00

 Chłopcy 10x1000 m:
1. zSp 3 rawa Mazowiecka  32:43:00

2. zS 1 kutno  32:59:00

3. zSp 4 łowicz  33:13:00

4. i lo łowicz  34:01:00

5. zSp rawa Mazowiecka  34:17:00

6. zSp 3 Skierniewice  34:37:00

7. lo Skierniewice  39:12:00

Lekka atletyka | Mistrzostwa w biegach przełajowych

Gimnazjalistki z Nowych Zdun wygrały rejon
W czwartek 16 października  

w Rawie Mazowieckiej odby-
ły się Rejonowe Sztafetowe Mi-
strzostwa w Biegach Przełajo-
wych. W rywalizacji tej udział 
wzięły cztery reprezentacje 
szkół podstawowych i trzy ekipy  
z Gimnazjów z naszego powiatu. 

Zgodnie z oczekiwaniami naj-
lepiej spisały się  podopieczne 
Aleksandry Mostowskiej z Gim-
nazjum w Nowych Zdunach, 
które potwierdziły swoją domi-
nację w przełajach. Uczennice  
ze Zdun wygrały zawody rejono-
we trzeci raz z rzędu i uzyskały 
tym razem swój najlepszy wynik, 
poprawiając poprzedni rezultat  
o 12 sekund. Dzisiaj nasza ekipa 
powalczy o medal w finałach wo-
jewódzkich.

W składzie zwycięskiej dru-
żyny biegły: Andżelika Witczak, 
Maja Konikowska, Daria Wójcik, 
Marcelina Guzek, Oliwia Pikul-
ska, Katarzyna Pietrzak, Moni-
ka Zabrzewska, Natalia Kubica, 
Sylwia Masłowska i Małgorza-
ta Mostowska. Nauczyciel w-f: 
Aleksandra Mostowska.

Pozostałe trzy zespoły z na-
szego powiatu nie zdołały awan-
sować na zawody wojewódzkie. 
Podopieczne Iwony Górskiej  
z SP 1 Łowicz zajęły trzecie 
miejsce, które nie dawał prze-
pustki do dalszego etapu rywa-
lizacji. Na 7. miejscu zakończy-
ły zmagania biegaczki z Bąkowa 
Dolnego. W zmaganiach chło-

pów na 3. miejscu uplasowali się 
podopieczni Przemysława Plich-
ty z SP 2 Łowicz, a na 6. miej-
scu do mety dotarli uczniowie  
z SP Dzierzgówek. 

W wyścigach dziewcząt na po-
ziomie Gimnazjów dobrze zapre-
zentowały się uczennice Pijar-
skiego Gimnazjum, które zajęły 
5. lokatę. W zmaganiach chłop-
ców nasz powiat reprezentowało 
Gimnazjum z Popowa, które za-
jęło 6. miejsce.   zł

 RIMS, chłopcy 9x1000 m:
1. Sp 1 rawa Mazowiecka

2. Sp boguszyce

3. Sp 2 łowicz

4. Sp 9 kutno

5. Sp 4 Skierniewice

6. Sp dzierzgów

 RIMS, dziewczęta 9x800 m:
1. Sp 1 rawa Mazowiecka

2. Sp 5 Skierniewice

3. Sp 1 łowicz

4. Sp 9 kutno

5. Sp 4 Skierniewice

6. Sp 4 rawa Mazowiecka

7. Sp bąków dolny

 RGS, dziewczęta 10x800 m:
1. Gp nowe zduny                   32:33,93

2. G 1 kutno                             33:01,29

3. G 2 rawa Mazowiecka           33:04,62

4. G 2 Skierniewice                   33:57,02

5. pijarskie Gkp łowicz           34:12,27

6. G 1 rawa Mazowiecka          34:32,48

7. G 1 Skierniewice                    37:18,10

8. G 3 kutno                              38:33,46

 RGS, chłopcy 10x1000 m:
1. G 1 rawa Mazowiecka

2. G 2 rawa Mazowiecka

3. G bedlno

4. G 2 Skierniewice

5. G 3 kutno

6. G popów

Zwycięska sztafeta Gimnazjum w nowych zdunach.Tenis stołowy | 2. kolejka ii i iV ligi tenisa stołowego 

Dobry początek sezonu ping-pongistów
Po raz drugi w tym  sezonie  

zagrali tenisiści stołowi UMKS 
Księżak Łowicz, którzy rywali-
zują trzeci sezon w II lidze. 

Na inaugurację rozgrywek 
II ligi podopieczni Krzyszto-
fa Placka w Bychlewie wygrali  
z ekipą LKS Jutrzenka 7:3. 

W 2. kolejce nie udało się od-
nieść zwycięstwa. Łowicki team 
przegrał na wyjeździe z druży-
ną GLKS Burza Pawlikowice 
4:6. Jedynym  zawodnikiem  w 
naszej drużynie, który wygrał 
gry singlowe był jej kapitan Piotr 
Podsędek, który zdobył tak jak 
i w pierwszej kolejce komplet 2,5 
pkt.  Pozostałe punkty zdobyły 
deble Podsędek-Podsędek i Kali-
na-Placek.

Po drugiej kolejce Księżak pla-
suje się w połowie tabeli II ligi na 
5. miejscu. Liderem rywalizacji 
jest LKS Biała Rawska. 

 Pozostałe wyniki 2. kolejki 
II ligi: lkS biała rawska – z kS 
legion Skierniewice – 10:0, lkS 
Jutrzenka bychlew - kS energetyk 
AMł dzianiny łódź – 4:6, ukS Fun-
gis Maków  –  pkS polonia białogon 
kielce – 10:0, lTSr buczek - ukS 
orlęta bilcza – 7:3, a mecz lukS 
Start przygłów - MlukS dwójka 
rawa Mazowiecka przełożono.

Tabela po 1. kolejce II ligi sezo-
nu 2014/2015       
1. lkS biała rawska 2 19-1 4

2. ukS Fungis Maków 3 20-10 4

3. kS energetyk dzianiny 2 11-9 3

4. MlukS 2 rawa Maz. 1 8-2 2

5. uMkS księżak łowicz 2 11-9 2

6. lTSr buczek 2 8-12 2

 7. GlkS burza pawlikowice 2 8-12 2

8. kS legion Skierniewice 3 10-20 2

9. lukS Start przygłów 1 5-5 1

10. ukS orlęta bilcza 1 3-7 0

11. lkS Jutrzenka bychlew 2 7-13 0 

12. pkS polonia  kielce 1 0-10 0

Po raz drugi walczyła o li-
gowe punkty, debiutująca w IV 
lidze druga drużyna UMKS 
Księżak Łowicz, która wygrała 
rywalizację w V lidze i awanso-
wała do wyższej klasy rozgryw-
kowej. Podopieczni trenera Ce-
zarego Znyka po debiutowym 
zwycięstwie, tym razem rów-
nież przegrali na wyjeździe 3:7 
z drugą drużyną LKS Jutrzenka 
Bychlew. 

W meczu drugiej drużyny w 
IV lidze punkty dla naszego ze-
społu zdobyli: 2 punkty, grający 

trener Cezary Znyk i 1 punkt Da-
wid Papuga.

 Pozostałe mecze 1. kolejki: 
lkS Astoria Szczerców - kS elta ii 
łódź – 6:4, ukS Fungis ii Maków  
- ulkS Moszczenica 6:4, kTS Sie-
radz – GukS Gorzkowice – 7:3, a 
mecz MkS Jedynka łódź - wkS 
prosna wieruszów przełożono.

Tabela po 2. kolejce IV ligi sezo-
nu 2014/2015         
1. ukS ii Maków 2 15-5 4

2. lkS Astoria Szczerców 2 12-8 4

3. wkS prosna wieruszów 1 8-2 2

4. kTS Sieradz 2 11-9 2

5. uMkS księżak ii łowicz 2 10-10 2

6. ulkS Moszczenica 2 10-10 2

7. lkS Jutrzenka ii bychlew 2 9-11 2

8. MkS Jedynka łódź 1 4-6 0

9. TG Sokół ii zgierz 1 3-7 0

10. GukS Gorzkowice 1 3-7 0

11. kS elta ii łódź 2 5-15 0

 W drugim występie łowiczanie zaliczyli porażkę. 
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Koszykówka | 2. kolejka ligi u-20  

Polegli w Piotrkowie
Podopieczni trenera Piotra 

Rutkowskiego z rocznika 1996, 
97 i 98 wiedzieli, że w Piotrko-
wie Tryb. mogą powalczyć po 
zwycięstwo i jechali na mecz z 
bojowym nastawieniem. Jednak 
nie udało się wrócić ze zwycię-
stwem. Po ciekawym meczu ło-
wiczanie przegrali 69:75.  

Nasza ekipa przegrała pierw-
szą kwartę 14:21 i potem musia-
ła odrabiać straty. W ostatniej 
kwarcie Księżacy w 36. minucie 

wyszli na prowadzenie 65:63, po 
akcji Mateusza Gładkiego, jed-
nak w końcówce miejscowi byli 
skuteczniejsi i wygrali ten mecz 
75:69. Najskuteczniejszym gra-
czem Księżaka był Szymon 
Aniszewski, który jest młodszy 
o dwa lata od większości rywali, 
ale jego odważna gra pozwoliła 
mu zdobyć 22 punkty. 

W 3. kolejce juniorzy starsi 
UMKS Księżak zagrają 29 paź-
dziernika w Łowiczu z ŁKS.  zł

 Piotrcovia Piotrków Trybu-
nalski – Księżak Łowicz 75:69 
(21:14, 17:17, 17:16, 20:22)
Księżak: S. Aniszewski 22 (1x3), 
M. Gładki 16, M. rokicki 9, M.do-
brzyński 8, k. rondoś 8, J. Szkup 
6, M. zdunkiewicz 4, w. wawrzyń-
czak 2, k. branicki.
1. kolejka: uMkS piotrcovia piotr-
ków Trybunalski – uMkS księżak 
łowicz 75:69, SMS MG13 łódź – 
AzS pwSz Skierniewice 65:55. 

1. łkS SMS MG13 łódź 2 4   129:110

2. AzS pwSz Skierniewice 2 3   150:117 

3. uMkS piotrcovia    2 3 130:133

4. UMKS Księżak Łowicz 2 2 121:170
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Koszykówka | 2. kolejka wojewódzkiej ligi kadetów u-16  

Wysokie zwycięstwo 
z GTK Głowno  

Bardzo dobrze poradzili so-
bie w meczu 2. kolejki ligi wo-
jewódzkiej  kadeci UMKS Księ-
żak Łowicz, którzy rywalizują 
w Wojewódzkiej Lidze Kade-
tów U-16. Nasza ekipa pewnie  
i wysoko pokonała w derbowych 
zmaganiach ekipę GTK Głow-
no 90:42. Podopieczni trenera 
Macieja Siemieńczuka już od 
pierwszych minut pokazali, że 
będą dominować na parkiecie  
w tym meczu i po trzech akcjach 
Damiana Brzozowskiego w 2. 
minucie prowadzili 6:0. 

Po 10. minutach łowiczanie 
prowadzili już 25:7, jednak dru-
ga kwarta okazała się dość wy-
równana i Księżak wygrał ja tyl-
ko 17:16. Po zmianie stron gra 
znów była dość wyrównana, ale 
czwarta odsłona należała zdecy-
dowanie do naszej ekipy. Księ-
żacy zagrali mocniej w obro-
nie, a na desancie stanął Mariusz 
Dobrzyński, który wykorzysty-
wał dobre podania od kolegów 
i zdobył w ostatniej części me-
czu aż 17 oczek, a w całym spo-
tkaniu 35 punktów. Łowiczanie 
po 2 kolejkach są na 2. miejscu  
w grupie A. W grupie B liderem 

jest ŁKS, a drugie miejsce zaj-
muje ekipa Trójki Sieradz.  

Kolejny mecz nasi kadeci za-
grają 26 października w Skier-
niewicach, gdzie walczyć będą w 
derbowym meczu z Ósemką.   zł

 Księżak Łowicz – GTK Głowno 
90:42 (25:7, 17:16, 18:1, 30:6) 
Księżak: Mariusz dobrzyński 35, 
damian brzozowski 21, Stanisław 
kucharski 11 (1x3), norbert no-
wysz 8 i Jakub paks 2 oraz kacper 
dudek 5 (1x3), kramarz kacper 3, 
Julian potocki  (1x3), Andrzej Gór-
niak 2, Tomasz rześny i łukasz Ty-

buś, Najwięcej dla GTK Głowno: 
patryk kacperski 17.  
2. kolejka Wojewódzkiej Ligi Ka-
detów U-16 grupa A: uMkS księ-
żak łowicz – GTk Głowno 90:42, 
kkS pro-basket kutno Fresenius 
cabi – pkk 99 pabianice 31:123, 
kkS pro-basket kutno Sand bus – 
MkS ósemka Skierniewice 179:41.

1. pkk 99 pabianice 4 2 244-63

2. kkS pro-basket Sand bus 4 2 287-88

3. UMKS Księżak Łowicz 3 2 122-166

4. MkS ósemka Sk-ce 3 2 136-216

5. GTk Głowno 2 2  79-185

6. kkS pro-basket Fresenius  2 2   78-231

Kadeci Księżaka pewnie pokonali rywali z Głowna (zł) 

Koszykówka | 3. kolejka wojewódzkiej ligi Juniorów u-18  

Juniorzy przegrywają w końcówce
W swoim trzecim meczu  w 

tym sezonie juniorzy UMKS 
Księżak Łowicz doznali mini-
malnej porażki 71:72 ze Startem 
Łódź. Podopieczni trenera Pio-
tra Rutkowskiego wiedzieli, że 
to będzie trudy mecz, ale wyszli 
na boisko mocno skoncentrowa-
ni i od pierwszych minut grali 
bardzo dobrze. Po 10. minutach 
łowiczanie prowadzili 18:15. W 
kolejnych minutach mecz był 
bardzo wyrównany i do przerwy 
był remis 35:35. 

W trzeciej odsłonie minimal-
nie lepiej spisywała się ekipa tre-
nera Arkadiusza Gralewskiego, 
która po 30 minutach prowadzi-
ła 54:47. Księżacy wyśmienicie 
zagrali w czwartej kwarcie. W 
35. minucie po „trójce” Micha-
ła Rokickiego wyszli na prowa-
dzenie 60:58, a po akcjach Szy-
mona Aniszewskiego wygrywali 
już 63:58. Niestety, tego prowa-
dzenia nie udało się utrzymać. 
W ostatniej minucie „za trzy” 
trafił Aniszewski i był remis 
71:71. W decydującej akcji łowi-
czanie sfaulowali rywala i Start 
miał dwa rzuty wolne, z których 
jeden był skuteczny. 

Po 4. kolejkach łowiczanie w 
tabeli zajmują wysoką 3. pozy-
cję. W 5. kolejce nasi juniorzy 

grali wczoraj w Skierniewicach, 
ale o tym meczu napiszemy w 
kolejnym wydaniu NŁ.  zł

UMKS Księżak Łowicz – SKS 
Start Łódź 71:72 (18:15, 17:20, 
12:19, 24:18). Księżak: Szymon 
Aniszewski 29 (2x3), Michał ro-
kicki 16 (2x3), Michał zdunkiewicz 
12, Jakub Szkup 7, kacper kłos 7, 
kamil branicki i kacper płacheta.

3. kolejka U-18: uMkS księżak 
łowicz – SkS Start łódź 71:72, 
pkk 99 pabianice – AzS pwSz 
Skierniewice 58:72, ukS M-G SzS 

żychlin – Szkoła SMS MG13 łódź 
75:54, uMkS piotrcovia piotrków 
Trybunalski – kkS pro-basket kut-
no 81:75, MkS ósemka Skierniewi-
ce – łkS SMS MG13 łódź 82:88.

1. ukS M-G SzS żychlin 3 6 258:157

2. łkS SMS MG13 łódź 3 5 256:20

3. UMKS Księżak Łowicz 3 5 242:208

4. AzS pwSz Skierniewice 3 5 192:179

5. uMkS piotrcovia piotrków 3 5 190:181

6. ósemka Skierniewice 3 5 225:220

7. SkS Start łódź 3 5 198:195

8. pkk 99 pabianice 3 3 193:247

9. kkS pro-basket kutno 3 3 185:255

10. Szkoła SMS MG13 łódź 3 3 159:254

Juniorzy stracili zwycięstwo w końcówce.

Koszykówka | 1. kolejka wojewódzkiej ligi Młodzików u-14 

Zacięte derby jednak dla AZS
Zacięty mecz w lidze woje-

wódzkiej zagrali koszykarze 
UMKS Księżak z rocznika 2001. 
Nasz pierwszy zespół młodzi-
ków, który rywalizuje w grupie 
A, w sobotę 18 października po-
dejmował w Łowiczu w hali na 
ulicy Topolowej pierwszą ekipą 
AZS PWSZ Skierniewice. 

Po emocjonującym meczu ło-
wiczanie jednak przegrali 67:85.

Podopieczni trenera Macieja 
Siemieńczuka do przerwy pro-
wadzili wyrównany pojedynek. 
Po 20 minutach Księżacy prze-
grywali tylko 40:43. Jednak po 
zmianie stron rywal powoli się 
oddalał. Łowiczanie razili nie-
skutecznością i to była główna 
przyczyna porażki. 

– Ten mecz mogliśmy spokoj-
nie wygrać, ale nie trafiliśmy 30 
razy spod kosza. Jeśli chcemy 
wygrywać mecze z takimi rywa-
lami to nie możemy być aż tak 
nieskuteczni. Mam nadzieję, że 
w kolejnym spotkaniu moi pod-
opieczni udanie się zrewanżują 
zespołowi ze Skierniewic.  

W 2. kolejce nasi młodzicy 
zagrają w sobotę 25 październi-
ka w Łowiczu w hali OSiR nr 2 z 
ekipą z Kutna. Początek spotka-
nia o godzinie 10:00.  zł

 Księżak I Łowicz – AZS PWSZ 
I Skierniewice 67:85 (21:23, 
19:20, 14:23, 13:19)
Księżak: kramarz kacper 19 
(2x3), Arkadiusz bazak 11, Andrzej 

Górniak 11, kacper dudek 6, bar-
tosz dylik 6, Julian potocki 5, Ma-
teusz Gładki 3, hubert liberski 2, 
błażej buczek 2, Michał pursa 2 i 
Michał zabost. 

Najwięcej dla AZS-u: niedźwia-
dek 27.  

1. kolejka Wojewódzkiej Ligi 
Młodzików U-14 grupa A: uMkS 
księżak łowicz – AzS pwSz i 
Skierniewice 67:85,  GTk Głowno 
–  kkS pro-basket kutno Sand bus 
28:124.

1. kkS pro-basket 2 1 124-28

2. AzS pwSz i Skierniewice 2 1 85-67

3. UMKS Księżak I Łowicz 1 1 67-85

4. GTk Głowno 1 1 28-124

Łowiczanie mogli wygrać derbowy pojedynek.

Koszykówka | 1. kolejka wojewódzkiej ligi Młodziczek u-14 

Łowiczanki zaczęły od porażki
Nowy sezon zaczęła jedyna 

żeńska ekipa  UMKS Księżak. 
Dziewczęta z rocznika 2001-
2002 rywalizować będą w tym 
sezonie w Wojewódzkiej Li-
dze Młodziczek U-14 w grupie 
B, gdzie zagra 5 zespołów. Tyle 
samo ekip zagra w grupie A. 

Po rundzie wstępnej zespoły 
zagrają rundę finałową. Począt-
kowo planowano, że zagra w na-
szej grupie 6 zespołów, ale tuż 
przed sezonem z rywalizacji wy-
cofała się ekipa Ósemki Skiernie-
wice. 

W pierwszym meczu pod-
opieczne trenera Przemysława 
Malony zagrały w Tomaszowie 
mazowieckim z miejscowa Le-
chią, która okazała się silniej-
szym zespołem i dość łatwo ogra-
ła nasz team 71:29. W naszej 
ekipie najskuteczniejsza okazała 
się Zofia Zbrożek, która zdobyła 
10 oczek. 

W meczu 2. kolejki łowiczanki 
zagrają w Łowiczu w hali OSiR 
nr 1 w niedzielę 26 października 
z Dekorexem Pabianice. Począ-
tek tego pojedynku, który nie bę-
dzie łatwy, zaplanowano na go-
dzinę 10:00.  zł 

 Lechia Tomaszów Mazowiec-
ki – UKS Księżak Łowicz  71:29 
(13:8, 16:3, 29:7, 13:11) 

Księżak: zofia zbrożek 10, wikto-
ria Matych 6, klaudia Traut 5, daria 
duranowska 4, Marta Śleszyńska 
4, weronika reczycka, Adrianna 
wilk, patrycja zakrzewska, Julia 
kurman.
Najwięcej dla Lechii: olga 
ogłuszka 26.

1. kolejka Wojewódzkiej Ligi 
Kadetek U-14 grupa B: lechia 
Tomaszów Mazowiecki – ukS 
księżak łowicz  71:29, lukS Trój-
ka Sieradz – dekorex pabianice 
69:59.               

        
1. lider Tomaszów Maz. 1 2 71:29

2. lukS Trójka Sieradz    1 2 69:59

3. dekorex pabianice  1 1 59:69

4. UMKS Księżak Łowicz    1 1 29:71

5. ukS basket ii Aleksandrów 0 0  0:0

Mimo porażki księżaczki  
w dobrych humorach. 

Piłka nożna | ii liga juniorów młodszych

Pogrom Mierzyna i derbowa porażka
Zespół Pelikana Łowicz 

(1999) zagrał w ostatnim tygo-
dniu dwa mecze ligowe. Naj-
pierw podopieczni trenera Jaro-
sława Rachubińskiego rozbili w 
Łowiczu LKS Mierzyn 4:0. 

Dwie bramki dla „Biało-Zie-
lonych” strzelił Adrian Musialik. 
– Po strzeleniu szybkiej bramki 
zespół zapomniał jak się gra w 
piłkę. Druga połowa trochę lep-
sza w naszym wykonaniu. Dru-
żyna udokumentowała przewa-
gę kolejnymi trzema bramkami. 
Choroby zawodników na tą chwi-
lę trochę przeszkadzają w zesta-
wieniu optymalnej „jedenastki” 
ale zmiennicy starają się te luki 
zapełnić. Kolejny mecz bez stra-
conej bramki może tylko cieszyć 
– skomentował trener. 

W weekend młodzi gracze 
„Ptaków” mieli dużą szansę na 

zbliżenie się do pierwszego miej-
sca w tabeli. Warunek był jeden 
– wygrać derbowy pojedynek z 
Widokiem. Niestety nasz zespół 
mimo niezłej gry uległ rywalowi 
ze Skierniewic 0:1

 – Bojaźliwa postawa w pierw-
szych minutach zakończyła się 
bramką dla przeciwnika. Po tym 
ciosie w pozostałej większości 
spotkania dyktowaliśmy warunki 
gry. Niestety nie udało się zdobyć 
choćby jednej bramki. Niezła se-
ria bez porażki i straconej bramki 
została przerwana – ocenił trener 
Rachubiński. 

Pelikan w środę (po zamknię-
ciu tego wydania NŁ) zagrał za-
legły mecz wyjazdowy z CHKS-
-em Łódź. W weekend zespół 
trenera Rachubińskiego uda się 
do Mierzyna. Początek meczu  
z LKS w niedzielę o 14:00.  Divad

 Pelikan – LKS Mierzyn 4:0; br.: 
wiktor Gładki 6, Adrian Musialik 46, 
59, krystian rutkowski 50. Pelikan 
’99: zimny – bolimowski, perzyna, 
Górowski, lenarczyk – Gładki, Trałut, 
rutkowski, bejda (45 dałek), Szy-
mański (45 łukawski), Musialik.
 Pelikan – Widok Skierniewice 
0:1. Pelikan ’99: zimny   bolimow-
ski, perzyna, Górowski, lenarczyk – 
Gładki (45 bejda), Trałut (65 pińkow-
ski), łukawski (55 Szymański), dałek 
(60 Miazek), rutkowski   Musialik.

Tabela II ligi wojewódzkiej:
1. widok Skierniewice 11 22 28:17

2. Szczerbiec wolbórz 11 22 22:13

3. chkS łódź 10 21 35:17

4. Pelikan Łowicz 10 15 20:10

5. orzeł łódź 11 14 23:25

6. pogoń zduńska wola 11 14 26:35

7. pTc pabiance 11 8 14:37

8. lkS Mierzyn 11 6 17:31
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Piłka nożna | 8. kolejka b klasy

Victoria bliska wygrania
Victoria Bielawy poległa  

w Sierakowicach z liderującą  
w tabeli Sierakowianką. Victoria 
prowadziła w meczu na szczycie 
od 55. minuty po golu Piotra Le-
wandowskiego z rzutu karnego. 
Niestety to gospodarze cieszy-
li się ze zwycięstwa. Najpierw 
do siatki Victorii trafił doświad-
czony Dariusz Skoczylas, zaś na 
dziesięć minut przed końcem 
gola na wagę wygranej dla Sie-
rakowianki strzelił Łukasz Prze-
źdzwięk. 

Zawodnicy z Bielaw mie-
li sporo zastrzeżeń do sędzie-
go meczu. Aż osiem goli padł  
w Ostrowcu gdzie Klub Spor-
towy Ostrwowiec przegrał ze 
Stertem Złaków Borowy. Pod-
opieczni grającego trenera Star-
tu Arkadiusza Przyżyckiego nie 
dali szans gospodarzom wygry-
wając 6:2. Ważny mecz wygrał 
Fenix Boczki, który pokonał u 
siebie Płomień Piotrowice 2:1. 
Fenix oprócz potknięcia w dru-
giej kolejce w meczu z Siera-
kowianka (porażka 3:4) wygry-
wa mecz za meczem. Nieźle w 
tym sezonie spisuje się Naprzód 
Jamno, który tym razem wygrał 
u siebie z Koroną II Wejsce 4:1. 
Zwycięsko w tej kolejce spotkań 
wyszedł także Kopernik Kier-

nozia, który wygrał na własnym 
boisku z Jutrzenką Mokra Prawa 
w stosunku 2:0.  divad

 Naprzód Jamno – Korona II 
Wejsce 4:1; br.: Maciej płatek, da-
riusz rosa, Mateusz Salamon, łu-
kasz dąbrowski – Grzegorz basiak
Naprzód: kwiatkowski – Szcze-
pański, pietrzak, łukasiewicz, wię-
cek (70 Milczarek) – płatek (89 Mil-
czarek), rosa, Mitek (60 Salamon), 
pełka – dąbrowski, Gładki. koro-
na II: pawelec – Staniszewski (60 

piekacz), wrona, papiernik, bocz-
kowski – piaskowski, kochanek, 
basiak, Trepa – Słubik, Szajewski.

 Fenix Boczki – Płomień Piotro-
wice 2:1; br.: zbigniew domański 
58
Płomień: Andrzejczak – Jędrzej-
czak, Strugiński, Sobczak, balcer-
ski (85 Fabjański) – kasiński, war-
da, werwiński, warda, domański 
(65 Jędrzejczyk) – liberski.

 Kopernik Kiernozia – Jutrzen-

ka Mokra Prawa 2:0

 KS Ostrowiec – Start Złaków 
Borowy 2:6 

 Sierakowianka Sierakowice – 
Victoria Bielawy 2:1; br.: dariusz 
Skoczylas 70, łukasz przeźdzwięk 
80 – piotr lewandowski 55-karny
Victoria: witczak – Talarowski, 
wojciechowski, Sobierajski, le-
wandowski, dałek (40 kociak), 
kłos (74 Antczak), pietrzak, Mar-
kowski, lewandowski, chamera.

Tabela B klasy po 8. kolejkach:
1. Sierakowianka   7 21 35:8

2. Fenix boczki 7 18 28:10

3. Start złaków bo. 7 16 22:9

4. Victoria bielawy 7 16 26:7

5. kopernik  8 12 9:24

6. naprzód Jamno 8 9 25:25

7. korona ii wejsce 8 9 21:20

8. Jutrzenka Mokra 7 7 12:19

9. płomień  7 6 14:20

10. Victoria 7 4 7:26

11. kS ostrowiec 7 0 7:38

W 9. kolejce B klasy w niedzielę 
26 października zagrają: bielawy 
– Fenix (11:00), korona ii – koper-
nik (14:00), płomień – zabostów 
(14:00), Start – Sierakowianka 
(14:00), Jutrzenka – kopernik 
(14:00). 

W meczu na szczycie lepsza okazała się Sierakowianka (niebieskie 
stroje). 

Piłka nożna | 10. kolejka A klasy

Olimpia lepsza w krwawych  
derbach gminy Łowicz

Trzeci mecz z rzędu wygrała 
Astra Zduny. Podopieczni tre-
nera Mykoli Dremluka po raz 
kolejny w sposób przekonują-
cy pokonali rywala, tym razem 
Rawkę Bolimów 6:2. 

– Mecz był całkowicie pod 
nasza kontrolą. Musimy wyeli-
minować proste błędy w obro-
nie, żeby gra w całości wygląda-
ła jeszcze lepiej. Widać radość 
z gry u każdego zawodnika i to 
mnie bardzo się cieszy – sko-
mentował trener Astry. Ważne 
zwycięstwo na trudnym terenie 
w Miedniewicach odniósł Zryw 
Wygoda, który wygrał 2:0. 

– Wygraliśmy bardzo ważny 
i ciężki mecz, który był bardzo 
wyrównany. Jednak to my cie-
szyliśmy się z zwycięstwa. Uwa-
żam, że byliśmy drużyną lepiej 
zorganizowaną i lepszą piłkar-
sko od gospodarzy. Teraz sku-
piamy się na następnym meczu  
z Olimpią Niedźwiada. Bra-
wo dla wszystkich chłopaków 
za walkę do końca – ocenił Ar-
kadiusz Stolarczyk ze Zrywu. 
Ciekawie było w derbach Gmi-
ny Łowicz. W starciu Olimpii z 
Dar-em lepsi okazali się gospo-
darze z Niedźwiady. W meczu 
nie zabrakło emocji i ostrych 
starć. Sędzia pokazał aż trzy 
czerwone kartki!

– Mecz derbowy, który nie 
przyniósł spodziewanych emo-
cji sportowych lecz wiele nie 
potrzebnych spięć między za-
wodnikami obu drużyn. Sędzia 
pokazał trzy czerwone kartki. 
Ostatnie trzydzieści minut gra-
liśmy dziewięciu na dziesięciu. 
Do 60. minuty mecz układał się 
po naszej myśli, objęliśmy pro-
wadzenie i uzyskaliśmy lekką 
przewagę lecz w stwarzanych 
przez siebie sytuacjach stupro-

centowych nie potrafiliśmy zdo-
być kolejnych bramek i to mu-
siało się zemścić – po głupich 
stratach piłki przez graczy z linii 
pomocy, przeciwnik skarcił nas 
kontrami wykazując się dużą 
skutecznością. Oprócz tego na 
pewno na porażkę wpływ mia-
ła nieobecność naszych 3 pod-
stawowych zawodników oraz 
dwie kontuzje po których 2 mo-
ich czołowych graczy musia-
ło opuścić boisko po pierwszej 
połowie. Myślę, że w przekro-
ju całego spotkania zwycięstwo 
Olimpii trochę szczęśliwe acz-
kolwiek zasłużone – ocenił pre-
zes gości Dariusz Szymanik. 
Kolejnej porażki doznało Zjed-
noczenie Bobrowniki Dzierz-
gów. Tym razem zespół trenera 
Dawida Ługowskiego przegrał 
na własnym boisku z Rawką Bo-
limów 2:4. 

W 11. kolejce spotkań bar-
dzo interesująco zapowiada się 
rywalizacja w Wygodzie, gdzie 
Zryw zmierzy się z Olimpią 
Niedźwiada. Kto okaże się lep-
szy w derbach Gminy Łowicz? 
Czas pokaże. divad

 Astra Zduny – LKS Grabice 6:2
Astra: kowalski – zrazek, ochman-
ski, bryszewski, dylik (czarniak), 
Grzegory, Siekiera (woźniak), Ma-
łek (Jarota), papuga, Surma, Siat-
kowski.

 Olimpia Niedźwiada – Dar 
Placencja 3:1; br.: Skowroński, 
zdziarski, Janeczek – Janicki
Olimpia: Michalski – Majer, Jane-
czek, boczek, Górowski, A. Stru-
gacz, Skierski, zawadzki, zdziar-
ski, pawlata, Skowroński. Dar: 
zagawa p. – wójcik, kromski (46 
niedzielski) podrażka, zawadzki 
– Szymański J, (74 kędziora), Ję-

drzejczyk, walczak, zagawa J. (46 
kunikowski), Jarosz – Janicki.

 Miedniewiczanka Miedniewice 
– Zryw Wygoda 0:2; br.: Mikołaj 
ulasiewicz 66, piotr pawłowski 88
Zryw: Grzegory – M. Miazek (70 
kwiatkowski), wróbel, Skoneczny, 
kosiewicz – b. Miazek (60 Stolar-
czyk), kowalczyk, pawłowski (89 
plichta), ulasiewicz – brzozowski 
(65 wojda), woźniak.

 Zjednoczenie Dzierzgów Bo-
browniki – Rawka Bolimów 2:4

 Unia Skierniewice – GLKS Wo-
łucza 3:1

 Sobpol Konopnica – Mancha-
tan Nowy Kawęczyn 2:6

 Pogoń Godzianów – Sorento-
-Zadębie Skierniewice 2:0

Tabela po 10. kolejce A klasy:
1. unia Skierniewice 10 26 30:9

2. Manchatan nowy 10 20 26:18

3. zryw wygoda 10 19 24:10

4. Miedniewiczanka 10 19 37:19

5. GlkS wołucza 10 17 21:16

6. Astra zduny 10 16 26:16

7. lkS Grabice  9 16 30:23

8. rawka bolimów 10 14 23:33

9. olimpia niedźwiada 10 14 16:16

10. dar placencja  10 10 18:27

11. zjednoczenie dzierzgów 10 8 13:31

12. pogoń Godzianów 9 8 11:16

13. Sorento-zadębie 10 4 11:34

14. Sobpol konopnica 10 4 15:33

W 11. kolejce we weekend 25-
26 października zagrają: sobota: 
Manchatan – Godzianów (14:00), 
Sorento – Miedniewiczanka 
(14:00), zryw – olimpia (14:00), 
niedziela: lkS – zjednoczenie 
(14:00), rawka – unia (14:00), dar 
– Astra (14:15).

Piłka nożna | 14. kolejka iV ligi

Tylko remis w Błaszkach
W 14. kolejce IV 
ligi Orzeł Nieborów 
zremisował na wyjeździe 
z ostatnią drużyną  
w tabeli Piastem Błaszki 
0:0. Orzeł na pojedynek 
z Piastem pojechał  
bez Dawida Suta, 
Patryka Krzeszewskiego, 
Tomasza Rembowskiego, 
Michała Rozkwitalskiego 
i Tomasza Gajdy.

Z zespołem nie było także 
trenera Zbigniewa Czerbniaka, 
który w dniu meczu udał się do 
Opoczna na spotkanie po kilku 
latach z kolegami z Ceramiki 
Opoczno. 

Czerbniak w Opocznie ro-
zegrał mecz w barwach byłe-
go klubu. Czerbniak jest ikoną 
klubu z Opoczno, w przeszłości 
był kapitanem i podstawowym 
defensorem Ceramiki. Orzeł w 
meczu z Piastem prowadził naj-
bardziej doświadczony zawod-
nik drużyny czyli Kamil Gór-
ski. Nieborowanie od początku 
meczu przejęli inicjatywę i pró-
bowali rozgrywać akcję na po-
łowie rywala.

 Z pewnością w grze nie po-
magała murawa, która była w 
opłakanym stanie. Sporo nie-
równości bardziej pomagało ze-
społowi gospodarzy, który od 
początku meczu postawił na de-
fensywę. 

W pierwszej połowie Piast 
raz zagroził bramce strzeżo-
nej przez Mariusza Jędrzejew-
skiego. Na szczęście dla Orła 
Krzysztof Stępiński w dogod-
nej sytuacji trafił piłką w inter-
weniującego Jędrzejewskiego. 
Orzeł miał przewagę, jednak 

nie potrafił jej udokumentować 
strzeleniem gola. Blisko celu 
był Marcin Kosiorek, jednak 
napastnik Orła w dobrej sytu-
acji nieznacznie się pomylił. 

Druga część gry nie różniła 
się od pierwszej. To Orzeł był 
stroną dominującą. Goście pró-
bowali za wszelką cenę strzelić 
gola, ale gospodarze dobrze się 
bronili. 

W 63. minucie gry kontuzji 
doznał Przemysław Pomianow-
ski i musiał opuścić plac gry. 
W jego miejscu na murawie 
zameldował się Górski, któ-
ry wcześniej kierował poczy-
naniami zespołu z ławki rezer-
wowych. Orzeł atakował, ale w 
duże mierze przez fatalne bo-
isko miał problem ze stworze-
niem groźnych sytuacji pod-
bramkowych. Nieborowanie 
przez dłuższą część meczu dłu-
żej utrzymywali się przy piłce, 
bardziej chcieli wygrać to spo-
tkanie. 

Niestety w końcowej fazie 
meczu graczom Orła brakowało 
już sił na przeprowadzenie cie-
kawych akcji ofensywnych. Za-
równo Łukasz Wierzbicki jak 
i Albert Lepieszka czyli dwaj 
skrzydłowi Orła dali z siebie 
maksimum możliwości i około 
70. minuty najchętniej zeszliby 
z boiska. 

Niestety wąska kadra Orła 
nie pozwoliła na przeprowadze-
nia zmian w Błaszkach. Osta-
tecznie Orzeł nie zdołał przebić 
się przez obronę gospodarzy i 
spotkanie zakończyło się bez-
bramkowym remisem. 

– Prowadziliśmy grę, ale 
niestety nie udało się strze-
lić choćby jednego gola. Moż-
na żałować tego meczu. Jestem 
przekonany, że w pełnym skła-
dzie wrócilibyśmy z Błaszek 

z kompletem punktów. Przed 
nami trzy ostatnie mecze w tej 
rundzie. Trzeba dać z siebie jak 
najwięcej i zapunktować ponie-
waż nasza sytuacja w tabeli nie 
jest najlepsza – ocenił Kamil 
Górski, który w meczu z Pia-
stem odpowiadał za zespół. 

Już w najbliższą niedzielę  
o godzinie 15:00 Orzeł zmierzy 
się w Nieborowie ze Zjedno-
czonymi Stryków. W poprzed-
nim sezonie Orzeł pokonał dru-
żynę ze Strykowa dwukrotnie. 
W Nieborowie padł wynik 2:1, 
zaś w Strykowie 3:2.

 Miejmy nadzieję, że Orzeł 
podtrzyma dobrą passę starć  
ze Zjednoczonymi i wygra. 
Drużynie zwycięstwa potrzebne 
są jak tlen.  divad   

 Piast Błaszki – Orzeł Nieborów 
0:0

Orzeł: Jędrzejewski – domińczak, 
pomianowski (63 Górski), plichta, 
Mitrowski – wierzbicki, bogus, 
Tkacz, kuciński, lepieszka – ko-
siorek. 

Tabela po 14. kolejce IV ligi:
1. zawisza rzgów  13  35  30:12

2. warta działoszyn 13  34   29:5

3. ner poddębice  13   32   28:13

4. Mechanik  13  28   34:25

5. pGe GkS ii 13  25  26:14

6. pilica przedbórz  13  25  28:22

7. polonia piotrków 13  25   25:15

8. zawisza pajęczno 13  24  29:21

9. zjednoczeni Stryk 13  21  30:25

10. kS paradyż 13  18  26:25

11. włókniarz z.  13  16  23:32 

12. lkS rosanów 13  16  16:32

13. Moszczenica 13  15  17:23

14. boruta zgierz 13  14  21:25

15. Astoria Szczercó 13  12  19:27

16. Orzeł Nieborów 13  9  12:28

17. piast błaszki 13  6  8:34 

18. Skierniewice  13  5   11:33

Piłka nożna| 11. kolejka ii liga kobiet 

Kolejny dobry mecz 
Drugi dobry występ z rzędu 

odnotowały dziewczyny Pelika-
na Łowicz, które rywalizują w 
II lidze kobiet w grupie mazo-
wieckiej. W przedostatniej ko-
lejce rundy jesiennej łowiczan-
ki pokonały na wyjeździe ekipę 
UMKS Zgierz 4:1 i nadal zaj-
mują wysokie 3. miejsce w ligo-
wej tabeli. 

Niedzielny pojedynek pod-
opieczne Damiana Żaczka za-
częły od prowadzenia 1:0 w 14. 
minucie. Do jedenastki pode-
szła Katarzyna Janiec i zdoby-
ła prowadzenie dla Pelikana. W 
34. minucie wynik na 2:0 pod-
wyższyła Natalia Czerbniak. W 
drugiej połowie miejscowe wal-
czyły bardzo ambitnie i już na 
początku mogły zdobyć bramkę 
kontaktową, ale karnego obro-
niła Agata Pacler. Jednak zgie-
rzanki nie odpuściły i doprowa-
dziły do wyniku 2:1. Z biegiem 
czasu jednak nasze rywalki osła-
bły, a Pelikan dobił je w 80. i 85. 
minucie. Na listę strzelców dwa 
razy wpisała się jeszcze Natalia 
Czerbniak, która tego dnia mia-
ła dobrze nastawiony celownik.   

W ostatnim meczu rundy je-
siennej kobiety Pelikana zagrają 
w Łowiczu z ekipą AZS Warsza-
wa. Mecz ten zaplanowany jest 
na niedzielę 26 października na 
godzinę 15.00.  zł

 UMKS Zgierz – Pelikan Łowicz 
1:4 (0:2); br.: katarzyna Janiec (14 
karny) i natalia czerbniak 3 (34, 80 
i 85).
Pelikan: Agata pacler – karolina 
kołodziejska (78 Martyna dzie-
dzic), katarzyna Janiec, natalia 
pacler, klaudia Augustyniak – na-
talia czerbniak (89 Joanna Sobie-
larska), eliza Stawicka (86 pauli-
na rosa), Gabriela Sass, Sylwia 
brzezińska – karolina Szulc, łucja 
kubel.

Wyniki 10. kolejki II ligi kobiet 
grupa mazowiecka: 
uMkS zgierz – pelikan łowicz 1:4, 
ku-AzS uniwersytetu warszaw-
skiego – Stal radomsko 2:0, 
Jantar ostrołęka – kS raszyn 2:7, 
MoSir Mońki – wissa Szczuczyn 
4:1, kS piastovia piastów – kS Te-
resin 5:1, 
dziewczęca Akademia Futbolu 
płońsk  –   pauzuje.

1. kS raszyn 8 24 38-6

2. promień Mońki 9 23 25-10

3. pelikan łowicz 9 18 25-10

4. piastovia piastów 7 16 25-12

5. kS Teresin 10 15 24-22

6. ku-AzS uw warszawa 7 12 21-12

7. dAF płońsk 9   9 19-30

8. uMkS zgierz 8   7 20-23

9. Stal radomsko 8   7 13-21

10. Jantar ostrołęka 9   4 25:44

11. wissa Szczuczyn 8   0   2:47
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PROGNOZA POGODY | 23.10.2014 – 29.10.2014

SYTUACJA  SYNOPTYCZNA: pogodę na ogół 
kształtować będzie zatoka niżowa. napływać 
będzie wilgotna i chłodna masa powietrza.

CZWARTEK - PIąTEK: zachmurzenie duże 
z przejaśnieniami, opady deszczu, chłodno. 
widzialność dobra, rano lokalnie umiarkowana 
- zamglenia. wiatr z przewagą północno-
wschodniego, skręcający na  wschodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 7 st. c do + 5 st. c.  
Temp. min w nocy:  + 3 st. c do  - 2 st. c.

SOBOTA - NIEDZIELA: zachmurzenie małe  
do zachmurzenia umiarkowanego w niedzielę, 
bez opadów, chłodno. widzialność dobra,  
rano lokalnie umiarkowana - zamglenia.  
wiatr południowo-wschodni i południowy,  
słaby i umiarkowany, 2-5 m/s.  
Temp. max w dzień: + 8 st. c do + 12 st. c.  
Temp. min w nocy:  + 4 st. c do + 2 st. c.

PONIEDZIAŁEK - WTOREK - ŚRODA: 
zachmurzenie umiarkowane, okresami duże,  
na ogół bez opadów, chłodno. widzialność 
dobra, rano lokalnie umiarkowana - zamglenia.
wiatr południowo-zachodni i zachodni, słaby  
i umiarkowany, 2-5 m/s. Temp. max w dzień:  
+ 9 st. c do + 13 st. c. Temp. min w nocy:  
+ 3 st. c do + 5 st. c.

biuro MeTeoroloGiczne cuMuluS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA 
pogoda na ogół korzystnie wpływać będzie 
na nasze samopoczucie. okresami osłabiona 
sprawność psychofizyczna i fizyczna.

Piłka nożna | wyniki 14. kolejki iii ligi

Radomiak niezmiennie 
liderem
Fatalnie w ostatniej serii 
gier spisały się drużyny z 
Warszawy.  
GKP Targówek przegrał 
1:3 z Bronią Radom, 
Legia II uległa Lechii 
Tomaszów Mazowiecki 
zamykającej tabelę 
przed tą kolejką, Polonia 
zebrała tęgie lanie  
w Otwocku od Startu,  
a do dużej niespodzianki 
doszło w meczu Ursusa, 
który przegrał u siebie 
z rezerwami Pogoni 
Siedlce.

Mocno dziwi porażka Legio-
nistów. W wyjściowym składzie 
przeciwko Lechii Tomaszów 
Mazowiecki znaleźli się między 
innymi Jakub Rzeźniczak, Helio 
Pinto, Marek Saganowski oraz 
Jakub Kosecki. 

Liderem niezmiennie pozo-
staje Radomiak. Zieloni wygra-
li w niedzielę po raz jedenasty 
w tym sezonie. W pokonanym 
polu tym razem pozostawili So-
koła Aleksandrów Łódzki. Gro-
no pościgowe jest liczne, ale  
z bardzo dużą stratą. Na drugim 
miejscu jest obecnie Broń Ra-
dom. Taki sam dorobek punk-
towy ma ŁKS Łódź oraz Ursus 
Warszawa. Zespoły te tracą jed-
nak już do lidera aż 13 punktów!

Ciekawy mecz obejrzeli kibi-
ce w Białobrzegach. Pilica zre-
misowała z Wartą Sieradz 2:2, 
a obie bramki dla przyjezdnych 
zdobył były zawodnik Pelikana – 
Łukasz Mitek.

III-ligowe zestawienie zamy-
ka GKP Targówek. Znacznie po-
niżej oczekiwań spisuje się Polo-
nia Warszawa, która obecnie jest 
przedostatnia w tabeli. Pelikan 
awansował na ósme miejsce. Ma 
dwa punkty mniej od wicelidera, 
ale za to tylko sześć więcej od 
ostatniego GKP. Mateusz Lis

Komplet wyników 14. kolejki III 
ligi:

 Start Otwock – MKS Polonia 
Warszawa 3:0 (1:0)
1:0 – dawid brewczyński (13), 2:0 
– dawid brewczyński (73), 3:0 – 
Szymon Maruszewski (75).
 Omega Kleszczów – Pelikan 
Łowicz 1:2 (0:0)
0:1 – Marcin nowak (79), 1:1 – Ja-
kub rozwandowicz (85), 1:2 – da-
niel bończak (90).
 Pilica Białobrzegi – Warta Sie-
radz 2:2 (1:1)
1:0 – kamil Matulka (19), 1:1 – łu-
kasz Mitek (28), 1:2 – łukasz Mitek 
(70), 2:2 – kamil Matulka (72).
 WKS Wieluń – Świt Nowy Dwór 
Mazowiecki 0:0
 Ursus Warszawa – Pogoń II 
Siedlce 1:3 (1:1)
0:1 – hubert Tomalski (4), 1:1 – 
patryk kamiński (8), 1:2 – daniel 
ciechański (74), 1:3 – kaby (79).
 GKP Targówek (Warszawa) – 
Broń Radom 1:3 (0:1)
0:1 – Mariusz Marczak (32 – kar-
ny), 0:2 – Michał bojek (70), 0:3 
– przemysław nogaj (82), 1:3 – Mi-
kołaj Tokaj (84).
 Legia II Warszawa – Lechia 
Tomaszów Mazowiecki 0:3 (0:3)
0:1 – wiktor żytek (12 – karny), 
0:2 – kamil Szymczak (18), 0:3 – 
Jardel (19).
 Radomiak Radom – Sokół 
Aleksandrów Łódzki 1:0 (1:0)
1:0 – krystian puton (42).
 ŁKS Łódź – Pogoń Grodzisk 
Mazowiecki 1:1 (1:0)
1:0 – łukasz Staroń (2), 1:1 – da-
mian rakoczy (90).

1. radomiak radom 14 35 26-6

2. broń radom 14 22 29-19

3. łkS łódź 14 22 17-15

4. ursus warszawa 14 22 14-12

5. Start otwock 14 21 31-28

6. Sokół Aleksandrów łdz. 14 20 16-10

7. Świt nowy dwór Maz. 14 20 17-21

8. Pelikan Łowicz 14 19 19-14

9. legia ii warszawa 14 18 22-25

10. warta Sieradz 14 18 20-23

11. pilica białobrzegi 14 17 23-24

12. pogoń ii Siedlce 14 17 17-27

13.lechia Tomaszów Maz. 14 16 17-16

14. wkS wieluń 14 15 17-26

15.pogoń Grodzisk Maz. 14 15 13-18

16. omega kleszczów 14 15 17-19

17. MkS polonia warszawa 14 14 18-22

18. Gkp Targówek (w-wa) 14 13 20-28

Piłka nożna | przed 15. kolejką iii ligi

Przedostatni raz w Łowiczu
Błyskawicznie zbliżyliśmy się 

do półmetka rozgrywek III ligi. 
W niedzielę Pelikan w ramach 
15. serii gier podejmie WKS 
Wieluń. Będzie to przedostat-
ni mecz o punkty jaki rozegra-
ny zostanie na stadionie przy uli-
cy Starzyńskiego u w tym roku. 
Poza nim, do zakończenia rundy 
jesiennej pozostaną dwie kolejki.

WKS Wieluń to klub bliżej 
nieznany kibicom piłkarskim  
w Polsce. Największym sukce-
sem zespołu z tego miasta jest gra 
w III lidze. Poprzednie rozgryw-
ki WKS zakończył na 10. miejscu 
w tabeli z dorobkiem 55 punktów 
po 38 meczach. W tych na razie 
tak dobrze nie jest. Wielunianie 
po 14 kolejkach mają na koncie 
15 pkt. Stosunek bramkowy rów-
nież jest nie najlepszy. Na 17 zdo-
bytych bramek przypada 26 stra-
conych. We wrześniu doszło do 
zmiany szkoleniowca. Na ławce 
trenerskiej zasiadł Marek Przybył 
zastępując Andrzeja Lewandow-
skiego. Swoją pracę w Wieluniu 
rozpoczął od remisu z Sokołem 

Aleksandrów Łódzki. Później 
zanotował porażkę (z Wartą Sie-
radz), dwukrotnie dzielił się 
punktami (z Polonią Warszawa  
i Świtem Nowy Dwór Mazo-
wiecki) oraz ograł Lechię Toma-
szów Mazowiecki. Obrońcy Peli-
kana szczególną uwagę powinni 
zwrócić na Dawida Przezaka – 
jest on najskuteczniejszym strzel-
cem zespołu w tym sezonie i do 
siatki trafiał już sześciokrotnie. 

W najbliższej kolejce jest kil-
ka ciekawie zapowiadających się 
meczów. Ciężka przeprawa po-
winna czekać lidera. Radomiak 
zagra w Sieradzu. Warta to so-
lidna drużyna, groźna przede 
wszystkim na domowym obiek-
cie. Równie interesująco powin-
no być w… Radomiu. Tam wi-
celider – Broń – podejmie Ursus 
Warszawa. Oba zespoły mają 
obecnie tyle samo punktów na 
koncie.

Pelikan z WKS-em Wieluń 
zagra w niedzielę – 26. paździer-
nika – początek zaplanowano na 
godzinę 11:15. Mateusz Lis

Piłka nożna | 10. kolejka okręgówki

Bełchów zatrzymał Mazovię
Pogoń Bełchów znalazł spo-

sób na Mazovię Rawa Mazo-
wiecka. Drużyna grającego tre-
nera Marcina Rychlewskiego 
zremisowała w Dzierzgowie z li-
derująca Mazovią 1:1. Co cieka-
we to pierwsze stracone punkty 
w tym sezonie przez drużynę z 
Rawy Mazowieckiej.

– Po nieudanym meczu w Je-
żowie chcieliśmy się odbudo-
wać. Ciężko było o tym myśleć 
mając przed sobą Mazovię, któ-
ra wygrała dotąd wszystkie me-
cze. Fajnie, że się udało. Wywal-
czyliśmy remis i to nasz sukces. 
Jestem bardzo zadowolony z na-
szej gry. Połączenie dobrej gry 
taktycznej i waleczności dało 
nam punkt. Zagraliśmy na 120% 
swoich możliwości – ocenił tre-
ner Marcin Rychlewski. 

Po raz kolejny przegrał Pe-
likan II Łowicz. Tym razem 
podopieczni trenera Jarosława 
Walczaka ulegli na sztucznym 
boisku OSiR Koronie Wejsce 
0:1. Złotego gola w tym meczu 
strzelił były zawodnik Pelikana 
– Mariusz Trakul, który wyko-
rzystał rzut karny. Ciekawie było 
w Domaniewicach gdzie Vagat 
mierzył się z Laktozą. Ostatecz-
nie Laktoza wygrała 2:1, a wy-
graną podopiecznym trenera 
Jacka Włodarskiego zapewnił 
Mateusz Borowski, który strzelił 
dwa gole (drugiego na pięć mi-
nut przed końcem meczu). 

– Mecz ułożył nam się zna-
komicie . Na początku mamy 
rzut karny. Niestety go nie wy-
korzystaliśmy. W pierwszej po-
łowie obie drużyny mają po kil-
ka sytuacji, lecz nie padł żaden 
gol. Druga połowa to wymiana 
ciosów. Goście o jedno trafie-
nie byli lepsi. Szkoda stracone-
go choćby punktu, remis byłby 
najbardziej sprawiedliwym wy-
nikiem – powiedział prezes Va-
gatu Marek Sękalski. 

Pierwsze zwycięstwo w tym 
sezonie odniósł zespół z Bednar. 
Czarni pokonali na wyjeździe 
Juvenię Wysokienice 3:2 i dzię-
ki tej wygranej opuścili ostatnie 
miejsce w tabeli. Nadal bardzo 
dobrze spisuje się Olimpia Chą-
śno. Podopieczni trenera Rober-
ta Nowogórskiego nie dali szans 
na własnym stadionie Olym-
picowi Słupia. „Olimpijczycy” 
wygrali 4:0 i zmniejszyli stratę 
do liderującej Mazovii.  

W następnej kolejce spotkań 
najciekawiej zapowiadają się 
mecze Laktozy z Chąśnem oraz 
Mazovii z Orlętami. Olimpia jest 
faworytem meczu w Łyszkowi-
cach, ale Laktoza jest ostatnio 
w dobrej formie. Mazovia z ko-
lei po remisie z Pogonią może 
stracić trochę pewności siebie.  
W dodatku to pojedynek derbo-
wy. W tym sezonie Orlęta po-
konały już Mazovię w Pucharze 
Polski i to 5:1!    Divad

 Pogoń Bełchów – Mazovia 
Rawa Mazowiecka 1:1 (1:1); br.: 
damian Gendek 32 – Antoni Gó-
recki 41
Pogoń: Feliga – kłodawski, b. ba-
kalarski, M. bakalarski, Jaworski 
– płuszka (rychlewski), wasiak 
(warda), Małkus, Świdrowski, Fili-
pek – Gendek.
 Vagat Domaniewice – Laktoza 
Łyszkowice 1:2 (0:0); br.: daniel 
Gałaj 70 – Mateusz borowski 52, 
85
Vagat: Milczarek – wielec, kruk, 
zduńczyk, Grabowicz, Gałaj (80 
Strugiński), Mrzygłód, Grzegory, 
wróbel, bryszewski, kostrzewa 
(85 pawełkowicz). laktoza: ko-
cemba – wiśniewski, Jędrzejczak 
(46 Janikowski), kołaczyński, wójt 
(46 bogdański), nezdropa, wlazło, 
plichta, kruk (63 placek), bartosie-
wicz (82 Sobieszek), borowski.
 Olimpia Chąśno – Olympic 
Słupia 4:0 (2:0); br.: bartłomiej 
Skoneczny 7, dominik kotlarski 18, 
Sebastian lenarczyk 66, Marcin 
Grocholewicz 89 
 Pelikan II Łowicz – Korona 
Wejsce 0:1 (0:0); br.: Mariusz Tra-
kul 64-karny
Korona: Gospoś – Majcher, ka-
niewski, wróbel, dróżdż – Grzanka 
(65 Gala), dąbrowski (65 wójcik), 
d. Taraska, Sumiński, Simiński – 
Trakul.
 Juvenia Wysokienice – Czar-
ni Bednary 2:3 (1:3) br.: damian 
rochalski 40, daniel karwat 88 

– Marcel Gostyński 11, 32, Adam 
Salamon 44 
 Orlęta Cielądz – Olimpia Je-
żów 9:0 (4:0); br.: Mateusz białek 
14, rafał Głębocki 20, 42, 52, 83, 
88, Marcin ciesielski 26, 48, piotr 
pietrzak 68
 Jutrzenka Drzewce – Macovia 
Maków 7:0 (6:0); br.: Tomasz pa-
welczak 2, damian Skopiński 10, 
Mateusz pabjanek 14, Andrzej per-
ski 24, 31, 38, cezary dominiak 71

Tabela po 10. kolejce ligi okrę-
gowej:
1. Mazovia rawa 10 28 42:2

2. olimpia chąśno 10 27 36:2

3. orlęta cielądz 10 22 43:20

4. laktoza łyszkowice 10 21 25:18

5. Jutrzenka drzewce 10 16 23:13

6. Macovia Maków 10 14 25:23

7. pogoń bełchów 10 12 20:27

8. Vagat domaniewice 10 11 14:26

9. olympic Słupia 10 11 20:20

10. korona wejsce 10 10 19:29

11. Juvenia wysokienice 10 9 14:25

12. olimpia Jeżów  10 8 7:32

13. czarni bednary 10 6 7:34

14. pelikan ii łowicz 10 5 9:33

W 11. kolejce okręgówki  
w weekend 25-26 października 
zagrają: sobota: korona – Vagat 
(14:00), laktoza – chąśno (14:00), 
czarni – pogoń (14:00), Mazovia 
– orlęta (14:00), Jeżów – Jutrzen-
ka (14:00), niedziela: Macovia – 
pelikan (11:00), Słupia – Juvenia 
(11:30).  

W walce o piłkę przemysław Grzegory (Vagat) oraz bartosz placek 
(laktoza).

Zawodnicy Pogoni Bełchów mogą być zadowoleni zremisowali z 
Mazovią rawa Mazowiecka 1:1.
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Piłka nożna | rozgrywki klasy A grupy łódź iii

GKS Bedlno nie traci  
kontaktu z liderem
Wysoką wygraną 
podczas 9. kolejki 
łódzkiej klasy A grupy III 
odniosła drużyna GKS 
Bedlno, która pokonała 
Dąbrowiankę Dąbrowice 
10:0.

Wszystkie strzelone gole pa-
dły w drugiej części gry. Gospo-
darze od początku spotkania na-

rzucili swój rytm gry, stwarzając 
kilka dogodnych sytuacji bram-
kowych, których nie udało się 
zamienić na strzelonego gola.  
W drugiej połowie dobrze gra-
jący GKS Bedlno nie dawał za-
wodnikom z Dąbrowic dojść do 
głosu. 

Na uwagę zasługuje bardzo 
dobra gra w obronie. Więk-
szość akcji była tłumiona przez 
defensywę w środkowej części 
boiska. 

Również w wysokiej formie 
znajdowali się napastnicy z Be-
dlna: Wiśniewski i Lewańczyk. 

Bramki dla GKS Bedlno 
strzelili: Wiśniewski (4), Lewań-
czyk (2), Panek, Okupski, Ga-
łązka, Biesiekierski. 

Następna, 10. kolejka łódzkiej 
klasy A grupy III odbędzie się w 
dniu 25 października (sobota), 
GKS Bedlno zagra na wyjeździe 
z drużyną GLKS Sarnów – na 
boisku w Dalikowie.  mr

Skład drużyny GKS Bedlno: 
Mateusz Motyliński, kamil Gałąz-
ka, łukasz znyk, Marcin panek, 
dawid lachowicz, bartłomiej 
lewańczyk, Marcin Głogowski,  
konrad wróblewski, Filip Adam-
czewski, konrad Szymański, 
Mateusz kopeć, damian okup-
ski, Adam witczak, Mateusz bie-
siekierski, wiśniewski Michał, 
Adrian Szymański, przemek ku-
charski.

 GKS Bedlno – Dąbrowianka 
Dąbrowice 10:0
 KS Kutno – Witonianka Wito-
nia 10:0
 Bzura Młogoszyn – Victoria 
Grabów 2:1
 Magnat Sierpów – Sparta Le-
śmierz 1:1
 Malina Piątek – LKS Świnice 
Warckie 4:0
 Krośniewianka Krośniewice – 
LKS Sarnów 2:2

1.krośniewianka krośniewice 9 23 29:7

2.bzura Młogoszyn 9 21 22:11

3.GkS bedlno 9 20 33:9

4.kS kutno 9 19 49:15

5.lkS Sarnów 9 19 19:12

6.Victoria Grabów 9 11 10:14

7.Malina piątek 9 10 16:21

8.witonianka witonia 9 10 16:34

9.Sparta leśmierz 9 8 10:31

10.Magnat Sierpów 9 5 8:18

11.lkS Świnice warckie 9 4 10:24

12.dąbrowianka dąbrowice 9 4 8:34

Piłka nożna | klasa b Grupy łódź iii

Delta na remis
Delta Śleszyn 
zremisowała na 
wyjeździe z Santos 
Czerchów 4:4 (4:1)  
w spotkaniu 8. kolejki 
łódzkiej klasy B  
grupy III.

Piłkarze Delty w pierwszej 
odsłonie wykorzystali błędy ry-
wala i strzelili cztery gole. Wy-
sokie prowadzenie wyraźnie 
rozluźniło gości. 

Inicjatywę w drugiej połowie 
przejęli piłkarze Santos Czer-
chów. Gospodarze odrobili stra-
ty, doprowadzając do remisu 4:4. 

Bramki dla Delty Śleszyn 
strzelili: Kwiatkowski, Lis, Ko-
łaczyński, Szcześniak. 

Olimpia Oporów podejmowa-
ła na własnym boisku drużynę 
MKS Mianów. Niestety dozna-
ła kolejnej, nieznacznej porażki 
2:3. Aktualnie drużyna z Opo-
rowa zajmuje ostatnią pozycję 
w tabeli. 

Następna, 9. kolejka rozgry-
wek łódzkiej klasy B będzie 
miała miejsce w dniu 26 paź-
dziernika (niedziela), Delta 
Śleszyn zagra z drużyną Orzeł 

Wróblew, zaś Olimpia Oporów 
zmierzy się na wyjeździe z ze-
społem LKS Modlna.  mr 

 Santos Czerchów – Delta Śle-
szyn 4:4

 Olimpia Oporów –  MKS Mia-
nów 2:3

 GKS Byszew – Kanarki Mała-
chowice 4:5

 Iskra Góra Świętej Małgorzaty 
– Grom Powodów 1:0

 Sokół Skromnica – LKS Cedro-
wice 4:4

 Orzeł Wróblew – LKS Modlna 
0:1

1.iskra Góra Św. Małgorzaty 8 21 28:9

2.MkS Mianów 8 15 34:17

3.GkS byszew 8 15 38:27

4.lkS cedrowice 8 13 26:24

5.Santos czerchów 8 13 24:27

6.delta Śleszyn 8 13 27:26

7.lkS Modlna 8 12 19:20

8.Grom powodów 8 12 13:11

9.kanarki Małachowice 8 10 25:30

10.orzeł wróblew 8 10 25:32

11.Sokół Skromnica 8 4 16:49

12.olimpia oporów 8 4 19:22

Jedna z wielu akcji GKS Bedlno pod bramką dąbrowianki dąbrowice. 

Mecz GKS Bedlno kontra Dąbrowianka Dąbrowice, zakończył się wysoką wygraną bedlna 10:0.  
przy piłce kamil Gałazka.
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Koszykówka | wojewódzka liga Juniora u-18

UKS Żychlin na pierwszym miejscu w tabeli
Za nami 3. kolejka 
koszykarskich rozgrywek 
łódzkiej ligi U-18, która 
miała miejsce w sobotę 18 
października w żychlińskiej 
hali sportowej.

Zespół Jacka Filińskiego po-
konał drużynę SMS MG 13 
Łódź 76:54 (17:13, 22:9, 23:11, 
13:21). Duża w tym zasługa 
środkowego – Rafała Pietrzaka, 
który kończył mecz z dorobkiem 

25 pkt. Na parkiecie dominowa-
li żychlinianie, grę gospodarzy 
dobrze organizował Hubert Le-
wandowski (19), skutecznością 
imponował Mateusz Stępień 
(15) i Adam Filiński (11). Pierw-
sza odsłona dość wyrównana za-
kończona wynikiem 17:13. 

W drugiej kwarcie zawodni-
cy UKS  zaczęli budować prze-
wagę, pozwalającą im kontrolo-
wać mecz. Wynik do przerwy 
39:21. Kwarta trzecia i czwarta 
miała podobny przebieg do po-

przednich. Trener Jacek Filiń-
ski w wyniku uzyskanej przewa-
gi punktowej mógł wprowadzić 
na parkiet graczy spoza podsta-
wowej piątki. To trzecie z rzę-
du zwycięstwo koszykarzy UKS 
Żychlin, które umocniło ich na 
czele tabeli. 

Następna kolejka rozgrywek 
wojewódzkiej ligi Juniora U-18 
odbędzie się w dniu 25 paź-
dziernika, w hali sportowej przy 
ZS Nr 1 w Żychlinie, wówczas 
UKS Żychlin zagra spotkanie 

z koszykarzami MKS Ósemka 
Skierniewice.  mr

Drużyna UKS Żychlin wystąpi-
ła w składzie: Szymczak Jakub, 
Joźwiak Mateusz (1), pietrzak 
rafał (25), Filiński Adam (11), le-
wandowski hubert (19), pietrowicz 
kamil, wiliński Maciej (4), Stępień 
Mateusz (15). Trener drużyny: Ja-
cek Filiński.

 UKS M-G SZS Żychlin – Szkoła 
SMS MG13 Łódź 75:54
 PKK 99 Pabianice – AZS 
PWSZ Skierniewice 58:72
 UMKS KSIęŻAK Łowicz – SKS 
START Łódź 71:72
 UMKS PIOTRCOVIA – KKS 
PRO-BASKET Kutno Fresenius 
Kabi 81:75
 MKS óSEMKA Skierniewice – 
ŁKS SMS MG13 82:88

1. UKS M-G SZS Żychlin 3 6 258:157

2. łkS SMS MG13 3 5 256:202

3. uMkS kSiężAk łowicz 3 5 242:208

4. AzS pwSz Skierniewice 3 5 192:179

5. uMkS pioTrcoViA 3 5 190:181

6. MkS óSeMkA Sk-ce 3 5 225:220

7. SkS STArT łódź 3 5 198:195

8. pkk 99 pabianice 3 3 193:247

9. kkS pro-bASkeT  3 3 185:255

10. Szkoła SMS MG13 łódź 3 3 159:254Drużyna UKS Żychlin zanotowała trzecie zwycięstwo z rzędu, wygrywając mecz z SMS MG 13 łódź 75:54.
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Sport
KALENDARZ
IMPREZ 
SPORTOWY

PIąTEK, 24 PAŹDZIERNIKA:
 18.00 – hala sportowa oSir  
nr 1 w łowiczu, ul. Jana pawła ii 
3; 5. i 6. turniej w szachach szyb-
kich Mistrzostw łowicza na rok 
2014;

SOBOTA, 25 PAŹDZIERNIKA:
 9.30 – hala sportowa w żychli-
nie, I Turniej Piłki Siatkowej 
Dziewcząt Szkół Ponadgimna-
zjalnych o Puchar Burmistrza 
Gminy Żychlin;
 10.00 – boisko sportowe orlik w 
łowiczu, ul. bolimowska 15/19b; 
9. kolejka ligi skierniewickiej e1 
(rocznik 2004) w piłce nożnej 
chłopców: MukS pelikan łowicz 
– pogoń Godzianów;
 10.00 – hala sportowa oSir 
nr 2 w łowiczu, ul. Topolowa 2; 
Mecz koszykówki młodzików 
u-14: uMkS księżak i łowicz – 
kkS pro-basket kutno Sand bus;
 15.00 – boisko dalików, 10. ko-
lejka Łódzkiej Klasy A Grupy III, 
GlkS Sarnów – GkS bedlno;
 16.00 – hala sportowa oSir 
nr 2 w łowiczu, ul. Topolowa 2; 
4. kolejka ii ligi koszykówki męż-
czyzn: księżak łowicz – Sokół 
ostrów Mazowiecka;
 16.30 – hala sportowa w żychli-
nie, 4. kolejka U-18; mecz UKS 
M-G SZS Żychlin – MKS ósem-
ka Skierniewice;

NIEDZIELA, 
26 PAŹDZIERNIKA:
 10.00 – hala sportowa oSir 
nr 1 w łowiczu, ul. Jana pawła ii 
3; Mecz koszykówki młodziczek 
u-14: uMkS księżak  łowicz – 
dekorex pabianice; 
 11.00 – boisko wróblew (zmia-
na gospodarza), 9. kolejka 
Łódzkiej Klasy B Grupy III, Del-
ta Śleszyn – Orzeł Wróblew;
 11.00– boisko Modlna, 9. ko-
lejka Łódzkiej Klasy B Grupy 
III, LKS Modlna – Olimpia Opo-
rów;
 11.15 – Stadion Miejski w ło-
wiczu, ul. Starzyńskiego 6/8;  
15. kolejka iii ligi piłki nożnej 
(grupy łódzko-mazowieckiej): pe-
likan łowicz – wkS wieluń;
 15.00 – Stadion Miejski w ło-
wiczu, ul. Starzyńskiego 6/8; 11. 
kolejka ii ligi piki nożnej kobiet: 
pelikan łowicz – AzS uw war-
szawa;
 15.00 – hala sportowa oSir  
nr 1 w łowiczu, ul. Jana pawła 
ii 3; 3. kolejka iV ligi tenisa stoło-
wego mężczyzn: uMkS księżak 
ii łowicz – MkS Jedynka łódź;

ŚRODA, 29 PAŹDZIERNIKA:
 9.00 – hala sportowa oSir nr 2 
w łowiczu, ul. Topolowa 2; Turniej 
koszykówki dziewczynek (rocznik 
2004/05) o puchar dyrektora 
oSir w łowiczu.

Sport szkolny | V Gimnazjalne Mistrzostwa powiatu w lekkoatletyce – rzut jesienny

Dobry występ Gimnazjum Żychlin
10 października na stadionie miejskim w Kutnie  
odbył się rzut jesienny V Gimnazjalnych Mistrzostw 
Powiatu w lekkoatletyce. Dziewczęta i chłopcy 
rywalizowali w dwóch kategoriach wiekowych: 
rocznik 2001 oraz wspólnie 1999 i 2000.

Wśród starszych chłopców 
zwyciężyli: Bartosz Jóźwiak w 
biegu na 300 metrów oraz Karol 
Machnicki w skoku w dal. Dru-
gie miejsce wywalczył Szymon 
Kunikowski w pchnięciu kulą,  
a trzecie Patryk Obrębski w bie-
gu na 100 metrów oraz Adrian 
Kapusta w skoku w dal. 

Wśród chłopców z roczni-
ka 2001 zwycięzcą w pchnięciu 
kulą został Alan Pruszkowski, 
trzeci w tej samej konkurencji 
był Mateusz Kowalski, a Filip 
Kubiak zajął trzecie miejsce w 
biegu na 100 metrów. 

Po rzucie jesiennym chłopcy 
z rocznika 1999 i 2000 znajdu-
ją się na pierwszym miejscu dru-
żynowo, zaś chłopcy z rocznika 
2001 na trzecim. Opiekun grupy 
chłopców jest Jarosław Kapes.

Dziewczęta z rocznika 2001 
zajmują po rzucie jesiennym 
czwarte miejsce drużynowo. 
Najwyższe miejsca indywidual-
nie zajęły Wioletta Radosiewicz 
– trzecia w biegu na 100 metrów 
oraz Wiktoria Żernicka – trzecia 
w skoku w dal. Opiekun dziew-
cząt młodszych to Tomasz Ma-
ciak. 

Dziewczęta starsze po rzu-
cie jesiennym sklasyfikowane 
są na trzecim miejscu drużyno-
wo. Najlepsze miejsca wśród 
nich zajęły Angelika Jankowska 
– drugie w biegu na 600 metrów 
oraz Natalia Bąbrych – również 
druga w pchnięciu kulą. Opie-
kunem dziewcząt z rocznika 
1999 i 2000 jest Remigiusz Mi-
chalak. 

Rzut wiosenny zawodów i za-
razem podsumowanie V Gim-
nazjalnych Mistrzostwa Powiatu 
w Lekkoatletyce odbędzie się w 
maju 2015 roku. mr

ChŁOPCY 
 Rocznik 1999-2000:
1.Gimnazjum żychlin 1371 pkt.

2.Gimnazjum nr1 w kutnie 1280 pkt.

3.Gimnazjum Strzelce 1143 pkt.

4.Gimnazjum bedlno 1088 pkt.

5.Gimnazjum nr2 w kutnie 1049 pkt.

6.Gimnazjum nr3 kutno 865 pkt.

7.Gimnazjum krośniewice 583 pkt.

 Bieg na 100 m:
patryk obrębski 12,71 102 pkt.

karol Machnicki 12,73 101 pkt.

Adrian kapusta 12,83 97 pkt.

 Bieg na 300 m:
bartosz Jóźwiak 41,16 116 pkt.

Adrian pieńkowski 44,19 87 pkt.

bartłomiej włodarczyk 44,27 87 pkt.

 Bieg na 1000 m:
Adam kowalczuk 3:13,99 76 pkt.

przemysław kamiński 3:26,35 59 pkt.

Mateusz kaczyński 3:27,97 57 pkt.

 Skok w dal:
karol Machnicki 566 105 pkt.

Adrian kapusta 512 76 pkt.

patryk obrębski 479 65 pkt.

Adam kowalczuk 435 50 pkt.

 Skok wzwyż:
bartłomiej włodarczyk 145 68 pkt.

przemysław kamiński 135 53 pkt.

Mateusz kaczyński 130 46 pkt.

przemysław Głogowski 130 46 pkt.

 Pchnięcie kulą:
Szymon kunikowski 9,74 77 pkt.

bartosz Jóźwiak 8,64 56 pkt.

Adrian pieńkowski 8,00 43 pkt.

 Rocznik 2001:
1.Gimnazjum nr2 kutno 863 pkt.

2.Gimnazjum nr1 kutno 778 pkt.

3. Gimnazjum żychlin 731 pkt.

4.Gimnazjum bedlno 685 pkt.

5.Gimnazjum Strzelce 457 pkt.

6.Gimnazjum krośniewice 384 pkt.

7.Gimnazjum nr3 kutno 327 pkt.

 Bieg na 100 m:
Filip kubiak 13,44 77 pkt.

Mateusz kowalski 14,43 49 pkt.

Adam Ambroziak 15,07 34 pkt.

 Bieg na 300 m:
Mateusz dałek 47,99 68 pkt.

bartłomiej Andrzejewski 49,26 62 pkt.

Alan pruszkowski 51,18 52 pkt.

 Bieg na 1000 m:
Tomasz więcek 3:37,44 46 pkt.

Jakub walczak 3:40,44 42 pkt.

 Skok w dal:
Filip kubiak 4,37 51 pkt.

bartłomiej Andrzejewski 4,21 45 pkt.

Mateusz dałek 3,91 35 pkt.

 Skok wzwyż:
Adam Ambroziak 130 46 pkt.

Tomasz więcek 125 40 pkt.

 Pchnięcie kulą 5 kg:
Alan pruszkowski 8,08 44 pkt.

Mateusz kowalski 7,62 35 pkt.

Jakub walczak 5,29 5 pkt.

DZIEWCZęTA
 Rocznik 1999-2000:
1. Gimnazjum nr1 w kutnie 1542 pkt.

2. Gimnazjum nr2 w kutnie 1167pkt.

3. Gimnazjum żychlin 985pkt.

4. Gimnazjum Strzelce 932pkt.

5. Gimnazjum nr3 kutno 509 pkt.

6. Gimnazjum bedlno 388 pkt.

7. Gimnazjum krośniewice 118 pkt.

 Bieg na 100 m:
Aleksandra kowalczuk 16,05 64 pkt.

Jagoda Garboś 15,53 76 pkt.

natalia kubica 16,14 62 pkt.

 Bieg na 300 m:
Marcjanna Frontczak 57,49 56 pkt.

wiktoria białkowska 56,91 58 pkt.

Martyna Jaros 58,90 50 pkt.

 Bieg na 600 m:
Angelika Jankowska 2:03,27 73 pkt.

weronika ciszewska 2:03,70 70 pkt.

 Skok w dal:
natalia kubica 3,64 57 pkt.

Jagoda Garboś 4,03 77 pkt.

Aleksandra kowalczuk 3,45 48 pkt.

 Skok wzwyż:
Marcjanna olczyk 1,20 56 pkt.

weronika ciszewska 1,30 76 pkt.

 Pchnięcie kulą:
natalia bąbrych 8,43 83 pkt.

patrycja ciechomska 8,33 79 pkt.

 
 DZIEWCZęTA 
Rocznik 2001:

1. Gimnazjum nr2 w kutnie 838 pkt.

2. Gimnazjum nr1 w kutnie 767 pkt.

3. Gimnazjum nr3 kutno 661 pkt.

4. Gimnazjum żychlin 586 pkt.

5. Gimnazjum krośniewice 510 pkt.

6. Gimnazjum bedlno 494 pkt.

7. Gimnazjum Strzelce 477 pkt.

 Bieg na 100 m:
wiktoria żerenicka 16,28 59 pkt.

wioletta radosiewicz 15,54 75 pkt.

Sandra Skrodzka 15,62 dnS

 Bieg na 300 m:
paulina Maciejewska 55,09 66 pkt.

Aleksandra Sitkiewicz 57,44 56 pkt.

Joanna rojkowska 58,79 51 pkt.

 Bieg na 600 m:
Martyna lewandowska 2:19,77 42 pkt.

klaudia wachowicz 2:18,43 44 pkt.

 Pchnięcie kulą:
katarzyna Markiewicz 6,34 20 pkt.

wioletta radosiewicz 5,20 0 pkt.

 Skok w dal:
paulina Maciejewska 3,68 59 pkt.

wiktoria żernicka 3,82 66 pkt.

Sandra Skrodzka 3,46 48 pkt.

Aleksandra Sitkiewicz 3,43 47 pkt.

GKS Bedlno nie traci  
kontaktu z liderem
w A-klasie III grupy łódzkiej. str. 47

UKS Żychlin
liderem w lidze
juniorów U-18. str. 47

Chłopcy z Gimnazjum Żychlin (rocznik 2001) w konkurencji biegów na dystansie 1000 metrów.

M
A

r
c

in
 r

A
n

A
c

h
o

w
S

k
i

Bieg na 100 metrów w wykonaniu uczniów Gimnazjum żychlin: karola Machnickiego oraz Adriana kapusty.  M
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GKS Bedlno nie traci 

w A-klasie III grupy łódzkiej. str. 47


